
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές από

το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Ξυλοκάστρου Κορινθίας, το 4ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Αργυρούπολης, το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας, το 19ο Δηµο-
τικό Σχολείο Χανίων, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Ναυπλίου, το 15ο
Δηµοτικό Σχολείο Βόλου και το 11ο Δηµοτικό Σχολείο Χανίων, σελ.
11338, 11343, 11355, 11364, 11367, 11372, 11376

2. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 11337
3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 11338, 11339, 11340, 11361,

11362, 11363, 11364
4. Αναφορά στην οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη,
σελ. 11360, 11362, 11364, 11366, 11367, 11368

5. Αναφορά στις συγκεντρώσεις των “Αγανακτισµένων” πολιτών
και στον αποκλεισµό της Βουλής, σελ. 11360, 11366, 11367, 11369,
11371, 11372

6. Επί του Κανονισµού, σελ. 11362, 11363, 11364

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 11319-11321
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 11321-

11332
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων του/της Παρα-

σκευής 3 Ιουνίου 2011, σελ. 11333
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε την Ελληνική

Βιοµηχανία  Όπλων στη Θεσσαλονίκη, σελ. 11334
β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη λει-

τουργία Κέντρου Κράτησης και Πρώτης Υποδοχής Μεταναστών στο
παλιό αεροδρόµιο Ελληνικού, σελ. 11335

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i) σχετικά µε τον καταλογισµό δαπανών σε ΟΤΑ, σελ. 11338
ii) σχετικά µε την εγκατάλειψη του Ολυµπιακού Ακινήτου στο Ολυ-

µπιακό Χωριό και την εµπλοκή του στην υπόθεση της Ιεράς Μονής
Βατοπεδίου, σελ. 11340

iii) σχετικά µε την «αξιοποίηση» της περιοχής της πρώην Αµερικα-
νικής Βάσης Γουρνών Ηρακλείου, σελ. 11342

δ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής:

i) σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για τα µικρά υδροηλε-
κτρικά έργα, σελ. 11344

ii) σχετικά µε την προστασία του Αµβρακικού Κόλπου, σελ. 11348
ε) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά

µε την “υποβάθµιση” του Νοσοκοµείου Λιβαδειάς, σελ. 11346
στ) Προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχε-

τικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του ΙΚΑ Βόλου, σελ.
11349

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-

κότητας και Ναυτιλίας: “Απλοποίηση της αδειοδότησης τεχνικών
επαγγελµατικών και µεταποιητικών δραστηριοτήτων και επιχειρηµα-
τικών πάρκων και άλλες διατάξεις”, σελ. 11352

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί προσωπικού θέµατος:
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ. , σελ. 11337
ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ Β. , σελ. 11337
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 11337
Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , 

σελ. 11363, 11364
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 11361, 11362
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 11340
ΚΟΥΣΕΛΑΣ Δ. , σελ. 11338, 11339
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 11361, 11362, 11363
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 11362, 11363, 11364

ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ Β. , σελ. 11338
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 11338, 11339
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 11362, 11363, 11364
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 11363, 11364
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 11362, 11364
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 11362
Γ. Επί της αναφοράς στην οµιλία του Προέδρου της Κοινοβου-

λευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου
Καρατζαφέρη:

ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε., 
σελ. 11364

ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 11360
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 11366
ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ. 11362
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 11367
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 11368
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 11367
Δ. Επί της αναφοράς στις συγκεντρώσεις των “Αγανακτισµέ-

νων” πολιτών και στον αποκλεισµό της Βουλής:
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ. , σελ. 11372
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 11371, 11372
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 11360
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 11366
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 11369
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 11366
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 11367
Ε. Επί του Κανονισµού:
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 11362, 11363
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 11362, 11363, 11364
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 11363, 11364
ΣΤ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΗΔΟΝΗΣ Χ., σελ. 11346, 11347
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ., σελ. 11335, 11336
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ. 11334, 11335
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ., σελ. 11340, 11341
ΖΩΪΔΗΣ Ν., σελ. 11338, 11339, 11340
ΚΟΥΣΕΛΑΣ Δ., σελ. 11339, 11340, 11341, 11342,

11343, 11344
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ. 11350, 11351
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ., σελ. 11342, 11343, 11344
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι., σελ. 11345, 11348, 11349
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 11349, 11350
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ., σελ. 11344, 11345
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ. 11348
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 11336, 11337
ΤΖΕΚΗΣ Α., σελ. 11334, 11335
ΤΟΓΙΑΣ Β., σελ. 11346, 11347
Ζ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας:
ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ Ε. , 

σελ. 11364, 11383
ΒΛΑΧΟΣ Γ. , σελ. 11374, 11376
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ. , σελ. 11372
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 11370, 11371, 11372
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 11360
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 11369, 11370
ΛΕΓΚΑΣ Ν. , σελ. 11355, 11381
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 11366
ΝΑΝΟΣ Α. , σελ. 11357, 11382
ΞΥΝΙΔΗΣ Σ. , σελ. 11352, 11380, 11383
ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ Η. , σελ. 11378
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 11372
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 11366
ΡΟΒΛΙΑΣ Κ. , σελ. 11376, 11378, 11380
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 11368, 11369
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 11367
ΧΑΝΤΑΒΑΣ Α. , σελ. 11354, 11381
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 11373
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 11358

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΣΤ’
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Αθήνα, σήµερα στις 2 Ιουνίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κασσάρα Γεώργιο,
Βουλευτή Δωδεκανήσου, τα ακόλουθα: 

1) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο της
«Αχαρνέων Φιλική Συνένωσις των Απανταχού της Γης Αχαρνέων»
εκφράζει την αντίθεσή του για τη δηµιουργία Κέντρου Υποδοχής
Μεταναστών στην Αµυγδαλέζα.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά προβλήµατα
που προέκυψαν µε τη δανειοδότηση των ενώσεων ελαιοπαρα-
γωγών και παραγωγών οινοσταφύλων.

3) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ελαιουργικών Συνεταιρι-
σµών Στυλίδας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
εισφορές των ελαιοπαραγωγών υπέρ «ΕΛΓΑ».

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη στάση του
Υπουργείου Οικονοµικών σε θέµατα του ΟΠΑΠ.

5) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Τοπικής Ένωσης Δήµων και
Κοινοτήτων Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για την επικείµενη
κατάργηση της Μονάδας Χηµειοθεραπείας του Αχιλλοπούλειου
Γενικού Νοσοκοµείου Βόλου. 

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις εξελίξεις στη
γαλακτοβιοµηχανία «ΔΩΔΩΝΗ».

7) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σοφάδων ζητεί τη συ-
νέχιση της σύµβασης µε τον Τεχνικό Σύµβουλο για την
παρακολούθηση, συντήρηση και λειτουργία του φράγµατος και
του δικτύου Σµοκόβου.

8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων και
Βιοµηχανιών αιτείται την αναστολή της διαγραφής του τµήµατος
Μηχανικής Βιοσυστηµάτων του ΤΕΙ Λάρισας από τα µηχανογρα-
φικά δελτία των αποφοίτων της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης.

9) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας,
Περιφερειακό Τµήµα Κεντρικής και Δυτικής Θεσσαλίας διαµαρ-
τύρεται για τον αποκλεισµό των Νοµών Λάρισας, Τρικάλων και
Καρδίτσας από τις µελέτες κτηµατογράφησης από την «ΚΤΗΜΑ-
ΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.».

10) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Κοινωνικής Θεολογίας
του Εθνικού Καποδιστριακού Πανεπιστηµίου Αθηνών αιτείται τη
συνέχιση της λειτουργίας του.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα τµήµατος ασφαλείας στην Κάτω Αχαϊα. 

12) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαραθώνος Νοµού
Αττικής αιτείται την ένταξη των ταξιτζήδων του δήµου του στην
περιµετρική ζώνη των Αθηνών.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα απο-
τελέσµατα του συνεδρίου του Εθνικού Συµβουλίου Διεκδίκησης
των Γερµανικών Οφειλών. 

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδε-
χόµενο η Ολυµπία Οδός να µην ολοκληρωθεί και να σταµατήσει
στην Πάτρα. 

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι ο
Πρόεδρος του ΕΟΦ κ. Γιάννης Τούντας, στην ιστοσελίδα του
προβάλλει φαρµακοβιοµηχανίες, ενώ θα έπρεπε να τις ελέγχει
και να τις εποπτεύει.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδικαιο-
λόγητη καθυστέρηση επιστολής από τα «Ελληνικά Ταχυδροµεία». 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο διορι-
σµό νοσηλεύτριας στο Άγιο Όρος, όπου ως γνωστό δεν έχουν
δικαίωµα πρόσβασης οι γυναίκες. 

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κω-
λυσιεργία της γραφειοκρατίας του κράτους.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Ανατολικής Κρήτης αιτείται την ενίσχυση σε έµψυχο
δυναµικό της Υπηρεσίας του Κεντρικού Λιµεναρχείου Ηρακλείου
και όχι µόνο.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Ιδιοκτητών Επαρχια-
κών Ταξί Νοµού Ηρακλείου «Ο Μίνωας», «Ο Δαίδαλος» και
«Γόρτυς» αιτούνται για την καλύτερη εξυπηρέτηση του επιβατι-
κού κοινού την απελευθέρωση έργου, στα ΕΔΧ αυτοκίνητα, σε
επίπεδο νοµού ή ακόµη και σε επίπεδο περιφέρειας.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη διευκρίνηση θεµάτων που αφορούν προσλή-
ψεις υδρονοµέων άρδευσης από τους δήµους.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής του 1ου Γενικού Λυ-
κείου Ηρακλείου Κρήτης αιτείται οικονοµικής ενίσχυσης,
προκειµένου να ολοκληρωθούν οι εργασίες επισκευής του σχο-
λείου του.

23) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Αντώνης Βάρδας, συνταξιούχος κα-
ταγγέλλει εξοντωτικές µειώσεις στο ποσό της σύνταξής του.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µη αξιοποί-
ηση του περιπτέρου στην κεντρική πλατεία των Καλαβρύτων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κακή κα-
τάσταση του δρόµου προς την Κλειτορία.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µη αξιοποί-
ηση κτηρίου της πρώην Κλινικής Καλαµπόκα στο Αίγιο.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα διαχείρισης των απορριµµάτων που αντιµετωπίζει το Αίγιο
και στον προσανατολισµό εξεύρεσης µεµονωµένης άµεσης
λύσης, πέρα από αυτήν της κατασκευής Εργοστασίου Επεξερ-
γασίας Στερεών Αποβλήτων στο Φλόκα. 

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη
αναθεώρησης της νοµοθεσίας για τον περιφερειακό τύπο.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Καταναλωτών Ηρα-
κλείου Κρήτης αιτείται την εφαρµογή του νόµου περί
υποχρεωτικής αναγραφής στις συσκευασίες των τροφίµων/γλυ-
κών της ακριβούς περιεκτικότητας σε υδρογονωµένα φυτικά
λίπη και το ποσοστό των τρανς λιπαρών που περιέχουν.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ράνοµη είσπραξη χρηµάτων από τους σταθµούς διοδίων Ρίου
και Ζευγολατιού.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο σύ-
στηµα αποπληρωµής των χρεών από τα ταµεία και κυρίως από
τον ΟΠΑΔ προς τους φαρµακοποιούς. 

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην απευθείας
ανάθεση της προµήθειας εκατό στρατιωτικών βυτιοφόρων καυ-
σίµου στην «ΕΛΒΟ».

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
λογή στενού συνεργάτη του Αναπληρωτή Υπουργού Άµυνας για
τη θέση του καθηγητή της Σχολής Ευελπίδων.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα εξαίρεσης της παιδείας από το µνηµόνιο. 

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο κλείσιµο
του υποκαταστήµατος της ΔΕΗ στην Κάτω Αχαΐα.

36) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος της Ένωσης Συλλόγων Γο-
νέων Μαθητών του Δήµου Αγίου Νικολάου Κρήτης αιτείται συ-
µπληρωµατική επιχορήγηση ύψους 210.000 ευρώ για το έργο
«Αντικατάστασης στοιχείων αµιάντου στο σχολικό συγκρότηµα
Γυµνασίου - Λυκείου Νεάπολης του Δήµου Αγίου Νικολάου Λα-
σιθίου».

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µή-
νυση κατά παντός υπευθύνου για την ταλαιπωρία των αστυ-
νοµικών στην Κερατέα.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά καταγγελίες για
ψευδή διδακτορικά και ψευδεπίγραφα πτυχία που προέρχονται
από βαλκανικές χώρες.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κατασκευή
ακριβών σκηνικών στην ΕΡΤ µε απευθείας, µάλιστα, ανάθεση.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επί-
σκεψη του Υπουργού Πολιτισµού στην Πάτρα και τη δέσµευσή
του για το νέο αρχαιολογικό µουσείο.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καθυ-
στέρηση της διαλεύκανσης υπόθεσης σχετικά µε υπερτιµο-
λόγηση παραγωγής στην Πάτρα στο πλαίσιο του θεσµού της Πο-
λιτιστικής Πρωτεύουσας της Ευρώπης για το 2006.

42) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σαλαµίνας  αιτείται την εξαί-
ρεση της νήσου Σαλαµίνας από την ανακοινωθείσα συγχώνευση
και κατάργηση εφοριών της χώρας.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες για τη διαχείριση κονδυλίων για έργα από πολλούς
δήµους.

44) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι του Γενι-
κού Νοσοκοµείου Καρύστου εκφράζουν την αντίθεσή τους στην
υποβάθµιση του νοσοκοµείου της περιοχής σε κέντρο υγείας.
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45) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Εκπολιτιστική Ένωση
Λαµπειέων Ηλείας «Πνευµατικό Κέντρο Δίβρης» αιτείται επίσηµη
ενηµέρωση, απόδοση ευθυνών και άµεσες ενέργειες, προκειµέ-
νου να εκτελεσθεί η προ δωδεκαετίας διαθήκη της ευεργέτιδος
Ξανθής Ψυχαλινού, µε την οποία ορίζετο η δωρεά της µεγάλης
περιουσίας της στο Νοσοκοµείο Πύργου.

46) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την άµεση εφαρµογή του Ενιαίου Μη-
τρώου Εµπόρων Αγροτικών Προϊόντων, Εφοδίων και Εισροών.

47) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Επαρ-
χίας Λασιθίου ζητούν τη διόρθωση του ποσού της έκτακτης ει-
σφοράς που τους έχει κοινοποιηθεί µε το εκκαθαριστικό
σηµείωµα από το Υπουργείο Οικονοµικών. 

48) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Κυνηγετικός Σύλλογος Λουτρα-
κίου «Τα Γεράνεια» εκφράζει την αντίθεσή του για το προτει-
νόµενο νοµοθετικό πλαίσιο περί θήρας.

49) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Λα-
σιθίου καταθέτει τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι συνεται-
ρισµοί και ζητεί την επίλυσή τους.

50) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµ-
βούλιο της Ιεράς Πόλεως Μεσολογγίου αιτείται την επιχορήγηση
του δήµου για την αποκατάσταση των ζηµιών των ιβαριών του
δυτικού τµήµατος λιµνοθάλασσας Μεσολογγίου -Αιτωλικού (στο
σηµείο Παλαιοποτάµου και Θολής).

51) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Ελάτειας
Νοµού Φθιώτιδος διαµαρτύρεται σχετικά µε την επικείµενη υπο-
βάθµιση-υπολειτουργία του υποκαταστήµατος της Αγροτικής
Τράπεζας Ελάτειας. 

52) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ, Β’
Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩ-
ΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση
Εµποροϋπαλλήλων Νοµού Θεσσαλονίκης εκφράζει τη διαµαρτυ-
ρία της κατά της πολυεθνικής «PRAKTIKER», η οποία εκβιάζει
τους εργαζόµενούς της για τροποποίηση των συµβάσεών τους.

53) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση του θέµατος που
αφορά στην κατάργηση των ΔΟΥ Ορεστιάδας, Διδυµοτείχου και
Σουφλίου και τη δηµιουργία µιας µόνο ΔΟΥ µε έδρα την Αλεξαν-
δρούπολη.

54) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Παρασκευή Τσιπουλτάρα ζητά
να ενηµερωθεί σχετικά µε το πρόβληµα αγοράς ακινήτου που
αντιµετωπίζει λόγω ασαφών απαντήσεων από την ΔΟΥ Γιαννι-
τσών.

55) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαντουδίου-
Λίµνης-Αγίας Άννας αιτείται τη δηµιουργία ενός Σχολείου
Δεύτερης Ευκαιρίας στη Βόρεια Εύβοια.

56) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων καταθέτει τις θέσεις, τις προτάσεις και τις ενστάσεις
της αναφορικά µε τα υπηρεσιακά, θεσµικά, οικονοµικά ασφαλι-
στικά και φορολογικά ζητήµατα που απασχολούν το προσωπικό
της Ελληνικής Αστυνοµίας. 

57) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι Εργαζόµενοι στο πρόγραµµα αναδασώ-
σεων της αναπτυξιακής εταιρείας του Νοµού Ηλείας «ΗΛΕΙΑΚΗΣ
Α.Ε.» αιτούνται την άµεση πληρωµή των δεδουλευµένων τους.

58) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συµβασιούχων Εργα-
ζοµένων στα Κέντρα Εκπαίδευσης Ενηλίκων Ελλάδας διαµα-
ρτύρονται για τη µη ανανέωση των συµβάσεων των εργαζοµένων
στα Κέντρα Εκπαίδευσης Ενηλίκων Ελλάδας. 

59) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύνδε-
σµος Νεφροπαθών εκφράζει την αντίθεσή του για το σχέδιο
νόµου που αφορά στη νοµοθετική ρύθµιση των µεταµοσχεύσεων
στη χώρα µας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 12996/15-03-2011 ερώτηση των Βουλευτών

κυρίων Κουβέλη Φωτίου-, Λεβέντη Αθανασίου, Τσούκαλη Νικο-
λάου, Ψαριανού Γρηγόριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 357/16-05-
2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 13327/17/03/2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/

11695/1408/16-05-2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 14415/06/04/2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καρύδη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΑΠΕ/οικ/

11488/16-05-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 14450/06-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 41037/16-05-

2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 15360/28-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/336/ΑΣ

19495δις/16-05-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 15440/28-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5047Β/16-05-

2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων))



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 3 Ιουνίου 2011

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 933/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευτύχιου Δαµια-
νάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την εξαγγελία λειτουργίας της εταιρείας «Υποδοµές
Κρήτης Α.Ε.».

2. Η µε αριθµό 934/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τις λατοµικές επιχειρήσεις της Καρυστίας Ευβοίας.  

3. Η µε αριθµό 945/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαρα-
λάµπους προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων των ξενοδοχοϋπαλλήλων της ξενοδοχειακής µονάδας
«ΑΚΤΗ ΜΕΣΟΓΓΗΣ» στην Κέρκυρα. 

4. Η µε αριθµό 942/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την εξαγγελία του Τούρκου
Πρωθυπουργού κ. Ερντογάν περί διάνοιξης νέας διώρυγας πα-
ράλληλης προς τα Στενά.

5. Η µε αριθµό 937/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Μου-
λόπουλου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης και Οικονοµικών, σχετικά µε
τους µετατασσόµενους εργαζόµενους στο πλαίσιο του Προ-
γράµµατος «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».  

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 930/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Παπα-
γεωργίου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε τον κόµβο Σκοτίνας στην Πιερία.

2. Η µε αριθµό 935/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαργαρίτη Τζίµα προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
κατάργηση του τµήµατος Οινολογίας στο ΤΕΙ Δράµας.

3. Η µε αριθµό 946/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την επίσκεψη κλιµακίου του
κόµµατος στο Καζίνο της Πάρνηθας.

4. Η µε αριθµό 931/31-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τη δηµιουργία νέων διοικητικών δοµών στο κράτος
παρά τις αρνητικές οικονοµικές συγκυρίες.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 925/30.5.2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Άγγελου Τζέκη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνι-
κής Άµυνας, σχετικά µε την Ελληνική Βιοµηχανία Όπλων στη
Θεσσαλονίκη. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τζέκη θα απαντήσει ο Υπουργός
Εθνικής Άµυνας κ. Βενιζέλος.

Ο κ. Τζέκης έχει το λόγο για να παρουσιάσει την επίκαιρη ερώ-
τησή του.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, επανερχόµαστε για το
µεγάλο ζήτηµα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Οχηµάτων που είναι
στη Θεσσαλονίκη. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είχε απο-
καλύψει πολύ έγκαιρα την προσπάθεια ιδιωτικοποίησης και εκ-
ποίησης γενικότερα της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας, στην
οποία συµπεριλαµβάνονται εκτός από την «ΕΛΒΟ», η «ΕΒΟ», η
«ΕΑΒ» και η «ΠΥΡΚΑΛ». 

Μέσα από επίκαιρες ερωτήσεις είχαµε αναδείξει ότι ήταν ξε-
κάθαρη η πολιτική διαχρονικά των κυβερνήσεων της Νέας Δη-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ στο δρόµο της απαξίωσης της
Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας και παρά τα λόγια τα µεγάλα
ότι ήταν απαραίτητη για την προµήθεια τόσο των Ενόπλων Δυ-
νάµεων, αλλά και για την παραγωγή πολιτικών προϊόντων. 

Μας είχαν επισηµάνει το γεγονός της παραχώρησης του 42%
στον Όµιλο «ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ» για την «ΕΛΒΟ» ειδικά. Ήταν µια
πολύ σηµαντική απόφαση και έτσι θα προωθούσε πραγµατικά
την ανάπτυξη της «ΕΛΒΟ». Το αποτέλεσµα βέβαια είναι ακριβώς
το αντίθετο και επιβεβαίωσε για µια ακόµη φορά το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας. Δηλαδή, µέσα σ’ αυτό το χρονικό διά-
στηµα των δέκα ετών είχαµε ακριβώς το αντίθετο αποτέλεσµα
από αυτά που µας έλεγαν διαχρονικά οι κυβερνήσεις για την Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων. Αυτή την ώρα πραγµατικά βρίσκε-
ται σε πλήρη απαξίωση. Δεν έχουν πληρωθεί οι εργαζόµενοι για
το µήνα Μάιο. Εδώ και πολλά χρόνια το αρµόδιο Υπουργείο τους
χρωστάει 7,5 εκατοµµύρια από ανακατασκευές που είχαν γίνει.
Δεν έχει ρευστό προκειµένου να αγοράσει τα απαραίτητα υλικά
για να τελειώσει την παραγγελία για την Κύπρο. Εδώ ακριβώς
δηλαδή είναι το ζήτηµα. 

Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε, η Κυβέρνηση έχει βρει και την εται-
ρεία σύµβουλο και θέλουµε να µάθουµε πόσα θα πάρει αυτή η
εταιρεία προκειµένου να την ιδιωτικοποιήσει. Εµείς βλέπουµε την
απαξίωσή της. Φυσικά και το οριστικό κλείσιµο δεν αποκλείεται,
σε βάρος των εργαζοµένων, σε βάρος των εκατοντάδων µικρών
επαγγελµατιών, σε βάρος της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας,
σε βάρος των παραγωγικών δυνατοτήτων της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Εθνικής Άµυνας κ. Βενιζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):
Κυρία Πρόεδρε, έχουµε µιλήσει και άλλες φορές µε τον αγαπητό
συνάδελφο και φίλο κ. Τζέκη για το µέλλον της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Όπλων. 

Το θέµα το χειρίζεται κατά το λόγο της αρµοδιότητας του
πρωτίστως το Υπουργείο Οικονοµικών. Το Υπουργείο Εθνικής
Άµυνας δεν ασκεί εποπτεία στην «ΕΛΒΟ», είναι όµως συνδεδε-
µένο µαζί της γιατί είναι ένας βασικός πελάτης της «ΕΛΒΟ» και
νιώθουµε και εµείς την ανάγκη να στηρίξουµε την εθνική βιοµη-
χανική αµυντική υποδοµή, ανεξάρτητα από το αν αυτή είναι δη-
µόσια ή ιδιωτική και για αυτό, όπως συµβαίνει και µε τις µεγάλες
ναυπηγικές επιχειρήσεις για παράδειγµα, ασχολούµαστε µε τον
συνάδελφο κ. Μπεγλίτη -που έχει την κύρια ευθύνη για την αµυ-
ντική βιοµηχανία- και µε τα θέµατα αυτά. 

Ο κ. Τζέκης σωστά ανέφερε προηγουµένως ότι ζήσαµε την
εµπειρία µιας ολόκληρης δεκαετίας που η «ΕΛΒΟ» λειτούργησε
υπό ιδιωτική διοίκηση και διαχείριση. Αυτό κατέληξε στην επι-
στροφή των µετοχών του Οµίλου «ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ» προς το ελ-
ληνικό δηµόσιο. 

Αυτό θα γίνει, όπως έχει αποφασίσει και η αρµόδια διυπουρ-
γική επιτροπή. Θέλαµε, όµως, να προηγηθεί µια αναγκαία και
απολύτως χρήσιµη αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου της
«ΕΛΒΟ» µε την κεφαλαιοποίηση εγγυήσεων που είχε χορηγήσει
στο παρελθόν το ελληνικό δηµόσιο και οι οποίες κατέπεσαν, µε
αποτέλεσµα να είναι η «ΕΛΒΟ» τελικά οφειλέτης προς το ελλη-
νικό δηµόσιο. 

Στην πρόσφατη γενική συνέλευση της εταιρείας ο κύριος µέ-
τοχος, το ελληνικό δηµόσιο, διά του Υπουργού Οικονοµικών προ-
έβη σε αυτή την αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου, άρα σε µια
ανάλογη αναδιάρθρωση της σύνθεσης των µετόχων. Όλο το
υπόλοιπο, που έχει αποµείνει τώρα -που είναι πολύ λιγότερο- στα
χέρια ιδιωτών, θα µεταφερθεί και αυτό στο κράτος, ώστε να µπο-
ρέσουµε να εφαρµόσουµε την ολοκληρωµένη πολιτική που
έχουµε σχεδιάσει. Η πολιτική αυτή περνάει µέσα από την ενί-
σχυση µε πολλούς και διάφορους τρόπους της «ΕΛΒΟ». Ο κύ-
ριος τρόπος είναι αυτός που αποφασίστηκε, σε συνεργασία µε
την αρµόδια Ειδική Διαρκή Επιτροπή Αµυντικών Εξοπλισµών και
Συµβάσεων, εδώ και µερικές εβδοµάδες. Έχουν ανατεθεί σηµα-
ντικές εργασίες από το Υπουργείο Άµυνας στην «ΕΛΒΟ» για την
κατασκευή αµιγώς στρατιωτικού υλικού, που εµπίπτει στο άρθρο
346 της Συνθήκης για τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Πιστεύουµε ότι αυτή η παραγγελία σε συνδυασµό µε την εν ενερ-
γεία και την εν εξελίξει παραγγελία της Κυπριακής Εθνοφρουράς
θα επιτρέψουν στην «ΕΛΒΟ» να ορθοποδήσει, να κάνει µε δια-
φανή και ανταγωνιστικό τρόπο, όπως προβλέπει το Ευρωπαϊκό
Κοινοτικό Δίκαιο, την επιλογή των υποκατασκευαστών, χωρίς να
υπάρχει καµµία προνοµιακή σχέση µε κανέναν και χωρίς να
υπάρχει καµµία προκατάληψη, µε απόλυτη διαφάνεια και µε
ανταγωνιστικές διαδικασίες. Και βέβαια, µέσω του τρόπου
αυτού, θα επιδιωχθεί να βρεθεί εκείνος ο στρατηγικός εταίρος
που θα θελήσει να επενδύσει περαιτέρω στην «ΕΛΒΟ», προκει-
µένου αυτή να πάψει να έχει µία εξάρτηση τόσο στενή και τόσο
απόλυτη από το στρατιωτικό υλικό και να µπορέσει να αναπτύξει
επώνυµα προϊόντα στην πολιτική αγορά όπου υπάρχουν τερά-
στια περιθώρια. Υπάρχουν τεράστια περιθώρια στις αστικές και
υπεραστικές συγκοινωνίες, στα πυροσβεστικά οχήµατα, στα
ασθενοφόρα, σε µια σειρά από οχήµατα ειδικής χρήσης, στα
οποία πραγµατικά η «ΕΛΒΟ» µπορεί να κάνει θαύµατα.

Οι εργαζόµενοι πρέπει στη φάση αυτή –και το καταλαβαίνουν
και τους ευχαριστούµε- να στηρίξουν τη διοίκησή τους, διοίκηση
που έχει διοριστεί από το ελληνικό δηµόσιο, από το Υπουργείο
Οικονοµικών, η οποία αγωνίζεται υπό αντίξοες οικονοµικές συν-
θήκες να διασώσει την εταιρεία και να της δώσει µία στρατηγική
προοπτική. Και επειδή έχουµε πολύ σοβαρούς περιορισµούς από
το Κοινοτικό Δίκαιο και επειδή δεν µπορούµε να δώσουµε την
εντύπωση ότι µία εταιρεία που ανήκε σε ιδιωτική διαχείριση τώρα
θα καταστεί οριστικά κρατική, είµαστε υποχρεωµένοι να εφαρ-
µόσουµε για το καλό της εταιρείας και των εργαζοµένων αυτή
την πολιτική, που αποφασίσαµε και που εφαρµόζουµε.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Τζέκης. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ακούσαµε τον κύριο Υπουργό να µας λέει ότι η «ΕΛΒΟ» είναι

υπό την εποπτεία του Υπουργείου Οικονοµικών. Και βέβαια, κα-
νείς από το Υπουργείο Οικονοµικών δεν παρευρίσκεται. Για µας,
όµως, είναι συλλογική η ευθύνη της Κυβέρνησης. Και σήµερα
απεδείχθη ότι είναι ξεκάθαρη η θέση της Κυβέρνησης: στο πλαί-
σιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης προωθεί την ιδιωτικοποίηση στρα-
τηγικής σηµασίας επιχειρήσεων και µεταξύ αυτών είναι και η
Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία, αρχής γενοµένης από την
«ΕΛΒΟ». 

Και εδώ είναι ακριβώς το ζήτηµα: Απεδείχθη ότι ο ιδιώτης
επενδυτής δεν ενδιαφέρθηκε. Και γιατί να ενδιαφερθεί ο νέος
στρατηγικός επενδυτής; Εκείνο, το οποίο εµείς βλέπουµε είναι
η προοπτική της «ΕΛΒΟ» µέσα από τον ενιαίο αποκλειστικά δη-
µόσιο φορέα της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας, ο οποίος,
ναι, θα ενισχύσει τις Ένοπλες Δυνάµεις µε τα ανάλογα προϊόντα
και βέβαια µπορεί να  προµηθεύσει όσα είπε ο κύριος Υπουργός
και τονίσαµε κι εµείς για πολιτικά προϊόντα, είτε είναι ασθενο-
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φόρα είτε είναι για την Πυροσβεστική Υπηρεσία είτε είναι για µια
σειρά άλλες υπηρεσίες. 

Εδώ όµως, κυρία Πρόεδρε, για µας το ζήτηµα –και αποδει-
κνύεται αυτό από την πράξη- είναι ότι τα εξοπλιστικά προγράµ-
µατα, που για το επόµενο διάστηµα - τα δέκα, δεκαπέντε χρόνια-
θα ξεπεράσουν τα 13.000.000.000 ευρώ, αυτά θα δοθούν σε πο-
λυεθνικές εταιρείες κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
είτε της Γερµανίας είτε της Γαλλίας, αλλά και των Ηνωµένων Πο-
λιτειών, στο πλαίσιο των ευρωνατοϊκών δοµών, υποστηρίζοντας
και στηρίζοντας τα σχέδια όλων αυτών. 

Για µας βέβαια είναι ξεκάθαρο: Οι εργαζόµενοι όχι µόνο πρέ-
πει να ανησυχούν, αλλά πρέπει να δηµιουργήσουν µε τους άλ-
λους εργαζόµενους της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας, µε τα
Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα, ένα ενιαίο µέτωπο απέναντι στην
προσπάθεια ιδιωτικοποίησης της Κυβέρνησης. Πρέπει να ζητή-
σουν τη στήριξη πραγµατικά των µικροεπαγγελµατιών, των αυ-
τοαπασχολούµενων, όλων αυτών που κινούνται γύρω από αυτές
τις βιοµηχανίες. Πρέπει να ζητήσουν τη στήριξη του λαού όλων
των περιοχών. 

Γιατί έχει αποδειχθεί, κυρία Πρόεδρε, ότι η Οµοσπονδία Με-
τάλλου, όπως και το Εργατικό Κέντρο Θεσσαλονίκης, αλλά και η
Γενική Συνοµοσπονδία Ελλάδας αυτή την ώρα στην ουσία βά-
ζουν πλάτη στο να υλοποιηθούν τα σχέδια που έχει η Κυβέρνηση. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είχε προειδοποιήσει για τις
σηµερινές εξελίξεις. Και το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο ναι,
είναι µπροστά στην υπεράσπιση του χαρακτήρα αυτών των επι-
χειρήσεων. Δεν µπορούµε να δεχθούµε ότι όλα πρέπει να δοθούν
στους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους, γιατί έτσι θα δούµε
την ανάπτυξη. Όχι! Απεναντίας. Όπου πάτησαν το πόδι τους, οι
εργάτες, οι εργαζόµενοι, οι υπάλληλοι, έχασαν τα δικαιώµατά
τους, άλλαξαν οι εργασιακές σχέσεις. Και µέσα στο µακροπρό-
θεσµο βέβαια σχέδιο της Κυβέρνησης όλα αυτά υλοποιούνται
και µε την τρόικα µαζί. 

Εµείς κλείνοντας, λέµε το εξής: Οι ευθύνες είναι συνολικές,
διαχρονικές και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Σε αυτή
την κατεύθυνση, έβαλαν το χεράκι τους όλοι στην απαξίωση της
«ΕΛΒΟ» και των άλλων βιοµηχανιών. Και τώρα, οι εργαζόµενοι
ναι, ενώνονται και θα δώσουν το αποφασιστικό µήνυµα προς την
Κυβέρνηση και προς όλους αυτούς, οι οποίοι απεργάζονται τα
σχέδια για να ξεπουληθούν, να εκποιηθούν και αυτές οι Ελληνι-
κές Αµυντικές Βιοµηχανίες, οι οποίες µπορούν να προσφέρουν
πολλά στις Ένοπλες Δυνάµεις, στην ανάπτυξη του τόπου. Γιατί
υπάρχει η τεχνογνωσία, η οποία απαξιώθηκε. Για µας βέβαια το
ζήτηµα είναι ότι αυτές οι παραγωγικές δυνατότητες δεν µπορούν
να σβήσουν για να ωφεληθούν µεγάλες πολυεθνικές µονάδες
άλλων κρατών-µελών του ευρωνατοϊκού σχηµατισµού. 

Θα είµαστε δίπλα σε αυτούς τους εργαζόµενους, οι οποίοι
πρέπει να δείξουν το αποφασιστικό τους πρόσωπο ότι δεν πρό-
κειται να περάσει η ιδιωτικοποίηση της «ΕΛΒΟ». 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ κι εγώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κυρία Πρόεδρε, δεν θα αναφερθώ τώρα στο γενικότερο ζήτηµα
του µοντέλου ανάπτυξης της χώρας και στη σχέση µεταξύ δη-
µόσιου και ιδιωτικού τοµέα. Αυτά είναι ζητήµατα που έχουν
έντονη, βεβαίως, ιδεολογική διάσταση. Νοµίζω, όµως, ότι η ιστο-
ρία µας έχει διδάξει πάρα πολλά. Νοµίζω ότι η παρατήρηση της
διεθνούς πραγµατικότητας µας διδάσκει πολύ περισσότερα. Η
κρίση που βιώνει η χώρα νοµίζω ότι µας έχει κάνει όλους πιο επι-
φυλακτικούς και πιο σοφούς. 

Επίσης, δεν θα κάνω συστάσεις στους εργαζόµενους. Αυτό
που είπα προηγουµένως ήταν πάρα πολύ απλό. Ο εργαζόµενος
έχει µία βασική µέριµνα: να διατηρήσει τη θέση εργασίας που
κατέχει, να µπορεί να εισπράττει το µισθό του, να µπορεί να ζει
την οικογένειά του. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Απλήρωτοι είναι, κύριε Υπουργέ. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Αυτή

είναι η βασική µέριµνα του εργαζόµενου και αυτή είναι και η βα-
σική µέριµνα της διοίκησης της εταιρείας. Έχουν γίνει προσπά-
θειες εργώδεις, προκειµένου να µπορούν οι εργαζόµενοι αυτοί

να πληρώνονται. Και πρέπει να σας πω πως, όταν έχει κάποιος
απέναντί του το ελληνικό δηµόσιο, είναι σε τελική ανάλυση
ασφαλέστερος από κάθε άλλη εκδοχή. Γι’ αυτό, φαντάζοµαι, ο
κ. Τζέκης θέλει να παραµείνει υπό τον έλεγχο και τη διοίκηση του
δηµοσίου η «ΕΛΒΟ».

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θέλω να παραµείνει για τα συµφέροντα
των Ενόπλων Δυνάµεων. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Άρα,
λοιπόν, όσο αυτό ισχύει, ας το σεβόµαστε. 

Επειδή η «ΕΛΒΟ» πρέπει να αναπτύξει δραστηριότητες υπό
ανταγωνιστικές συνθήκες στον πολιτικό τοµέα και επειδή δεν
µπορεί να πιέζεται το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, δεν µπορούµε
να έχουµε τεχνητή ζήτηση αµυντικών προµηθειών. Και επειδή
πρέπει να κινούµεθα µε διαφάνεια και ορθολογισµό, εφαρµό-
ζουµε ένα σχέδιο που τα συνεκτιµά όλα αυτά. Και καλώ και την
Αντιπολίτευση να µας βοηθήσει να το εφαρµόσουµε µε διαφά-
νεια προς όφελος του δηµοσίου, αλλά και προς όφελος της το-
πικής ανάπτυξης. Γιατί η «ΕΛΒΟ» είναι πράγµατι µια σηµαντική
βιοµηχανική υποδοµή, η οποία µάλιστα, µέσα στο πλαίσιο της
αποβιοµηχάνισης της περιοχής της Θεσσαλονίκης, εξακολουθεί
να είναι ένα σηµείο αναφοράς. Και θέλουµε να παραµείνει ένα
σηµείο αναφοράς. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν µας είπατε η εταιρεία-

σύµβουλος πόσα παίρνει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Συνεχίζουµε µε την δεύτερη µε αριθµό 919/30-05-2011 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιλτιάδη
Βαρβιτσιώτη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε τη λειτουργία Κέντρου Κράτησης και Πρώτης Υποδοχής Με-
ταναστών στο παλιό αεροδρόµιο Ελληνικού. 

Κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο για να µας παρουσιάσετε
την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη είχε µια εντελώς παράλογη σκέψη: να
δηµιουργήσει σταθµούς κράτησης και υποδοχής των λαθροµε-
ταναστών σε όλη την Περιφέρεια της Αττικής. Μετέφερε, δηλαδή
και µεταφέρει µε την πολιτική του το πρόβληµα της λαθροµετα-
νάστευσης της Αθήνας σε όλα τα προάστια. Και µάλιστα δηµι-
ουργεί στο χώρο του Ελληνικού, του παλαιού αεροδροµίου δυο
σταθµούς. Ένα κέντρο κράτησης και ένα κέντρο υποδοχής σε
ρηµαγµένες και εγκαταλελειµµένες εκτάσεις, σε χώρους, που
παλιά χρησιµοποιούνταν ως κέντρα κράτησης. Δεν καταλαβαίνω
τη λογική για να το κάνεις αυτό. 

Τα στοιχεία που έχουµε για την παράνοµη µετανάστευση στη
χώρα οδηγούν προς µία κατεύθυνση. Το Υπουργείο θα έπρεπε
να προχωρήσει µε άµεσους και γρήγορους ρυθµούς στη φύλαξη
των συνόρων µας στον Έβρο. Είναι το µοναδικό σηµείο στο
οποίο έχει αυξηθεί η λαθροµετανάστευση την τελευταία χρονιά
κατά 30%. Γιατί σε όλο το θαλάσσιο µέτωπο και µε τη συνδροµή
της «FRONTEX» έχει µειωθεί µέχρι και 90% το φαινόµενο της λα-
θροµετανάστευσης. 

Εξήγγειλε ο κ. Υπουργός πριν από µερικούς µήνες την ανέ-
γερση ενός φράχτη στον Έβρο. Έξι- επτά µήνες µετά, παρ’ ότι
πήρε τα συγχαρητήρια και τη στήριξη της Αντιπολίτευσης γι’
αυτό το µέτρο, δεν έχει κάνει τίποτα. Και δεν καταλαβαίνω. Σ’
αυτό φταίει η Αντιπολίτευση; Φταίει η Αντιπολίτευση που δεν έχει
κάνει ο κ. Υπουργός τίποτα να φτιάξει το φράχτη στον Έβρο;
Χρειάζεται να µεταφέρει τους λαθροµετανάστες από τον Άγιο
Παντελεήµονα σε όλες τις γειτονιές της Αθήνας; Και έχουµε σή-
µερα αναστάτωση στους Αγίους Αναργύρους, που δεν θέλουν
κέντρο µετανάστευσης. Στο Μοσχάτο γίνονται κινητοποιήσεις
γιατί φιλοξενούνται, µε ευθύνη µη κυβερνητικής οργάνωσης σε
παραλιακά ξενοδοχεία, λαθροµετανάστες. Και έχουµε βέβαια µια
γενικότερη αναστάτωση σε όλη την περιοχή γύρω από το Ελλη-
νικό, τον Άλιµο, την Αργυρούπολη, τη Γλυφάδα και τους όµο-
ρους δήµους που λένε: «Τι; Εδώ που θα φτιάχνατε το πάρκο,
πάτε να το κάνετε κέντρο λαθροµεταναστών; Αντί για τους εµί-
ρηδες που µας υποσχεθήκατε θα µας φέρετε εδώ και θα µας
εγκαταστήσετε τους κακοµοίρηδες;». 
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Θέλω να µάθω από τον κύριο Υπουργό ποια είναι η λογική, η
φιλοσοφία και ο στόχος µιας τέτοιας µετεγκατάστασης λαθρο-
µεταναστών και µετακίνησης του προβλήµατος της λαθροµετα-
νάστευσης από το κέντρο στην Περιφέρεια της Αττικής.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην ερώτηση του κ.
Βαρβιτσιώτη θα απαντήσει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη,
κ. Παπουτσής. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Η µόνη αναστάτωση που υπάρχει, αγαπητέ κύριε συνάδελφε,
κύριε Βαρβιτσιώτη, είναι η αναστάτωση που προκαλεί η Αντιπο-
λίτευση, µε πρώτη και καλύτερη τη Νέα Δηµοκρατία, προσπαθώ-
ντας µε κάθε τρόπο να αποτρέψει την επίλυσης αυτού του
τεράστιου προβλήµατος στο οποίο και εσείς, όπως και όλες οι
πολιτικές δυνάµεις, όπως δεν θα κουραστώ να το τονίζω, έχουν
την πολιτική ευθύνη για τη δηµιουργία του.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όχι και όλες
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Όλες. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Όχι και όλες. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Όλες οι υπάρχουσες στο παρελθόν, αν σας διευκολύνει, κύριε
Γεωργιάδη. Όλες πάντως, χωρίς καµµία απολύτως εξαίρεση.

Όσον αφορά στο φράχτη ποτέ δεν κατηγόρησα τη Νέα Δηµο-
κρατία ή κανέναν από την Αντιπολίτευση για τις καθυστερήσεις
που υπάρχουν. Αλλά δεν υπάρχει καµµία καθυστέρηση επί της
ουσίας γιατί στην πραγµατικότητα µε υπεράνθρωπες προσπά-
θειες εργαζόµαστε ακριβώς σ’ αυτή την κατεύθυνση προκειµέ-
νου να ξεπεράσουµε όλες τις διοικητικές αγκυλώσεις, όλες τις
γραφειοκρατικές καθυστερήσεις και να προχωρήσουµε στην
υλοποίησή του. 

Όσον αφορά στην ουσία της ερώτησής σας, τα κέντρα δηλαδή
κράτησης και πρώτης υποδοχής στο παλαιό αεροδρόµιο Ελλη-
νικού, πρώτα απ’ όλα, υπενθυµίζω, ότι δεν πρόκειται περί και-
νούργιας προσπάθειας. Δεν πρόκειται περί καινούργιας
επιλογής. Δεν πρόκειται περί καινούργιων µελλοντικών έργων.
Πρόκειται περί παλαιών κέντρων, τα οποία λειτουργούσαν εκεί
µέχρι τώρα υπό την εποπτεία της Διεύθυνσης Αλλοδαπών της
Αστυνοµίας. Το ένα κέντρο λειτουργεί από το 2002, δηλαδή
εννέα χρόνια τώρα, σε κτήρια της Διεύθυνσης Αλλοδαπών της
Αστυνοµίας µαζί µε άλλες εγκαταστάσεις της Αστυνοµίας, µαζί
µε εγκαταστάσεις του Στρατού. Το παλαιό κτήριο λειτουργεί εδώ
και δεκαπέντε χρόνια από τη στιγµή της αποχώρησης των αµε-
ρικανικών βάσεων στις εγκαταστάσεις εκεί όπου ήταν κρατητή-
ρια της Ασφάλειας και στη συνέχεια κρατητήρια των αλλοδαπών. 

Δεν υπάρχει καµµία ανακοίνωση νέου έργου. Ταυτόχρονα
υπήρξε η συνοδευτική δήλωση από την Κυβέρνηση ότι ακριβώς
επειδή στο συγκεκριµένο χώρο υπάρχει η προοπτική και ο σχε-
διασµός για την αναβάθµιση συνολικά της περιοχής µε τα νέα
αναπτυξιακά έργα που θα γίνουν, όποια απ’ αυτά χρειαστούν να
µεταστεγαστούν, θα µεταστεγαστούν σε άλλες υπηρεσίες της
Αττικής, όµως. 

Αυτό που ανακοινώθηκε εκείνη την ηµέρα –µε το οποίο σκοπί-
µως και µε πολύ έξυπνο τρόπο η Νέα Δηµοκρατία, κυρίως, αλλά
και τα άλλα κόµµατα επιχείρησαν να δηµιουργήσουν αναστά-
τωση σε ολόκληρη τη χώρα- τι ήταν; Ότι τα υπάρχοντα κέντρα,
συν όποια άλλα πρόκειται να δηµιουργηθούν σε ολόκληρη τη
χώρα περιέρχονται στην ευθύνη της νέας υπηρεσίας Κέντρων
Πρώτης Υποδοχής και Κράτησης που δηµιουργήθηκε σύµφωνα
µε το νόµο που ψήφισε η ελληνική Βουλή. Δεν είναι κάτι καινούρ-
γιο.

Επιπλέον, εκείνο που θέλω να σηµειώσω είναι ότι η πρόθεσή
µας δεν είναι να µεταφέρουµε µετανάστες από τη µια πλευρά
στην άλλη, αλλά να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της παράνο-
µης µετανάστευσης στη χώρα µας, που είναι πρόβληµα σοβαρό-
τατο για ολόκληρη την ελληνική κοινωνία. Δεν είναι για την Α’
Αθήνας, για τη Β’ Αθήνας, για τον Έβρο, την Ηγουµενίτσα. Είναι
για ολόκληρη τη χώρα. 

Για να το λύσουµε το θέµα αυτό δεν χρειάζεται µόνο να απο-
τρέψουµε εκείνους οι οποίοι θέλουν να έρθουν στο µέλλον. Αυτό
το κάνουµε µε συγκεκριµένη πολιτική, µε ένα καθαρό µήνυµα ότι

η Ελλάδα δεν προσφέρεται ούτε ως «γη της επαγγελίας» ούτε
ως χώρος ασφαλούς διελεύσεως για την Ευρώπη. Όσον αφορά
στους υπάρχοντες παράνοµους µετανάστες εδώ στην Ελλάδα
δεν υπάρχει ο τρόπος, όπως υποστηρίζουν ορισµένοι άλλοι συ-
νάδελφοι -για παράδειγµα ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός- να
τους επιτρέψουµε να φύγουν στην υπόλοιπη Ευρώπη. Γιατί αυ-
τόµατα -την επόµενη ώρα, όχι την επόµενη µέρα- θα σηµάνει
αποβολή της Ελλάδας από τη Συνθήκη του Σένγκεν και την οι-
κογένεια της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Άρα, έχουµε να λύσουµε το θέµα των υπαρχόντων µετανα-
στών, αυτών που βρίσκονται στην Ελλάδα. Αν εσείς θεωρείτε ότι
υπάρχει κάποια µαγική ράβδος να τους εξαφανίσουµε, εγώ δεν
την βλέπω. 

Ως εκ τούτου χρειαζόµαστε να µοιραστούµε την ευθύνη, της
ασφαλούς αποχώρησης, είτε µε προγράµµατα εθελοντικού επα-
ναπατρισµού είτε µε υποχρεωτικής απέλασης. Για να συµβεί
αυτό χρειαζόµαστε χώρους κράτησης. Χωρίς χώρους κράτησης
λύση δεν υπάρχει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Βαρβιτσιώτης.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ο κύριος

Υπουργός κάνει υποχώρηση από τις εξαγγελίες, τις οποίες ο
ίδιος είχε κάνει. Γιατί ο ίδιος βγήκε και µας είπε ότι θα δηµιουρ-
γήσει νέα κέντρα υποδοχής και κράτησης. Δεν το είπα εγώ. Εσείς
δηµιουργήσατε την εικόνα ότι θα φτιάξετε κάτι καινούργιο. 

Σε ό,τι αφορά τους χώρους θα σας πω κάτι. Στο παλαιό αερο-
δρόµιο του Ελληνικού υπάρχει βεβαίως ένα παλιό κρατητήριο
χωρητικότητας περίπου σαράντα ατόµων, το οποίο όµως έχει ξη-
λωθεί. Είναι µπετά και τούβλα. Πόρτες, παράθυρα, ηλεκτρικές
εγκαταστάσεις έχουν ξηλωθεί. Δηλαδή, θα το φτιάξετε; Θα το
επισκευάσετε; Θα κάνετε επένδυση; Και εγώ σας λέω, αντί να
κάνετε µια επένδυση στην Περιφέρεια της Αττικής, κάντε την
στον Έβρο, για να αποτρέψετε αυτούς τους είκοσι χιλιάδες, που
µπήκαν φέτος το πρώτο τετράµηνο, από το να µπούνε. 

Και να σας πω κάτι, κύριε Υπουργέ; Εδώ δεν υπάρχει θέµα συ-
νευθύνης. Δεν είναι θέµα συνευθύνης. Είναι θέµα δική σας ανα-
ποτελεσµατικότητας. Είναι θέµα του ότι έχετε αλλάξει τρεις
φορές πολιτική απέναντι στη µετανάστευση. 

Μόλις ήρθατε είπατε «αγκαλιάζουµε όλους τους µετανάστες,
δίνουµε δικαιώµατα». Από το πρώτα νοµοσχέδια, που έφερε η
Κυβέρνησή σας, ήταν η νοµιµοποίηση και η απόκτηση ιθαγένειας
από τους µετανάστες. Και ένα χρόνο µετά την ψήφιση του νοµο-
σχεδίου για τη νοµιµοποίηση των µεταναστών, εσείς ως Υπουρ-
γός,  έρχεστε και λέτε «θα φτιάξω τείχος στον Έβρο». Αν αυτό
δεν είναι στροφή 180 µοιρών στην πολιτική σας τότε τι είναι;

Η πραγµατικότητα σας έκανε να συνειδητοποιήσετε ότι πρέπει
να πορευτείτε διαφορετικά. Οι κινήσεις και οι αντιδράσεις των
πολιτών σήµερα σας κάνουν να υποχωρείτε από την αρχική σας
εξαγγελία ότι θα φτιάξετε καινούργια κέντρα κράτησης και υπο-
δοχής και να µας λέτε ότι απλώς χρησιµοποιείτε τα κρατητήρια,
τα ήδη υπάρχοντα, ενώ κάτι τέτοιο δεν είχε φανεί στην πρώτη
σας ανακοίνωση.

Να σας πω και κάτι τελευταίο, κύριε Υπουργέ; Χρειάζεται πε-
ρισσότερη αστυνοµική προστασία πλέον στα προάστια. Δεν µπο-
ρεί χθες να έχουµε θύµα κοσµηµατοπώλη στη Λυκόβρυση από
επίθεση µεταναστών εγκληµατιών. Δεν µπορεί να έχουµε πριν
από δεκαπέντε µέρες θάνατο αµούστακου παιδιού στη Γλυφάδα
από επίθεση και πυροβολισµούς Αλβανών µεταναστών. Δεν µπο-
ρεί να έχουµε τα φαινόµενα, που συναντήσαµε στο κέντρο της
Αθήνας πριν από ένα µήνα.

Χρειάζεται εγρήγορση, αποφασιστικότητα και γενναία φωνή,
την οποία δυστυχώς δεν δείχνετε. Κάθε µέρα αλλάζετε αυτά που
θέλετε να κάνετε. Αποφασίστε να εφαρµόσετε αυτά που λέτε, να
φτιάξετε το τείχος στον Έβρο, να κάνετε την πολιτική, που θέ-
λετε µε τις απελάσεις. Δυστυχώς όµως σας βλέπουµε άτολµους
και αναποτελεσµατικούς. Κρύβεστε πίσω από µια συναίνεση, την
οποία αναζητάτε. Τη συναίνεση και την υποστήριξή µας στα καλά
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θα την έχετε. Την ίδια στιγµή βέβαια θα έχετε και την αντίδρασή
µας σε οτιδήποτε θα διογκώσει το πρόβληµα της λαθροµετανά-
στευσης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Πα-
πουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι εκείνο που
χρειάζεται περισσότερο απ’ όλους είναι η υπευθυνότητα για την
αντιµετώπιση ενός ακανθώδους θέµατος, το οποίο επαναλαµ-
βάνω δεν αφορά µόνο την Ελλάδα, αφορά την Ευρώπη. 

Θέλω να πω ότι στεναχωριέµαι, λυπάµαι γιατί ακούγοντας τον
κ. Βαρβιτσιώτη αντιλαµβάνοµαι ότι δεν είναι θέµα προθέσεων,
αλλά θέµα γνώσεων. Τι σηµαίνει αυτό; Η πιο ισχυρή πολιτική µε-
τανάστευσης προϋποθέτει αποτελεσµατικούς µηχανισµούς πα-
ροχής ασύλου και αυτοί οι αποτελεσµατικοί µηχανισµοί
προϋποθέτουν κέντρα κράτησης και πρώτης υποδοχής. 

Και αυτό γιατί; Γιατί στα κέντρα πρώτης υποδοχής πρέπει να
γίνεται το screening, η διακρίβωση των πραγµατικών στοιχείων,
η δακτυλοσκόπηση, η διερεύνηση αν ο µετανάστης είναι πράγ-
µατι παράνοµος οικονοµικός µετανάστης, που λέει ψέµατα ή αν
προέρχεται από χώρες που δικαιούται άσυλο, που δικαιούται του
καθεστώτος της διεθνούς προστασίας και οφείλει να το έχει. 

Οι διαδικασίες πρέπει να είναι αυτόµατες, γρήγορες, ταυτό-
χρονες, να γίνεται αµέσως η διακρίβωση. Αν έχει δικαίωµα ασύ-
λου, να το πάρει αµέσως και όχι να περιφέρεται επί τρεισήµισι
χρόνια στους δρόµους της Αθήνας µε ροζ χαρτάκια. Όποιος
όµως δεν έχει δικαίωµα διεθνούς προστασίας, να περάσει στο
κέντρο κράτησης και να µπει στη διαδικασία, εντός εξαµήνου το
αργότερο της απέλασης, για να επιστρέψει στην πατρίδα του.
Αυτή είναι η διαδικασία που ακολουθείται σ’ ολόκληρο τον κόσµο
και την Ευρώπη.

Μου λέτε εσείς: Γιατί δεν το κάνετε στον Έβρο; Μα, και στον
Έβρο υπάρχουν φυλάκια, υπάρχει κοινωνία, υπάρχουν πολίτες
και εκεί βεβαίως αντιδρούν. Και εκείνοι έχουν τους δικούς τους
προβληµατισµούς, έχουν διαφορετικά οράµατα για τις τοπικές
κοινωνίες. Το ίδιο ισχύει σ’ ολόκληρη τη χώρα. 

Τι κάνει όµως η Νέα Δηµοκρατία; Αντί να µπει σ’ αυτήν τη δια-
δικασία, από τη στιγµή της ανακοίνωσης της ίδρυσης της νέας
υπηρεσίας –το τονίζω και το επαναλαµβάνω αυτό- που έρχεται
να θέσει τις ευρωπαϊκές προδιαγραφές που απαιτούνται για να
σταµατήσει η χώρα µας να καταδικάζεται σ’ όλα τα διεθνή fora,
ώστε να µην έχουµε την ντροπή να έχουµε εδώ στην Ελλάδα για
πρώτη φορά την επιτροπή που διερευνά τα βασανιστήρια και τις
απάνθρωπες συνθήκες κράτησης των µεταναστών -πράγµα για
το οποίο έχω δηµόσια πει ότι ως πολιτικός, αλλά και ως δηµο-
κρατικός πολίτης ντρέποµαι γι’ αυτή την κατάσταση- τι κάνει;
Επιχειρεί να δηµιουργήσει σύγχυση παντού, σ’ ολόκληρη τη
χώρα και επιχειρεί µε κάθε τρόπο να εµποδίσει αυτή την προ-
σπάθεια. 

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα, κυρία Πρόεδρε; Χθες το βράδυ
αργά στο Κέντρο Φιλιρίδη, όπου µε παραχώρηση του ελληνικού
στρατού στον Έβρο επρόκειτο να δηµιουργήσουµε κέντρο κρά-
τησης -όπως είχαµε ανακοινώσει και όπως υποχρεούµαστε να το
κάνουµε, µε ευρωπαϊκές προδιαγραφές- κάποιοι είχαν την
έµπνευση του εµπρησµού και έκαψαν πέντε κτήρια. 

Ποιος είναι ο λόγος που γίνεται αυτό; Ήταν στην πραγµατικό-
τητα µια υπονόµευσης της εθνικής προσπάθειας. Αυτό ήταν.
Ήταν η απαξίωση της περιουσίας του ελληνικού λαού, γιατί είναι
περιουσία του ελληνικού λαού. Είναι επιλογή που δυναµιτίζει την
εθνική προσπάθεια που καταβάλλει ολόκληρος ο ελληνικός
λαός, γιατί το πρόβληµα των µεταναστών δεν είναι πρόβληµα
ούτε του Έβρου ούτε της Αθήνας ούτε της Ηγουµενίτσας.

Θέλω µ’ αυτή την ευκαιρία να χαιρετίσω την επιλογή των τοπι-
κών φορέων της Ηγουµενίτσας, της Θεσπρωτίας, όπου βρισκό-
µουν χθες, αλλά και του δηµάρχου που αναγνώρισαν όχι µόνο
τις προσπάθειες που κάνουµε για να µετακινηθούν οι µετανά-
στες, που σήµερα βρίσκονται στο λιµάνι της Ηγουµενίτσας –και
θα µετακινηθούν όλοι, µαζί µε τον καταυλισµό που βρίσκεται
εκεί- αλλά και αποδέχθηκαν τη λειτουργία ενός κέντρου πρώτης
υποδοχής ή κράτησης –όποιο και αν είναι αυτό- στην περιοχή
τους και είναι µάλιστα σε αναζήτηση του συγκεκριµένου χώρου. 

Για να επανέλθουµε, όσον αφορά το Ελληνικό, δεν ανακοινώ-
σαµε ότι θα φτιάξουµε κανένα καινούργιο κέντρο. Όπως σας
εξήγησα, ανακοινώσαµε ποια κέντρα θα λειτουργούν υπό την ευ-
θύνη της νέας υπηρεσίας. Αυτά τα δύο κέντρα λειτουργούν
ούτως ή άλλως στο Ελληνικό αυτή τη στιγµή. Ανακοίνωση για
κλείσιµο κέντρου έστω και µε σαράντα άτοµα –δηλαδή κρατητή-
ρια µε δυνατότητες κράτησης για σαράντα άτοµα- δεν µπορώ να
κάνω, γιατί δεν έχω το δικαίωµα να το κάνω και δεν έχει κανένας
το δικαίωµα να το κάνει. 

Έκανα όµως πράγµατι µια τροποποίηση στην ανακοίνωσή µου.
Ανακοίνωσα ότι όχι µόνο θα υπάρξει αναβάθµιση των συνθηκών
κράτησης στο υπάρχον κρατητήριο στο κέντρο κράτησης, αλλά
το άλλο θα µετατραπεί σε κέντρο πρώτης υποδοχής, δηλαδή θα
αναβαθµιστεί, δηλαδή θα έχει διοικητικές υπηρεσίες, εκεί θα γί-
νεται καταγραφή, δακτυλοσκόπηση, έρευνα, διερµηνείες, θα
υπάρχουν κοινωνικοί ψυχολόγοι κ.λπ..

Σ’ αυτό αντιδράτε, κύριε Βαρβιτσιώτη. Και αντιδράτε γιατί δεν
θελήσατε να διαβάσετε, να µελετήσετε, να προσέξετε και κυρίως
να ενηµερωθείτε, όχι µόνο για την πολιτική της ελληνικής Κυβέρ-
νησης, αλλά και για την ευρωπαϊκή πολιτική.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Δεν υπάρχει τέτοια δια-
δικασία. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Επί προσωπικού µπορώ να ζη-
τήσω ανά πάσα στιγµή το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Για ένα λεπτό, να
δούµε ποιο είναι το προσωπικό.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Όταν ένας Υπουργός λέει ανε-
νηµέρωτο ένα Βουλευτή και ο Βουλευτής έχει µπροστά του όλες
τις ανακοινώσεις της Αστυνοµίας και το τελευταίο σηµείωµα της
25ης Μάιου, µε το οποίο λέει ότι ακόµα δεν έχει προχωρήσει
στην ανεύρεση του διευθυντή της Ανεξάρτητης Αρχής Προσφύ-
γων, µε συγχωρείτε, αλλά δεν είναι θέµα έλλειψης ενηµέρωσης. 

Κύριε Παπουτσή, είναι θέµα έλλειψης πράξης από την πλευρά
σας. Είναι µια λογική, την οποία πάντοτε υιοθετείτε, το να ρίχνετε
σ’ όλους τους άλλους την ευθύνη, χωρίς να αναλαµβάνετε εσείς
τη δική σας ευθύνη. Αν θέλετε να δείτε πώς αντιδρούν οι τοπικές
κοινωνίες, ρωτήστε τον εκλεκτό του κόµµατός σας Δήµαρχο Γλυ-
φάδας για την οµόφωνη απόφαση του δηµοτικού συµβουλίου
Γλυφάδας ενάντια σ’ αυτή σας την απόφαση. Θα έρθουν απο-
φάσεις και από τους άλλους όµορους δήµους, που ανήκουν στο
ΠΑΣΟΚ. Μη λέτε λοιπόν ότι η Νέα Δηµοκρατία καλλιεργεί αυτό
το κλίµα. Οι δικοί σας άνθρωποι αντιδρούν στις δικές σας επιλο-
γές. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Όχι, κύριε Υπουργέ,
δεν υπάρχει θέµα συζήτησης. Ανοχή υπήρξε απέναντί σας, αλλά
δεν µπορούν να τίθενται τέτοια ζητήµατα. Σας παρακαλώ, πρέπει
να συνεχίσουµε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρία Πρόεδρε, όταν δώσατε το λόγο επί προσωπικού οφείλατε
να γνωρίζετε, σύµφωνα µε την πλούσια εµπειρία σας ως Πρόε-
δρος της Βουλής, ότι θα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, δεν
χρειάζονται υποδείξεις. Δόθηκε ο λόγος για ένα λεπτό. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Εγώ δεν δέχοµαι υποδείξεις, κυρία Πρόεδρε και ζητώ το λόγο
σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Για ένα λεπτό, κύριε
Υπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κύριε Βαρβιτσιώτη, όσο παίρνετε το λόγο τόσο επιβαρύνετε τη
θέση σας και όχι µόνο αυτό, αλλά αποκαλύπτετε του δικού µου
λόγου το αληθές. 

Τι εννοώ; Είπατε ότι δεν έχει προχωρήσει η πλήρωση της
θέσης του επικεφαλής της Αρχής Προσφυγών. Αυτή είναι η τρίτη
ανακοίνωση για την πλήρωση θέσεων που έγινε και όχι µόνο
αυτό, έχει τελειώσει η διαδικασία και είµαστε στη φάση του ορι-
σµού. 
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Όσον αφορά το θέµα που συζητάµε, δηλαδή του διευθυντού
της νέας υπηρεσίας των κέντρων κράτησης και πρώτης υποδο-
χής, έχει ήδη οριστεί -µετά από όλες τις διαδικασίες που ακο-
λούθησαν, µε ταχύτατο µάλιστα ρυθµό- η κ. Μαρία Σταυρο-
πούλου, Διευθύντρια σήµερα του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών
στη Ρώµη, Περιφερειακή Διευθύντρια για τα αντίστοιχα κέντρα
και τη µετανάστευση. 

Όσον αφορά την Υπηρεσία Ασύλου έχει ήδη ανακοινωθεί κι
έχει ήδη ορισθεί ο κ. Παπαγεωργίου, ο οποίος είναι διακεκριµέ-
νος πανεπιστηµιακός καθηγητής του Πανεπιστηµίου Θεσσαλο-
νίκης και βαθύς γνώστης των θεµάτων ασύλου. 

Αυτά, όµως, έχουν ανακοινωθεί επισήµως. Γι’ αυτό αναρωτιέ-
µαι. Εγώ δεν οφείλω να τα διαβάζω, γιατί µε τη δική µου έγκριση
ανακοινώνονται. Κάποιοι, όµως, πρέπει να τα διαβάζουν!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτι-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 1ο
Δηµοτικό Σχολείο Ξυλοκάστρου Κορινθίας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πέµπτη µε αριθµό 926/30.5.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις
δανειακές ανάγκες της χώρας µας, δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ
το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Για ένα λεπτό, κύριε
Παπαδηµούλη.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Θέλω να καταγγείλω την πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών γιατί κρύβεται, περι-
φρονεί τον ελληνικό λαό και το Κοινοβούλιο και αποφεύγει να
απαντήσει µέσω του κοινοβουλευτικού ελέγχου σε ερωτήσεις
που απασχολούν όλο τον ελληνικό λαό, όλα τα µέσα ενηµέρω-
σης και τα ελληνικά και τα διεθνή. 

Πού είναι ο κ. Παπακωνσταντίνου; Είναι στην Ελλάδα, στην
Αθήνα. Πού είναι ο κ. Σαχινίδης; Είναι στην Αθήνα. Πού είναι ο κ.
Κουσελάς; Είναι στα έδρανα. Γιατί δεν απαντούν στα ερωτήµατα; 

Πόσες είναι οι δανειακές ανάγκες για το 2012 - 2013 και από
πού θα τα πάρετε; Είχατε ενηµέρωση για τη δήλωση της κ. Δα-
µανάκη, που έπληξε ως τορπίλη τα συµφέροντα της χώρας; Θα
περάσετε µε ένα µόνο άρθρο, µε διαδικασίες fast track, κύριε
Κουσελά, πρόσθετα µέτρα ύψους 6,5 δισεκατοµµυρίων για το
2011, τα οποία θα επιβαρύνουν πάλι τους φτωχούς, τους µι-
σθούς, τις συντάξεις, τους έµµεσους φόρους, θα βαθύνουν την
ύφεση και θα εκτινάξουν την ανεργία; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
Παπαδηµούλη.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ετοιµάζετε αναπρογραµµα-
τισµό του χρέους; Μας ζητούν, λοιπόν, τι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Παπαδηµούλη,
κάνατε τη δήλωση. Μην αναπτύσσετε την ερώτηση όµως. Σας
παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι, αλλά παρακαλώ και
προκαλώ δι’ υµών τον κ. Κουσελά, ο οποίος είναι µέλος της πο-
λιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Οικονοµικών, να απαντήσει. Κι
αν δεν του έχει δοθεί αυτή η εξουσιοδότηση, να µου εξηγήσει
γιατί ο  κ. Παπακωνσταντίνου και ο κ. Σαχινίδης προτιµούν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είστε σαφής, κύριε συ-
νάδελφε, αλλά τελείωσε ο χρόνος σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: …να είναι µε την τρόικα και
δεν µπορεί ένας από αυτούς, κυρία Πρόεδρε, να έρθει εδώ για
δεκαπέντε λεπτά να απαντήσει στην ελληνική Βουλή και στον ελ-
ληνικό λαό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κουσελά, έχετε

τρεις ερωτήσεις. Το Προεδρείο παρακαλεί συναδέλφους και
Υφυπουργούς που είναι παρόντες, να βοηθήσουν να τηρηθεί ο
χρόνος ακριβώς…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Πρόεδρε, έγινε αναφορά σε εµένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ. Δεν
υπάρχει αυτή η διαδικασία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Οφείλει να απαντήσει, κυρία
Πρόεδρε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Πρόεδρε, έγινε αναφορά στο όνοµά µου και παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Όχι, κύριε Κουσελά.
Σας παρακαλώ.

Το Προεδρείο, κύριε Κουσελά, µπορεί να κρίνει πότε θα απα-
ντήσετε. Θα σας δοθεί ο λόγος. Κάντε διαχείριση του χρόνου
σας και δώστε µία σύντοµη απάντηση.

Συνεχίζουµε, κύριοι συνάδελφοι, µε την πρώτη µε αριθµό
918/30.5.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Ζωΐδη…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µε συγχω-
ρείτε. Περίµενα από εσάς…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Να περιµένετε για τρία
λεπτά στην Αίθουσα. Ούτε ήταν η σειρά σας. Επειδή, όµως, δεν
θα συζητείτο, απλά την προεκφώνησα. Σας παρακαλώ λοιπόν.
Αµέσως θα δώσω το λόγο…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µην είστε
κυβερνητικότερη της Κυβέρνησης. Ζητάει ο Υφυπουργός να
απαντήσει σε µία πρόκληση που του έθεσα. Είναι προκλητικό
αυτό…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα απαντήσει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να απαντήσει τώρα. «Θα

στάξει η ουρά του γαϊδάρου», κυρία Πρόεδρε; Να απαντήσει
τώρα. Μπορεί να φύγει κι αυτός!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ να σέβεστε όχι µόνο τη διαδικασία…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Μπορεί να φύγει κι αυτός,
κυρία Πρόεδρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): …αλλά και το Προε-
δρείο και αυτούς που την τηρούν!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: …και να πει ότι τον ζήτησε
η τρόικα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τρεις ερωτήσεις
στη συνέχεια ο κ. Κουσελάς. Θα του δοθεί ο λόγος και µπορεί
να απαντήσει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Σε αυτή γιατί δεν µπορεί να
απαντήσει; Να µας εξηγήσει γιατί δεν µπορεί να απαντήσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ! Και
µην κάνετε υποδείξεις και χαρακτηρισµούς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Όχι, κάνω!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Καλά κάνετε!
Συνεχίζουµε µε τη πρώτη µε αριθµό 918/30.5.2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Νικολάου Ζωΐδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τον καταλογισµό δαπανών σε ΟΤΑ.

Στην ερώτηση του κ. Ζωΐδη θα απαντήσει ο κ. Κουσελάς, αφού
πρώτα ο κ. Ζωίδης, για δύο λεπτά, παρουσιάσει την επίκαιρη
ερώτησή του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. Φορ-
τίστηκε το κλίµα. 

Κύριε Υφυπουργέ, είµαι υποχρεωµένος στην εισαγωγή της πε-
ριγραφής της επίκαιρης ερώτησής µου να αναφέρω ότι εδώ κι
ένα ακριβώς µήνα, από τις 2 Μαΐου του 2011, το δηµοτικό συµ-
βούλιο και ο δήµαρχος ενός ακριτικού νησιού ζουν υπό το ιδιό-
τυπο καθεστώς γερµανικής κατοχής. 

Κι εξηγούµαι, αφού δηλώσω ότι δεν διανοούµουν ποτέ ότι θα
βρισκόµουν στη Βουλή των Ελλήνων και θα συζητούσα επίκαιρη
ερώτηση κρατώντας έγγραφο του Υπουργείου Οικονοµικών που
τιτλοφορείται «Απόφαση Καταλογισµού». Και αρχίζει: «Έχοντας
υπ’ όψιν, από τις διατάξεις του άρθρου 12 του ν.δ. 1264/1942...».
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Και καταλήγει ως εξής: «Η παρούσα καταλογιστική απόφαση, η
οποία θα επιδοθεί στους ανωτέρω, µπορεί να προσβληθεί ενώ-
πιον του ελεγκτικού συνεδρίου σύµφωνα µε τις ισχύουσες δια-
τάξεις. Δεν επιτρέπεται προσφυγή στα πολιτικά δικαστήρια, ούτε
αναστολή εκτέλεσής της, σύµφωνα µε το άρθρο 12, παράγρα-
φος γ’ του ν.δ. 1264/1942». Πρόκειται, δηλαδή, περί ενός νοµο-
θετικού διατάγµατος της κατοχικής κυβέρνησης Τσολάκογλου,
µε το οποίο επιτρέπεται σε ένα µονοπρόσωπο, µη δικαστικό, όρ-
γανο να αποφαίνεται για την τιµή και την περιουσία αιρετών ορ-
γάνων, χωρίς να έχουν το δικαίωµα της αναστολής στην
οποιαδήποτε προσφυγή κάνουν κατά αυτής της απόφασης.

Κύριε Υπουργέ, είστε γνώστης της υπόθεσης, µιας υπόθεσης
που ξεκίνησε από το 2005, µιας υπόθεσης η οποία έχει στο φά-
κελο δικαστικές τελεσίδικες αποφάσεις τόσο του ελεγκτικού συ-
νεδρίου όσο και του συµβουλίου εφετών, η οποία επανήλθε το
2010, παρά το ότι είχε µεσολαβήσει µια διαδικασία νοµοθετή-
σεως από τη Βουλή των Ελλήνων, µία διαδικασία απαλλακτική
των όσων διαλάµβαναν οι πρώτες υποθέσεις καταλογισµού που
έγιναν από το 2005.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω να σας ρωτήσω, κύριε Υπουργέ, εάν θεωρείτε ότι οι πρά-
ξεις καταλογισµού υπό αυτά τα δεδοµένα έχουν εκδοθεί νοµί-
µως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
Ζωΐδη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪΔΗΣ: Θέλω να σας ρωτήσω εάν θεωρείτε ότι
είναι ηθικώς και νοµίµως αποδεκτό να γίνονται, µε επίκληση
νόµου της κατοχικής κυβέρνησης, δεκτές διατάξεις προδήλως
αντισυνταγµατικές, που δίνουν τη δυνατότητα σε µονοµελές, µη
δικαστικό, όργανο να επιβάλλει ποινές χωρίς δικαίωµα άσκησης
ενδίκου µέσου, της αναστολής. 

Και θέλω να σας ρωτήσω εάν κι εσείς, όπως κι εγώ, δέχεστε
ότι µπορεί ο κοινοβουλευτισµός να ανέχεται αυτή τη διαδικασία
που δοκιµάζει τα όρια, τις αντοχές της συνταγµατικής αρχής…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε υπερβεί το
χρόνο. Παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪΔΗΣ: …του κράτους – δικαίου, ενός κράτους
που θέλουµε όλοι να υπηρετούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Κουσελάς έχει το
λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-
ριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Θα παρακαλέσω να µου δώσετε ελάχιστο χρόνο αρχικά, για
να απαντήσω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα έχετε ένα λεπτό
επιπλέον. Δώστε µία απάντηση. Κάντε, όµως, καλή διαχείριση
του χρόνου σας. Παρακαλώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-
ριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Θέλω να πω στον αγαπητό συνάδελφο, τον κ. Παπαδηµούλη,
ότι η επίκληση του δικαιώµατος του κωλύµατος του Υπουργού
είναι µία διαδικασία την οποία δεν την εφηύρε σήµερα το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών, αλλά είναι µία διαδικασία η οποία προβλέπεται
από τον Κανονισµό της Βουλής και άπειρες φορές έχει χρησιµο-
ποιηθεί κάτω από οµαλές συνθήκες.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Καλά, δεν ντρέπεστε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Πολύ

περισσότερο σήµερα που ο αγαπητός κ. Παπαδηµούλης γνωρί-
ζει πολύ καλά πως η ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών όχι
µόνο δεν κρύβεται, αλλά δίνει µάχες για τα συµφέροντα της
χώρας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εσείς τι είστε; Δεν είστε
ηγεσία;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Δίνει
µάχες και είναι σε πολύ σκληρές διαπραγµατεύσεις για µία σειρά
από ζητήµατα, για τα οποία θα ενηµερωθεί και θα αποφασίσει το
ίδιο το εθνικό µας Κοινοβούλιο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εσείς δεν ανήκετε στην ηγε-
σία;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κάντε, λοιπόν, υποµονή. Θα έρθει εδώ ο καθ’ ύλην αρµόδιος
Υπουργός, για να απαντήσει, όπως άλλωστε έκανε σε όλες τις
ερωτήσεις σας µέχρι σήµερα.

Έρχοµαι τώρα στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Ζωΐδη.
Αγαπητέ συνάδελφε, γνωρίζετε πολύ καλά ότι, όπως κι εσείς,

κι εγώ προσωπικά, έχω ασχοληθεί έντονα –ιδιαίτερα το τελευταίο
διάστηµα- προκειµένου να δοθεί µία δίκαιη λύση στο πρόβληµα
το οποίο αναφέρατε.

Θα πω πέντε πράγµατα για το πώς έχει το ιστορικό της υπό-
θεσης και θα προσπαθήσω να καταλήξω στην απάντηση που θέ-
λετε. Αν δεν τα καταφέρω, θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου.

Η Διεύθυνση Οικονοµικής Επιθεώρησης του Υπουργείου Οι-
κονοµικών  εξέδωσε το 2005, µετά από καταγγελία εντολή διε-
νέργειας διαχειριστικού ελέγχου για τα έτη 2003 και 2004, για το
Δήµο της Τήλου. Ο έλεγχος αυτός διενεργήθηκε και τον Σεπτέµ-
βριο του 2005, κατατέθηκε πορισµατική έκθεση. Διαπιστώθηκαν
ελλείµµατα από ανοίκειες πληρωµές, όπως αναφέρει το πόρισµα
και εκδόθηκαν δεκαεννέα καταλογιστικές αποφάσεις. Βεβαιώ-
θηκε τότε ένα εκατοµµύριο. 

Οι καταλογιζόµενοι, όπως και εσείς αναφέρατε στη γραπτή
ερώτησή σας, έκαναν έφεση ενώπιον του 6ου τµήµατος του ελε-
γκτικού συνεδρίου και το ελεγκτικό συνέδριο εξέδωσε δεκαεννέα
ακυρωτικές αποφάσεις λόγω παράβασης ουσιώδους τύπου της
διαδικασίας. Δεν κάλεσε, δηλαδή, σε ακρόαση, τους εγκαλούµε-
νους, κατά παράβαση του άρθρου 20, παράγραφος 2 του Συ-
ντάγµατος, µε αποτέλεσµα οι καταλογιστικές πράξεις να κατα-
πέσουν.

Στη συνέχεια η Οικονοµική Επιθεώρηση, ως όφειλε, έδωσε
εντολή για επανάληψη της διαδικασίας καταλογισµών. Βγήκε πό-
ρισµα από τον αρµόδιο επιθεωρητή και κατατέθηκε έκθεση ελέγ-
χου, τώρα πρόσφατα, στις 4/2/2011. 

Η οικονοµική επιθεώρηση, αξιοποιώντας τους ν.3801/2009 και
ν.3838/2010, οι οποίοι προβλέπουν τη δικαιολόγηση δαπανών για
τους δήµους βάζοντας τέσσερα συγκεκριµένα κριτήρια, δικαιο-
λόγησε δαπάνες ύψους 670.000 ευρώ από το ένα εκατοµµύριο
που είχε αρχικά καταλογιστεί στο Δήµο Τήλου. Αυτές, λοπόν, δεν
καταλογίστηκαν εκ νέου. Οι υπόλοιπες δαπάνες καταλογίστηκαν
από τον οικονοµικό επιθεωρητή, ο οποίος έχει µε βάση, το θε-
σµικό πλαίσιο, στο οποίο θα αναφερθώ, να κάνει τη δική του ερ-
µηνεία.

Έτσι, λοιπόν, εκδόθηκαν δώδεκα νέες αποφάσεις καταλογι-
σµού µ’ ένα ποσό περίπου -αν δεν κάνω λάθος- 200.000 ευρώ,
το οποίο θα σταλεί στην αρµόδια ΔΟΥ για βεβαίωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Σύµφωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις αποκλειστικά αρµόδιο
όπως έχει διαµορφωθεί η κατάσταση αυτήν τη στιγµή, να κρίνει
οριστικά για τους συγκεκριµένους καταλογισµούς, είναι το ελε-
γκτικό συνέδριο. Κανένας άλλος. Σ’ αυτό, λοιπόν, θα πρέπει να
προσφύγουν οι καταλογιζόµενοι αφ’ ενός καταθέτοντας έφεση,
αφ’ ετέρου, πέρα από την έφεση, κάνοντας αίτηση αναστολής
εκτέλεσης των νέων καταλογιστικών πράξεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε και τη δευτερο-
λογία σας, κύριε Υπουργέ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ολο-
κληρώνω, κυρία Πρόεδρε.

Θέλω εδώ να σηµειώσω ότι εφόσον κριθεί ότι πρέπει να δοθεί
αναστολή µέχρι και να τελεσιδικήσει στο ελεγκτικό συνέδριο
αυτή η υπόθεση δεν θα έχει καµµία, µα καµµία επιβάρυνση για
τους καταλογιζόµενους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κουσελά, σας
παρακαλώ ολοκληρώστε την πρωτολογία σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σ’ ό,τι
αφορά στο θεσµικό πλαίσιο, το οποίο θέσατε θα αναφερθώ στη
δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Καταλαβαίνετε ότι

υπάρχουν πάρα πολλές ερωτήσεις και ακολουθεί νοµοθετική ερ-
γασία.

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Ζωΐδης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κάνατε µια εκτενή ανα-
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φορά στο ιστορικό της υπόθεσης µε αποτέλεσµα να µην φτάσετε
στο δια ταύτα. Ελπίζω να έχω την απάντησή σας στη δευτερο-
λογία σας.

Εκείνο που επαναφέρω στη συζήτηση είναι το νοµοθετικό
πλαίσιο µέσα στο οποίο κινηθήκαµε του 1942 -επαναλαµβάνω-
της κατοχικής κυβέρνησης Τσολάκογλου. Λέτε ότι έκανε έκ-
πτωση ο οικονοµικός επιθεωρητής, διότι οι δαπάνες που κατα-
λογίστηκαν το 2005 ήταν περισσότερες. 

Εγώ ισχυρίζοµαι, κύριε Υπουργέ, ότι το νοµοθετικό πλαίσιο
που ισχύει σήµερα µε τη νοµοθεσία του 2010, όπως εσείς την
αναφέρατε, δεν απαλλάσσει της δυνατότητας καταλογισµού
οποιασδήποτε δαπάνης στα αιρετά όργανα της αυτοδιοίκησης,
εν προκειµένω του ακριτικού νησιού της Τήλου. 

Πέραν αυτού, δεν µπορώ να διανοηθώ πως είναι δυνατόν να
λέτε έτσι πολύ εύκολα: «Ας κάνουν προσφυγή και ας ζητήσουν
αναστολή» σήµερα, όταν τα οικονοµικά και των αιρετών, αλλά
και γενικώς είναι τέτοια. Ξέρετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι
οι διαδικασίες αυτές είναι και χρονοβόρες και ψυχοφθόρες και
οικονοµικά επώδυνες.

Θα περίµενα, λοιπόν, ότι σήµερα µε δεδοµένο ότι και το νοµο-
θετικό πλαίσιο υπάρχει και η επίκληση του κατοχικού νόµου δεν
νοµιµοποιεί ηθικά, τουλάχιστον, την επιβολή µέτρων και η οικο-
νοµική κατάσταση της χώρας είναι τέτοια που έχει εξουθενώσει
αρκετό κόσµο, µεταξύ των οποίων και τους αιρετούς ενός ακρι-
τικού νησιού, θα ήταν υποχρέωση της πολιτείας η επίλυση του
προβλήµατος καθ’ οιονδήποτε τρόπο, έστω και νοµοθετικό, διότι
αλλιώς οδηγούµε -θα µπορούσα να πω- σε καταστάσεις απελπι-
σίας ανθρώπους που δεν είχαν άλλη φιλοδοξία. Και δεν αναφέ-
ροµαι στο δήµαρχο, αναφέροµαι στους δηµοτικούς συµβούλους,
οι οποίοι απλά συνηγόρησαν στο να γίνουν κάποιες εκδηλώσεις
στο ακριτικό νησί.

Θα ψάχνουµε να βρούµε δηµοτικούς συµβούλους ή υποψηφί-
ους να στελεχώσουν τα συλλογικά όργανα και δεν θα βρίσκουµε
µε τέτοιες διαδικασίες, κύριε Υφυπουργέ. 

Είναι µια διαδικασία που προβλέπει τα εξής: αποφασίζει ως
προς τη σκοπιµότητα το δηµοτικό συµβούλιο, κυρώνει τη νοµι-
µότητα αυτή µε απόφασή του ο Γενικός Γραµµατέας της Περι-
φέρειας και επειδή οι µικροί δήµοι δεν έχουν ταµειακή υπηρεσία,
αυτή υποκαθίσταται από τις κατά τόπους ΔΟΥ. Δηλαδή το νόµιµο
το κρίνει η περιφέρεια και την εντολή της πληρωµής δίνει το ίδιο
το Υπουργείο Οικονοµικών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και έρχονται αυτοί οι οποίοι είπαν «να φιλοξενήσουµε το Σάκη
τον Πεπονή στην Τήλο», να τους καταλογίζονται δαπάνες και µά-
λιστα µε διαδικασίες τέτοιες, που πέραν της ταλαιπωρίας, εάν
δηµευτούν, εάν κατασχεθούν οι περιουσίες τους, θα ψάχνουν να
βρουν τρόπους να τις επανακτήσουν, έστω και αν δικαιωθούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙΔΗΣ: Υπενθυµίζω, κύριε Υπουργέ, επίσης ότι
πέραν της απαλλαγής από το ελεγκτικό συνέδριο υπάρχει και τε-
λεσίδικη δικαστική απόφαση, πόρισµα του συµβουλίου εφετών
όσον αφορά τη νοµιµότητα της διαχείρισης των χρηµάτων που
διαλαµβάνονται στις καταλογισθείσες πράξεις. Έλεος!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας, κύριε Ζωΐδη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙΔΗΣ: Πιστεύω ότι έχουµε υποχρέωση να τη-
ρήσουµε και το νόµο και την πολιτική ηθική, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Κου-
σελάς, για τρία λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-
ριστώ, κυρία Πρόεδρε, θα είµαι πολύ σύντοµος.

Ο αγαπητός συνάδελφος γνωρίζει πολύ καλά ότι το τελευταίο
διάστηµα, όχι µόνο συναντήθηκα και µαζί του και µε το δήµαρχο,
αλλά κατέβαλα κάθε προσπάθεια προκειµένου να δοθεί λύση
εντός, όµως, των υφιστάµενων νοµικών πλαισίων. 

Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Ζωΐδη, ότι η σηµερινή Κυβέρνηση,
η οποία δεν δηµιούργησε το πρόβληµα αυτό -το πρόβληµα είναι
παλαιότερο και εσείς, τουλάχιστον, γνωρίζετε πολύ καλά πως
δηµιουργήθηκε- κατέβαλε και νοµοθετικές προσπάθειες, προκει-

µένου να αντιµετωπιστεί.
Από εκεί και πέρα, υπάρχει το ζήτηµα το οποίο θέσατε, σχετικά

µε το νοµοθετικό διάταγµα το 1262/1942, από το οποίο αντλούν
οι οικονοµικοί επιθεωρητές κάποιες συγκεκριµένες εξουσίες. Αρ-
χικά, να σας πω ότι δεν είναι το µοναδικό νοµοθετικό διάταγµα
εκείνης της περιόδου. 

Αυτό, όµως, το συγκεκριµένο, το 1262, έχει αντικατασταθεί.
Δηλαδή, ακόµα και αν το καταργούσαµε, θα έπρεπε να αλλά-
ξουµε δύο άλλες ρυθµίσεις το π.δ. 774/80, που αναφέρεται στον
οργανισµό του ελεγκτικού συνεδρίου και το ν.1225/81 περί εκτέ-
λεσης των διατάξεων του ελεγκτικού συνεδρίου. Ουσιαστικά,
έχει υποκατασταθεί αυτό το νοµοθετικό διάταγµα από τις παρα-
κάτω ρυθµίσεις που αναφέρουν αυτά που αναφέρουν. 

Είναι γεγονός -θα συµφωνήσω µαζί σας και θα σας πω πως θα
το αντιµετωπίσουµε- ότι αυτά δίνουν υπερβολικές εξουσίες
στους επιθεωρητές µε το να έχουν το δικαίωµα, από τη µια, να
διεξάγουν έλεγχο και να συντάξουν την πορισµατική έκθεση και,
από την άλλη, να επιβάλλουν και ποινές. Αυτή η αρµοδιότητα θα
πρέπει να αντικατασταθεί, δηλαδή η δεύτερη αρµοδιότητα της
επιβολής ποινών, θα πρέπει να εκλείψει. Θα πρέπει να ανήκει
αλλού, όχι στον ίδιο τον επιθεωρητή, ο οποίος διενεργεί την
έρευνα.

Σε κάθε περίπτωση, επίσης, πρέπει να προβλεφθεί η δυνατό-
τητα αναθεώρησης σε άλλο επίπεδο από συλλογικό όργανο,
ούτως ώστε να υπάρχουν πολύ ασφαλέστερες εγγυήσεις προ-
τού, όπως πάρα πολύ σωστά είπατε, κληθεί κάποιος να προσφύ-
γει στο ελεγκτικό συνέδριο ή οπουδήποτε αλλού. 

Αυτήν την πρωτοβουλία θα την αναλάβουµε -και θα την ανα-
λάβω προσωπικά- προκειµένου να αντιµετωπιστεί οριστικά αυτό
το ζήτηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Σειρά έχει η τέταρτη µε αριθµό 922/30-5-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυ-
ρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την εγκατάλειψη του Ολυµπιακού Ακινήτου στο Ολυ-
µπιακό Χωριό και την εµπλοκή του στην υπόθεση της Ιεράς
Μονής Βατοπεδίου. 

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την επί-
καιρη ερώτησή σας. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς να σας πω ότι προσωπικά δεν επεί-
σθην καθόλου από τη δικαιολογία περί του κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού, γιατί πρέπει να σας πω ότι ο Κανονισµός της
Βουλής είναι απολύτως σαφής: Τον Υπουργό τον αντικαθιστά
Υφυπουργός του και οι αρµοδιότητες ενός εκάστοτε Υφυπουρ-
γού είναι παντελώς αδιάφορες για τη Βουλή. Αυτό είναι εντελώς
δικό σας θέµα. Νοµίζω πως εδώ έχετε διαπράξει µεγάλο σφάλµα
ως Κυβέρνηση. 

Έρχοµαι στην επίκαιρη ερώτησή µου. Η χώρα µας, κύριε
Υπουργέ, έχει φθάσει εδώ που βρίσκεται σήµερα γιατί επί πάρα
πολλά χρόνια γίναµε όλοι θύµατα ενός άκρατου λαϊκισµού. Η πε-
ρίπτωση του δήθεν σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου είναι µία
φωτογραφική περίπτωση. Το δε ολυµπιακό ακίνητο και ο λόγος
που το έφερα στην ερώτησή µου σήµερα είναι διότι σε αυτή τη
στιγµή και τη φάση που βρίσκεται η χώρα το κυρίαρχο θέµα συ-
ζητήσεων εντός της χώρας, εκτός της χώρας, στα διεθνή Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης είναι, πώς θα αξιοποιήσει το ελληνικό δη-
µόσιο την κρατική περιουσία του µε δηλώσεις του Πρωθυπουρ-
γού, µε δηλώσεις του αρµόδιου Υπουργού, µε δηλώσεις της
τρόικας, µε δηλώσεις των πολιτικών αρχηγών, µε δηλώσεις του
Προέδρου της Δηµοκρατίας. Όλη η χώρα ασχολείται µε το πώς
θα αξιοποιήσει η χώρα την κρατική της περιουσία. 

Ξαφνικά παρακολουθώντας τον τηλεοπτικό σταθµό «MEGA»
και την εκποµπή των κυρίων Καµπουράκη και Οικονοµέα βλέ-
πουµε ένα ρεπορτάζ –το οποίο προφανώς το είδαν και χιλιάδες
άλλοι Έλληνες πολίτες- όπου αποδεικνύεται περίτρανα τι;
Αυτό που δυστυχώς έχουµε καταλάβει πλέον οι περισσότεροι σε
αυτήν τη χώρα, ότι  η Κυβέρνησή σας είναι µία παντελώς ανίκανη
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Κυβέρνηση. Θέλω να το στοιχειοθετήσω αυτό, κύριε  Υπουργέ. 
Έχουµε, λοιπόν, το ολυµπιακό ακίνητο στο οποίο θα πήγαινε

το Υπουργείο Εργασίας, το οποίο τελικά Υπουργείο Εργασίας
δεν πήγε, το οποίο µπήκε σε ανταλλαγές της Ιεράς Μονής Βα-
τοπεδίου, το οποίο δόθηκε στον Εφραίµ και βάσει του οποίου
έγινε όλη η δηµόσια συζήτηση για το δήθεν σκάνδαλο του Βατο-
πεδίου. Μετά από τη φασαρία που έκανε κυρίως το ΠΑΣΟΚ. τότε,
όλα αυτά τα ακίνητα επεστράφησαν στο ελληνικό δηµόσιο και εν
πάση περιπτώσει, δεν έγινε η συµφωνία.

Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Τι θα ήταν τελικά καλύτερο σή-
µερα; Να έχει πάρει το ακίνητο ο Εφραίµ, να το έχει πουλήσει,
να έχει γίνει εκεί το εµπορικό κέντρο που σχεδιαζόταν, να έχει
βρει κόσµος δουλειά, να παίρνετε ασφαλιστικές εισφορές, να ει-
σπράττετε φόρους και εν πάση περιπτώσει να υπάρχει µια άλφα
αξιοποίηση ή αυτό που τελικώς κατέφερε το ΠΑΣΟΚ; Γιατί για
όσους δεν είδαν το ρεπορτάζ του MEGA, το ΠΑΣΟΚ και εσείς
προσωπικά –εννοώ ως Κυβέρνηση για να µην παρεξηγηθώ- κα-
ταφέρατε το εξής αµίµητο: Να κρατήσει το ελληνικό δηµόσιο το
ακίνητο –και θέλω να σας ρωτήσω πόσα ακριβώς πληρώνουµε
το χρόνο τοκοχρεολύσια για τα χρήµατα που ξοδέψαµε να το
χτίσουµε- το ακίνητο να είναι εγκαταλελειµµένο, να έχει γίνει στό-
χος βανδάλων που έχουν ξηλώσει µέχρι και τα πλακάκια από τα
µπάνια, τα καθίσµατα από την αίθουσα συνεδριάσεων, τα τζάµια
από τις πόρτες, να το έχουν κυριολεκτικά διαλύσει όλο το ακί-
νητο και έχουν κλέψει όλη την περιουσία...

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Γεωργιάδη, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κλείνω αµέσως, κυρία
Πρόεδρε. 

Αυτό το ακίνητο που δήθεν θα το αξιοποιούσατε, καταστρέφε-
ται και επιπλέον το πληρώνουµε. 

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ρωτήσω ευθέως: Μετά από όλα
αυτά, δεν θα ήταν καλύτερα τελικώς να το έχει ο Εφραίµ ή οποι-
οσδήποτε άλλος και να το αξιοποιεί από το να το έχει το ελληνικό
δηµόσιο που είναι παντελώς ανίκανο να αξιοποιήσει την περιου-
σία του; 

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα σας απαντήσει αµέ-

σως ο κύριος Υφυπουργός. 
Κύριε Κουσελά έχετε το λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ και τον αγαπητό συνάδελφο που µου δίνει τη δυ-

νατότητα να αποκαταστήσω την αλήθεια σε ορισµένα ζητήµατα. 
Το ολυµπιακό ακίνητο, στο οποίο αναφέρθηκε όντως ήταν ένα

ακίνητο αρµοδιότητας της Κτηµατικής Υπηρεσίας Ανατολικής Ατ-
τικής και προοριζόταν να στεγάσει το Υπουργείο Εργασίας. Η
αγορά του έγινε µε δάνειο, το οποίο συνήφθη µεταξύ της ΚΕΔ
και της Εµπορικής Τράπεζας. Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να προ-
σθέσω και να σηµειώσω ότι το δάνειο αυτό, αγαπητέ συνάδελφε,
έχει και την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. Η δανειακή σύµ-
βαση υπογράφηκε στις 11 Απριλίου του 2003 µε ποσό δανείου
56.100.000 ευρώ. Η ΚΕΔ, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε εξακολου-
θεί να πληρώνει το δάνειο στην Εµπορική Τράπεζα. Το ανεξό-
φλητο ποσό είναι 31.400.000 ευρώ. 

Το ακίνητο, λοιπόν, αυτό, δυστυχώς επεστράφη στην ΚΕΔ από
την τότε κυβέρνηση ως µη κατάλληλο για τον αρχικό του σκοπό.
Ήταν µάλιστα ένα από τα ακίνητα –γιατί έχει και συνέχεια όπως
γνωρίζετε- που το 2007 δόθηκε από την ΚΕΔ στη Μονή Βατοπε-
δίου µε αντάλλαγµα υποτίθεται παραλίµνιες εκτάσεις της λίµνης
της Βιστωνίδας που ήταν στην κατοχή της Μονής Βατοπεδίου,
και η οποία κατοχή αµφισβητείται. Η ανταλλαγή αυτή έγινε την
ίδια στιγµή που το ελληνικό δηµόσιο ήταν επιφορτισµένο να εξυ-
πηρετεί το συγκεκριµένο δάνειο µε την εγγύηση του δηµοσίου
στην Εµπορική Τράπεζα. 

Στη συνέχεια, λοιπόν, το 2008 η Ιερά Μονή Βατοπεδίου πού-
λησε το ολυµπιακό ακίνητο στην κυπριακών συµφερόντων εται-
ρεία «NOLIDEN LIMITED». Από τότε µέχρι σήµερα –και έχετε

δίκιο σ’ αυτό, είναι αληθές αυτό που είπατε- µε καταφανή αµέ-
λεια της φερόµενης ως ιδιοκτήτριας «NOLIDEN LIMITED»  έγιναν
σοβαρές καταστροφές και λεηλασίες στο ολυµπιακό ακίνητο για
τις οποίες θεωρούµε ότι η φερόµενη σαν ιδιοκτήτρια –γιατί όπως
θα σας πω εµείς το αµφισβητούµε αυτό- φέρει ακέραια την ευ-
θύνη, γιατί δεν πήρε τα δέοντα µέτρα, προκειµένου να διασφα-
λίσει την ακεραιότητα του συγκεκριµένου ακινήτου. 

Από τη πλευρά τη δική µας, από την πλευρά του ελληνικού δη-
µοσίου τεκµηριώθηκε και κατατέθηκε το Μάρτιο του 2011 αγωγή
διεκδίκησης του συγκεκριµένου ακινήτου. Κατατέθηκε µαζί µε
την αγωγή διεκδίκησης, αγωγή αποζηµίωσης για  ηθική βλάβη
δέκα εκατοµµυρίων ευρώ, καθώς και αποζηµίωση για τα απολε-
σθέντα ωφελήµατα για το διαρρεύσαν χρονικό διάστηµα. Η
αγωγή αυτή έχει ήδη προσδιοριστεί να συζητηθεί στις 6 Δεκεµ-
βρίου του 2011. 

Από τη στιγµή, λοιπόν, που εµείς καταθέσαµε αυτήν την
αγωγή, το δηµόσιο νοµιµοποιείται πλέον να προχωρήσει και σε
ασφαλιστικά µέτρα για τη διασφάλιση της περιουσίας που διεκ-
δικεί, εν προκειµένω του ολυµπιακού ακινήτου, καθώς και να ζη-
τήσει αποζηµίωση για τις φθορές που προκλήθηκαν σε αυτό µε
καταφανή, όπως είπα, αµέλεια της «NOLIDEN LIMITED» της κυ-
πριακής εταιρείας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ολο-
κληρώνω.

Για το σκοπό αυτό έχει συσταθεί στο Υπουργείο Οικονοµικών
αρµόδια επιτροπή, η οποία µε επικεφαλής τον Πρόεδρο του Νο-
µικού Συµβουλίου, έκανε ειδική σύσκεψη προκειµένου να αντι-
µετωπισθεί το θέµα αυτό των φθορών που είπατε πριν. Προ-
σωπικά έχω δώσει γραπτές εντολές προκειµένου να προχωρή-
σουν άµεσα και µε ταχύτατες διαδικασίες...  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας. Παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ... οι
αυτοψίες για να αποτυπωθούν οι ακριβείς ζηµιές που έχει υπο-
στεί το κτήριο αυτό. Από τη στιγµή που καταθέσαµε την αγωγή
αυτή, είµαστε σε θέση πλέον να διεκδικήσουµε και δικαστικά τις
αποζηµιώσεις για τις φθορές που το κτήριο έχει υποστεί. 

Τα υπόλοιπα θα σας τα πω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Γεωργιάδης. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να

είµαι µαζί σας πολύ ειλικρινής. Το 1990-1993, η τότε κυβέρνηση
Μητσοτάκη είχε για πρώτη φορά την ιδέα να πουλήσουµε ακόµη
και µερικές βραχονησίδες για να αποκτήσει το ελληνικό δηµόσιο
έσοδα και να γίνουν επενδύσεις. Εγώ τότε ήµουν νεαρός φοιτη-
τής στη Φιλοσοφική Σχολή Αθηνών και ήµουν από αυτούς που
φώναζαν διαπρύσιος κήρυκας, πόσο λάθος είναι να κάνουµε τότε
αυτό που έλεγε ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης. 

Μετά από δεκαεπτά χρόνια έρχοµαι και λέω «mea culpa»,
έκανα µεγάλο λάθος. Είχε δίκιο τότε η κυβέρνηση Μητσοτάκη
και είχα εντελώς άδικο εγώ. Αυτό οφείλεται στη νεανική µου απε-
ρισκεψία. Διότι το ελληνικό δηµόσιο, κύριε Υπουργέ –και εδώ
είναι το µείζον- είναι παντελώς ανίκανο να διαχειριστεί τα χρή-
µατα και την περιουσία των Ελλήνων φορολογούµενων. 

Έρχοµαι στο προκείµενο για να καταλάβει ο κόσµος τι έχει
συµβεί. Μπλοκάραµε την αγοραπωλησία του ακινήτου. Δεσµεύ-
σατε το ακίνητο. Το δάνειο όµως για το ακίνητο εξακολουθεί να
το πληρώνει ο Έλληνας φορολογούµενος. Έκανε πρόταση η
εταιρεία να πάρει πίσω τα λεφτά της και να σας δώσει το ακίνητο.
Δεν δέχτηκε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να πάρει πίσω το ακίνητο,
διότι τότε θα φαινόταν ότι όλη η εκστρατεία για το Βατοπέδι θα
είχε πάει στράφι. Έτσι λοιπόν, δεν το πήρατε πίσω. Ως αποτέλε-
σµα του ότι δεν το πήρατε πίσω, αλλά ότι είχατε δεσµεύσει το
ακίνητο, η εταιρεία δεν έκανε καµµία πράξη να αξιοποιήσει το
ακίνητο. Τι είχαµε, λοιπόν, ως αποτέλεσµα; Να διαλυθεί αυτό το
ακίνητο, το οποίο εξακολουθεί να πληρώνει, όµως, ο Έλληνας
φορολογούµενος –για να συνεννοούµαστε- και να έρχεστε εδώ
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στη Βουλή να µου απαντάτε τι; Ότι έχετε ξεκινήσει µία δικαστική
διαδικασία.

Θέλω να σας ρωτήσω, κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα να είστε
ειλικρινής στη δευτερολογία σας. 

Σε πόσες δεκαετίες περιµένετε να πάρει ο Έλληνας φορολο-
γούµενος τα λεφτά του πίσω, αν υποθέσουµε ότι θα δικαιωθεί
στα δικαστήρια; Πράγµα λίαν αµφίβολο αφού η εταιρεία δικαίως
θα ισχυρισθεί ότι της είχατε δεσµεύσει το ακίνητο και άρα δεν
µπορούσε να κάνει απολύτως τίποτα σ’ αυτό. Αυτό θέλω να µου
απαντήσετε.

Από τη µια, λοιπόν, λόγω του λαϊκισµού του ΠΑΣΟΚ µπλόκαρε
η όλη διαδικασία, ούτε πήρατε πίσω το ακίνητο ούτε σταµατή-
σατε τη διαδικασία ούτε αξιοποιήσατε το ακίνητο ούτε φυλάξατε
το ακίνητο ούτε κάνατε απολύτως τίποτα. Παρακολουθήσατε
άπραγοι να καταστρέφεται η περιουσία του Έλληνα φορολογου-
µένου, πληρώνετε κανονικά τοκοχρεολύσια των δανείων ως εί-
χατε δέσµευση, αφού ήταν µε την εγγύηση του ελληνικού
δηµοσίου και άρα το κορόιδο ο Έλληνας φορολογούµενος πλη-
ρώνει, και τι µας λέτε; Ότι έχετε πάει στα δικαστήρια. Τη στιγµή
που όποιος έχει πάει στα δικαστήρια στην Ελλάδα ξέρει ότι αν
έχουµε δίκη στις 6 Δεκεµβρίου που είπατε, θα πάρουν την πρώτη
αναβολή, όπως γίνεται πάντα, θα πάει στις 6 Δεκεµβρίου του
2012, µετά θα πάρει ένα χρόνο για να βγει πρωτόδικη απόφαση,
δηλαδή, 6 Δεκεµβρίου του 2013, µετά θα πάµε στο δεύτερο
βαθµό, δηλαδή, πάµε για τις 6 Δεκεµβρίου του 2015. Μετά την
πρώτη αναβολή πάµε στις 6 Δεκεµβρίου του 2016, µετά το δεύ-
τερο βαθµό πάµε στον Άρειο Πάγο. Καλό 2025 σας το υπολο-
γίζω. Αυτό µου απαντάτε. Αυτή είναι η απάντησή σας στη Βουλή
των Ελλήνων και στους φορολογουµένους.

Το ΠΑΣΟΚ ούτε πήρε πίσω το ακίνητο για να το αξιοποιήσει,
ούτε φρόντισε να διαφυλάξει την περιουσία του, την οποία όµως
πληρώνει το κορόιδο ο φορολογούµενος. Γι’ αυτό σας λέω, κύριε
Υπουργέ, ότι αν φέρεστε κατ’ αυτόν τον τρόπο την εποχή που
υποτίθεται ότι ο κύριος στόχος της Κυβερνήσεως είναι η αξιο-
ποίηση της περιουσίας του δηµοσίου, φανταστείτε να µην είχατε
και αυτόν τον κρίσιµο στόχο. Χρειάστηκε να βγει ένας τηλεοπτι-
κός σταθµός για να µάθει ο Έλληνας φορολογούµενος τι έγιναν
τα λεφτά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο

Yφυπουργός Οικονοµικών κ. Κουσελάς. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Χαί-

ροµαι που ο κ. Γεωργιάδης συµφωνεί µαζί µας ότι θα πρέπει να
προχωρήσουµε άµεσα και αποτελεσµατικά στην αξιοποίηση της
ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου και πιστεύω να στηρίξετε,
κύριε Γεωργιάδη, τις σχετικές διαδικασίες και τα σχέδια νόµου,
όταν έρθουν στη Βουλή. Μη βιάζεστε, όµως, να µας εγκαλέσετε
για παραλείψεις, όταν γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι πεντέµισι
ολόκληρα χρόνια η Νέα Δηµοκρατία άφησε τα ολυµπιακά ακί-
νητα έρµαια στην τύχη τους και στο έλεος των όποιων καταπα-
τητών. Δεν είµαστε εµείς που ευθυνόµαστε για τη συγκεκριµένη
κατάσταση. Βιαστήκατε να βγάλετε κάποια συµπεράσµατα.
Ακούστε µε, όµως, λίγο προσεκτικά.

Στον απόηχο του γνωστού σκανδάλου του Βατοπεδίου, ο
προηγούµενος Υπουργός, ο κ. Παπαθανασίου, ήταν όντως έτοι-
µος να αποδεχθεί την πρόταση της µονής για αντιστροφή της
αλλαγής. Αν, όµως, το δηµόσιο δεχόταν την επιστροφή στην
«προτεραία» κατάσταση, θα ήταν σαν να δεχόταν ότι οι εκτάσεις
στη Βιστωνίδα και στις παραλίµνιες περιοχές ανήκαν όντως στη
Μονή Βατοπεδίου. Συγκεκριµένα, η Μονή Βατοπεδίου πρότεινε
αναστροφή της ανταλλαγής για τα εννέα από τα ογδόντα πέντε
ακίνητα του δηµοσίου που είχε στην κατοχή της. Έκανε, όµως,
αυτήν την πρόταση όχι άνευ όρων, αλλά µε µία πολύ συγκεκρι-
µένη προϋπόθεση, ότι θα έπαιρνε πίσω τη λίµνη και τα παραλί-
µνια, σαν να ήταν δικά τους. Δεν µιλούσε, όπως σας είπα για
επιστροφή άνευ όρων. 

Ειδικά τώρα για το ολυµπιακό ακίνητο, που το είχε ήδη πωλή-
σει στην «NOLIDEN», έθετε ως όρο την επιστροφή του αντιτίµου
των 41 εκατοµµυρίων ευρώ πλέον των φόρων. Όµως, αυτά τα 41
εκατοµµύρια –αν δεν το γνωρίζετε το καταθέτω- έχουν δεσµευ-
θεί από την Αρχή Αντιµετώπισης Μαύρου Χρήµατος. Ο συµβιβα-

σµός, λοιπόν, που ζητείτο, πέραν των άλλων δεν θα ξεκαθάριζε
το νοµικό καθεστώς και δεν θα αποκαθιστούσε τα πράγµατα
στην προτεραία τους κατάσταση. Δεν θα απέδιδε, δηλαδή, σε
καµµία περίπτωση την κυριότητα στο δηµόσιο. Ένας τέτοιος
συµβιβασµός θέλω να σας ενηµερώσω –και µπορείτε να ανατρέ-
ξετε στην ιστορία να τον βρείτε- υπήρξε στο παρελθόν το 1930
µεταξύ του δηµοσίου και της µονής. Δεν είχε, όµως, τα αναµε-
νόµενα αποτελέσµατα για όλους τους παραπάνω λόγους.

Στο θέµα του δανείου και της αποπληρωµής του, βρήκαµε µια
ήδη διαµορφωµένη κατάσταση, µια ειληµµένη υποχρέωση.
Εννοώ την υποχρέωση µε την Εµπορική Τράπεζα. Η Εµπορική
Τράπεζα δεν έφταιγε σε τίποτα, ούτε µπορούσε το δηµόσιο σε
σχέση µε την Εµπορική Τράπεζα να ακυρώσει αυτήν τη συµφω-
νία και τη σύµβαση, γιατί η τράπεζα είχε πληρώσει τα χρήµατα.

Ειλικρινά, δεν καταλαβαίνω γιατί εγκαλούµαστε. Εγκαλούµα-
στε, γιατί δεν χαρίσαµε διά της πλαγίας –γιατί εκεί θα πήγαινε η
ιστορία- στη Μονή Βατοπεδίου την κυριότητα της Λίµνης Βιστω-
νίδας και των παραλίµνιων εκτάσεων ή για το ότι δεν νοµιµοποι-
ήσαµε µέσα από αυτήν τη διαδικασία, την πώληση του
ολυµπιακού ακινήτου στην «NOLIDEN», η οποία εξαρχής ήταν
άκυρη; 

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι η Κυβέρνησή µας
έκανε και κάνει ό,τι είναι δυνατόν, όχι µόνο για να προστατεύσει
την περιουσία του δηµοσίου, αλλά και για να την αξιοποιήσει µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Δεν υπήρχαν άλλες επιλογές σε
σχέση µε το ζήτηµα αυτό. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ ευχαριστώ.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 927/30.5.2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την «αξιοποίηση» της περιοχής της πρώην Αµερικανικής
Βάσης Γουρνών Ηρακλείου. 

Κύριε Κριτσωτάκη, έχετε το λόγο για να µας παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σαράντα χρόνια
αγωνιζόταν ο κρητικός λαός για να φύγουν οι αµερικάνικες βά-
σεις και ειδικά η Βάση των Γουρνών που είναι έξω ακριβώς από
το πολεοδοµικό συγκρότηµα της πόλης του Ηρακλείου. Είκοσι
χρόνια µετά που αποχώρησαν οι Αµερικανοί και καταργήθηκε
στην ουσία η Βάση, αγωνίζεται σύσσωµη η τοπική κοινωνία, είτε
είναι η αυτοδιοίκηση είτε είναι τα επιµελητήρια, γενικά οι φορείς
και ο κόσµος για να αποδοθεί αυτή η περιοχή που έµεινε ελεύ-
θερη στην τοπική κοινωνία. 

Σήµερα, όµως, βλέπουµε ότι η πρώην Αµερικάνικη Βάση των
Γουρνών είναι ένα φιλέτο που µε το fast track πάει να αξιοποιηθεί
παρά τις διαφωνίες της τοπικής κοινωνίας. Θα σας πω ότι είναι
επτακόσια τριάντα οκτώ στρέµµατα και είναι ο µοναδικός ελεύ-
θερος και δηµόσιος χώρος που έχει αποµείνει στο υπερφορτω-
µένο τουριστικά και βιοµηχανικά και τσιµεντοποιηµένο µέρος του
νησιού και είναι η µόνη ελπίδα για ανάσα στην άναρχα δοµηµένη
περιοχή. Ενώ υπάρχει ΣΧΟΟΑΠ, το οποίο λέει ότι το 40% µπορεί
να αξιοποιηθεί και το 60% να είναι ελεύθερος χώρος, που σηµαί-
νει ότι δεν µπορεί να δοθεί σε κάποιον για να αξιοποιηθεί τουρι-
στικά ή εν πάση περιπτώσει να εµπορευµατοποιηθεί µε κάποιον
τρόπο, συνεχίζει η Κυβέρνηση να το έχει στον κατάλογο των
προς εκποίηση κοµµατιών της περιουσίας του ελληνικού λαού.

Είναι ανάστατος ο κόσµος, διότι παζαρεύεται ξανά και ξανά.
Είχαµε κάθοδο των εκπροσώπων κάτω στο Ηράκλειο και όλοι
λένε ότι είναι θέµα της Κυβέρνησης. Η Κυβέρνηση, λοιπόν, επι-
µένει να προχωρήσει. 

Γι’ αυτό ρωτάµε τι προτίθεστε να κάνετε τελικά µε το χώρο
αυτόν, αν θα προχωρήσετε στην εκποίηση, στην εµπορευµατο-
ποίηση, στην τσιµεντοποίηση και στην µακροχρόνια παράδοσή
του σε κερδοσκοπικές επιδιώξεις µεγάλων ιδιωτικών συµφερό-
ντων, ξένων κυρίως, ή θα σεβαστείτε τα αιτήµατα της τοπικής
κοινωνίας, τις οµόφωνες αποφάσεις και της ΤΕΔΚ παλαιότερα
και των επιµελητηρίων και την πρόσφατη του νέου καλλικρατικού
δήµου που είναι οµόφωνη και αν παίρνετε υπ’ όψιν σας ότι δεν
µπορεί να εµπορευµατοποιηθεί παρά µόνο, αν καταργήσετε το
ΣΧΟΟΑΠ, το οποίο θα είναι ένα πραξικόπηµα ενάντια στο δηµο-
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κρατικό προγραµµατισµό, αλλά και στην αυτοδιοίκηση, κύριε
Υπουργέ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Κουσελάς.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να ευχαριστήσω και το συνάδελφο που µου δίνει

αυτήν την ευκαιρία. Αγαπητέ συνάδελφε, σχετικά µε το ζήτηµα
της αξιοποίησης της περιοχής της πρώην Βάσης των Γουρνών,
η Κυβέρνηση δεν πήρε κάποιες µονοµερείς και αυθαίρετες απο-
φάσεις. Υπήρξε από το 2004 –και πρέπει να το γνωρίζετε- ένα
µνηµόνιο συνεργασίας µεταξύ της ΚΕΔ και της Νοµαρχιακής Αυ-
τοδιοίκησης Ηρακλείου, αλλά και του Δήµου Γουρνών, ένα µνη-
µόνιο συνεργασίας που είχε ως στόχο την ανάπτυξη ενός
βιώσιµου σχεδίου αξιοποίησης, το οποίο θα αποφέρει οφέλη, όχι
µόνο για το ελληνικό δηµόσιο, αλλά και για την τοπική κοινωνία.

Πριν την υπογραφή του συγκεκριµένου µνηµονίου και στο
πλαίσιο της συµφωνίας που υπήρξε –γιατί εδώ πρέπει να τα λέµε
όλα, για να µην δηµιουργούνται εντυπώσεις- παραχωρήθηκαν
εκατόν δέκα στρέµµατα από την ΚΕΔ στους προαναφερόµενους
φορείς, προκειµένου να υπάρξει ανέγερση και λειτουργία του
Διεθνούς Εκθεσιακού Κέντρου Κρήτης, του Ινστιτούτου Θαλάσ-
σιας Βιολογίας της Κρήτης, για τη δηµιουργία ενυδρείου, και τη
στέγαση υπηρεσιών του δήµου .

Με το µνηµόνιο, όπως σας είπα, τα εµπλεκόµενα µέρη συµφώ-
νησαν ότι η ανάπτυξη και η διαχείριση του υπόλοιπου τµήµατος
του ακινήτου που δεν παραχωρήθηκε στους τοπικούς φορείς θα
ανατεθεί σε ιδιώτη επενδυτή, δηλαδή θα αξιοποιηθεί επενδυτικά
µε συγκεκριµένες χρήσεις γης και η Αυτοδιοίκηση ανέλαβε την
υποχρέωση να συντάξει το σχετικό ΣΧΟΟΑΠ. Παράλληλα και
πέρα από τα παραπάνω, στο πλαίσιο των συµφωνηθέντων στις
συσκέψεις µεταξύ των εµπλεκόµενων µερών, η ΚΕΔ παραχώ-
ρησε επιπλέον, πέρα από τα εκατόν δέκα στρέµµατα, άλλα πε-
νήντα στρέµµατα για την ικανοποίηση διοικητικών, εκπαιδευτικών
και αθλητικών αναγκών της περιοχής. 

Άρα, αυτό το οποίο συνάγεται από όσα είπα παραπάνω είναι
ότι υπήρξε µία συµφωνία και στη βάση αυτής της συµφωνίας
προχώρησαν µια σειρά από ενέργειες. Δυστυχώς, όµως, οι φο-
ρείς της αυτοδιοίκησης αθέτησαν σε σηµαντικό βαθµό τις δε-
σµεύσεις που είχαν αναλάβει στο πλαίσιο του συγκεκριµένου
µνηµονίου, που το καταθέτω και για εσάς και για τα Πρακτικά
της Βουλής, να το πάρετε και να το δείτε για του λόγου το αλη-
θές. Αθέτησαν, λοιπόν, πλήρως τους όρους του µνηµονίου. Δεν
προέβησαν στις απαιτούµενες αναπτύξεις και στις εργασίες που
προβλέπονταν, µε αποτέλεσµα µια σειρά από τµήµατα, τα οποία
είχαν παραληφθεί προκειµένου να αξιοποιηθούν, να γίνουν ανα-
ψυκτήρια. Θα καταθέσω και σχετικές φωτογραφίες – ντοκουµέ-
ντα. Υπήρξαν πισίνες που θα βοηθούσαν τα υπόλοιπα κτίσµατα
που έγιναν εκεί και µια σειρά από άλλα έργα, τα οποία -θα τα
δείτε- βρίσκονται σε µία κατάσταση πλήρους εγκατάλειψης.
Αυτά ήταν έργα που έγιναν µε χρήµατα των τοπικών κοινωνιών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει του κουδούνι της λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου  Υφυπουργού)

Αγαπητέ συνάδελφε, πιστεύω ότι ούτε η σηµερινή κατάσταση
της χώρας, αλλά ούτε και οι ανάγκες της τοπικής ανάπτυξης επι-
τρέπουν πλέον να µένουν δηµόσια ακίνητα εγκαταλελειµµένα και
αναξιοποίητα επί µια σειρά ετών. Πιστεύω ότι τόσο τα συµφέρο-
ντα της χώρας όσο και τα συµφέροντα της τοπικής κοινωνίας
επιβάλλουν να προχωρήσει...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κουσελά, έχετε
και τη δευτερολογία σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.

Θα προχωρήσει άµεσα η διαδικασία, η οποία είχε συµφωνηθεί
για την αξιοποίηση της συγκεκριµένης περιοχής των τετρακο-
σίων πενήντα στρεµµάτων. Ήδη έχουν ληφθεί  αποφάσεις από
την υπουργική επιτροπή που συνήλθε στις 15 Δεκεµβρίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας. Παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και η
περιοχή αυτή είναι µία από τις δεκαπέντε προς άµεση αξιοποί-

ηση στο πλαίσιο των συµφωνιών, όπως είπα, που έχουν ήδη γίνει. 
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Δηµήτριος

Κουσελάς καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Πριν δώσω το λόγο στον ερωτώντα Βουλευτή, κ. Κριτσωτάκη,

κύριοι συνάδελφοι, να σας ενηµερώσω ότι από τα άνω δυτικά θε-
ωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, είκοσι έξι µαθητές και µαθήτριες και
δύο εκπαιδευτικοί από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Αργυρούπολης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Κριτσωτάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν τα ξέρετε καλά.

Σας το λέω µετρώντας µία – µία τις λέξεις. Είµαι από τους πρώ-
τους που γνωρίζουν το θέµα, διότι έτυχε να είµαι τότε ο Γενικός
Γραµµατέας του Εργατικού Κέντρου Ηρακλείου, όταν µας ήρθε
η είδηση ότι οι βάσεις φεύγουν –απίστευτο- και ήµουν εκείνος
που είδα ένα ειδησάριο σε εφηµερίδες που έλεγε για το πρό-
γραµµα GONVERN, για τις βάσεις εκείνες που φεύγουν ποια µέ-
ριµνα µπορεί να ληφθεί και τι χρήµατα µπορούν να διατεθούν. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι τότε ήταν οµόφωνη η απόφαση από
όλους τους φορείς και θα σας πω και το σλόγκαν εκείνης της
εποχής, που εσείς βέβαια δεν το ξέρετε. Έχετε πληροφορηθεί,
αλλά έχετε πληροφορηθεί λάθος µε αυτά που µας είπατε. Υπάρ-
χει το σλόγκαν που λέει: «Ο χώρος που σηµατοδοτούσε την ξένη
στρατιωτική παρουσία να γίνει ένας χώρος, ο οποίος θα είναι για
την ειρήνη, την υγεία, τον πολιτισµό. Να µην εµπορευµατοποιη-
θεί, να µην τσιµεντοποιηθεί». Αυτό το πράγµα όλα αυτά τα χρόνια
µε ευθύνη των κυβερνήσεων εκείνων που πέρασαν σε αυτό το
διάστηµα το µεγάλο -και ήταν από δύο κόµµατα ουσιαστικά
αυτές οι κυβερνήσεις- σας λέω ότι έκαναν το εξής: Προσπαθού-
σαν µε κάθε τρόπο να µην παραχωρήσουν και τις παραχωρήσεις
που είπατε τις έκαναν µε το σταγονόµετρο και µε αγώνες και στο
τέλος έχουν καταφέρει µέσα από την απαξίωση –η «µέθοδος της
Ολυµπιακής», έτσι έχει επικρατήσει να λέγεται από τον ελληνικό
λαό- να µπορούν τώρα να λένε: «Ε, αφού δεν έγιναν -µε ευθύνη
βέβαια δική σας- πάµε στην εµπορευµατοποίηση, στην πώληση».
Αξιοποίηση το λέτε, αλλά αυτό είναι κατ’ ευφηµισµόν. 

Θα σας πω, λοιπόν, ότι και τώρα υπάρχει οµόφωνη απόφαση
του Δηµοτικού Συµβουλίου του Νέου Δήµου Χερσονήσου -οµό-
φωνη παρακαλώ, χωρίς λευκά, χωρίς τίποτα- την οποία θα σας
την καταθέσω, για να πείτε σε αυτούς που σας ενηµέρωσαν ότι
έκαναν λάθος. Και θα σας δώσω και από το ΤΕΕ/ΤΑΚ, το Τεχνικό
Επιµελητήριο της Ανατολικής Κρήτης, µία επιστολή που απευθύ-
νεται στην κ. Μπιρµπίλη και στον κ. Παµπούκη και θα σας πω ότι
αυτό που πρέπει να κάνετε είναι να ανακρούσετε πρύµνα και να
αφήσετε στους τοπικούς φορείς και στην αυτοδιοίκηση αυτήν
την περιοχή. 

Είναι η τελευταία ευκαιρία αυτής της περιοχής, που θα σας
πω ότι χαρακτηρίζεται από αυτό που εσείς βλέπετε στις ειδήσεις,
αλλά που εγώ το βλέπω καθηµερινά και όλοι οι Κρητικοί το ξέ-
ρουνε, την περίπτωση Μαλλίων, όπου δηλαδή έχουµε τσιµεντώ-
σει τα πάντα και θεωρούµε ότι αυτό είναι το µέγιστο του
τουρισµού. Σας λέω ότι ο τουρισµός στην Κρήτη σκοτώνει το συ-
γκριτικό του πλεονέκτηµα. Σας λέω ότι αυτά είναι λεπτοµέρειες
που συνθέτουν το όλον εκεί στην Κρήτη και σας λέω ότι, αν θέ-
λετε, αφαιρέστε το. 

Θα σας πω ένα λόγο, αν και δεν πιστεύω ότι µπορώ να σας
πείσω, που έχετε αποφασίσει ως Κυβέρνηση να εκποιείτε, να εκ-
ποιείτε και να εκποιείτε. Το «πούλα – πούλα – πούλα» είναι η λο-
γική σας. Σας λέω όµως κάτι που µπορεί να σας πείσει, ότι το
ΣΧΟΟΑΠ, έτσι όπως έχει διαµορφωθεί από την τοπική αυτοδιοί-
κηση -και µπράβο της σε αυτό το σηµείο- από τον πρώην Δή-
µαρχο Γουβών -θα πω και όνοµα, αν θέλετε- είναι ότι δεν θα
έρθει κανείς να το εµπορευµατοποιήσει, διότι αυτό εµποδίζεται,
υπάρχει πρόνοια από την τοπική αυτοδιοίκηση. Εάν προχωρή-
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σετε, θα πρέπει να έρθετε αντιµέτωποι, όχι µε την αυτοδιοίκηση
µόνο, αλλά και µε το πνεύµα του δηµοκρατικού προγραµµατι-
σµού και µε όλους τους κατοίκους.

Εγώ σας καλώ να δώσετε µία απάντηση σήµερα. Ξέρω ότι
ίσως να µην µπορείτε να τη δώσετε, αλλά να ξανασκεφτείτε και
πέρα από την απάντηση και να µην προχωρήσετε σε αυτό. Θα
είναι έγκληµα, όχι µόνο γιατί πάτε κόντρα στον κόσµο, όχι µόνο
γιατί πάτε κόντρα στους φορείς, που οι περισσότεροι από αυ-
τούς είναι στην κατεύθυνση τη δική σας... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε, και
ευχαριστώ.

Αλλά κυρίως γιατί θα εγκληµατήσετε και ενάντια στο περιβάλ-
λον και ενάντια στην τουριστική προοπτική αυτής της περιοχής,
που είναι η ναυαρχίδα,  όπως το λέτε εσείς µε µία λίγο βάρβαρη
ίσως έκφραση.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. Τελεί-
ωσε ο χρόνος σας.

Το λόγο έχει ο κ. Κουσελάς.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Κριτσωτάκη, σας άκουσα πάρα πολύ καλά και εκτιµώ και

εσάς και την εντιµότητά σας. Επειδή άκουσα όµως ότι αναφέρ-
θησαν ανακρίβειες στην τοποθέτησή µου, θέλω να σας ρωτήσω
ευθέως: Έχω µπροστά µου το µνηµόνιο συνεργασίας και έχει τις
υπογραφές του κ. Ζυγογιάννη, από πλευράς της Κτηµατικής
Υπηρεσίας του Δηµοσίου, του Νοµάρχη Ηρακλείου εκείνη την
περίοδο, του Δηµήτρη του Σαρρή, του Δηµάρχου Γουβών, του
κ. Μπλαβάκη, και της Αναπτυξιακής Εταιρείας των Γουρνών.
Είναι εδώ και το καταθέτω. Αυτό είναι ανακρίβεια; Αυτή δεν ήταν
η συµφωνία, η οποία υπήρξε; 

Δεύτερον, είναι ανακρίβεια το γεγονός ότι δόθηκαν στο πλαί-
σιο αυτής της συµφωνίας εκατόν εξήντα στρέµµατα από τα επτα-
κόσια ογδόντα τρία, σε πολλά από τα οποία όντως έχουν
ανεγερθεί οι εγκαταστάσεις στις οποίες αναφέρθηκα, προεξάρ-
χοντος του ενυδρείου που είναι στολίδι και µια σειρά από άλλα
τέτοια κτίσµατα; Είναι ψέµατα η κατάσταση η οποία παρουσιά-
ζεται σε ορισµένες από τις εγκαταστάσεις; Και εδώ υπάρχουν,
κυρία Πρόεδρε, συγκεκριµένες φωτογραφίες, που δείχνουν
ακριβώς µια εικόνα εγκατάλειψης, η οποία δεν τιµά κανέναν. 

Θέλω λοιπόν, να πω ότι θα πρέπει, ιδιαίτερα υπό τις σηµερινές
συνθήκες, να είµαστε λίγο προσεκτικοί. Δεν µπορεί να τα θέ-
λουµε όλα, δηλαδή και την πίτα ολάκερη και το σκύλο χορτάτο.
Δεν µπορεί να συνεχίσει η χώρα µας να προχωρά έτσι όπως προ-
χωρούσε µέχρι σήµερα, εκτός και αν είναι στη λογική σας να
ακολουθούµε περιοριστικές οριζόντιες πολιτικές, να κόβουµε µι-
σθούς και συντάξεις, πράγµατα τα οποία είναι αδιέξοδα και δεν
οδηγούν πουθενά. Οφείλουµε και πρέπει να αξιοποιήσουµε την
περιουσία την οποία έχουµε. Δεν εκποιούµε ούτε χαρίζουµε δη-
µόσια περιουσία και θέλω να το υπογραµµίσω αυτό. Πόσω µάλ-
λον δεν µπορούµε να την αφήνουµε εγκαταλελειµµένη. 

Εµείς δείξαµε κάθε καλή µας πρόθεση σχετικά µε το θέµα της
αξιοποίησης της συγκεκριµένης περιουσίας και πιστεύουµε ότι
η παραπέρα διαιώνιση αυτής της κατάστασης δεν θα βλάψει
µόνο το δηµόσιο σε ό,τι αφορά στην άντληση εσόδων, θα βλάψει
και τις τοπικές κοινωνίες. Την αξιοποίηση αυτή και εσείς πρέπει
να την θέλετε. Και δεν πρόκειται να τσιµεντοποιηθεί. Το µεγαλύ-
τερο µέρος από τα τετρακόσια πενήντα στρέµµατα, η µεγαλύ-
τερη έκταση, δεν πρόκειται να κτιστεί στο πλαίσιο των σχεδίων
που υπάρχουν. Πρώτα εσείς, λοιπόν, πρέπει να θέλετε να αξιο-
ποιηθεί αυτή η περιοχή, γιατί η αξιοποίησή της σηµαίνει τόνωση
της τοπικής οικονοµίας και δηµιουργία θέσεων απασχόλησης.
Σηµαίνει επενδύσεις που σήµερα είναι απαραίτητες όσο τίποτε
άλλο.

Ξέρω την απόφαση που µου λέτε. Την έχω εδώ τη σηµερινή

απόφαση της νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης, όµως, η διαδικασία
δεν ξεκίνησε σήµερα. Έχει ξεκινήσει από το 2004, όπως σας
είπα, και πρέπει να ολοκληρωθεί όχι µόνο προς όφελος της
χώρας, αλλά προς όφελος πρώτα και κύρια της ίδιας της τοπικής
κοινωνίας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, υπάρχει ένα µικρό

θέµα µισού λεπτού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε. Δεν υπάρχει αυτή η διαδικασία.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Το ξέρω, αλλά ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώσατε. Αν δεν

έχετε καλυφθεί το µόνο που µπορείτε να κάνετε είναι να επανέλ-
θετε µε καινούργια ερώτηση.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Θα µπορούσαµε να το γλιτώσουµε
αυτό µε µισό λεπτό. Είναι µια δήλωση της συµβούλου του Πρω-
θυπουργού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κριτσωτάκη, µην
δηµιουργείτε πρόβληµα.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ωραία, θα το καταθέσω στα Πρα-
κτικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Καταθέστε γραπτές
όσες δηλώσεις θέλετε.

Συνεχίζουµε µε την δεύτερη υπ’ αριθµόν 920/30-5-2011 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριά-
κου Μητσοτάκη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουρ-
γείου για τα µικρά υδροηλεκτρικά έργα.

Κύριε Μητσοτάκη, έχετε το λόγο για να µας παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, χθες παρακολούθησα µια οµιλία του κυρίου

Πρωθυπουργού µε αφορµή τη δηµοσιοποίηση της έκθεσης της
Τράπεζας της Ελλάδος για τις επιπτώσεις της κλιµατικής αλλα-
γής στη χώρα µας. Ο κύριος Πρωθυπουργός, για άλλη µια φορά,
επανέλαβε κάτι το οποίο αποτελεί κοινό τόπο σε αυτήν την Αί-
θουσα, τη δέσµευσή του να προωθήσει την ουσιαστική και γρή-
γορη ανάπτυξη των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας στη χώρα
µας. 

Ο λόγος για τον οποίο βρίσκοµαι σήµερα εδώ πέρα είναι για
να σας ρωτήσω ποια είναι η πρόθεση του Υπουργείου σας σχε-
τικά µε τα µικρά υδροηλεκτρικά έργα. Σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις
των ειδικών, κύριε Υπουργέ, το ενεργειακό αξιοποιήσιµο µικρο-
υδροδυναµικό της χώρας είναι παραπάνω από 1.500 MW. Θα αρ-
κούσε, δηλαδή, αυτό για την αντικατάσταση τριών µεγάλων
λιγνιτικών σταθµών, που τόσο ρυπαίνουν και επιβαρύνουν το πε-
ριβάλλον. 

Και παρά το γεγονός ότι σε πάρα πολλές ευρωπαϊκές χώρες
λειτουργούν χιλιάδες µικρά υδροηλεκτρικά, στη χώρα µας ο κλά-
δος αυτός δεν έχει αναπτυχθεί όσο θα έπρεπε. Υπάρχουν και το
γνωρίζετε καλά, µια σειρά από γραφειοκρατικά και χωροταξικά
εµπόδια, τα οποία δυσχέραιναν την ανάπτυξη του κλάδου των
µικρών υδροηλεκτρικών και σαν να µην έφτανε αυτό, το Υπουρ-
γείο σας µε µια υπουργική απόφαση, ακατανόητη κατά την
άποψή µου, την 518/5-4-2011, έβαλε και άλλους περιορισµούς
σχετικά µε τη λειτουργία των µικρών υδροηλεκτρικών. Είναι πε-
ριορισµοί που έχουν να κάνουν µε το µήκος της εκτροπής, την
οικολογική παροχή, περιορισµοί οι οποίοι -και το γνωρίζετε φα-
ντάζοµαι, κύριε Υπουργέ, γιατί είστε ευαίσθητος στα θέµατα
αυτά- έχουν προκαλέσει µια πάρα πολύ µεγάλη ανησυχία στην
αγορά των µικρών υδροηλεκτρικών µε αποτέλεσµα παραπάνω
από πενήντα δροµολογηµένες επενδύσεις αυτήν τη στιγµή να
βρίσκονται σε καθεστώς αναστολής.

Σας ρωτώ, λοιπόν, και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου, να
µου απαντήσετε ποιος ο λόγος για τον οποίο προωθήσατε αυτήν
την υπουργική απόφαση; Σε τι εξυπηρετεί; Και ποια είναι η πρό-
θεσή σας γύρω από την υποστήριξη των µικρών υδροηλεκτρικών
στη χώρα µας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην ερώτηση του κ.
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Μητσοτάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Μανιάτης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την ερώτησή σας, γιατί µπο-

ρούµε να συζητήσουµε έστω σε σύντοµο χρονικό διάστηµα το
µεγάλο θέµα των µικρών υδροηλεκτρικών, που πραγµατικά µπο-
ρούν να αποτελέσουν µία σοβαρή εναλλακτική λύση στην παρα-
γωγή πράσινης ενέργειας στη χώρα µας.

Να πω µόνο, κύριε συνάδελφε, ότι βρίσκοµαι εδώ σε αντικα-
τάσταση του Υφυπουργού του κυρίου Μωραΐτη, ο οποίος για λό-
γους ανεξάρτητους της θελήσεώς του, δεν µπορεί να σας
απαντήσει ο ίδιος. 

Κατ’ αρχάς, πρέπει να σηµειώσω ότι πριν εκδοθεί η συγκεκρι-
µένη υπουργική απόφαση, η 518/2011, είχε προηγηθεί εκτετα-
µένη διαβούλευση µε όλους τους θεσµικούς φορείς της χώρας.
Σύµφωνα µε την απόφαση αυτή καθορίζονται τα κριτήρια χωρο-
θέτησης των µικρών υδροηλεκτρικών, ταυτόχρονα, όµως, και
ίσως, αν το θέλετε αυτός είναι ο κύριος στόχος της υπουργικής
απόφασης, διασφαλίζεται η προστασία του περιβάλλοντος.

Για παράδειγµα, να σας αναφέρω ότι σε περίπτωση που υπάρ-
χει ιχθυοπανίδα στον ποταµό που χωροθετείται ένα µικρό υδροη-
λεκτρικό, τότε η υπουργική απόφαση ζητά να εξασφαλίζεται
επιφανειακή ροή νερού στο τµήµα εκτροπής της φυσικής κοίτης
του ποταµού αυτού. Αυτό, λοιπόν, που θέλουµε να διασφαλί-
σουµε είναι ότι όταν εγκατασταθεί ένα µικρό υδροηλεκτρικό, δεν
θα υπάρξει και καταστροφή του οικοσυστήµατος, στο οποίο
εγκαθίσταται. 

Πέρα από την προστασία του περιβάλλοντος η συγκεκριµένη
υπουργική απόφαση καθορίζει παράλληλα τα κριτήρια για τη συ-
νύπαρξη µικρών υδροηλεκτρικών µε άλλες χρήσεις, όπως είναι
η ύδρευση οικισµών και η άρδευση αγροτικών εκτάσεων. Με τον
τρόπο αυτό διασφαλίζουµε ότι ένα υδροηλεκτρικό έργο δεν θα
συγκρούεται ως λειτουργία για το νερό µε τις λοιπές δραστηριό-
τητες της περιοχής προκαλώντας τους περιβαλλοντικές, οικονο-
µικές και κοινωνικές βλάβες.

Το αν ο συγκεκριµένος πήχυς είναι υψηλός ή λογικός θα κριθεί
ασφαλώς από το αποτέλεσµα και το αποτέλεσµα είναι ότι -και
αυτό µπορώ να σας µεταφέρω- σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις των
υπηρεσιών του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, µε τις προτεινόµενες διατάξεις δεν θίγεται η
συντριπτική πλειοψηφία των έργων που έχουν προταθεί.

Από τη διερεύνηση που έκαναν οι υπηρεσίες προκύπτει ότι µε
την εφαρµογή των διατάξεων της υπουργικής απόφασης δεν
επηρεάζονται καθόλου τα 2/3 των αιτηθέντων έργων που αντι-
στοιχούν στο 85% της προβλεπόµενης παραγωγής ενέργειας.
Επηρεάζονται κατά συνέπεια κάποια έργα που βρίσκονται σε
ακραίες καταστάσεις και που στην πραγµατικότητα, σύµφωνα µε
τα στοιχεία των υπηρεσιών, δεν ξεπερνούν το 15%. Δηλαδή, µι-
λούµε για περιπτώσεις όχι πάνω από 60 MW. 

Πάντως, επειδή πραγµατικά το ζήτηµα, το οποίο αναφέρετε
είναι πολύ σηµαντικό, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι ως Υπουρ-
γείο θα παρακολουθήσουµε από κοντά την εφαρµογή της συ-
γκεκριµένης υπουργικής απόφασης και πιστεύω ότι αν χρειαστεί
θα υπάρξουν αναγκαίες βελτιωτικές ρυθµίσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μητσοτάκης.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σέβοµαι το γεγο-

νός ότι δεν είστε αρµόδιος για το θέµα αυτό. Αν, όµως, ήταν έτσι
όπως σας τα λένε οι υπηρεσίες σας, τότε γιατί υπάρχει αυτή η
πολύ έντονη αντίδραση από τον Ελληνικό Σύνδεσµο Μικρών
Υδροηλεκτρικών Έργων, που είναι ο κατ’ εξοχήν φορέας, ο
οποίος εκφράζει τα συµφέροντα αυτού του κλάδου; 

Προφανώς και η πραγµατικότητα απέχει από αυτό το οποίο
περιγράψατε. Η πραγµατικότητα, όπως την αντιλαµβάνοµαι εγώ,
είναι ότι η µεγάλη πλειοψηφία των µικρών υδροηλεκτρικών
έργων, τα οποία είτε έχουν δροµολογηθεί είτε θα δροµολογη-
θούν, θα αντιµετωπίσουν ουσιαστικά πρόσθετα προβλήµατα
αδειοδότησης από αυτήν την υπουργική απόφαση.

Κύριε Υπουργέ, να συµφωνήσουµε σε ορισµένα πράγµατα σε

αυτήν την Αίθουσα. Γιατί µας αρέσουν τα µικρά υδροηλεκτρικά;
Να το ξεκαθαρίσουµε και φαντάζοµαι θα συµφωνήσετε σε αυτά
που θα σας πω. Πρώτον, παράγουν την πιο φτηνή ενέργεια από
όλες τις ΑΠΕ. Πάντως πολύ πιο φτηνή από την ενέργεια που πα-
ράγεται από τα φωτοβολταϊκά, τα οποία το Υπουργείο θέλει να
βάλει παντού, µέχρι και στη γη υψηλής παραγωγικότητας,
πράγµα για το οποίο εγώ προσωπικά έχω ενστάσεις. 

Σταθεροποιούν το σύστηµα του ΔΕΣΜΗΕ, διότι η παραγωγή
ρεύµατος από τα µικρά υδροηλεκτρικά είναι προβλέψιµη. Έχουν
µε διαφορά την µεγαλύτερη εγχώρια προστιθέµενη αξία. Παρα-
πάνω από το 60% του προϋπολογισµού ενός µικρού υδροηλε-
κτρικού είναι προϊόντα και υπηρεσίες που παράγονται στη χώρα
µας. 

Είναι επενδύσεις που υλοποιούνται κατ’ εξοχήν από µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις και είναι επενδύσεις που γίνονται στην περι-
φέρεια. Διότι και στο µικρό χωριό που θα γίνει ένα µικρό
υδροηλεκτρικό, κύριε Υπουργέ, θα προστεθεί µία θέση απασχό-
λησης που αυτή η µία θέση απασχόλησης έχει πολύ µεγάλη ση-
µασία και δεν µπορούµε να την υποτιµήσουµε.

Αλλά και έτσι, όπως σας τα λένε οι υπηρεσίες σας, να είναι τα
πράγµατα, 60MW δεν είναι καθόλου αµελητέα σε µια συνολική
προσπάθεια την οποία κάνει η χώρα µας να αυξήσει τη διείσδυση
των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας. 

Έχω την προσωπική άποψη ότι εδώ πέρα επεβλήθη στην πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου µια συγκεκριµένη άποψη του Ειδι-
κού Γραµµατέα Υδάτων, ο οποίος την έχει διατυπώσει πολλές
φορές, µε την οποία εγώ προσωπικά είµαι αντίθετος. Αλλά
χρέος, αν θέλετε της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου είναι να
εξετάσει την ορθότητα αυτής της άποψης και αν δεν είναι ορθή
να τη διορθώσει. Είπατε ότι αυτό θα κριθεί εκ του αποτελέσµα-
τος, αλλά αν, κύριε Υπουργέ, εµείς χάσουµε δύο χρόνια σηµα-
ντικών καθυστερήσεων στην υλοποίηση των µικρών υδροηλε-
κτρικών, τότε θα πρέπει να καταλάβουµε ότι έχουµε κάνει ένα
σφάλµα;

Εγώ σας ζητώ να κάνετε ένα πράγµα, να δείτε αν υπάρχει άλλη
ευρωπαϊκή χώρα στην οποία υπάρχει αντίστοιχη πρόβλεψη µε τη
συγκεκριµένη υπουργική απόφαση. Αυτήν τη δέσµευση θα
ήθελα από σας. Και αν δεν υπάρχει καµµία άλλη ευρωπαϊκή
χώρα στην οποία να υπάρχει τέτοια πρόβλεψη, να προχωρήσετε,
κύριε Υπουργέ, στην επανεξέτασή της. Διότι δεν µπορώ να δεχτώ
ότι οι άλλες ευρωπαϊκές χώρες, που έχουν χιλιάδες µικρά υδροη-
λεκτρικά, είναι λιγότερο περιβαλλοντικά ευαίσθητες για τον
τρόπο µε τον οποίο τα µικρά υδροηλεκτρικά θα επηρεάσουν τα
µικροσυστήµατα των µικρών ποταµών, στα οποία εγκαθίστανται. 

Αυτό, λοιπόν, σας ζητώ να κάνετε, να δείτε αν υπάρχει µια
άλλη ευρωπαϊκή χώρα, στην οποία να υπάρχει µια αντίστοιχη τέ-
τοια πρόβλεψη και αν δεν υπάρχει, κύριε Υπουργέ, συντοµότερα
και όχι αργότερα, να προχωρήσετε στην επαναξιολόγηση αυτής
της συγκεκριµένης υπουργικής απόφασης.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιµατικής Αλλαγής κ. Μανιάτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, βρίσκοµαι σε
µία σχετικά δυσχερή θέση, διότι δεν είµαι αρµόδιος για το συ-
γκεκριµένο θέµα. Θα µου επιτρέψετε, όµως, να κάνω δύο σχόλια. 

Το πρώτο σχόλιο είναι ότι συµφωνώ απολύτως µαζί σας, πως
τα µικρά υδροηλεκτρικά αποτελούν την πιο ενδιαφέρουσα, την
πιο ελκυστική επενδυτικά, την πιο θετική, αναφορικά µε τη δηµι-
ουργία νέων θέσεων εργασίας, πράσινη ενέργεια και άρα, η
χώρα µας έχει κάθε λόγο, στο πλαίσιο πάντα της οδηγίας
60/2000, που προστατεύει το υδάτινο περιβάλλον, να εφαρµόσει,
να υλοποιήσει και να αδειοδοτήσει τα µικρά υδροηλεκτρικά.

Επειδή κατά το παρελθόν είχα την ευκαιρία να συναντηθώ και
εγώ µε το νεοϊδρυθέντα σύνδεσµό τους, θεωρώ ότι είναι λογικοί
άνθρωποι που ζητούν πράγµατα τα οποία θα µπορούσαν µε σο-
βαρότητα να αντιµετωπιστούν. 

Από την άλλη πλευρά, όµως, πρέπει να σας πω ότι και ο ειδι-
κός γραµµατέας του Υπουργείου, που είναι ένας από τους κο-
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ρυφαίους επιστήµονες σε πανευρωπαϊκό επίπεδο επί αυτών των
θεµάτων, αλλά και οι υπηρεσίες του Υπουργείου έχουν επίσης
κάνει µία πάρα πολύ σοβαρή δουλειά. 

Η δεύτερη παρατήρησή µου –και µε αυτήν επιτρέψτε µου,
κυρία Πρόεδρε, να κλείσω- είναι ότι θα µεταφέρω στην Υπουργό,
κ. Τίνα Μπιρµπίλη, το αίτηµά σας, που το θεωρώ απολύτως εύ-
λογο, να κάνουµε δηλαδή µια σύγκριση µε την αντίστοιχη ευρω-
παϊκή εµπειρία και να διαπιστώσουµε σε ποιο βαθµό πιθανώς
έχουν υπάρξει ορισµένα σηµεία που θέλουν µια βελτίωση.
Θεωρώ ότι δεν έχουν υπάρξει τέτοιες περιπτώσεις, αλλά είµαι
βέβαιος ότι µε τη µεταφορά του αιτήµατός σας η Υπουργός, που
πάντα είναι ευαίσθητη και στα δύο αυτά θέµατα, στην προστασία
του περιβάλλοντος και στη µέγιστη δυνατή εξάπλωση της πρά-
σινης ενέργειας, θα αντιµετωπίσει τα όποια προβλήµατα υπάρ-
χουν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτηµε αριθµό 916/30-5-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Βασιλείου Τόγια προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την «υποβάθµιση» του Νοσοκοµείου Λι-
βαδειάς.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τόγια θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Χρήστος Αηδόνης.

Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Τόγιας, για να µας παρουσιάσει
την επίκαιρη ερώτησή του.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΟΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ακόµη και σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία

οφείλουµε να µην ξεχνάµε ότι η υγεία είναι προτεραιότητα και
να παίρνουµε τέτοιες αποφάσεις που να αναβαθµίζουν τις υπη-
ρεσίες υγείας. Εν πάση περιπτώσει, πρέπει να αποφεύγουµε
αποφάσεις και µελέτες που οδηγούν σε υποβάθµιση των υπηρε-
σιών υγείας.

Μία τέτοια χαρακτηριστική περίπτωση είναι η µελέτη που είδε
πρόσφατα το φως της δηµοσιότητας ειδικά για τα δύο νοσοκο-
µεία του Νοµού Βοιωτίας, το Γενικό Νοσοκοµείο Λιβαδειάς και
το Νοσοκοµείο Θηβών. Πρόκειται για µία µελέτη που οδηγεί και
τα δύο νοσοκοµεία σε υποβάθµιση. Έχει επέλθει µεγάλη ανα-
στάτωση στην τοπική κοινωνία, διότι εάν αυτά τα συµπεράσµατα
της µελέτης γίνουν αποδεκτά, οδηγούν αµέσως σε υποβάθµιση
των υπηρεσιών υγείας στο νοµό και στην περιοχή.

Ειδικά, όµως, για το Νοσοκοµείο της Λιβαδειάς, η αναστάτωση
και η ανησυχία είναι µεγαλύτερες. Ούτε λίγο ούτε πολύ η µελέτη
προβλέπει την κατάργηση τριών κλινικών σε ένα νοσοκοµείο που
έχει µεγάλες προοπτικές. Σε ένα νοσοκοµείο που λειτουργεί και
έχει µεγάλες δυνατότητες αποφασίζεται, στο πλαίσιο των συµπε-
ρασµάτων της µελέτης, η κατάργηση τριών κλινικών, της ορθο-
πεδικής, τη οφθαλµολογικής και της ουρολογικής, οδηγώντας
αυτόµατα, εάν γίνουν αποδεκτά τα συµπεράσµατα της µελέτης,
σε πλήρη συρρίκνωση και υποβάθµιση των υπηρεσιών υγείας για
ένα νοσοκοµείο που τόσο πολύ προσφέρει, όπως θα σας πω και
στη δευτερολογία µου, στην υγεία των κατοίκων της περιοχής.

Αυτό το σχέδιο προέκυψε από µελέτη που εκπονήθηκε από το
Υπουργείο Υγείας. Και ερωτώ, µαζί µε όλους τους ανησυχούντες,
γιατί πράγµατι εδώ υπάρχει και έντονη ανησυχία από τους πολί-
τες της περιοχής: Με βάση ποια στοιχεία προέκυψαν αυτά τα συ-
µπεράσµατα; Δηλαδή, µερικές φορές οι ειδικοί στις µελέτες τους
κρύβουν την ανεπάρκειά τους και είναι πολιτική ευθύνη να απο-
δοκιµάζεται η ανεπάρκεια των ειδικών τόσο ως προς τις γνώσεις,
αλλά και ως προς την πραγµατικότητα. Γιατί εγώ αµφιβάλλω, εάν
οι µελετητές γνωρίζουν πού βρίσκεται τόσο το Νοσοκοµείο της
Λιβαδειάς όσο και το Νοσοκοµείο της Θήβας. 

Κύριε Υπουργέ, θέλουµε µια ρητή σας δέσµευση για το εάν
αυτά τα συµπεράσµατα της µελέτης αποτελούν δική σας πολι-
τική απόφαση και πώς σκέπτεσθε να τα αντιµετωπίσετε εν όψει
και του γενικότερου σχεδιασµού για τα θέµατα της υγείας και
των νοσοκοµείων στη συγκεκριµένη περιοχή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης, κ. Χρήστος Αηδόνης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, σε σχέση µε το κοµµάτι που
αφορά το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, όπως αυτό σήµερα είναι δο-
µηµένο, πιστεύω ότι θα συµφωνείτε και εσείς ότι αυτήν τη στιγµή
βρισκόµαστε στα όρια ενός συστήµατος υγείας, το οποίο ουσια-
στικά το έχει εξαντλήσει. Δηµιουργήθηκε τη δεκαετία του ’80,
έχοντας πολύ συγκεκριµένα δεδοµένα αυτήν την περίοδο, έχο-
ντας άλλα επιστηµονικά δεδοµένα που είχαν να κάνουν µε την
επιβολή της αναγκαιότητάς του. Εάν αυτό το στοιχείο το συν-
δυάσουµε µαζί µε την τεράστια παθογένεια, η οποία υπάρχει σή-
µερα και βρίσκεται σε συγκεκριµένους τοµείς, αντιλαµβάνεστε
ότι σήµερα είναι επιβεβληµένες οι αλλαγές.

Είναι γνωστό σε όλους ότι τα νοσοκοµεία µας, δυστυχώς, ήταν
θερµοκοιτίδες της αδιαφάνειας και της υπερχρέωσης του ελλη-
νικού λαού. Επίσης, είναι γνωστό σε όλους ότι υπήρχε ένας τε-
ράστιος ανορθολογικός σχεδιασµός, µία τεράστια κατασπα-
τάληση ανθρώπινου δυναµικού, όπου έχουµε δει, όπως έχω πει
αρκετές φορές σε αυτή την Αίθουσα, να έχουµε ιατρικό προσω-
πικό αντίστοιχο µε αυτό των προηγµένων χωρών και δυστυχώς
να µην έχουµε νοσηλευτικό προσωπικό, που είναι πάρα πολύ µει-
ωµένο σε σχέση µε τα ποσοστά των ευρωπαϊκών χωρών. 

Παράλληλα, έχουµε δει δυστυχώς να αναπτύσσονται µονάδες
υγείας µε τη λογική εκείνης της δεκαετίας, όπου η ανάγκη ήταν
περισσότερο στο πώς θα ικανοποιήσουµε πολιτικά αιτήµατα και
όχι πώς θα µπορέσουµε να δώσουµε λύση στα θέµατα υγείας
που σήµερα απασχολούν την ελληνική κοινωνία. Άρα, λοιπόν, εί-
δαµε να υπάρχει µια τεράστια διασπορά µονάδων υγείας -περί-
που εκατόν τριάντα είναι χρήσιµες σήµερα στη χώρα µας- όπου
σε κάθε χωριό, δυστυχώς, φροντίσαµε να κάνουµε και ένα νοσο-
κοµείο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Αυτό σήµερα το κληρονοµήσαµε και είναι µια πραγµατικότητα.
Τα δεδοµένα τα οποία σήµερα συγκροτούν την ανάγκη είναι ότι
πρέπει να πάµε σε αλλαγές. Αυτές είναι αλλαγές οι οποίες δεν
χωρούν αµφισβήτηση. 

Κύριε συνάδελφε, επειδή όµως θέτετε ένα πάρα πολύ συγκε-
κριµένο ζήτηµα και ένα ερώτηµα που αφορά την περιοχή σας,
εκείνο το οποίο θα ήθελα να πω, πριν απαντήσω σ’ αυτό το ερώ-
τηµα, είναι ότι προς αυτήν την κατεύθυνση γίνεται µια τεράστια
προσπάθεια αλλαγών, που έχει να κάνει µε πολιτικά πεδία πολύ
συγκεκριµένα, όπως είναι ο Εθνικός Οργανισµός Παροχής
Υγείας, η πρωτοβάθµια φροντίδα δηλαδή, που άλλαξε για πρώτη
φορά µετά από τόσα χρόνια και σήµερα έχουµε ένα νέο πλαίσιο
που αφορά την παροχή υγείας σε πρωτοβάθµιο επίπεδο. Έτσι,
είναι και το κοµµάτι που αφορά τις συνενώσεις των δυνάµεων
υγείας. Κάποιοι µιλούν για συγχωνεύσεις. Εµείς µιλούµε για τη
συνένωση των δυνάµεων στο χώρο της υγείας και αυτό γίνεται
µέσα από έναν εξαντλητικό διάλογο, όπου θεωρώ ότι έχουµε
εξαντλήσει και εξαντλούµε το δηµοκρατικό µας απόθεµα.

Άρα, λοιπόν, εδώ θα πρέπει να γίνει σαφές ότι έχει ξεκινήσει ο
διάλογος από την 1η Απριλίου και τελειώνει την 1η Ιουλίου. Μέχρι
και τις 31 Μαΐου ήταν υποχρεωµένοι οι φορείς να καταθέσουν
προτάσεις συγκεκριµένες για το κάθε νοσοκοµείο, για την κάθε
περιφέρεια και η οποιαδήποτε απόφαση ανακοινωθεί, θα αφορά
την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας και θα ανακοινωθεί την 1η Ιου-
λίου. 

Για να γίνει σαφές στον καθένα από εµάς, θέλω να πω ότι οι
προτάσεις του κ. Λιαρόπουλου δεν δεσµεύουν την ηγεσία του
Υπουργείου Υγείας. Είναι προτάσεις µιας επιστηµονικής οµάδας,
η οποία συγκροτήθηκε µέσα από µία λογική που έχει να κάνει µε
την ανεξαρτησία αυτής της επιτροπής. Δεν έγινε καµµία υπό-
δειξη, καµµία παρέµβαση. Είναι προτάσεις που αφορούν αυτήν
την επιτροπή, δεν αφορούν την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας. 

Συνεπώς, οτιδήποτε αφορά θέµα που έχει να κάνει µε συγχώ-
νευση, είτε νοσοκοµείων, είτε κλινικών εντός των νοσοκοµείων,
είτε µεταφορά κλινικών, αυτά είναι θέµατα τα οποία θα ανακοι-
νωθούν από την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, συγκεκριµένα
από τον κ. Λοβέρδο, τον κ. Τιµοσίδη και από εµένα την 1η Ιου-
λίου. Όλα τα άλλα που ακούγονται είναι θέµατα τα οποία απλά
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υπάρχουν, για να υπάρχει ο δηµόσιος διάλογος. Δεν δεσµεύει,
λοιπόν, αυτή η επιτροπή την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε  Υφυπουργέ.

Ο συνάδελφος Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ του Νοµού Λιβαδειάς,
ο κ. Βασίλης Τόγιας, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΟΓΙΑΣ: Του Νοµού Βοιωτίας, κύριε Πρόεδρε. Η
Λιβαδειά είναι πρωτεύουσα του Νοµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Βεβαίως, του Νοµού
Βοιωτίας. Έχετε δίκιο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΟΓΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς χαίροµαι για

την απάντησή σας. Εκφράζω την ικανοποίησή µου κατά το ήµισυ.
Το ήµισυ αφορά ότι δεν δεσµεύεστε από τις προτάσεις, από τα
πορίσµατα της συγκεκριµένης επιτροπής.

Πιστεύω ότι η ικανοποίηση θα ολοκληρωθεί αν στις ανακοινώ-
σεις που θα κάνετε, απορρίψετε την ουσία των συµπερασµάτων,
δεδοµένου ότι –θα σας αναφέρω για το συγκεκριµένο νοσοκο-
µείο- µιλάµε για ένα νοσοκοµείο που έχει οργανική δύναµη δια-
κόσιες τριάντα οκτώ κλίνες και ανεπτυγµένες εκατόν είκοσι πέντε
κλίνες. Καλύπτει συνολικά εκατόν δέκα χιλιάδες περίπου κατοί-
κους. Εξυπηρετεί επίσης τους κατοίκους του Παρνασσού που
ανέρχονται σε τριάντα χιλιάδες, του Ευβοϊκού και του Κορινθια-
κού και περιθάλπει εργαζόµενους από µεγάλες επιχειρήσεις
όπως της «ΛΑΡΚΟ» και της «ΑΛΟΥΜΙΝΙΟ ΕΛΛΑΔΑΣ». Έχει άρι-
στες κτηριακές εγκαταστάσεις και έχει καλύψει το 92% των ορ-
γανικών θέσεων του ΕΣΥ. Λειτουργεί σε εικοσιτετράωρη βάση
εξυπηρετώντας σαράντα πέντε χιλιάδες ασθενείς περίπου το
χρόνο. Νοσηλεύει δέκα χιλιάδες περίπου ασθενείς το χρόνο,
έχοντας πάνω από 70% πληρότητα. Περιθάλπει στη µονάδα τε-
χνητού νεφρού εξήντα πέντε συµπολίτες µας κάνοντας δέκα χι-
λιάδες περίπου συνεδρίες το χρόνο. Χειρουργεί δυο χιλιάδες
περίπου ασθενείς έναντι χιλίων περίπου το 1998 και έχει βελτιώ-
σει εντυπωσιακά την τεχνική αποδοτικότητα από 39,16% το 2009
στο 76,69% το 2010. 

Είναι ένα νοσοκοµείο που έχει σοβαρά πλεονεκτήµατα και ση-
µαντικά, όπως είναι η εύκολη πρόσβαση στο νοσοκοµείο του
πληθυσµού από άλλες περιοχές, όπως είναι η Λοκρίδα και η Φω-
κίδα. Επίσης, έχει τη δυνατότητα διακοµιδής και περιστατικών
από άλλα νοσοκοµεία. 

Έχει λειτουργικά στοιχεία και έχει προχωρήσει σε εξορθολο-
γισµό του λειτουργικού κόστους και επίσης διαθέτει πλήρως εξο-
πλισµένη µονάδα εντατικής θεραπείας και έχει εξοπλισµένη
πτέρυγα για να φιλοξενήσει και νέες κλινικές. Διαθέτει πλήρως
εξοπλισµένη µονάδα αιµοδοσίας.

Με αυτά τα δεδοµένα ο κάποιος κύριος ειδικός θα έπρεπε να
προτείνει την αναβάθµιση αυτού του νοσοκοµείου. 

Στα πορίσµατα -τα οποία εύχοµαι, ελπίζω και πιστεύω ότι θα
απορρίψετε στη συγκεκριµένη επιτροπή- προτείνεται η συρρί-
κνωση. Δηλαδή, ο κύριος ειδικός λέει ότι σε αυτό το νοσοκοµείο
καταργώ τρεις κλινικές, οι οποίες λειτουργούν άριστα µε προε-
ξάρχουσα την ορθοπεδική κλινική. Είµαι βέβαιος ότι δεν γνωρίζει
πού πέφτει το συγκεκριµένο νοσοκοµείο ούτε της Λειβαδιάς ούτε
της Θήβας.

Περιµένω να µου πείτε µε ποια στοιχεία –ή να τους ρωτήσετε-
στηρίχθηκαν και έβγαλαν αυτά τα πορίσµατα, δεδοµένου ότι
ολοκληρώνουν το πόρισµά τους, εντάσσοντας το συγκεκριµένο
νοσοκοµείο σε έναν παράλογο κύκλο. Το συνδέουν µε το Νοσο-
κοµείο της Χαλκίδας. Ούτε γεωγραφία ξέρουν. Γιατί όποιος φεύ-
γει από το Νοσοκοµείο της Λειβαδιάς, θα πάει στην Αθήνα, δεν
θα πάει στη Χαλκίδα, σε ένα αποµακρυσµένο νοσοκοµείο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με αυτά τα δεδοµένα  –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε-
εύχοµαι και ελπίζω η µη δέσµευσή σας των συγκεκριµένων συ-
µπερασµάτων να καταλήξει σε πλήρη απόρριψη των συµπερα-
σµάτων της συγκεκριµένης επιτροπής των ειδικών και να
προχωρήσετε σε ένα σχέδιο, που θα το στηρίξουµε όλοι, που να
αναβαθµίζει τις υπηρεσίες υγείας της περιοχής και του συγκε-
κριµένου νοσοκοµείου. Είναι απαίτηση φορέων, κατοίκων, αλλά
νοµίζω ότι είναι και υποχρέωσή µας, κύριε Υπουργέ, να αναβαθ-

µίζουµε τις υπηρεσίες υγείας και τα νοσοκοµεία και όχι να τα
υποβαθµίζουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Βασίλη Τόγια. 

Ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Χρή-
στος Αηδόνης, έχει το λόγο για τρία λεπτά, για να ολοκληρώσει
µε τη δευτερολογία του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, αντιλαµβάνοµαι την αγωνία σας και την προ-
σπάθεια να αναδείξετε ένα θέµα που έχει να κάνει µε την παροχή
υγείας στην περιοχή και στους ανθρώπους τους οποίους εκπρο-
σωπείτε.

Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου να κάνω δυο διευκρινίσεις:
Η επιτροπή αυτή έχει συγκροτηθεί και επαναλαµβάνω ότι δεν

υπήρχε καµµία παρέµβαση επ’ αυτού. Είναι µια ανεξάρτητη επι-
τροπή, κατέθεσε τις προτάσεις της, όπως επίσης συγκροτήθη-
καν και άλλες δυο επιτροπές, η µια που αφορούσε την Εθνική
Σχολή Δηµόσιας Υγείας, η οποία κατέθεσε τον υγειονοµικό
χάρτη επιτέλους µετά από πάρα πολλά χρόνια και η άλλη επι-
τροπή –η τρίτη- είναι µια επιτροπή αξιολόγησης, η οποία θα αξιο-
λογήσει όλες τις προτάσεις οι οποίες θα κατατεθούν.

Στο διάστηµα σήµερα που µιλάµε, υπάρχει δυνατότητα στον
κάθε φορέα, στον κάθε πολίτη µεµονωµένα να καταθέσει τις
προτάσεις του γι’ αυτό το εγχείρηµα. Και αυτό το εγχείρηµα θα
απασχολήσει το ελληνικό Κοινοβούλιο µέσα από συντεταγµένες
διαδικασίες, για να πάµε σε µια πολιτική η οποία θα ανταποκρί-
νεται σε αυτό το οποίο πριν από λίγο είπατε. Θα ανταποκρίνεται,
δηλαδή, στην προσπάθεια αναβάθµισης της παρεχόµενης
υγείας, γιατί –επαναλαµβάνω- είναι τεράστια τα προβλήµατα τα
οποία υπάρχουν σήµερα, είναι διαρθρωτικά τα προβλήµατα και
δεν µπορεί καµµία κυβέρνηση να συνεχίζει να µην τα καταλαβαί-
νει ή να παριστάνει ότι δεν υπάρχουν γύρω της. 

Άρα, λοιπόν, σε αυτό το πλαίσιο υπάρχει αυτό το νέο πεδίο
πολιτικής, όπως τα προηγούµενα που πριν από λίγο στην πρω-
τολογία µου ανέφερα, πρωτοβάθµια φροντίδα, το ESY-net, όπου
έχουµε τη δυνατότητα σήµερα να υπάρχει µια απόλυτη µηχανορ-
γάνωση και να έχουµε µια απόλυτη πληροφόρηση για το τι γίνε-
ται µέσα στις µονάδες υγείας και µια σειρά άλλα και φυσικά
αυτήν την περίοδο ολοκληρώνεται µια νέα προσπάθεια που λέει
αυτό ακριβώς. Συνένωση, λοιπόν, των δυνάµεων στο χώρο της
υγείας, για να µπορέσουµε να έχουµε ουσιαστικό αποτέλεσµα
που θα στοχεύει πάντα στον πολίτη, γιατί αυτός είναι ο στόχος.
Διότι είναι αλήθεια ότι στα προηγούµενα χρόνια δυστυχώς το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας είχε δοµηθεί για να καλύψει όχι τις ανά-
γκες του ασθενή, αλλά αυτών οι οποίοι λειτουργούσαν εντός του
χώρου του. Άρα, λοιπόν, το θέµα είναι πώς από εδώ και πέρα θα
πάµε σε πολιτικές οι οποίες θα δώσουν την παροχή υγείας εντός
των τειχών και ο κάθε πολίτης θα µπορεί πραγµατικά να έχει µια
υψηλή ποιότητα υγείας.

Επαναλαµβάνω τώρα, για να γίνω για άλλη µια φορά σαφής,
το εξής: Καµµία επιτροπή δεν µας δεσµεύει. Το έχουµε δηλώσει
µε τον πλέον κατηγορηµατικό τρόπο και επαναλαµβάνω ότι αυτό
το οποίο τελικά θα υπάρξει ως αποτέλεσµα, θα είναι αποτέλεσµα
που θα προκύψει από όλους αυτούς που πριν από λίγο ανέφερα,
τους τοπικούς φορείς. Και χρειαζόµαστε µια απόλυτη συνεν-
νόηση για να πάµε σε τέτοιες µεγάλες αλλαγές µε τις τοπικές
κοινωνίες. Δεν µπορούµε ούτε να τις ξεπεράσουµε ούτε να τις
υπερβούµε. Και είναι αλήθεια, ότι όταν και εφόσον είσαι υποχρε-
ωµένος να πάρεις πολιτικές αποφάσεις, πρέπει σίγουρα να είσαι
γενναίος και να τολµάς, αλλά δεν µπορείς να αγνοείς και τι γίνε-
ται γύρω σου. Πάνω σε αυτό το πλαίσιο λοιπόν προχωράµε. Σε
ένα µήνα από τώρα θα ολοκληρώσουµε αυτή τη διαδικασία και
στην 1η Ιουλίου θα µπούµε στη διαδικασία ανακοινώσεων για το
τι συγκεκριµένα θα γίνει σε κάθε µονάδα υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνω µε αυτό και λέω, ότι όταν λέµε συνενώσεις στο χώρο
της υγείας, εννοούµε κοινές διοικήσεις, εννοούµε συγχωνεύσεις
εντός των νοσοκοµείων. Δεν είναι δυνατόν σήµερα να υπάρχουν
τόσες πολλές κλινικές παθολογικές. Σε ένα νοσοκοµείο υπάρ-
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χουν επτά, ένα παράδειγµα λέω. Δεν µπορεί να συνεχιστεί αυτή
η κατασπατάληση του ανθρώπινου δυναµικού. Πρέπει να σταµα-
τήσει. 

Πάνω σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, µιλάµε για τις αλλαγές µας
και δηλώνω εδώ ότι δεν θα κλείσει κανένα νοσοκοµείο και δεν θα
απολυθεί κανένας εργαζόµενος. Το µόνο που συζητάµε αυτήν τη
στιγµή είναι ο εξορθολογισµός κα η δυνατότητα µέσα από την
αλλαγή αντικειµένου τους να είναι πιο ουσιαστικά για τον καθένα
από εµάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό, κ. Χρήστο Αηδόνη.

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 924/30.5.2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την προστασία του Αµβρακικού Κόλπου.

Ο συνάδελφος, κ. Μωραΐτης. έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σε οριακή κατάσταση -πραγµατικά στο σηµείο

µηδέν- έχει φτάσει η κατάσταση στον Αµβρακικό Κόλπο, από τις
πολιτικές βέβαια που ακολουθήθηκαν χρόνια τώρα, µε σοβαρό-
τερες αιτίες το φράγµα του Πουρναρίου, το υδροηλεκτρικό
φράγµα, που δηµιουργήθηκε στην Άρτα στον ποταµό Άραχθο,
που πραγµατικά στέρησε στον Αµβρακικό Κόλπο µια πολύτιµη
και διαχρονική πηγή εµπλουτισµού των νερών µε οξυγόνο.

Μια δεύτερη σοβαρή αιτία είναι ότι τα τελευταία χρόνια έχει
επιβαρυνθεί ο κόλπος µε την ασύδοτη εγκατάσταση µεγάλων µο-
νάδων ιχθυοκαλλιέργειας, οι οποίες καθηµερινά ξεφυτρώνουν
σαν µανιτάρια παντού. Ένα τεράστιο περιβαλλοντολογικό
έγκληµα έχει συντελεστεί και µε ευθύνη των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και της Νοµαρχίας Αι-
τωλοακαρνανίας και της τοπικής διοίκησης. 

Με απόφαση του κ. Βενιζέλου, σαν Υπουργού Ανάπτυξης,
αλλά και αργότερα του κ. Σουφλιά σαν Υπουργού ΥΠΕΧΩΔΕ δό-
θηκε σε ιδιώτη να τσιµεντάρει το πιο στενό στόµιο επικοινωνίας
του Αµβρακικού µε το Ιόνιο Πέλαγος. Επίσης µια σοβαρή ακόµη
εστία µόλυνσης είναι η εγκατάσταση των πετρελαιοδεξαµενών
στην Αµφιλοχία, όπου πραγµατικά είναι εν δυνάµει µια εστία κα-
ταστροφής του Αµβρακικού Κόλπου.

Επίσης, κατά τη γνώµη µας, σοβαρή ευθύνη έχει και η βάση
των AWACS, στο Άκτιο, που µε τους εκκωφαντικούς θορύβους
αλλά και µε τα στερεά απόβλητα τα οποία φτάνουν στο κόλπο
δηµιουργεί τεράστια προβλήµατα.

Κύριε Υπουργέ,  ζητάµε -και ο λαός της περιοχής- να ανοίξει
τώρα το στόµιο στη θέση Μπούκα, στο σηµείο που ανέφερα, που
επικοινωνεί το Ιόνιο Πέλαγος  µε τον Αµβρακικό, να διασφαλιστεί
η σταθερή ροή του Ποταµού Αράχθου προς τον Αµβρακικό
Κόλπο, να καθαριστεί ο πυθµένας του Αµβρακικού και ιδιαίτερα
στα πιο βαθιά σηµεία του. Και το κυριότερο από όλα, να αποµα-
κρυνθούν τώρα οι πετρελαιοδεξαµενές από τον Αµβρακικό
Κόλπο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μωραΐτη.
Ο Υπουργός, κ. Ιωάννης Μανιάτης, έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, να µεταφέρω και σε εσάς τη λύπη του συ-

ναδέλφου Υφυπουργού, του Θάνου Μωραΐτη, που δεν µπορεί να
είναι εδώ να σας απαντήσει, τον οποίο αντικαθιστώ.

Στην ερώτησή σας τώρα τίθενται ορισµένα θέµατα, όπου θα
προσπαθήσω συνοπτικά να απαντήσω στα σπουδαιότερα από
αυτά, λέγοντας από την αρχή ότι πραγµατικά ο Αµβρακικός σαν
σύνολο αποτελεί ένα από τα οµορφότερα και πιο ευαίσθητα οι-
κοσυστήµατα όχι µόνο της χώρας µας, αλλά και ολόκληρης της
Ευρώπης. Και πρέπει να είναι µέληµα όλων µας, στην πορεία του
χρόνου, να προστατεύουµε τις πολύ λεπτές ισορροπίες που
υπάρχουν. 

Όσον αφορά τώρα στο φράγµα του Πουρναριού θέλω να σας
ενηµερώσω ότι έχει εκδοθεί η έγκριση περιβαλλοντικών όρων µε
σκοπό τη λειτουργία υδροηλεκτρικών έργων της ΔΕΗ στον Άρα-

χθο Ποταµό. Στην περιβαλλοντική αυτή άδεια έχει ενταχθεί ειδι-
κός όρος για την εξασφάλιση συνεχούς ροής νερού, καθ’ όλη τη
διάρκεια του έτους, όπως και εσείς αναφέρατε στην ερώτηση
που καταθέσατε. 

Θέλω να τονίσω πως το έργο αυτό είναι σηµαντικό για την προ-
ώθηση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας που έχουµε και ένα
στόχο να απεξαρτήσουν στο µέγιστο δυνατό βαθµό τη χώρα µας
από τα ορυκτά καύσιµα. 

Όσον αφορά στην κατασκευή τουριστικού καταφυγίου στο
Άκτιο, επίσης έχει εκδοθεί αντίστοιχα η έγκριση περιβαλλοντικών
όρων, η οποία προβλέπει συγκεκριµένα µέτρα για την προστασία
του περιβάλλοντος. Εδώ να σηµειώσω ότι το έργο αυτό είναι
απαραίτητο για την προώθηση της τουριστικής ανάπτυξης της
περιοχής ώστε να βρίσκουν καταφύγιο τα σκάφη αναψυχής. 

Όσον αφορά τώρα στη λειτουργία των βιοµηχανικών µονάδων
στην περιοχή, ζητάτε να µην γίνει εκσυγχρονισµός των εγκατα-
στάσεων. Μα, ο εκσυγχρονισµός των βιοµηχανικών εγκαταστά-
σεων γίνεται ακριβώς µε στόχο να προστατευτεί και το
περιβάλλον. Μέσα από την έγκριση περιβαλλοντικών όρων ζη-
τούµε νέους, αυστηρότερους όρους και επιβάλλουµε πρόσθετα
µέτρα. Άρα, ο εκσυγχρονισµός αποτελεί τον τρόπο µε τον οποίο
διασφαλίζουµε την καλύτερη προστασία του περιβάλλοντος,
αξιοποιώντας τις νέες αντιρρυπαντικές τεχνολογίες. 

Τελειώνοντας, θέλω να πω, ότι υπάρχει ένα ερώτηµα που τί-
θεται σε όλους µας. Θέλουµε ανάπτυξη; Και αν θέλουµε ανά-
πτυξη, τι είδους ανάπτυξη θέλουµε; Νοµίζω ότι δεν υπάρχει
κανένας σ’ αυτήν την Αίθουσα που να µην συµφωνεί µε τη βασική
αρχή ότι η ανάπτυξη πρέπει να είναι πολυδιάστατη και ισορρο-
πηµένη. Άρα, θέλουµε και βιοµηχανική ανάπτυξη και τουριστική
ανάπτυξη και αγροτική ανάπτυξη και όλα αυτά µέσα σε ένα πλαί-
σιο προστασίας του περιβάλλοντος και αειφόρων δράσεων. Σ’
αυτήν την κατεύθυνση θέλω να πιστεύω ότι αυτό που έχει κάνει
µέχρι σήµερα η Κυβέρνηση είναι σε σωστό δρόµο, αλλά να είστε
βέβαιος ότι θα συνεχίσουµε µε ακόµη πιο εκτεταµένα µέτρα. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Μανιάτη.
Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδας, κ. Νικόλαος Μωραΐτης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς πάντως, κύριε Υπουργέ, δεν συµφωνούµε µε αυτού του

είδους την ανάπτυξη που καθοδηγείται από την αντίληψη της πα-
ράδοσης των ακτών, των θαλασσών, της λαϊκής περιουσίας στην
κερδοφορία των µεγάλων επιχειρήσεων. Αυτό φαίνεται από αυτό
που ανέφερα νωρίτερα ότι πραγµατικά καταστρέφονται, εκδιώ-
κονται βίαια οι φτωχοµεσαίοι ψαράδες του κόλπου, ενώ από την
άλλη µεριά µεγαλώνουν οι µονάδες ιχθυοκαλλιέργειας. Αυτό
αποδεικνύεται από το γεγονός ότι πριν λίγα χρόνια στους  τρείς
Νοµούς Άρτας, Αιτωλοακαρνανίας, Πρέβεζας οι ψαράδες ήταν
πάνω από τεσσερισήµισι χιλιάδες, ενώ αυτήν τη στιγµή που µι-
λάµε µάλλον µετά βίας ξεπερνούν τους χίλιους. Αυτό αποδει-
κνύει το µέγεθος της κοινής αλιευτικής πολιτικής που ακολου-
θείτε µε θρησκευτική ευλάβεια. 

Βέβαια όταν εµείς λέµε ότι δεν θέλουµε εκσυγχρονισµό για τις
πετρελαιοδεξαµενές, λέµε ότι το 2006 ο κ. Σουφλιάς είχε ανα-
κοινώσει τότε τη δηµιουργία εθνικού πάρκου στον Αµβρακικό και
είχε πει τότε, µε χρονικό ορίζοντα πενταετίας, να αποµακρυν-
θούν οι δεξαµενές. Όχι µόνο δεν έγινε αυτό, αλλά εκσυγχρονί-
στηκαν. Και εκσυγχρονίστηκαν µε την πλειοψηφία της νοµαρχίας
που ελέγχει το ΠΑΣΟΚ, αλλά και µε τις ψήφους της Νέας Δηµο-
κρατίας. 

Εµείς θεωρούµε ότι ιδιαίτερα οι πετρελαιοδεξαµενές, όπως
ανέφερα, είναι εν δυνάµει εστία πλήρης καταστροφής του Αµ-
βρακικού Κόλπου. Βέβαια, σε ό,τι αφορά το περιβαλλοντολογικό
έγκληµα που γίνεται στο Άκτιο, θα καταθέσω στα Πρακτικά να
δείτε το µέγεθος του εγκλήµατος. Και δεν είναι εκεί για να κατα-
φεύγουν τα σκάφη αναψυχής, όπως είπατε. Είναι ακριβώς στην
κερδοφορία επιχειρηµατιών. Και εδώ πραγµατικά αναρωτιούνται
οι κάτοικοι της περιοχής από πού αντλεί τη δύναµή του ο κ. Στέ-
φας και δεν τον αγγίζει κανείς. Γιατί πραγµατικά έχει δηµιουρ-
γήσει αυτό το µεγάλο πρόβληµα στον κόλπο.
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Εδώ τώρα βέβαια πρέπει να πούµε ότι είναι τεράστιες και οι
ευθύνες και της τοπικής διοίκησης και της πρώην νοµαρχιακής
διοίκησης, γιατί όλα αυτά τα χρόνια σιγοντάριζαν αυτές τις πο-
λιτικές που δηµιούργησαν το µεγάλο πρόβληµα στον Αµβρακικό
Κόλπο. Βέβαια και η δική σας η Κυβέρνηση πριν από ένα χρόνο
περίπου, συνεχίζοντας την τακτική του αποπροσανατολισµού,
ανακοίνωσε πρόγραµµα ανάσα για τον Αµβρακικό Κόλπο. Δυστυ-
χώς, όµως, κύριε Υπουργέ, είναι οι πολιτικές σας που κόβουν την
ανάσα στον κόλπο, αλλά και γενικότερα στην περιοχή. 

Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να γίνει υπόθεση των κατοίκων της
περιοχής, γιατί ο εµπαιγµός αυτός δεν έχει τελειωµό. Πρέπει να
γίνει υπόθεση η υπεράσπιση των συµφερόντων των µικροµε-
σαίων ψαράδων, αλλά και γενικότερα της περιοχής. Σ’ αυτήν την
κατεύθυνση καλούµε να παλέψουν τα λαϊκά στρώµατα.

Τώρα τελευταία, κύριε Υπουργέ, ακούγεται έντονα ότι το µνη-
µόνιο αγγίζει και τον Αµβρακικό Κόλπο, ότι ένα νησάκι ο Βούβα-
λος είναι έτοιµο να ξεπουληθεί. Παρακαλώ να απαντήσετε σ’
αυτό, αν γνωρίζετε αν είναι έτοιµο να ξεπουληθεί στα µεγάλα
συµφέροντα. Πραγµατικά είναι στο σηµείο µηδέν η κατάσταση
στον Αµβρακικό Κόλπο. Θεωρούµε ότι αν δεν παρθούν µέτρα
αυτήν τη στιγµή, αύριο θα είναι πολύ αργά. Πιστεύουµε, όµως,
ότι µε αυτήν την πολιτική που ακολουθείται, όπως ανέφερα, αν
δεν γίνει υπόθεση του λαϊκού κινήµατος, η καταστροφή του Αµ-
βρακικού πραγµατικά είναι δεδοµένη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μωραΐτη.
Ο Υφυπουργός, κ. Γιάννης Μανιάτης, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, θα σας κατα-
θέσω την άποψη που πρέπει να σας καταθέσω για το θέµα που
βάλατε, αλλά θα µου επιτρέπετε να υποκύψω στον πειρασµό να
κάνω τρία σχόλια.

Το πρώτο σχόλιο αφορά την παράκτια αλιεία. Συµφωνώ απο-
λύτως µαζί σας ότι η Ελλάδα έχει χρέος και δεν το έχει  πράξει
δυστυχώς όλα τα προηγούµενα χρόνια, να προστατεύσει τους
παράκτιους αλιείς της. Και µιλούµε για πάνω από είκοσι πέντε µε
τριάντα χιλιάδες οικογένειες, οι οποίες εξαιτίας µιας αλόγιστης,
ανερµάτιστης, χωρίς σχεδιασµό και κυρίως χωρίς παρακολού-
θηση των εκ των υστέρων συνεπειών της επέκτασης των ιχθυο-
τροφείων βρίσκονται πραγµατικά σε µια πάρα πολύ δύσκολη
κατάσταση. Συµφωνώ, λοιπόν, απόλυτα µαζί σας ότι η χώρα µας
έχει χρέος να προστατεύσει τους παράκτιους αλιείς της. 

Το δεύτερο σχόλιό µου έχει να κάνει µε αυτό που είπατε για
την αποµάκρυνση των δεξαµενών. Ξέρετε, κύριε συνάδελφε,
υπάρχει ένα συνολικό πρόβληµα. Κανένας δεν θέλει τίποτα στην
αυλή του. Και δεν µιλώ µόνο για βιοµηχανικές εγκαταστάσεις,
µιλώ γι’ αυτό που αντιµετωπίζει ο κάθε καποδιστριακός και ο
κάθε καλλικρατικός δήµος εδώ και τώρα. 

Ξέρετε έστω και ένα δήµο της χώρας που να έχει εγκαταστή-
σει και να έχει αποδεχθεί κτηνοτροφική ζώνη; Κανένας.

Θεωρώ, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, ότι εδώ έχουµε χρέος όλοι,
αυτοδιοικητικοί και στελέχη της κεντρικής πολιτικής σκηνής, όχι
να λέµε τι δεν θέλουµε, αλλά όταν λέµε τι θέλουµε να φύγει, να
του λέµε και πού πρέπει να πάει. Και το πού πρέπει να πάει, δη-
λαδή η χωροθέτηση δραστηριοτήτων, ανήκει ως αρµοδιότητα
αποκλειστικά και µόνο στους αυτοδιοικητικούς θεσµούς. Και σε
αυτούς τους θεσµούς έχει λόγο και το κόµµα σας. Και θεωρώ
πως είναι πάρα πολύ χρήσιµο ο καθένας µας να παίρνει αποφά-
σεις.

Τρίτον: Αναφέρατε ότι υπάρχει ένα νησί –δεν το γνωρίζω- το
οποίο σχετίζεται µε το µνηµόνιο. Δεν µπορώ να σας απαντήσω.
Το µνηµόνιο θέτει ένα βασικό ερώτηµα, στο οποίο οφείλει να
απαντήσει όλη η ελληνική κοινωνία και όλο το πολιτικό σύστηµα:
Τα 36 δισεκατοµµύρια του ελλείµµατος του 2009 και τα 24 δισε-
κατοµµύρια του ελλείµµατος του 2010 από κάπου πρέπει να πλη-
ρωθούν. Διότι, ακόµη κι αν µας χαρίσουν µε ένα µαγικό τρόπο
όλο το χρέος της χώρας, κάθε χρόνο αυτή η πατρίδα χρειάζεται
παραπανίσια πάνω από 25 δισεκατοµµύρια για να πληρώσει µι-
σθούς και συντάξεις στους µικρούς και τους µεσαίους. Άρα, και
επί αυτού θα πρέπει όλοι να δώσουµε την απάντησή µας.

Για να έρθω τώρα στο ζήτηµα, το οποίο τίθεται, πρέπει να σας
πω ότι στο Υπουργείο έχουµε ενδυναµώσει µία πολύ σοβαρή και
αναγνωρισµένη για τη µεγάλη δουλειά που κάνει υπηρεσία. Είναι
η Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, παρασύρθηκα. Θα είµαι όσο
µπορώ πιο σύντοµος. 

Πρέπει να σας πω ότι µε βάση τα στοιχεία που µου έχουν
δοθεί, έχουν γίνει πολλοί έλεγχοι στην περιοχή του Αµβρακικού
και έχουν επιβληθεί και ποινές. Μάλιστα, υπάρχουν και περιπτώ-
σεις, όπου ο φάκελος συγκεκριµένων επιχειρήσεων εστάλη στον
Εισαγγελέα για την παραπέρα εξέταση. Στο βαθµό που θεω-
ρούµε ότι δεν έχει σωστή δουλειά σας βεβαιώνω ότι αν υπάρ-
ξουν καταγγελίες προς το Ειδικό αυτό Σώµα των Επιθεωρητών
Περιβάλλοντος, να είστε βέβαιος ότι αµέσως θα παρέµβει.

Να κλείσω, λέγοντας τέλος ότι το ζήτηµα της υποβάθµισης
του περιβάλλοντος είναι ίσως το κορυφαίο ηθικό. Άρα, είναι το
κορυφαίο ζήτηµα των κοινωνιών µας. Πρέπει να σας πω ότι στό-
χος µας είναι ο εντοπισµός, η τιµωρία και κυρίως η αποκατά-
σταση της όποιας βλάβης έχει υπάρξει στο περιβάλλον. Δεν
φτάνει να τον εντοπίζεις και δεν φτάνει απλώς να τον τιµωρείς,
µερικές φορές µε όχι και βαριές ποινές. Οφείλει στη βάση της
αρχής «ο ρυπαίνων πληρώνει», ο συγκεκριµένος κύριος κάθε
φορά και να αποκαθιστά τη ζηµία επί του περιβάλλοντος. Σε
αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να σας πω ότι προσπαθούµε κι
εµείς να δουλέψουµε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τον κ. Μανιάτη.
Θα συζητηθεί η τέταρτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 923/30-

05-2011 του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Παύλου Μαρκάκη προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του ΙΚΑ Βόλου.

Κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να µας αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ξέρω ότι βρισκόµαστε σε µια εποχή που γίνο-

νται ριζικές ανακατατάξεις στις µονάδες υπηρεσιών υγείας. Και
οι δικές σας αποφάσεις, όµως, αλλάζουν συνεχώς. Καµµιά φορά
είναι και επιλεκτικές, αλλά και αντιφατικές.

Στην αρχή του χρόνου είχατε αναγνωρίσει ότι υπάρχει έλλειψη
γιατρών στη Μονάδα ΙΚΑ του Βόλου και είχατε προχωρήσει στην
προκήρυξη περίπου είκοσι θέσεων γιατρών για µίσθωση έργου
ενός χρόνου, µε σοβαρές ειδικότητες, όπως παιδιάτρου, καρδιο-
λόγου, ψυχιάτρου και νευρολόγου. Αυτές, λοιπόν, οι προσλή-
ψεις, ενώ σε άλλες νοµαρχίες έχουν πραγµατοποιηθεί, αυτό δεν
έγινε στο ΙΚΑ της Μαγνησίας. Μετά, για να σπάσετε την απεργία
των γιατρών, επιτρέψατε να συνταγογραφούν όλοι οι γιατροί και
του ΟΠΑΔ και του ΟΑΕΕ και να παίρνουν 20 ευρώ ανά επίσκεψη.
Μετά, αφού τροµάξατε από την υπέρογκη αυτή δαπάνη που δη-
µιουργήθηκε, ανεξάρτητα αν µπορείτε να τους πληρώσετε ή όχι
–και δεν τους έχετε πληρώσει ακόµη, εν πάση περιπτώσει η
οφειλή είναι καταγεγραµµένη- προχωρήσατε και βάλατε ένα πλα-
φόν, ογδόντα επισκέψεις ανά γιατρό, δηλαδή 1600 ευρώ το
µήνα.

Αυτή, λοιπόν, η αντιφατική πολιτική µπορείτε να µου πείτε τι
δαπάνη δηµιούργησε επιπλέον; Αντί, δηλαδή, να πληρώνετε εί-
κοσι τέσσερις γιατρούς ειδικότητας, έχετε τώρα απλώσει σε όλο
τον τοµέα των γιατρών και παίρνουν από 1600 ευρώ. Δεν θέλω
να µου απαντήσετε γενικώς και αορίστως για τη δαπάνη, διότι
ως προς τη σύγκριση είναι προφανές ότι, αν είχατε γιατρούς στο
ΙΚΑ, θα ήταν πολύ µικρότερη. Θέλω να δω το µέγεθος που δηµι-
ουργήσατε.

Το δεύτερο που θέλω να ρωτήσω για το ΙΚΑ του Βόλου: Ποιο
στοιχείο είναι αυτό που έχει πέσει στο ΙΚΑ του Βόλου και παρου-
σιάζονται παράξενα φαινόµενα; Ποιος κοµµατικός και συνδικα-
λιστικός παράγοντας επεµβαίνει και µέχρι σήµερα έχουν αλλάξει
τρεις υγειονοµικοί διευθυντές; Προτίµησαν οι άνθρωποι να φύ-
γουν, για να µην τους έχει υποχείριο ο κοµµατικός παράγοντας,
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ο οποίος είναι τελειόφοιτος δηµοτικού. Και σκεπάζετε επί χρόνια
τώρα, από το 2008, τα σκάνδαλα που δηµιουργήθηκαν στο ΙΚΑ -
ένα µε τους ορθοπεδικούς και ένα µε τους οικογενειακούς για-
τρούς- κι ακόµη δεν έχετε βγάλει συµπέρασµα ποιος θα
τιµωρηθεί. Πόσα χρόνια, δηλαδή, πρέπει να περάσουν για να κα-
ταλήξετε σε τιµωρίες;

Λέτε ότι το πάρτι στην υγεία τελείωσε. Εγώ αµφιβάλλω αν τε-
λείωσε. Εν πάση περιπτώσει, αυτοί που συµµετέχουν στο πάρτι
έχουν πάρει και το βερµούτ µαζί τους και πίνουν ακόµη εις υγείαν
των κορόιδων. 

Περιµένω την απάντησή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μαρκάκη.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης, κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.
Έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε συνάδελφε, µε την επίκαιρη ερώτησή σας αναδεικνύετε
ένα σηµαντικό θέµα που αφορά την εξυπηρέτηση των ασφαλι-
σµένων του Βόλου. Πρόκειται, βεβαίως για ένα πρόβληµα ευρύ-
τερο που αφορά κι άλλες περιοχές κι άλλους νοµούς.

Όπως είπατε κι εσείς, γίνονται ριζικές ανακατατάξεις στο
χώρο της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, για τις οποίες θα µι-
λήσω µετά. Ωστόσο, θέλω να απαντήσω ευθέως στα ερωτήµατα
που θέσατε.

Πρώτον, σε ό, τι αφορά τις προσλήψεις: Πράγµατι, στο Βόλο
προβλέπονται ογδόντα οκτώ θέσεις σε νοµαρχιακό επίπεδο για-
τρών και οδοντιάτρων. Σήµερα υπηρετούν πενήντα πέντε γιατροί
και οδοντίατροι. Έχει γίνει, όµως, η προκήρυξη για την πρό-
σληψη γιατρών µε ετήσια σύµβαση, ολοκληρώνεται, σε δέκα
ηµέρες θα έχουν γίνει και οι προσλήψεις και προσλαµβάνονται
είκοσι τέσσερις γιατροί και οδοντίατροι, έτσι ώστε να καλύψουν
τις ανάγκες της περιοχής.

Δεύτερον. Είπατε κι εσείς ότι δόθηκε η δυνατότητα στους
ασφαλισµένους του ΙΚΑ να επισκέπτονται και άλλους γιατρούς
εκτός ΙΚΑ. Αυτό δεν έγινε σε καµµία περίπτωση για να σπάσουµε
την απεργία των γιατρών. Αυτό είναι το µοντέλο του νέου φορέα.
Δηλαδή, στο νέο φορέα, τον Ενιαίο Οργανισµό Παροχών Υγείας,
δεν θα υπάρχει µόνο στους γιατρούς του ΙΚΑ η δυνατότητα, το
δικαίωµα, η αρµοδιότητα να βλέπουν τους ασφαλισµένους του
ΙΚΑ, αλλά θα υπάρχει ένα ευρύτερο σώµα γιατρών, υπερδιπλά-
σιο των επτά χιλιάδων γιατρών του ΙΚΑ, έτσι ώστε να εξυπηρε-
τούνται καλύτερα οι ασφαλισµένοι. Ο ΕΟΠΥ δεν έχει σαν στόχο
µόνο να περιορίσει τις δαπάνες και τις σπατάλες κυρίως, αλλά
έχει ως στόχο να εξυπηρετήσει καλύτερα τους πολίτες. Και αλί-
µονο, αν δεν είχε αυτόν το στόχο.

Θα κοστίσει περισσότερο στην πρώτη φάση. Ναι. Γιατί αυτή
τη στιγµή είχαµε έναν αριθµό γιατρών, µε βάση τους οποίους
εξυπηρετούνταν οι ανάγκες του ΙΚΑ. Υπήρχαν καθυστερήσεις
στα ραντεβού. Σήµερα έχει τη δυνατότητα κάποιος, αν δεν θέλει
να δει κάποιο συγκεκριµένο γιατρό, να δει αυθηµερόν το γιατρό
της επιλογής του από αυτούς που είναι συµβεβληµένοι µε τον
ΟΠΑΔ ή τον ΟΑΕΕ. Εποµένως, θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι οι
ασφαλισµένοι εξυπηρετούνται καλύτερα. Και αυτό φαίνεται, βε-
βαίως, και από το γεγονός ότι οι καθυστερήσεις για τα ραντεβού
είναι πολύ µικρότερες.

Θα κοστίσει, λοιπόν, περισσότερο. Εµείς είχαµε προϋπολογί-
σει δαπάνη 7 µε 8 εκατοµµύρια ευρώ το µήνα για το σύνολο των
ασφαλισµένων του ΙΚΑ, αλλά φαίνεται ότι το ποσό είναι µικρό-
τερο. Ωστόσο, αυτό είναι για το µεταβατικό στάδιο, γιατί από το
Σεπτέµβριο, όπου ο ΕΟΠΥ µπαίνει σε πλήρη λειτουργία, εκεί θα
υπάρχουν ενιαίες συµβάσεις µε τους γιατρούς. Εποµένως, περι-
µένουµε να έχουµε µείωση του κόστους.

Αναφερθήκατε στις κρίσεις. Για πρώτη φορά νοµίζω -και για
τους διοικητικούς διευθυντές και για τους υγειονοµικούς- οι κρί-
σεις αυτές γίνονται µε απόλυτα αντικειµενικά κριτήρια, δηλαδή
µε µοριοδότηση. Κάποιοι περίµεναν ότι µε την αλλαγή της Κυ-
βέρνησης θα έρθουν τα πάνω κάτω, δηλαδή κάποιοι που είχαν
ευνοηθεί, θα αλλάξουν. Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα. 

Και αν υπάρχει συγκεκριµένη περίπτωση διευθυντή που θεω-
ρείτε ότι έχει αδικηθεί παρακαλώ να το καταθέσετε. Αλλά σε
όλες τις µονάδες του ΙΚΑ και στις διοικητικές και τις υγειονοµικές
οι κρίσεις γίνονται από το υπηρεσιακό συµβούλιο µε αντικειµε-
νικό σύστηµα µοριοδότησης που προβλέπεται από τον τελευταίο
νόµο για την εξέλιξη των δηµοσίων υπαλλήλων. 

Αναφερθήκατε επίσης σε συγκεκριµένους κοµµατικούς παρά-
γοντες. Δεν ξέρω για ποιον µιλάτε. Ωστόσο πρέπει να σας πω ότι
κανένας κοµµατικός παράγοντας σε κανένα νοµό και σε καµµία
πόλη της χώρας δεν κάνει πλέον κουµάντο στα της διοίκησης
είτε το ΙΚΑ είτε άλλων φορέων. Είναι αντικειµενικά τα κριτήρια,
για τα οποία µπορεί να υπάρχουν και αντιδράσεις από κοµµατι-
κούς. Όµως δεν αλλάζουµε πορεία και πρακτική. Η βούλησή  µας
είναι συγκεκριµένη να υπάρχει αντικειµενική αξιολόγηση και
αξιοποίηση του προσωπικού του ΙΚΑ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ο κ. Παύλος Μαρκάκης έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ πολύ για

την ειλικρινή απάντησή σας. 
Χαίροµαι κατ’ αρχάς που θα λυθεί το θέµα της πρόσληψης των

γιατρών του ΙΚΑ. Και βέβαια η δαπάνη, όπως είπατε και εσείς,
είναι προφανές ότι θα αυξηθεί. Μακάρι αυτό να αποβεί και σε
όφελος των ασθενών. 

Εκεί πάλι παρουσιάζονται κάποια τραγελαφικά φαινόµενα τα
οποία ενδεχοµένως θα τα έχετε επισηµάνει και εσείς. Συνταξιού-
χοι γιατροί του ΙΚΑ -έχουν πάρει σύνταξη από το ΙΚΑ- και τώρα
κάνουν τους γιατρούς του ΟΠΑΔ και παίρνουν εικοσάευρα.
Έχουν υπηρετήσει το ΙΚΑ, έχουν τους καταλόγους των ασφαλι-
σµένων και παίρνουν εικοσάευρα. Βέβαια τα εικοσάευρα αυτά
δεν τα έχετε πληρώσει ακόµα αλλά το χρέος µένει. Και δεν ξέρω
αν η δαπάνη που αναφέρατε σήµερα είναι η πληρωµές ή οι οφει-
λές. 

θέλω να επισηµάνω όµως και κάτι ακόµα για το ΙΚΑ του Βόλου.
Ανέφερα και για κάποια σκάνδαλα για τα οποία δεν µου δώσατε
απάντηση. Είναι σίγουρο ότι εκεί συµβαίνει µια κοµµατοκρατία.
Εσείς µπορεί να µην έχετε αντίληψη. Την ξέρει όλη η κοινωνία.
Αν δώσετε λίγο ενδιαφέρον και ενηµερωθείτε, θα το µάθετε. Και
δεν είναι κοµµατικοί µόνο του ΠΑΣΟΚ, το δυσάρεστο είναι ότι
είναι κοµµατικοί του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Και η
απόδειξη είναι ότι τώρα που έχουν εκλογές, έχουν κοινό ψηφο-
δέλτιο, για να µπορούν να καλύπτουν όλα τα σκάνδαλα που δη-
µιουργούνται. Προσέξτε το θέµα και θα δείτε. Υπάρχει µια ταινία
µε το Μαυρογιαλούρο που έλεγε «εσύ Γκρούεζα τι δουλειά κά-
νεις;». και έλεγε ο Γκρούεζας «εγώ είµαι του κόµµατος, κύριε
Υπουργέ». Προσέξτε, λοιπόν: Εκεί έχει επικρατήσει η κοµµατο-
κρατία και κάνουν κουµάντο οι συνδικαλιστές. Αλλάξατε παλιά
τον κανονισµό του ΙΚΑ και αντί να έχουν προϊσταµένους και δι-
ευθυντές πτυχιούχους, βάλατε να µπορούν να γίνονται διευθυ-
ντές και υπάλληλοι του ΙΚΑ που έχουν τελειώσει τη δευτε-
ροβάθµια εκπαίδευση. Αυτό γίνεται για να εξυπηρετήσετε αν-
θρώπους -όχι εσείς προσωπικά- για να εξυπηρετήσει το σύστηµα
τους κοµµατικούς φίλους. 

Όµως, εδώ πρέπει να δείτε και το θέµα των σκανδάλων. Δεν
απαντήσατε. Είναι σίγουρο ότι υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι πα-
ραµένουν στο απυρόβλητο επειδή βρίσκονται υπό κοµµατική
σκέπη. Και µε αυτόν τον τρόπο δεν θα µπορέσετε να σταµατή-
σετε τα σκάνδαλα, ή τουλάχιστον θα πιάσετε τη µαρίδα και τους
µεγάλους θα τους αφήσετε. 

Οι πληροφορίες λένε ότι οι ορθοπεδικοί που ήταν στο σκάν-
δαλο των ορθοπεδικών έχουν επιβραβευθεί. Ο ένας µάλιστα
έγινε και διευθυντής του ΙΚΑ. Αν είναι δυνατόν! Ας τελειώσει και
ας απαλλαγεί και µετά τον κάνετε διευθυντή. Και δεύτερον, λένε,
ότι χάσανε τις σφραγίδες και τα συνταγολόγια. Μα, αν τα είχαν
χάσει, θα πήγαιναν να καταγγείλουν την απώλεια στην Αστυνοµία
και τη Διεύθυνση Φαρµακευτικής Δαπάνης. Αυτό δεν έγινε. Είναι
δικαιολογίες. Προσπαθούν να σας παρουσιάσουν διάφορες δι-
καιολογίες για να απαλλάξουν τους ηµετέρους. Και σήµερα στις
εκλογές απειλούνται οι διάφοροι ότι αν δεν ψηφίσουν και δεν πε-
ράσουν από τον τρίτο όροφο θα κυνηγηθούν µέσω των υπηρε-
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σιακών συµβουλίων και θα απολυθούν. 
Προσέξτε, λοιπόν, αυτήν την κοµµατική επέµβαση, στο ΙΚΑ

τουλάχιστον της περιοχής. Εγώ δεν πρόκειται να το αφήσω έτσι
να περάσει. Θα σας το υπενθυµίσω ξανά. Δεν αµφιβάλλω για την
ειλικρίνεια και την εντιµότητά σας. Πιθανόν να µην το ξέρετε.
Προσέξτε το, όµως! Γιατί αν τα σκάνδαλα δεν διερευνηθούν και
δεν πληρώσουν οι υπεύθυνοι εκτός από τους αγανακτισµένους
που είναι έξω από τη Βουλή, θα προστεθούν και αγανακτισµένοι
µέσα στη Βουλή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Παύλο Μαρκάκη.

Με την δευτερολογία -απάντηση του Υπουργού, κ. Γεώργιου
Κουτρουµάνη, ολοκληρώνεται και η συζήτηση των επικαίρων του
δευτέρου κύκλου.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι καµµία απο-
λύτως ανοχή δεν υπάρχει ούτε θα υπάρξει σε θέµατα που σχετί-
ζονται µε τη διαχείριση των χρηµάτων, των πόρων των ασφαλι-
σµένων και των συνταξιούχων. Ό,τι στοιχείο έχετε, σας παρα-
καλώ, να το καταθέσετε για να µας διευκολύνετε. Εγώ σήµερα
κιόλας θα δώσω εντολή στην επιθεώρηση να δει όλα τα θέµατα
αυτά, πέρα από τη γενική καταγγελία που κάνετε να δει αν υπάρ-
χουν στοιχεία, να δουν οι υπηρεσίες ποιες εκκρεµότητες υπάρ-
χουν τι ακριβώς συµβαίνει στο Βόλο ή σε άλλες περιοχές. Αλλά
σας διαβεβαιώ ότι σήµερα κιόλας θα επιληφθώ του θέµατος. Θα
σας παρακαλέσω, όµως, να γίνετε συγκεκριµένος όσον αφορά
στις καταγγελίες σας.

Θα πάω τώρα σ’ ένα άλλο πολύ µεγάλο θέµα που έχει να κάνει
µε τα «τρωκτικά» -όπως είπατε και εσείς- και εκείνους που εκµε-
ταλλεύονται τα ταµεία. Πρέπει να σας πω ότι τα  µέτρα που
εφαρµόσαµε µέχρι τώρα έχουν φέρει σηµαντικά αποτελέσµατα.
Γιατί το ΙΚΑ συνολικά πριν από ένα χρόνο είχε δαπάνη για φάρ-
µακα κατά µέσο όρο 205 εκατοµµύρια ευρώ το µήνα και οι τε-
λευταίοι µήνες είναι µε 128-130 εκατοµµύρια ευρώ. Σηµαίνει µια
µείωση της τάξης του 35%. 

Το ΙΚΑ και άλλα ασφαλιστικά ταµεία πλήρωνε µέχρι πρότινος
διάφορα υλικά θεραπευτικά µέσα και ιατρικές πράξεις σε διπλά-

σια τιµή από εκείνη που υπήρχε στην ελεύθερη αγορά. Και
έχουµε µειώσει και 30% και 40% και 50% και 60% µια σειρά από
τέτοιες πράξεις, θεραπευτικά µέσα και υλικά για τριακόσιες
εβδοµήντα πέντε περίπου περιπτώσεις. Από αυτές τις επιλογές
µας και τα µέτρα που εφαρµόζουµε υπάρχει εξοικονόµηση
πόρων. Ένα µέρος απ’ αυτά τα χρήµατα πρέπει να διατεθεί για
να έχουµε καλύτερες υπηρεσίες και νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε
µαζί µου. 

Αυτήν τη στιγµή είµαστε σε µια χώρα όπου ο ΟΓΑ έχει τους
δικούς του γιατρούς, το ΙΚΑ έχει τους δικούς του γιατρούς, ο
ΟΑΕΕ τους δικούς του, ο ΟΠΑΔ τους δικούς του. Το αποτέλεσµα
είναι να πληρώνουµε πολλά και να µην παρέχουµε σύγχρονες
υπηρεσίες στους ασφαλισµένους. Αυτό που κάνουµε µέσα από
το νέο φορέα είναι να ενοποιήσουµε όλους αυτούς τους κλάδους
και να προσφέρουµε καλύτερες  υπηρεσίες κάνοντας ενιαίες
συµβάσεις µε τους γιατρούς, µε τις κλινικές, µε τους παρόχους
υγείας γενικότερα, να εξασφαλίσουµε καλύτερες τιµές και καλύ-
τερες υπηρεσίες. Σ’ αυτήν την κατεύθυνση κινούµαστε. 

Σε κάθε περίπτωση το θέµα της οργάνωσης και της διοίκησης
των ταµείων και του συγκεκριµένου νέου φορέα είναι µέσα στις
προτεραιότητές µας, έτσι ώστε να µπορούν να λειτουργήσουν
πιο αποτελεσµατικά. Σε καµµία περίπτωση –και θέλω να το επα-
ναλάβω για µια ακόµα φορά- και στο ΙΚΑ και στα άλλα ταµεία,
στους φορείς που εγώ τουλάχιστον εποπτεύω, δεν υπάρχει αυτό
το στοιχείο που είπατε των κοµµατικών επιλογών.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Μην παίρνετε όρκο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Θέλω, θα σας παρακα-
λέσω, κλείνοντας, αν έχετε οποιοδήποτε τέτοιο στοιχείο, να το
καταθέσετε, για να το δω. Έχω όµως την ενηµέρωση, µε βάση
τα στοιχεία που έχουν έλθει και στο Υπουργείο, ότι υπάρχει
εφαρµογή του µοριοποιηµένου συστήµατος που σηµαίνει σ’
αυτήν την περίπτωση ότι δεν µπορεί ένας της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης, όταν υπάρχει πτυχιούχος, να γίνει προϊστάµενος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Γιώργο Κουτρουµάνη, τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης.

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση
των επικαίρων ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας: «Απλοποίηση της αδειοδότησης τεχνικών επαγ-
γελµατικών και µεταποιητικών δραστηριοτήτων και επιχειρηµα-
τικών πάρκων και άλλες διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκαν τα άρθρα 1 έως 40 του
νοµοσχεδίου.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα 41 έως και
73 του νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µία ενότητα.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας, ο Υπουρ-
γός κ. Σωκράτης Ξυνίδης θέλει λίγο χρόνο να µας µιλήσει για
ορισµένες βελτιώσεις.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, πριν την έναρξη της συζήτησης θα ήθελα

να καταθέσω στο Σώµα ορισµένες τροποποιήσεις και νοµοτεχνι-
κές βελτιώσεις που προκύπτουν για το τµήµα του νοµοσχεδίου,
το οποίο συζητούµε από εδώ και µετά, οι οποίες προέκυψαν
µέσα από τη νοµοτεχνική επεξεργασία. 

Δεν έχει κάτι το ουσιαστικό, στο οποίο θέλω να αναφερθώ.
Είναι βελτιώσεις και τροποποιήσεις νοµοτεχνικές.

Σηµειώνω ότι αυτές είναι επτά. Υπάρχει, όµως, και µία τροπο-
ποίηση στην υπουργική τροπολογία µε γενικό αριθµό 427 και ει-
δικό 37 και αφορά τον ν. 3966/2011. Προστίθεται η φράση της
παραγράφου 1. Είναι του Υπουργείου Εσωτερικών. Εντοπίζω,
λοιπόν, ότι αφορά τροπολογία και νόµο του Υπουργείου Εσωτε-
ρικών.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης καταθέτει για
τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες τροποποιήσεις – συµπληρώ-
σεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Παρακαλώ να διανεµηθούν στους κυρίους συναδέλφους.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Αθανάσιος Χα-

ντάβας για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ: Οκτώ λεπτά µαζί µε τις τροπολο-

γίες, κύριε Πρόεδρε;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν φτάνει ο χρόνος

και για τα άρθρα και για τις τροπολογίες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Δέκα λεπτά. Και θα

υπάρχει η γνωστή ανοχή, για να προλάβετε να αναπτύξετε τις
θέσεις σας.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, συνεχίζοντας την οµιλία µου επί των άρθρων του
νοµοσχεδίου, σήµερα θα αναφερθώ στο τρίτο µέρος, που αφορά
την ανάπτυξη επιχειρηµατικών πάρκων.

Το άρθρο 41, περιλαµβάνει ορισµούς. Ορίζεται το επιχειρηµα-
τικό πάρκο ως ένα οργανικά ολοκληρωµένο σύνολο δοµών, υπη-
ρεσιών και υποδοµών. Αναφέρει τις κατηγορίες των πάρκων,
τύπου Α’, τύπου Β’, τύπου Γ’. Το «τύπου Α’» είναι κάθε βαθµού
όχλησης. Το «τύπου Β’» είναι µέσης και χαµηλής όχλησης. Το
«τύπου Γ’» αφορά δραστηριότητες που δεν υπάγονται σε συγκε-
κριµένη κατηγορία όχλησης, τα επιχειρηµατικά πάρκα εξυγίαν-
σης και τα επιχειρηµατικά πάρκα ενδιάµεσου βαθµού οργά-
νωσης.

Περιλαµβάνει, επίσης, και καθορίζει τις έννοιες: «Επιχειρηµα-
τικό Σχέδιο» που είναι το σύνολο των µελετών για τη σκοπιµότητα
και την οικονοµική βιωσιµότητα του επιχειρηµατικού πάρκου και
τη συµβατότητά του µε την προστασία του περιβάλλοντος. 

Καθορίζει ποια είναι η Εταιρεία Ανάπτυξης Επιχειρηµατικού
Πάρκου, που είναι αυτή η οποία θα προβεί στην κατασκευή του
πάρκου και η Εταιρεία Διαχείρισης Επιχειρηµατικού Πάρκου, η
ΕΔΕΠ, η οποία θα το διαχειρίζεται και θα το λειτουργεί, διαδε-
χόµενη την ΕΑΝΕΠ.

Το άρθρο 42, αναφέρεται στο σκοπό, που είναι η περιφερειακή
ανάπτυξη και η προστασία του περιβάλλοντος, η βελτίωση των
υποδοµών, η ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας και της απασχό-
λησης, η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας και της ποιότητας
ζωής των περιοίκων. 

Το άρθρο 43, αναφέρει το πεδίο εφαρµογής. Προσδιορίζει
ποιες επιχειρηµατικές δραστηριότητες εγκαθίστανται στα
πάρκα. Διευρύνονται εδώ οι δραστηριότητες. Περιλαµβάνει επι-
χειρήσεις δευτερογενούς και τριτογενούς τοµέα, εταιρείες lo-
gistic, ερευνητικά κέντρα, εργαστήρια, κέντρα τεχνολογικής
υποστήριξης, σχολές τεχνικής κατάρτισης, παραρτήµατα πανε-
πιστηµίου, εγκαταστάσεις παραγωγής ενέργειας, θερµικής ενέρ-
γειας, φυσικού αερίου, υποσταθµούς.

Το άρθρο 44, καθορίζει ελάχιστη έκταση για την ίδρυση, ορ-
γάνωση και λειτουργία των πάρκων που είναι τα εκατόν πενήντα
στρέµµατα για τύπου Α’, εκατό για τύπου Β’ και πενήντα για
τύπου Γ’.

Το άρθρο 45, αναφέρεται στη νοµική µορφή που θα έχει η
Εταιρεία Ανάπτυξης Επιχειρηµατικού Πάρκου, που θα είναι φυ-
σικά ή νοµικά πρόσωπα δηµοσίου ή ιδιωτικού τοµέα, κοινοπρα-
ξίες ή συνεταιρισµοί που θα έχουν ελάχιστο µετοχικό το 10% του
προϋπολογισµού των έργων υποδοµής.

Επίσης, το άρθρο 44, αναφέρεται στους χώρους οργάνωσης
των επιχειρηµατικών πάρκων, σε ποιες περιοχές, δηλαδή, εγκα-
θίστανται. Ειδική αναφορά κάνει στις εντός ζώνης προστασίας
αρχαιολογικών χώρων, σε χώρους προστασίας πολιτιστικής κλη-
ρονοµιάς και δασικές εκτάσεις, όπου εδώ θα επιτρέπεται µόνο
εφόσον το επιτρέπει η νοµοθεσία. Σε περιοχές του δικτύου
«NATURA» δεν επιτρέπεται εγκατάσταση πάρκων σε οικότοπους
προτεραιότητας, σε περιοχές απόλυτης προστασίας της φύσης
και στους πυρήνες των εθνικών δρυµών. 

Το άρθρο 45, καθορίζει ότι στην Εταιρεία Ανάπτυξης Επιχει-
ρηµατικών Πάρκων µπορούν να συµµετέχουν φυσικά ή νοµικά
πρόσωπα, κοινοπραξίες, νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου,
ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, δηµοτικές και περιφερειακές επιχειρήσεις,
το ελληνικό δηµόσιο, επιµελητήρια κ.λπ..

Το άρθρο 46, καθορίζει ότι για να ιδρυθεί ένα πάρκο, η ΕΑΝΕΠ
θα πρέπει να έχει διασφαλίσει σε ποσοστό τουλάχιστον 55% την
έκταση που θα καταλάβει το επιχειρηµατικό πάρκο. Προβλέπει
ότι εάν εξασφαλιστεί το 80% της έκτασης, τότε για το υπόλοιπο
20% µπορεί να εφαρµόζεται η διαδικασία των αναγκαστικών
απαλλοτριώσεων. Η αίτηση για την ίδρυση των επιχειρηµατικών
πάρκων υποβάλλεται στην αρµόδια διεύθυνση της Γενικής Γραµ-
µατείας Βιοµηχανίας.

Το άρθρο 47, προβλέπει ότι εγκρίνεται η ανάπτυξη ενός επι-
χειρηµατικού πάρκου µε κοινή υπουργική απόφαση των Υπουρ-
γών Οικονοµίας και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής. Η απόφαση αυτή λαµβάνεται µετά από γνωµοδότηση
του αρµόδιου περιφερειακού συµβουλίου, το οποίο έχει προθε-
σµία σαράντα πέντε ηµέρες, ειδάλλως τεκµαίρεται η σιωπηρή
αποδοχή του.

Το άρθρο 49, επιτρέπει την απευθείας παραχώρηση στην
ΕΑΝΕΠ της χρήσης αιγιαλού και παραλίας και του δικαιώµατος
εκτέλεσης, χρήσης και εκµετάλλευσης λιµενικών έργων.

Το άρθρο 51, αναφέρεται στην επιχορήγηση έργων υποδοµής
των επιχειρηµατικών πάρκων, τα οποία θεωρούνται παραγωγικές
επενδύσεις. Θα χορηγούνται ενισχύσεις και θα επιχορηγούνται
από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων µε ελάχιστη συµµε-
τοχή της ΕΑΝΕΠ 25% του συνολικού προϋπολογισµού.

Το άρθρο 52, αναφέρεται λεπτοµερώς στους όρους πολεοδό-
µησης. Αναφέρει ότι η πολεοδοµική µελέτη εγκρίνεται µε από-
φαση του γενικού γραµµατέα αποκεντρωµένης διοίκησης. 

Το άρθρο 53, αναφέρεται στον έλεγχο και την παρακολούθηση
όλων των διαδικασιών εγκατάστασης των πάρκων που θα γίνεται
µε την επιµέλεια της ΕΑΝΕΠ υπό την εποπτεία της Γενικής Γραµ-
µατείας Βιοµηχανίας. Η ολοκλήρωση των εργασιών θα διαπιστώ-
νεται µε απόφαση του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας.

Το άρθρο 54, αναφέρεται στην εγκατάσταση και λειτουργία
των επιχειρήσεων. Μετά την ολοκλήρωση των έργων υποδοµής,
µπορεί να εκδίδονται άδειες οικοδοµής και να εγκαθίστανται οι
επιχειρήσεις στο επιχειρηµατικό πάρκο, οι οποίες θα δεσµεύο-
νται από τον κανονισµό λειτουργίας του. Προϋπόθεση της εγκα-
τάστασης επιχειρήσεων εντός των πάρκων αποτελεί η χορήγηση
από την ΕΑΝΕΠ βεβαίωσης συµβατότητας της δραστηριότητας
προς τον τύπο του επιχειρηµατικού πάρκου. Οι επιχειρήσεις που
εγκαθίστανται, δεν υποχρεούνται στη διαδικασία προκαταρτικής
περιβαλλοντικής εκτίµησης και αξιολόγησης, µε µικρές εξαιρέ-
σεις.

Τα άρθρα 56 και 57, αναφέρονται στα επιχειρηµατικά πάρκα
εξυγίανσης και τα ΕΠΕΒΟ, τα ενδιάµεσου βαθµού οργάνωσης.

Το άρθρο 58, αναφέρεται στη διοίκηση και διαχείριση. Συγκε-
κριµένα, όταν εγκατασταθεί το 70% των επιχειρήσεων εντός του
πάρκου ή όταν το ζητάει το 51% των εγκατεστηµένων επιχειρή-
σεων, τότε η διοίκηση µεταφέρεται στην ΕΔΕΠ.

Το άρθρο 59, έχει τον κανονισµό λειτουργίας.
Το άρθρο 61, περιλαµβάνει συνέπειες και κυρώσεις για τα

πάρκα, έχει πρόστιµα από 500.000 ευρώ έως 2.000.000 ευρώ και
προβλέπει, επίσης, την προσωρινή και οριστική διακοπή της λει-
τουργίας του.

Το άρθρο 62, αναφέρεται στα κίνητρα για τις αγοροπωλησίες
εντός του πάρκου, οι οποίες απαλλάσσονται από φόρο µεταβί-
βασης. Καθορίζεται πλαφόν στις αµοιβές συµβολαιογράφου και
υποθηκοφύλακα. Για τις επιχειρήσεις που για διάφορους λόγους
αναγκάζονται να εγκατασταθούν εντός των πάρκων οι δαπάνες
µετεγκατάστασης θεωρούνται επιλέξιµες και επιχορηγούνται.

Τα άρθρα 65 έως 71, αναφέρονται στην προώθηση καθαρών
και ενεργειακά αποδοτικών οχηµάτων οδικών µεταφορών, εναρ-
µόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας σε οδηγία του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου.

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες: Η πρώτη τροπολογία, προβλέ-
πει τη δυνατότητα σύναψης συµβάσεων παροχής ανεξάρτητων
υπηρεσιών ή συµβάσεων έργου µε συµβούλους για την επικου-
ρία της Ειδικής Γραµµατείας Συµπράξεων Δηµόσιου και Ιδιωτι-
κού Τοµέα µε απόφαση της διυπουργικής επιτροπής των ΣΔΙΤ.
Καθορίζονται τα προσόντα και τα ασυµβίβαστα των συµβούλων.

Η δεύτερη τροπολογία, αφορά στην αναµόρφωση του πλαι-
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σίου λειτουργίας των κεντρικών αγορών Αθηνών και Θεσσαλονί-
κης. Συγκεκριµένα: καταρτίζεται κανονισµός µισθώσεων για τους
οργανισµούς κεντρικής αγοράς Αθηνών και Θεσσαλονίκης, κα-
θορίζεται η λειτουργία καταστηµάτων χονδρεµπορίας νωπών
προϊόντων φυτικής και ζωικής προέλευσης εκτός των κεντρικών
αγορών Αθήνας και Θεσσαλονίκης, καταργούνται οι διατάξεις
που προβλέπουν την υποχρέωση χονδρεµπορίας νωπών αγρο-
τικών προϊόντων αποκλειστικώς µέσω των κεντρικών αγορών
Αθηνών και Θεσσαλονίκης. 

Επίσης, αναφέρεται η τροπολογία στην αλλαγή σύνθεσης του
εποπτικού συµβουλίου του Γενικού Εµπορικού Μητρώου, η
οποία υπαγορεύεται από την αναγκαιότητα για άµεση και ταχεία
επίλυση των θεµάτων που σχετίζονται µε την άσκηση των αρµο-
διοτήτων του και στον επανακαθορισµό του καθεστώτος αντιµε-
τώπισης της παράνοµης διακίνησης προϊόντων στην αγορά µε
στόχο την πάταξη του φαινοµένου του παραεµπορίου. 

Με την αναγκαία και σηµαντική αυτή ρύθµιση γίνεται η προ-
σπάθεια να αντιµετωπιστεί ένα φαινόµενο που τα τελευταία χρό-
νια έχει εξελιχθεί σε µάστιγα για το επίσηµο εµπόριο και σε
παράγοντα παραβατικότητας στα µεγάλα αστικά κέντρα, ενώ
ταυτόχρονα πλήττει σοβαρά την εθνική οικονοµία. 

Προβλέπει ρυθµίσεις για την κατάσχεση και καταστροφή των
παράνοµων προϊόντων, τη συµµετοχή της ΕΛΑΣ στη διαδικασία
κατάσχεσης. Ορίζεται η διαδικασία καταστροφής των παράνο-
µων προϊόντων.

Επίσης, η ίδια τροπολογία, προβλέπει το πάγωµα των διδά-
κτρων των ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων πρωτοβάθµιας και δευτε-
ροβάθµιας εκπαίδευσης για το έτος 2011 και 2012. Αντιλαµβανό-
µαστε το λόγο γιατί γίνεται αυτό. 

Η τρίτη τροπολογία, αφορά στην έγκριση παράτασης για την
µετεγκατάσταση επιχειρήσεων λόγω αλλαγής χρήσης γης µέχρι
τις 31/12/2014, όπως για παράδειγµα, στον Ελαιώνα και τη σύ-
σταση κάποιων διευθύνσεων στη Γενική Γραµµατεία Βιοµηχα-
νίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς υπερψηφίζουµε όλα τα
άρθρα και τις τροπολογίες, γιατί πιστεύουµε ότι το νοµοσχέδιο,
που σύντοµα θα γίνει νόµος του κράτους, δηµιουργεί ευνοϊκές
συνθήκες για την ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας και της
ανταγωνιστικότητας, συµβάλλοντας κατ’ αυτόν τον τρόπο στην
ανάπτυξη της οικονοµίας µας και σας καλώ να πράξετε και εσείς
το ίδιο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
και εµείς, κύριε Αθανάσιε Χαντάβα. Συγχαρητήρια για το χρόνο
που τηρήσατε και διεκπεραιώσατε όλο αυτό το µεγάλο έργο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τέσσερις εκπαιδευτικοί από το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας.

Στο πρόσωπό σας η Βουλή καλωσορίζει την Πάτρα. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο θα λάβει ο Βουλευτής Τρικάλων, ο κ. Νικόλαος Λέ-
γκας, που είναι εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Προκαταβολικά, κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα να καταθέσω τον προβληµατισµό µου ότι είναι αδύνατον
να διαχειριστούµε αυτό το πλήθος των άρθρων σ’ αυτόν το
χρόνο. Είναι σίγουρο ότι θα έχουµε µια σχετική ελαστικότητα
όσον αφορά το χρόνο, αλλά ενδέχεται να µην προλάβουµε να θί-
ξουµε και να συζητήσουµε και να αναλύσουµε τις πολύ σηµαντι-
κές τροπολογίες που έρχονται, γι’ αυτό ενδεχοµένως και θα
ζητούσαµε και δευτερολογία για τα άρθρα και για τις τροπολο-
γίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Λέγκα, έχετε
διατελέσει Υπουργός, γνωρίζετε τον Κανονισµό. Αν µιµηθείτε την
αξιοσύνη του προλαλήσαντος συναδέλφου, ενδέχεται να προλά-
βετε. Πάντως, την ανοχή την έχετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Θέλω να κατανοήσετε ότι η Αντιπολί-

τευση έχει περισσότερες ενστάσεις από το συνάδελφο της Συ-
µπολίτευσης και είναι λογικό να ζητάµε περισσότερο χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είναι κατανοητό. Εκ-
µεταλλευτείτε το χρόνο, ο οποίος ξεκινάει αµέσως τώρα. Έχετε
το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Θα µου επιτρέψετε, επίσης, κύριε
Υπουργέ, να επιστρέψω στην προηγούµενη ενότητα των άρθρων
και να καταθέσω έναν προβληµατισµό, ο οποίος έχει αναπτυχθεί
και αποκτά ιδιαίτερη ένταση. Αναφέροµαι στο άρθρο 40 και στις
καταργούµενες διατάξεις και στην εξαίρεση της Αττικής από τις
ρυθµίσεις. Τα επιµελητήρια είναι ανάστατα σχετικά µε τις καταρ-
γούµενες διατάξεις και θα σας παρακαλούσαµε να δείτε το συ-
γκεκριµένο θέµα και να το αντιµετωπίσετε άµεσα.

Στο τρίτο µέρος τώρα και όσον αφορά τα συγκεκριµένα
άρθρα. Παρά την προσπάθεια που γίνεται να φανεί κάποια δια-
φοροποίηση, έχουµε πει ότι ο πυρήνας αυτού του τµήµατος συµ-
φωνεί, συµπίπτει, ταυτίζεται τόσο µε την πρόταση νόµου που ως
Αντιπολίτευση είχε καταθέσει, όσο και µε το νοµοσχέδιο το οποίο
ως κυβέρνηση είχε ετοιµάσει η Νέα Δηµοκρατία, αλλά και µε το
ειδικό χωροταξικό σχέδιο για τη βιοµηχανία.

Επισηµαίνουµε πάντως, στο άρθρο 41, την απουσία της πρό-
βλεψης για τη δηµιουργία υποδοχέα µεµονωµένης ιδιοκτησίας,
κάτι που προβλέπεται στο ειδικό χωροταξικό για τη βιοµηχανία
–και θα εξηγήσουµε γιατί το λέµε αυτό- καθώς και τον προβλη-
µατικό ή µάλλον ελλιπή ορισµό που δίνεται για τα επιχειρησιακά
πάρκα περιβαλλοντικού χαρακτήρα και πράσινης επιχειρηµατι-
κότητας. Το ίδιο συµβαίνει και στο άρθρο 42, µε τη χρησιµοποί-
ηση του όρου «πράσινη ανάπτυξη» η οποία είναι, όπως άλλωστε
επισηµαίνει και το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής, µια έν-
νοια αόριστη, η οποία εξάλλου δεν προσδιορίζεται ούτε στην αι-
τιολογική έκθεση, όταν µάλιστα είναι σαφές ότι στο κείµενο του
νόµου δεν µπορεί να περιλαµβάνονται προγραµµατικές διακηρύ-
ξεις που δεν προσδιορίζονται επαρκώς. 

Θα παραµείνω στο άρθρο 42, που αναφέρεται στο σκοπό του
παρόντος  µέρους. Εδώ υπάρχει µια βασική διαφωνία, την οποία
και επικαλείστε για να διαφοροποιηθείτε από την πρόταση της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Λέτε, λοιπόν, στην παράγραφο 3, ότι το Υπουργείο Ανταγωνι-
στικότητας µεριµνά για την εκπόνηση και εφαρµογή επιχειρησια-
κού σχεδίου για την ανάπτυξη επιχειρηµατικών πάρκων. Και λέτε
το ακόµη πιο σοβαρό, ότι µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας
και Ανταγωνιστικότητας, θα καθορίζονται οι περιφερειακές ενό-
τητες της επικράτειας, όπου θα καθίσταται –προσέξτε- απαραί-
τητη η ανάπτυξη επιχειρησιακών πάρκων.

Θα µου επιτρέψετε να σας πω –και να επαναλάβω- ότι αυτή η
εξουσιοδότηση είναι επικίνδυνη τόσο για το χειριστή της, όσο
και για την επιχειρηµατικότητα. Κατ’ αρχάς, ερχόµαστε να προ-
σθέσουµε ακόµη ένα µηχανισµό, ακόµα µια µελέτη για να φτά-
σουµε στην εφαρµογή του νόµου. Είναι προφανές ότι µέχρι την
ολοκλήρωση της µελέτης, έτσι όπως τίθεται η συγκεκριµένη δια-
τύπωση, ο νόµος αυτός θα είναι ανενεργός.

Πέρα όµως, από αυτό γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι έχουµε
σωρεία χωροταξικών µελετών, έχουµε γενικά πολεοδοµικά σχέ-
δια, έχουµε ΣΧΟΟΑΠ, έχουµε ΖΟΕ, έχουµε το ειδικό χωροταξικό
για τη βιοµηχανία, το οποίο αυτό δίνει κατευθύνσεις και τις εξει-
δικεύει στην κλίµακα της περιφερειακής ενότητας, έχουµε τα πε-
ριφερειακά χωροταξικά σχέδια και τώρα προσθέτουµε σ’ όλα
αυτά και ένα νέα επιχειρησιακό σχέδιο για τα επιχειρησιακά
πάρκα.

Απίστευτη εµπλοκή, αφού περιπλέκει το ποιος είναι αρµόδιος
για τον καθορισµό των χώρων υποδοχής των επιχειρήσεων. Και
γίνεται ακόµα µεγαλύτερη αυτή η εµπλοκή αν δούµε ότι αυτή τη
δουλειά θα έπρεπε να την κάνουν τα περιφερειακά χωροταξικά
σχέδια. 

Υπάρχει, όµως και ένα άλλο σηµαντικό θέµα. Κατ’ αρχάς, ένα
σχέδιο που θα καθορίζει τις περιοχές των περιφερειακών ενοτή-
των της επικράτειας, όπου καθίσταται, όπως λέτε, απαραίτητη η
ανάπτυξη επιχειρησιακών πάρκων, δεν λέγεται επιχειρησιακό.
Θα σας έλεγα ότι ο ορισµός αυτός είναι ατυχής ή µάλλον ο τίτ-
λος είναι αναντίστοιχος µε το περιεχόµενο του άρθρου.

Δεύτερον, τι σηµαίνει «σχέδιο που θα καθορίζει τις περιοχές
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όπου κρίνεται απαραίτητη η ανάπτυξη επιχειρησιακών πάρκων»;
Αυτό δεν είναι φωτογραφία ή µάλλον φωτογραφίες και µάλιστα
σ’ όλη την Ελλάδα; 

Αν πούµε και ότι µειώνεται από τα τριακόσια στρέµµατα στα
εκατό το ελάχιστο εµβαδόν για τη δηµιουργία επιχειρησιακών
πάρκων εξυγίανσης, φοβάµαι τότε ότι θα έχουµε και τις συντε-
ταγµένες αυτών των επιχειρησιακών πάρκων.

Στο άρθρο 45, δεν υπάρχει παρατήρηση παρά µόνο αυτό που
είπαµε, ότι η Εταιρεία Ανάπτυξης Επιχειρηµατικού Πάρκου γίνε-
ται Εταιρεία Ανάπτυξης Επιχειρηµατικού Πάρκου, η ΕΑΕΠ γίνεται
ΕΑΝΕΠ: µείζονα διαφοροποίηση βεληνεκούς αρκτικόλεξου! Στο
ίδιο άρθρο νοµίζω ότι θα πρέπει να εξετάσετε αν µια ΕΑΝΕΠ µπο-
ρεί να αναπτύσσει περισσότερα από ένα πάρκα. 

Όσον αφορά το άρθρο 46, σχετικά µε τη διασφάλιση της έκτα-
σης και τα απαιτούµενα δικαιολογητικά υπάρχει και εδώ η εξής
διαφοροποίηση, η οποία ωστόσο δεν µας δίνει το δικαίωµα να
καταψηφίσουµε το συγκεκριµένο άρθρο. Σύµφωνα µε την παρά-
γραφο 1 του συζητούµενου άρθρου για να ιδρυθεί επιχειρηµα-
τικό πάρκο απαιτείται η κατοχή από την ΕΑΝΕΠ ποσοστού
τουλάχιστον 55% της συνολικής έκτασης. Σας είπαµε, µην βάζετε
τέτοια ποσοστά απλά για να διαφοροποιηθείτε. Εµείς βάλαµε το
50% γιατί αυτό προβλεπόταν από το ειδικό χωροταξικό σχέδιο,
γιατί αυτό είναι το ποσοστό το οποίο προβλέπουµε συνήθως από
τις διαδικασίες δηµοκρατικής διαβούλευσης. Εσείς για να δια-
φοροποιηθείτε απλά πήρατε το 50% και το κάνατε 55%, λες και
µε αυτό θα διορθώνατε κάτι. 

Όσον αφορά τώρα το άρθρο 47 και την παράγραφο 2, σύµ-
φωνα µε την οποία τεκµαίρεται σιωπηρή έγκριση ανάπτυξης επι-
χειρηµατικού πάρκου µετά την άπρακτη παρέλευση σαράντα
πέντε ηµερών. Είπαµε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν πρέπει να πάµε
από τη µια άκρη στην άλλη: από την ταλαιπωρία της γραφειο-
κρατικής διαδικασίας στην αυθαιρεσία των άνοµων επιχειρηµα-
τικών κινήσεων, από την πολυπλοκότητα στην υπεραπλού-
στευση, από την ακαµψία της διοίκησης στη συναίνεση διά της
σιωπής. Γι’ αυτό και αυτήν τη διαδικασία κρίνουµε ότι θα πρέπει
να την παρακολουθήσετε στενά και προσωπικά και στην περί-
πτωση που υπάρχει κατάχρηση να τη διορθώσετε άµεσα. Γιατί
και στο παρελθόν δοκιµάστηκαν τέτοιες υπεραπλουστεύσεις -
και καλώς θεωρώ- αλλά λόγω ελλιπούς παρακολούθησης είχαµε
αποτελέσµατα, τα οποία δεν µας κάνουν ιδιαίτερα περήφανους. 

Στο άρθρο 48, σχετικά µε τα θέµατα κυριότητας χώρων και
υποδοµών έχετε κάνει κάποιες αλλαγές σε σχέση µε τη δική µας
πρόταση. Δεν θα επιµείνουµε όµως. Ελπίζουµε να έχει καλύτερα
αποτελέσµατα η δική σας τροποποίηση. Ωστόσο, στην παρά-
γραφο 2, τίθεται το ερώτηµα, αν η µεταβίβαση των κοινόχρηστων
χώρων θα αφορά και τις υφιστάµενες ΒΕΠΕ καθώς σε αυτήν την
περίπτωση –και θα πρέπει να το δείτε- µπορεί να χαρακτηριστεί
ως µια µη προβλεφθείσα επέµβαση στο δικαίωµα ιδιοκτησίας και
να δηµιουργηθεί πρόβληµα σε σχέση µε τη συνταγµατικότητα
της συγκεκριµένης διάταξης. 

Όσον αφορά το άρθρο 52, σχετικά µε την πολεοδόµηση των
επιχειρηµατικών πάρκων, και εδώ υπάρχει οµοιότητα και µάλι-
στα, σε σηµείο αντιγραφής ανάµεσα στην πρόταση της Νέας Δη-
µοκρατίας και στις διατάξεις του νοµοσχεδίου. Υπάρχει µια
διαφοροποίηση: Ενώ και στις δυο προτάσεις το ελάχιστον ποσο-
στό των κοινόχρηστων και κοινωφελών χώρων είναι το ίδιο το
25%, υπάρχει µια διαφοροποίηση στο υψηλό πράσινο. Σας εί-
παµε ότι εδώ θα µπορούσαµε να πλειοδοτήσουµε, να πάρουµε
το 6% να το κάνουµε 8% και 10% –αν θέλετε- και να δείξουµε όλη
την περιβαλλοντική µας ευαισθησία. Προσέξτε, όµως. Κακώς
κατ’αρχάς ορίζεται το ποσοστό του υψηλού πρασίνου ως ποσο-
στό επί των κοινόχρηστων και κοινωφελών χώρων. Θα µου πείτε
ότι και εµείς το κάναµε στη δική µας πρόταση. Ενδεχοµένως, να
το κάναµε λάθος. Θέλω να σας πω ότι σηµασία θα είχε να ορί-
ζαµε ένα πλάτος σε αυτό το πράσινο στην περίµετρο του επιχει-
ρηµατικού πάρκου και αυτό, βεβαίως, να είναι διαφορετικό και
κυµαινόµενο ανάλογα µε το επίπεδο όχλησης του επιχειρηµατι-
κού πάρκου. Παραδείγµατος χάριν, πέντε µέτρα για τη χαµηλή
όχληση, δέκα για τη µεσαία, δεκαπέντε για την υψηλή. Αυτό θα
το βρίσκαµε. 

Επιπλέον, θα πρέπει να δούµε και κάτι άλλο: Όσο µεγαλώνει

αυτό το πράσινο, δεσµεύονται οι λοιποί κοινόχρηστοι χώροι µε
αποτέλεσµα ενδεχοµένως να παρουσιαστούν προβλήµατα σε
άλλα επίπεδα, όπως στους χώρους πάρκινγκ, στην εσωτερική
οδοποιία, αλλά και στους χώρους χαµηλού πρασίνου, χώροι που
θα πρέπει να χωροθετούνται, όχι µόνο περιµετρικά, αλλά και
εντός του επιχειρηµατικού πάρκου. 

Όσον αφορά το άρθρο 54, σχετικά µε την εγκατάσταση και
λειτουργία των επιχειρήσεων, επίσης, συµφωνούµε. Θα ήθελα
να κάνω µόνο µια παρατήρηση γιατί αφαιρέθηκε –και αυτό είναι
γεγονός- η ρύθµιση που είχαµε στη δική µας πρόταση, σύµφωνα
µε την οποία δεν θα χορηγείται άδεια σε νέα δραστηριότητα,
όταν σε ΟΤΑ υπάρχει οργανωµένος υποδοχέας, εκτός και αν έχει
τεκµηριωθεί η αδυναµία του υποδοχέα να φιλοξενήσει αυτή τη
δραστηριότητα. Δηλαδή, µε άλλα λόγια, είχαµε προβλέψει να
εξαντλείται η δυνατότητα πρώτα η επιχείρηση να αναζητά την
εγκατάσταση της στο επιχειρηµατικό πάρκο, έτσι ώστε να στα-
µατήσει η διασπορά και κυρίως η εκτός σχεδίου δόµηση. 

Όσον αφορά το άρθρο 54, και συγκεκριµένα την παράγραφο
2, σύµφωνα µε την οποία η ΕΑΝΕΠ µπορεί να χορηγεί βεβαίωση
συµβατότητας της δραστηριότητας ως προς την εγκατάσταση
επιχείρησης µε τον τύπο του επιχειρηµατικού πάρκου που έχει
εγκριθεί, το ερώτηµα είναι κάτι που θέτει και Επιστηµονικό Συµ-
βούλιο της Βουλής, αν τελικά µπορεί µια νόµιµη εταιρεία ειδικού
σκοπού να προβαίνει σε τέτοιου είδους διαπιστώσεις για την ανα-
ντιστοιχία δραστηριοτήτων ή για τις οικοδοµικές εργασίες. Με
άλλα λόγια, εάν η ΕΑΝΕΠ αλλά και η ΕΔΕΠ µπορούν να έχουν
τέτοια αρµοδιότητα καθ’ υποκατάσταση των αρµόδιων διοικητι-
κών αρχών.

Όσον αφορά το άρθρο 58, σχετικά µε την οριοθέτηση των λοι-
πών κατηγοριών των επιχειρηµατικών πάρκων, εδώ θα θέλαµε
να έχουµε µια εξήγηση καθώς δεν µας πείσατε για την άρνησή
σας για τα επιχειρηµατικά πάρκα µεµονωµένης ιδιοκτησίας. 

Εµείς, όσον αφορά τα επιχειρηµατικά πάρκα εξυγίανσης εί-
χαµε βάλει περιορισµό όπως σας είπαµε. Είχαµε βάλει τριακόσια
στρέµµατα. Εσείς τα κάνατε εκατό στρέµµατα. Στην ουσία τα µε-
τατρέπετε σε µονοϊδιοκτησίες. Θα θέλουµε να µας πείτε µε ποια
λογική προχωράτε σε αυτήν τη µείωση. Επίσης, θα θέλαµε να
ρωτήσουµε, γιατί να απαγορεύεται η ίδρυση πέρα των δύο
ΕΠΕΒΟ ανά περιφερειακή ενότητα. 

Στο άρθρο 58, υπάρχει µια διαφοροποίηση όσον αφορά τις
προϋποθέσεις υποχρεωτικής µεταβίβασης της διοίκησης και της
διαχείρισης του πάρκου από την ΕΑΝΕΠ στην ΕΔΕΠ. Επισηµαί-
νουµε ότι οι αλλαγές αυτές έχουν αυξηµένες πιθανότητες να δη-
µιουργήσουν διαχειριστικές δυσκολίες και αρνητικά αποτελέ-
σµατα. Επίσης, στην παράγραφο 4, ίσως είναι σκόπιµο, πέρα της
διοίκησης και της διαχείρισης που µπορεί να ανατίθεται σε τρίτο,
η δυνατότητα αυτή να υπάρχει και για τη διαχείριση επιµέρους
δραστηριοτήτων και υποδοµών. 

Όσον αφορά το άρθρο 59, σχετικά µε το τι πρέπει να ρυθµίζει
ο κανονισµός λειτουργίας των επιχειρηµατικών πάρκων συµφω-
νούµε µε το άρθρο, αλλά και µε την προσθήκη για τη δυνατότητα
ίδρυσης µονάδας µε σκοπό την ενεργειακή αυτονόµηση των επι-
χειρηµατικών πάρκων. 

Όσον αφορά το άρθρο 63, το οποίο αναφέρεται στις µεταβα-
τικές διατάξεις µας έχουν κοινοποιηθεί κάποιες παρατηρήσεις
σε ό,τι αφορά τις παλιές ΒΙΠΕ και στη διαδικασία µετάβασής
τους από το παλαιό στο νέο καθεστώς. Υπάρχουν τέτοιες παρα-
τηρήσεις από τη ΒΙΠΕ ΕΤΒΑ, στην οποία µέτοχος είναι και το ελ-
ληνικό δηµόσιο. Θα θέλαµε επίσης να έχουµε κάποιες απαντή-
σεις γι’ αυτές τις παρατηρήσεις που αναφέρονται στο άρθρο 63,
καθώς, όπως επισηµαίνεται, δηµιουργούνται κάποια προβλή-
µατα. 

Στα υπόλοιπα άρθρα του τρίτου µέρους δεν θα αναφερθώ κα-
θόσον αποτελούν πιστή αντιγραφή των αντίστοιχων άρθρων της
Νέας Δηµοκρατίας. Μιλάω για το άρθρο 41, το άρθρο 43, το
άρθρο 44, το άρθρο 47, το άρθρο 49, το άρθρο 50, το άρθρο 52,
το άρθρο 55 και το άρθρο 61, όπου στο συντριπτικό ποσοστό οι
διατυπώσεις των διατάξεων δεν αλλάζουν ούτε κόµµα από την
πρότασή µας. 

Συµφωνούµε µε το τέταρτο µέρος του νοµοσχεδίου και συγκε-
κριµένα από τα άρθρο 65 έως 71. Θα ήθελα να ρωτήσω στο
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άρθρο 72, τι γίνεται µε τους άλλους οργανισµούς. Γιατί δεν έχει
ρυθµιστεί αυτό το θέµα µε γενική διάταξη και γιατί για το ΕΣΥΔ
έρχεται µε αυτόν τον τρόπο η σχετική ρύθµιση; Αν υπάρχει κά-
ποιο πρόβληµα, θα θέλαµε να µας ενηµερώσετε. 

Κλείνοντας και, βεβαίως, διατυπώνοντας το αίτηµα, κύριε Πρό-
εδρε, να δευτερολογήσω για τις τροπολογίες θα ήθελα να επα-
ναλάβω ότι εµείς χωρίς καµµία διάθεση κοινοβουλευτικού
εγωισµού χαιρόµαστε, κύριε Υπουργέ, που υιοθετήσατε τις προ-
τάσεις µας. Οφείλουµε να αναγνωρίσουµε ότι µε τις τροποποιή-
σεις που κάνατε βελτιώσατε αρκετά το νοµοσχέδιο. Ακούσατε
τις παρατηρήσεις µας και είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. 

Στο πλαίσιο αυτό η Νέα Δηµοκρατία και ψήφισε επί της αρχής
το νοµοσχέδιο και συνέβαλλε στο διάλογο, τόσο στην επιτροπή,
όσο και στην Ολοµέλεια µε προτάσεις πολλές από τις οποίες κρί-
θηκα σωστές. Αυτή είναι η συγκεκριµένη και συγκροτηµένη απά-
ντηση στο πώς εννοούµε εµείς τη συναίνεση. Συναίνεση στην
πράξη και, βεβαίως, όχι συναίνεση στα λόγια.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
κ. Λέγκα. 

Μετά τον εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ακολουθεί
το ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος ο
Βουλευτής κ. Απόστολος Νάνος. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον ίδιο χρόνο µε τη δέουσα
ανοχή. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά τα επιχειρηµατικά πάρκα πρόκειται για µια σειρά

ρυθµίσεων που κατά την άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος στόχο έχουν αυξήσουν τις επιδοτήσεις προς τα µονο-
πώλια, να επιταχύνουν τις διαδικασίες της αδειοδότησης παρα-
κάµπτοντας ακόµα και τους υπάρχοντες πενιχρούς µηχανισµούς
ελέγχου, να επιταχύνουν τη συγκέντρωση της γης στα χέρια του
µεγάλου κεφαλαίου. 

Μέσα στα επιχειρηµατικά πάρκα εντάσσεται πολύ µεγάλο
τµήµα της οικονοµικής δραστηριότητας, αντανακλώντας έτσι τις
στοχεύσεις του µεγάλου κεφαλαίου για την οικονοµική διάρ-
θρωση της χώρας. 

Από το άρθρο 41, καθιερώνεται η νέα δοµή επιχειρηµατικού
πάρκου που συµπεριλαµβάνει ζητήµατα που αφορούν τα ήδη
υπάρχοντα ΒΙΠΕ και ΒΙΟΠΑ.

Σηµειωτέον ότι τα υπάρχοντα σήµερα ΒΙΟΠΑ κατασκευάστη-
καν, για να δεχθούν, κυρίως, µεγάλες κατασκευαστικές βιοτεχνι-
κές µονάδες και όχι για να απορροφήσουν τις µικροβιοτεχνίες
του οικιστικού ιστού. 

Στην ίδια λογική κινείται και το παρόν σχέδιο νόµου. Πρόκειται
για µια προσπάθεια παραπλάνησης των βιοτεχνών, µε στόχο την
εξυπηρέτηση των συµφερόντων των µεγάλων βιοµηχανικών κε-
φαλαίων.

Με το άρθρο 42, µε βάση ποιες ανάγκες, ποιον κεντρικό προ-
γραµµατισµό και σχεδιασµό, προσδιορίζεται η περιφερειακή ενό-
τητα ανάπτυξης του επιχειρηµατικού πάρκου. Οι θέσεις του
κόµµατός µας για τη χωροθέτηση της µικρής βιοτεχνίας βρίσκο-
νται στον αντίποδα της αστικής πολιτικής, που προωθεί το σχέδιο
νόµου και διέπονται από δύο βασικές αρχές: Πρώτον, τη βελ-
τίωση των συνθηκών των κατοίκων του Λεκανοπεδίου και των
άλλων πόλεων µε την αντιστροφή της σηµερινής άθλιας πραγ-
µατικότητας, την υπεράσπιση της θέσης εργασίας και του εισο-
δήµατος των βιοτεχνών και τη διευκόλυνση της εργασίας τους
µε τη συγκέντρωσή τους σε µεγάλες συνεταιριστικές µονάδες
που είναι δυνατόν να ενταχθούν σε ένα γενικότερο περιβαλλο-
ντικό σχεδιασµό.

Με το άρθρο 43, εντάσσετε µέσα στα επιχειρηµατικά πάρκα την
παραγωγή ενέργειας και τις συνοδές υποδοµές της, ανανεώσιµες
πηγές και φυσικό αέριο. Σε συνδυασµό µε τα υπόλοιπα άρθρα
ανοίγει ο δρόµος για την κατασκευή µε κρατικές επιδοτήσεις των
υποδοµών µεταφοράς ενέργειας, για ενεργειακές επενδύσεις,
κάτι που το επιδιώκουν οι ιδιώτες, όσοι θέλουν να επενδύσουν στο
θέµα της ενέργειας. Πρόκειται για νέες επιχορηγήσεις προς τα
ενεργειακά µονοπώλια, για επιδοτήσεις που µειώνουν το κόστος
των ενεργειακών επενδύσεων για το κεφάλαιο.

Δεύτερον, γενικότερα εντάσσει ένα πολύ µεγάλο τµήµα της
οικονοµικής δραστηριότητας στα επιχειρησιακά πάρκα. Το χωρίο
β’ της παραγράφου 1, εντάσσει στα επιχειρηµατικά πάρκα γενικά
όλες τις δραστηριότητες δευτερογενούς και τριτογενούς τοµέα.
Αποκαλύπτεται ο χαρακτήρας της ρύθµισης ως γενικές ρυθµί-
σεις προς όφελος του κεφαλαίου, αφού η εγκατάσταση µέσα
στο επιχειρηµατικό πάρκο οδηγεί σε απλούστευση της διαδικα-
σίας αδειοδότησης, οδηγεί σε άµεση αύξηση του ποσοστού των
επιδοτήσεων µε την επιδότηση των συνοδών έργων και αναγκά-
ζει το κράτος να κατασκευάζει κατά προτεραιότητα τις απαραί-
τητες εξωτερικές υποδοµές. 

Επίσης, δίνει τη δυνατότητα ίδρυσης επιχειρηµατικών πάρκων
µέσα σε περιοχές «NATURA». Σε συνδυασµό µε το άρθρο 54,
που παραχωρεί την αρµοδιότητα της περιβαλλοντικής αδειοδό-
τησης στις εταιρείες διαχείρισης των πάρκων, οδηγεί στην κα-
ταστροφή του περιβάλλοντος προς όφελος του µεγάλου κεφα-
λαίου.

Με το άρθρο 45, στο προηγούµενο καθεστώς η κρατική ΕΤΒΑ,
ο τοπικός δήµος και ο ιδιώτης ίδρυαν εταιρεία κατασκευής ενός
ΒΙΟΠΑ. Αφού ολοκληρωνόταν η κατασκευή, στη συνέχεια ιδρυό-
ταν εταιρεία διαχείρισης του ΒΙΟΠΑ µε τη συµµετοχή των ιδιο-
κτητών γης και εκπροσώπου της τοπικής αυτοδιοίκησης. Με το
παρόν σχέδιο νόµου προβλέπεται ίδρυση και λειτουργία εται-
ρείας ανάπτυξης επιχειρηµατικού πάρκου και δεν υπάρχει πλέον
καθόλου παρουσία του δηµοσίου. Πρόκειται για ιδιωτικό έργο,
ιδιωτικό φορέα, που θα λειτουργεί για το κέρδος στη λογική της
συγκέντρωσης και όχι για όφελος των µικρών επαγγελµατιών και
βιοτεχνών, που σήµερα αγωνίζονται για να επιβιώσουν ανάµεσα
στις µάχες του µεγάλου κεφαλαίου για το ποιος θα επικρατήσει
στην κρίση. 

Με το άρθρο 46, δίνεται η δυνατότητα να προχωρήσει ένα επι-
χειρησιακό πάρκο, εάν οι ιδιοκτήτες του 55% του πάρκου το επι-
θυµούν, ενώ εάν η επιχείρηση διαχείρισής του έχει το 80%,
µπορεί να κάνει απαλλοτρίωση. Από τη µια, η ρύθµιση του 55%
οδηγεί σε εκτοπισµό µικροϊδιοκτητών που δεν θέλουν επιχειρη-
σιακό πάρκο, αλλά θα υποχρεωθούν να εντάξουν τις ιδιοκτησίες
τους σ’ αυτό, σε συνδυασµό µε το άρθρο 52 για αναγκαστική ει-
σφορά σε γη, θα οδηγήσει σε συγκέντρωση της γης στις εται-
ρείες διαχείρισης των πάρκων.

Με το άρθρο 47, πρώτον, προβλέπετε διαδικασίες αδειοδότη-
σης εξπρές. Θα υπάρχει αποκλειστική προθεσµία σαράντα πέντε
ηµερών για γνωµοδότηση από το περιφερειακό συµβούλιο, µετά
το πέρας της οποίας θεωρείται ότι δόθηκε. Επιπλέον, η γνωµο-
δότηση ενέχει και έγκριση των όρων λειτουργίας. 

Δεύτερον, προβλέπει διαδικασίες ΣΔΙΤ για τα επιχειρηµατικά
πάρκα. 

Το άρθρο 49, προβλέπει την παραχώρηση αιγιαλού και παρα-
λίας, πράγµα που είναι ιδιαίτερα αρνητικό για όλη την Ελλάδα.

Το άρθρο 50, προβλέπει την καθιέρωση µέσα στα επιχειρηµα-
τικά πάρκα ζωνών, όπου τα εισαγόµενα εµπορεύµατα δεν δασµο-
λογούνται. Ανοίγει έτσι ο δρόµος για προκλητικές φοροελα-
φρύνσεις του µεγάλου κεφαλαίου, ειδικά του διαµετακοµιστικού,
που θα µεταφέρει εµπορεύµατα διαµέσου της χώρας χωρίς φο-
ρολόγηση και από την άλλη ψάχνετε να βρείτε έσοδα;

Με το άρθρο 51, εντάσσετε τα κοινόχρηστα έργα µέσα στα
επιχειρηµατικά πάρκα σε καθεστώς επιχορήγησης. Με αυτόν τον
τρόπο αυξάνουν οι επιδοτήσεις προς το µεγάλο κεφάλαιο, αφού
επιχορηγούνται αυτοτελώς τα συνοδά έργα, δίκτυα µεταφορών,
επικοινωνιών, ενέργειας, επεξεργασία λυµάτων, εγκαταστάσεις
ασφάλειας και αποθηκευτικοί χώροι. 

Το άρθρο 52, αφορά την πολεοδόµηση επιχειρηµατικών πάρ-
κων. Προβλέπει, πρώτον, τους όρους δόµησης στο 70% κάλυψης
και έως 1,6 συντελεστή δόµησης και δεύτερον, υποχρεώνει τους
µικροϊδιοκτήτες, που βρίσκονται εντός µιας περιοχής που θα
γίνει επιχειρηµατικό πάρκο, σε εισφορά σε χρήµα και γη. Το συ-
γκεκριµένο µέτρο οδηγεί σε συγκέντρωση της γης στα χέρια των
ολίγων.

Με το άρθρο 54, η επιχείρηση διαχείρισης του επιχειρηµατικού
πάρκου καθίσταται ουσιαστικά υπεύθυνη, για να χορηγεί άδειες
εγκατάστασης στις επιχειρήσεις. Δεν απαιτείται έγκριση όρων
περιβαλλοντικής προστασίας, αλλά µια βεβαίωση συµβατότητας.
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Με το άρθρο 55, προβλέπονται εξωτερικές υποδοµές, οδικοί
άξονες, δίκτυα. Προβλέπεται, πρώτον, η κατά προτεραιότητα κα-
τασκευή τους και δεύτερον, η χρηµατοδότησή τους να γίνεται
είτε από Προγράµµατα Δηµοσίων Επενδύσεων είτε να επιδοτεί-
ται και να γίνεται από την επιχείρηση διαχείρισης του πάρκου.
Θα υπάρξουν νέες επιδοτήσεις στο µεγάλο κεφάλαιο, ακόµη µε-
γαλύτερη στρέβλωση του προγράµµατος κατασκευής δηµοσίων
έργων προς όφελος του µεγάλου κεφαλαίου και µετά αναρωτιέ-
στε από πού προήλθε το χρέος; Προήλθε από τους µισθούς των
δηµοσίων υπαλλήλων, όπως προσπαθείτε να πείσετε;

Με το άρθρο 62, προβλέπεται σωρεία φοροαπαλλαγών για το
µεγάλο κεφάλαιο, όταν δραστηριοποιείται µέσα σε µεγάλα επι-
χειρηµατικά πάρκα, απαλλαγή από φόρο µεταβίβασης, επιδό-
τηση του ΦΠΑ για τις εταιρείες διαχείρισης. Προβλέπει, ακόµη,
επιδοτήσεις για µετεγκαταστάσεις, κίνητρα µέσα στον αναπτυ-
ξιακό νόµο.

Όσον αφορά το τέταρτο µέρος, καθιερώνει γενικά τα των
ρύπων, σύµφωνα µε τη Συνθήκη του Κιότο, που τα αποτελέσµατά
της δεν έχουν οδηγήσει στην προστασία του περιβάλλοντος,
αλλά στην καταστροφή του και στην κερδοσκοπία πάνω στη συ-
ζήτηση για το ποιος θα πληρώσει.

Για όλους αυτούς τους λόγους, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν
µπορούµε να ψηφίσουµε επί των άρθρων του παρόντος νοµο-
σχεδίου.

Όσον αφορά τις τροποποιήσεις, είµαστε αντίθετοι µε τις προ-
τεινόµενες αλλαγές στις παραγράφους 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 και 8
που αφορούν το πλαίσιο λειτουργίας των κεντρικών αγορών Αθή-
νας και Θεσσαλονίκης, µε την προσαρµογή στην οδηγία
2006/123 και το ν. 3844/2010 καταργείται η υποχρέωση άσκησης
χονδρεµπορικής δραστηριότητας αποκλειστικά µέσω των κεντρι-
κών αγορών και παρέχεται η δυνατότητα να εγκατασταθούν
οπουδήποτε. Η εφαρµογή αυτών των ρυθµίσεων θα έχει ως απο-
τέλεσµα να αποδυναµωθεί η λειτουργία των υφιστάµενων κεντρι-
κών αγορών και να µεταφερθεί εκτός κεντρικών αγορών µεγάλο
µέρος των µέχρι σήµερα διακινούµενων προϊόντων.

Οι συνέπειες από την εφαρµογή αυτών των ρυθµίσεων θα είναι
το αδυνάτισµα του ελέγχου σε έναν ιδιαίτερα ευαίσθητο από
υγειονοµικής άποψης κλάδο, όπως τα νωπά αγροτικά προϊόντα,
τα κρέατα και τα πουλερικά, το αδυνάτισµα του ελέγχου όσον
αφορά την έκδοση φορολογικών στοιχείων, µε αναµενόµενο
αποτέλεσµα την αύξηση της φοροδιαφυγής και την ενίσχυση και
κυριαρχία των µεγαλύτερων και ισχυρότερων επιχειρήσεων, που
από χρόνια πίεζαν για την εφαρµογή ανάλογων ρυθµίσεων σε
βάρος των µικρότερων ατοµικών επιχειρήσεων οι οποίες θα οδη-
γηθούν µε σιγουριά στο κλείσιµο. Η όλη λογική εξυπηρετεί την
απελευθέρωση, για να κερδίσουν και να κυριαρχήσουν οι µεγα-
λέµποροι.

Επίσης, σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο για τους συνεταιρισµούς,
προβλέπεται ότι θα δηµιουργηθούν δηµοπρατήρια σε κάθε πε-
ριφέρεια και πιθανώς ετοιµάζεται το µεταβατικό στάδιο. 

Το µόνο σίγουρο είναι ότι οι καταναλωτές της λαϊκής οικογέ-
νειας απ’ αυτές τις αλλαγές δεν εξασφαλίζουν καµµία µείωση
στις τιµές των προϊόντων. Τέτοια λύση εξασφαλίζει άλλος τρό-
πος παραγωγής, δηλαδή µε κρατικό εµπόριο, γιατί έτσι δεν θα
υπάρχει καπιταλιστικό κέρδος και συνεπώς θα είναι φθηνότερες
οι τιµές των προϊόντων.

Σχετικά µε τις ρυθµίσεις που αφορούν το εποπτικό συµβούλιο
του Γενικού Εµπορικού Μητρώου, είµαστε αντίθετοι συνολικά και
καταψηφίζουµε τη δηµιουργία του, γιατί ο µόνος λόγος που δη-
µιουργήθηκε είναι, για να διευκολύνει τη διαδικασία µονοπώλη-
σης της αγοράς και δεν έχει τίποτα να προσφέρει στους µικρούς
αυτοαπασχολούµενους. Εποµένως, δεν µας αφορά το ζήτηµα
της σύνθεσης του εποπτικού συµβουλίου. 

Σχετικά µε τις προτεινόµενες ρυθµίσεις που απλοποιούν και
επιταχύνουν τις διαδικασίες κατάσχεσης και καταστροφής των
παράνοµων προϊόντων από τη δηµοτική αστυνοµία και τα κλιµά-
κια ελέγχου λαϊκών αγορών και υπαίθριου εµπορίου, είµαστε
αντίθετοι στο να ανατεθούν στη δηµοτική αστυνοµία κατασταλ-
τικές αρµοδιότητες και στη συγκεκριµένη περίπτωση αρµοδιό-
τητες του ΣΔΟΕ. Θεωρούµε ότι είναι υποκριτικό το ενδιαφέρον
της Κυβέρνησης για την πάταξη του λεγόµενου παραεµπορίου,

το οποίο, εάν ήθελε, θα µπορούσε να το χτυπήσει στην πηγή του,
που είναι τα λιµάνια, απ’ όπου ξεφορτώνονται καθηµερινά χιλιά-
δες κοντέινερς και οι τεράστιες αποθήκες χονδρεµπορίου που
διαθέτουν τα εµπορεύµατα στους πλανόδιους εµπόρους, νόµι-
µους και παράνοµους, χωρίς κανέναν έλεγχο. 

Η δικαιολογία ότι αυτό απαγορεύεται από την ευρωπαϊκή νο-
µοθεσία περί ελεύθερης κίνησης εµπορευµάτων δείχνει ότι ακρι-
βώς δεν υπάρχει η πολιτική βούληση για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος και τα µέτρα που προτείνονται θα χρησιµοποιη-
θούν για αποπροσανατολισµό και ένταση του κυνηγητού των µι-
κροπωλητών, κυρίως, στο κέντρο της Αθήνας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά την πρόταση για το πάγωµα των διδάκτρων των

ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων, λέµε ότι  είναι θετικό το πάγωµα, αλλά
επειδή είµαστε αντίθετοι στο να υπάρχει γενικά ιδιωτική παιδεία
-επειδή παλεύουµε για δηµόσια και δωρεάν εκπαίδευση- αυτό
έχει ως αποτέλεσµα να ψηφίζουµε «λευκό» στην παρούσα τρο-
πολογία.

Όσον αφορά την τροπολογία για τα ΣΔΙΤ, είµαστε κάθετα αντί-
θετοι µε την ύπαρξη των συµπράξεων δηµοσίου και ιδιωτικού
τοµέα. Ζητάµε την κατάργησή τους. Μέσα από τις συµπράξεις
έχετε δώσει εκατοµµύρια στο µεγάλο κεφάλαιο είτε  για κατα-
σκευές είτε για δρόµους ή για οτιδήποτε άλλο, µε αποτέλεσµα
να υπάρχουν τα διόδια, οι  παραχωρήσεις και να τις πληρώνει ο
ελληνικός λαός. Βέβαια δεν έχει καµµία σχέση το ποιος θα είναι
γενικός υπεύθυνος γι’ αυτήν την κατάσταση, το αν θα είναι ο δι-
ευθύνων σύµβουλος ή οτιδήποτε άλλο. Δεν µπορούµε να ψηφί-
σουµε και αυτήν την τροπολογία.

Στην τελευταία τροπολογία και στην πρώτη παράγραφο για
την παράταση  της προθεσµίας αποµάκρυνσης είναι θετικό το
ότι γίνεται η παράταση, αλλά τσουβαλιάζει τους µικρούς µε τους
µεγάλους και είναι υποκριτικό ότι δήθεν ενδιαφέρεστε για τους
µικρούς, όταν µέσα από την απελευθέρωση των επαγγελµάτων
– µε το φορολογικό σύστηµα- τους οδηγείτε στην εξαφάνιση. Πε-
ριέχει, επίσης, µια παράγραφο, όπου γίνεται ιµάντας προώθησης
των ευρωπαϊκών οδηγιών στο ελληνικό πλαίσιο που έχει οδηγή-
σει σε όλα αυτά τα αρνητικά που γίνονται σήµερα στη χώρα µας. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, καταψηφίζουµε επί συνόλου
και επί των άρθρων το παρόν νοµοσχέδιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον ειδικό αγορητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ.
Απόστολο Νάνο.

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού, Βουλευτής Αχαΐας, ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακό-
πουλος.

Θα έχετε τον ίδιο χρόνο και εσείς. Δέκα λεπτά µε ανοχή.
Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Πριν προχωρήσουµε στο δεύτερο µέρος  της συζήτησης των

άρθρων µετά το άρθρο 40, πρέπει να πω -εξαιρείται η Αττική από
τη ρύθµιση για τις µεταποιητικές δραστηριότητες και τη δηµι-
ουργία των όρων που προβλέπονται στην υπόλοιπη Ελλάδα, δη-
λαδή όλος ο χώρος αυτός στον οποίον παράγεται και ένα µεγάλο
ποσοστό του ΑΕΠ της χώρας και ζει το µεγαλύτερο µέρος του
πληθυσµού-ότι όλοι περιµένουν, απαιτούν και είναι δίκαιο -και
θέλουµε τη δέσµευση του Υπουργού ότι θα φέρει ειδικές ρυθµί-
σεις για την Περιφέρεια της Αττικής- αυτό το νοµοσχέδιο να
έρθει σύντοµα, γιατί αλλιώς ψηφίζουµε ένα νόµο, ο οποίος δεν
µπορεί να εφαρµοστεί στο σύνολο της χώρας. Αυτό δεν είναι πα-
ραδεκτό, ούτε έχει και συνταγµατική βάση δηλαδή, γιατί το να
εξαιρείς την Αττική σηµαίνει ότι την αποκόβεις από ίσα δικαιώ-
µατα. 

Τώρα, αν είναι πολύπλοκο το πρόβληµα, αν χρειάζεται το ει-
δικό χωροταξικό, αν χρειάζεται να δούµε τι θα γίνει µε τα λατο-
µεία για τα οποία υπάρχουν µεγάλα ζητήµατα µε τις συνεχείς
παρατάσεις -οι παρατάσεις έχουν γίνει πλέον αορίστου χρόνου-
πιστεύουµε ότι σύντοµα το Υπουργείο θα επιληφθεί αυτού του
ζητήµατος, για να νοµοθετούµε σωστά και να απευθυνόµαστε σε
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όλους τους Έλληνες πολίτες, δίνοντάς τους τις ίδιες ευκαιρίες. 
Έρχοµαι τώρα στο τρίτο µέρος που αφορά την ίδρυση και τη

λειτουργία των επιχειρηµατικών πάρκων. Πράγµατι το νοµοσχέ-
διο αυτό έχει µερικές µετονοµασίες, όπως το ποια είναι η διαχει-
ριστική αρχή. Αλλάζει δηλαδή, ο τίτλος της. Είθισται αυτό να
γίνεται. Εγώ θα έλεγα ότι πολλές φορές αυτό είναι και βλαπτικό
όσον αφορά στο να κατανοεί ο απλός πολίτης σε τι αναφερόµα-
στε. Αλλά δεχόµαστε ότι µπορεί να αλλάξει η ονοµασία της δια-
χειριστικής αρχής ενός πάρκου. 

Μπαίνουµε όµως στην ουσία. Είναι καλός ο προσδιορισµός για
το ποιες είναι αυτές οι επιχειρηµατικές δραστηριότητες, και τι
προϋποθέσεις υπάρχουν για να ιδρυθούν αυτά τα πάρκα. Αλλά
εγώ  θέλω να πω το εξής, κύριε Υπουργέ: Ψηφίζουµε το άρθρο
αυτό του ορισµού, ψηφίζουµε και το άρθρο των προϋποθέσεων
ίδρυσης και εµφανίζονται οι ενδιαφερόµενοι. Πώς θα το ιδρύ-
σουν, όταν όλοι τους ζητάνε πρόσβαση οδική µε σύγχρονους
όρους, ζητάνε σύνδεση σιδηροδροµική για να υπάρχει µέλλον,
ζητάνε σύνδεση µε φυσικό αέριο για να έχουν υποδοµή ενεργει-
ακή, ζητάνε συγκοινωνιακά, ζητάνε να υπάρχει νερό, ανάλογα µε
το αντικείµενο του πάρκου -αν είναι υδροβόρα η δραστηριότητα
ή όχι- και ζητάνε να υπάρχουν δυνατότητες και αυτό το πάρκο
να ενταχθεί σε µια στόχευση; 

Πιστεύουµε ότι η λογική των πάρκων είναι καλή, αλλά πρέπει
να εντάσσεται στο πλαίσιο των ζωνών, µε βάση τις χρήσεις γης
και έτσι να υπάρχει και η αποτελεσµατικότητα της εφαρµογής
του νόµου, διότι αυτήν τη στιγµή το πρόβληµα δεν είναι, όπως
το έθεσε η Νέα Δηµοκρατία, ο συντελεστής γης που πηγαίνει
στο πράσινο ή όχι, ή ας πούµε στα επιµέρους που έχει επέµβει
το Υπουργείο και έχει βάλει το 0,9% συντελεστή πολεοδόµησης.

Το ζήτηµα είναι η αναπτυξιακή µας πορεία. Και η «αναπτυ-
ξιακή πορεία» σηµαίνει ότι αυτό που έχουµε περιγράψει µέσα
στο νόµο: Ότι µέσω πληροφοριακών συστηµάτων, το GIS θα δώ-
σετε στο διαδίκτυο τις δυνατότητες χρήσης γης. Αυτό εάν δεν
γίνει το ταχύτερο, ποιος θα πάρει την πρωτοβουλία να ενεργή-
σει; 

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι το πρόβληµα του νοµοσχεδίου δεν είναι
µέσα στις διατυπώσεις των συγκεκριµένων άρθρων, αλλά είναι
στην πρακτική τους εφαρµογή και στο ξεπέρασµα της γραφειο-
κρατίας. Όπως είπατε, θα τα βγάλετε στο διαδίκτυο. Υπάρχει
χρονικός ορίζοντας; Πότε θα δοθούν στο διαδίκτυο αυτά τα δε-
δοµένα, που θα τα πάρει µετά κάποιος σαν δορυφορική εικόνα
και θα κτίσει επάνω εκεί στην εικονική πραγµατικότητα, το σχέδιο
της αυριανής λειτουργίας της επιχείρησής του, γιατί έτσι είναι ο
σύγχρονος σχεδιασµός ανάπτυξης; Καµµία υποδοµή δεν µπορεί
να προχωράει ξέχωρα από την άλλη. Και πότε θα µπουν οι εγκρί-
σεις; Το θέµα είναι, αν αυτά θα είναι σε µια αλυσίδα το ένα δίπλα
στο άλλο.

Θα ήθελα, λοιπόν, να πω ότι στο άρθρο 49, που είχαµε βάλει
επιφυλάξεις για τη χρήση αιγιαλού -που επιµένετε στις διατυπώ-
σεις και για τις εθνικές ανάγκες, για να µπορεί να αναληφθεί πάλι
το δικαίωµα της χρήσης από το δηµόσιο- µπορούµε να δεχθούµε
αυτήν την υπερβολική διατύπωση, πέρα από τη διατύπωση του
ευρύτερου δηµόσιου συµφέροντος, αλλά εδώ υπάρχει ένα θέµα.
Συνήθως, αυτό µε τα λιµάνια έχει αποτελέσει πεδίο πολέµου µε
την τοπική αυτοδιοίκηση και έτσι δεν περνάει στο δηµοτικό συµ-
βούλιο και στη συνέχεια δεν περνάει στο περιφερειακό συµβού-
λιο η έγκριση και µπορώ να σας πω ότι σχεδόν το σύνολο των
ιδιωτικών προτάσεων, όπως έχουν υπάρξει αυτήν τη στιγµή -σε
γνώση µου είναι και στον Αστακό από ιδιώτες και σε άλλες πε-
ριοχές- απορρίπτεται. 

Άρα, αυτό είναι ένα θέµα, όπως επίσης είναι ένα θέµα και το
κόστος κατασκευής όλων αυτών των εγκαταστάσεων στον αι-
γιαλό που γίνεται καθ’ υπέρβαση της συνταγµατικής επιταγής,
καθ’ ό,τι υπερισχύει το εθνικό ή το ευρύτατο δηµόσιο συµφέρον.
Καταλαβαίνετε ότι εδώ εάν σας ενηµερώσουν οι υπηρεσίες σας,
θα διαπιστώσετε ότι έχουν φρακάρει όλες οι αιτήσεις. 

Ερχόµαστε στο ζήτηµα των ελεύθερων ζωνών και των ελεύθε-
ρων αποθηκών που είναι ιδιαίτερα σωστό και οφείλουµε να το
αποδεχτούµε. Βέβαια, εδώ ακριβώς αυτά τα transit απαιτούν ολο-
κληρωµένα διακοµιστικά κέντρα και αρχικά κάποια φοβόντουσαν
ότι αυτό θα σηµαίνει ρύπανση των θαλασσών γύρω-γύρω,  αν

είναι κλειστοί κόλποι, αλλά ταυτόχρονα αυτό αποτελεί και βασικό
θέµα και µεγάλο ζήτηµα διαπραγµάτευσης της χώρας, για να
µπορέσει να αναπτύξει τους κόµβους του διακοµιστικού εµπο-
ρίου στη Μεσόγειο. Ελπίζουµε επ’ αυτών να υπάρξουν πρακτικές
λύσεις στη συνέχεια.

Έχουµε θέσει µία ένσταση στο ζήτηµα των επιχειρηµατικών
πάρκων εξυγίανσης. Επικρατεί ένα χάος. Εδώ ακριβώς θα ήθελα
να σας πω ότι εδώ µένει περισσότερο ευχετικά παρά ουσιαστικά,
η λειτουργία, γιατί είναι πολύπλοκες και οι αδειοδοτήσεις και ο
προσδιορισµός. Είχαµε πει, επίσης, και του ενδιάµεσου βαθµού
πάρκα. Εδώ ήταν και µία αντινοµία στη διατύπωση. Το βάζουµε
το θέµα σε συζήτηση, αλλά πώς θα λειτουργήσουν, όταν υπάρχει
αυτή η αναφορά ότι χρειάζονται µία σειρά µελέτες και προσδιο-
ρισµός των περιβαλλοντικών όρων, που σηµαίνει ότι ακυρώνεται
στην πράξη η συζήτηση. Επιφυλασσόµεθα ότι αυτό δεν µπορεί
να εφαρµοστεί και παραµένει µ’ ένα άρθρο επιθυµητό, αλλά όχι
άµεσα εφαρµόσιµο. 

Να πω τώρα ότι το τελευταίο µέρος είναι ιδιαίτερα σωστή η
προσαρµογή για τα οχήµατα, τα οποία δεν θα ρυπαίνουν. 

Έρχοµαι στις τροπολογίες. Η τροπολογία µε γενικό αριθµό
426 και ειδικό 36 µας βρίσκει σύµφωνους. Εδώ ακριβώς θέλουµε
να πούµε ότι δεν κατανοούµε και το ΚΚΕ που ψηφίζει λευκό, ιδι-
αίτερα στο άρθρο 11, που αναφέρεται στην κατάσχεση προϊό-
ντων υπαίθριου εµπορίου. Διότι και το πρωτόκολλο, όπως
διατυπώνεται, αλλά επίσης και η καταστροφή εµπορευµάτων
υπαίθριου εµπορίου που γίνεται άµεσα, επί τόπου, µε ειδικά ανε-
ξίτηλα σπρέι και η καταστροφή τους που τα ρίχνουν στα απορ-
ριµµατοφόρα, νοµίζω ότι είναι µονόδροµος, πλην των συγκε-
κριµένων ενστάσεων, όπου φυλάσσονται αυτά, για να καταστρα-
φούν αµέσως µόλις εκδικαστούν τα ασφαλιστικά µέτρα. 

Εδώ δεν κατανοούµε κάποιους, οι οποίοι υπερασπίζονται το
λαθρεµπόριο, την πτώχευση της χώρας και το ανατολίτικο πα-
ζάρι, που θέλουν µε τους χιλιάδες λαθροµετανάστες να κατα-
στρέφουν την εσωτερική αγορά. Δεν κατανοούµε το λευκό ή την
άρνηση σε ένα τέτοιο µέτρο. Εµείς το έχουµε ζητήσει µετ’ επι-
τάσεως και σαφώς ψηφίζουµε τη συγκεκριµένη τροπολογία, µαζί
µε το δεύτερο σκέλος, που αφορά το πάγωµα των διδάκτρων
στα ιδιωτικά σχολεία, που είναι ιδιαίτερα σηµαντικό σ’ αυτήν την
κρίσιµη στιγµή για τη χώρα. 

Επίσης και στην τροπολογία 427 που γίνεται µία παράταση
αποµάκρυνσης των νοµίµως συνιστάµενων µεταποιητικών δρα-
στηριοτήτων, δίνετε αυτήν την παράταση, αλλά αυτή δεν µπορεί
να είναι τίποτε άλλο παρά µία τελευταία παράταση από τις προη-
γούµενες. Έτσι λέει κάθε φορά η εκάστοτε κυβέρνηση. 

Επιτρέψτε µου να σας πω εδώ ολοκληρώνοντας ότι αν φέρετε
και το νόµο που είπαµε προηγουµένως, που περιλαµβάνει την
Αττική κυρίως, που έχει το µεγαλύτερο ενδιαφέρον για την πα-
ράταση παραµονής των υφιστάµενων µεταποιητικών, θα έχουµε
και λύση στο πρόβληµα. 

Κλείνω µε την τελευταία τροπολογία για την οποία οι επιφυ-
λάξεις µας είναι ισχυρές, για τις συµβάσεις παροχής ανεξαρτή-
των υπηρεσιών µε συµβούλους στα ΣΔΙΤ. Όλες αυτές οι παροχές
έργου ήταν και η απαρχή του κακού κατ’ επανάληψη, όσον
αφορά τις σχέσεις του δηµοσίου µε τον ιδιωτικό τοµέα, στο σκέ-
λος ότι κάποιοι από αυτούς τους µελετητές στην ουσία δεν συ-
νέφεραν τεχνογνωσία, αλλά ήσαν στην ουσία επιλεγµένοι
σύµβουλοι µε κοµµατικά κριτήρια ή σύµβουλοι µε αδιαφανείς
σχέσεις µε τις πολιτικές ηγεσίες και τους υπηρεσιακούς παρά-
γοντες και οδηγούσαν και στη διαφθορά. Σαφέστατα έχουµε µε-
γάλη επιφύλαξη και θεωρούµε ότι υπάρχει επάρκεια. Όλο το
παιχνίδι τα τελευταία χρόνια στη χώρα µας, που οδήγησε και
στην αποµάκρυνση του πολίτη από την εµπιστοσύνη στους πο-
λιτικούς, έχει να κάνει και µε επιλογές τέτοιων συµβούλων που
συνήθως άνοιγαν µαύρες τρύπες  και οδηγούσαν σε offshore
εξελίξεις. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
ειδικό αγορητή κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΛΑΟΣ, Αρχηγός του κόµµατος, κ. Γεώργιος Καρατζαφέ-
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ρης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Τα του νοµοσχεδίου αναπτύχθηκαν από
όλους τους εισηγητές και θα αναπτυχθούν εν συνεχεία και οι
υπόλοιποι µε λεπτοµέρειες. 

Θα ήθελα να κάνω µία τοποθέτηση σ’ αυτό που σήµερα περι-
βάλλει την πολιτική ζωή του τόπου, κάνοντας εξ αρχής µία δή-
λωση. Ότι η Ιφιγένεια στην εποχή µας δεν έχει ηλικία, δεν έχει
φύλο και δεν έχει θεσµικό ρόλο. Είµαι πολύ µικρός για το ρόλο
της Ιφιγένειας, πιστεύω όµως ότι ο από µηχανής Θεός, συνοδός
σε όλες τις ελληνικές τραγωδίες, απειλεί να κάνει την εµφάνισή
του και δεν είµαι σίγουρος ότι θα είναι λυτρωτική η παρουσία
του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω ένα εξαιρετικό προνόµιο:
Αυτός ο κόσµος, αυτός ο λαός, µέρος του οποίου συνωθείται
στις πλατείες, µου έκανε την εξαιρετική τιµή να µε εκλέξει µε
ρεκόρ ψήφων πρωτοείσακτου πολιτικού το 1993, µη προερχόµε-
νου «από τζάκι». Εξαιρετική τιµή και βάρος. Αυτός ο ίδιος ο  λαός
µού έκανε την εξαιρετική τιµή να µου δώσει µία ευκαιρία να είµαι
ο µόνος µεταπολεµικά που να κάνει ένα κόµµα, που στάθηκε
όρθιο και πρωταγωνιστεί, στο βαθµό που πρωταγωνιστεί, τη
στιγµή που αυτήν την ευκαιρία δεν την έδωσε σε πολύ µεγάλους
πολιτικούς άνδρες, όπως ο Μαρκεζίνης, όπως ο Στέφανος Στε-
φανόπουλος, όπως ο Κωστής Στεφανόπουλος και άλλοι, όπως ο
Αντώνης Σαµαράς, όπως ο Αρσένης, ο Τρίτσης, ο Αβραµόπου-
λος, ο Μάνος, ο Τσοβόλας. Εποµένως, έχω µία ηθική υποχρέ-
ωση, καταθέτοντας σκέψεις που ταλανίζουν τη συνείδησή µου
αυτές τις ηµέρες. «Ψιχαλίζει; Όχι. Μας φτύνουν». Και το «φτύ-
σιµο» θα πολλαπλασιαστεί τόσο πολύ που σε λίγο θα γίνει καται-
γίδα. Μας µουντζώνουν; Ναι. Με τα πέντε δάχτυλα; Με τα πέντε
δάχτυλα, για πέντε κόµµατα. Δεν µουντζώνει κανείς µε τέσσερα
δάχτυλα ή µε τρία δάχτυλα. Ανεξαρτήτως αν φταίµε και σε τι πο-
σοστό φταίµε όλοι. 

Όταν βλέπεις φιλήσυχους πολίτες, όταν διαπιστώνεις ότι οι
συνταξιούχοι µε τέσσερα παιδιά και δέκα εγγόνια, απένταροι,
γιατί το πολιτικό σύστηµα τους έφτασε εκεί, µετατρέπονται σε
χούλιγκαν και προπηλακίζουν, µε τον τρόπο που προπηλάκισαν
προχθές, συναδέλφους Βουλευτές, όταν βλέπουµε συναδέλ-
φους Βουλευτές να φυγαδεύονται περίπου ως κακοποιοί από τα
στενά του Εθνικού Κήπου, κυρίες και κύριοι, προφανώς υπάρχει
πρόβληµα. Προφανώς πρέπει να ακούσουµε! Προφανώς πρέπει
κάτι να κάνουµε! Δεν µπορεί να προσποιείται ο καθένας ότι δεν
συµβαίνει τίποτα και ότι εµένα δεν µε αφορά και ότι το βράδυ θα
πάω στην ψαροταβέρνα µου για να φάω ψάρια και να πληρώσω
όσο είναι η µηνιαία σύνταξη ενός από αυτούς τους ταλαιπωρη-
µένους ανθρώπους, οι οποίοι αφού υπηρέτησαν τη θητεία τους,
αφού πλήρωσαν µία ζωή φόρους, αφού ήταν νοµοταγείς πολί-
τες, τώρα, στην τρίτη ηλικία, το «ευχαριστώ» είναι να ζουν σ’
αυτήν την κατάσταση. 

Η πολιτική πολλές φορές µετατρέπεται σε µικροπολιτική και
αλλοιώνει νοήµατα και βρίσκει ως και τη συµπαράσταση µικρής,
αλλά ουσιαστικής µερίδας του Τύπου. «Το µνηµόνιο φταίει»! Μα,
εάν δεν ήταν αυτό το µνηµόνιο θα ήταν κάποιο άλλο µνηµόνιο.
Αν δεν ήταν το µνηµόνιο του Παπανδρέου, θα ήταν το µνηµόνιο
του Καραµανλή ή οποιουδήποτε άλλου. Ποια είναι η αλήθεια; Ότι
οι κυβερνήσεις που κυβέρνησαν, ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία –
και δεν θα κάνω επιµερισµό σήµερα- πήραν µία κραταιά χώρα
και την κατάντησαν, όπως είναι σήµερα, για να φθάνουν κάποιοι
στην πλατεία και να κάνουν σύγκριση, άκουσον-άκουσον µε τη
δικτατορία. 

Όπου τότε δεν υπήρχε ανεργία, όπου τότε υπήρχε οικονοµική
ευρυθµία, όπου τότε, βεβαίως, δεν υπήρχε ελευθερία και γι’ αυτό
κάποιοι από µας εδώ στην Αίθουσα βρέθηκαν σε ξερονήσια ή
στο ΕΑΤ-ΕΣΑ. Όµως, λένε ότι όλοι οι πολιτικοί εκείνης της επο-
χής «πέθαναν στην ψάθα», ενώ σήµερα η µισή δικαιοσύνη της
χώρας και οι µισές συνεδριάσεις της Βουλής είναι για να ανακα-
λύψουµε τους κλέφτες πολιτικούς! Αυτό µας λένε και αυτό κά-
νουµε τώρα. Και µπαίνουµε σε λογαριασµούς για το πόσα
βούτηξε ο άλφα ή πόσα βούτηξε ο βήτα. 

Έρχεται ο αξιότιµος Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας και κα-
ταθέτει πρόταση να ψάξουµε τους πάντες από το ’74, δηλαδή

τους εν δυνάµει κλέφτες. Κυνική οµολογία για τη δηµοκρατία!
Και το ανεχόµαστε. Όχι, ότι δεν είναι η πρόταση σωστή, αλλά
φθάσαµε εκεί, να κατατίθεται αυτή η πρόταση και αυτό πρέπει
να το υπηρετούµε ως αν να µην συµβαίνει τίποτα. 

Πού έχει φθάσει το πολιτικό σύστηµα σήµερα; Καθόµαστε, κυ-
ρίες και κύριοι και διακινούµε λαθραίες ιδέες, χρησιµοποιώντας
κάποιες λαθραίες γραφίδες µε κεφάλαια που χρησιµοποιούνται
και προέρχονται από «λαθρεµπόριο». Αυτό το οποίο γινόταν
άτυπα και µουλωχτά από διάφορα κονδύλια του κράτους, µυ-
στικά ή λιγότερο µυστικά, ότι αυτά τα τόσα πάνε στον τάδε δη-
µοσιογράφο, τώρα έχουν αποκτήσει και θεσµική θέση. Έχουν
οργανωθεί γραφεία που πρόσκεινται σε κάποια κόµµατα και
παίρνουν εντολή εκτελέσεως πολιτικών αντιπάλων δια γραφείων
που είναι σε διάφορα µέσα. 

Χθες µόνο µε τη κατάθεση µιας σκέψεως και ουχί αποφάσεως,
απεκαλύφθη του λόγου το αληθές, ο πανικός ενός συστήµατος.
Ο πανικός! Να πω ότι χάρηκα ιδιαιτέρως; Ένας ηγέτης της Αρι-
στεράς ύστερα από δύο ώρες, ενδεχοµένως συµπτωµατικά και
να µην είχε ακούσει τη δική µου διαπεραστική σκέψη, είπε το ίδιο
να κάνουν τα κόµµατα της Αριστεράς. Μιλάω για τον κ. Αλαβάνο. 

Μας αρέσει αυτό που ζούµε; Μας αρέσει εκεί που έχουµε οδη-
γήσει το λαό; Μας αρέσει εκεί που έχουµε οδηγήσει τη χώρα, να
έρχεται η τρόικα και να αναλαµβάνει στην ουσία την εξουσία του
τόπου; Περί αυτού πρόκειται. 

Τις πταίει; Η κοκοροµαχία! Εσείς ή εσείς, εσείς και σεις. Φταίνε
όλοι αυτοί που το επέτρεψαν να γίνει, να φθάσει εδώ. Και πρέπει
να αναζητήσουµε στο βάθος της ψυχής και της καρδιάς µας και
της συνείδησής µας ποιος είναι ο αληθινός φταίχτης και όχι άλ-
λοθι και ευκολίες, βγαίνοντας από το παραβάν ότι φταίει το µνη-
µόνιο. 

Τώρα έρχεται ένα άλλο µνηµόνιο, πολύ χειρότερο του προη-
γουµένου και το µεθαυριανό θα είναι ακόµα χειρότερο, γιατί
εσείς καταστήσατε τη χώρα να µην µπορεί να ζήσει µία µέρα
χωρίς δανεικά. Δεν υπάρχει κανένας µέσα στην Αίθουσα που να
θέλει την επιβολή, αλλά και την επιβουλή που κρύβει η τρόικα.
Μπορούµε, λοιπόν, να τους πετάξουµε έξω; Εφόσον κανείς δεν
τους θέλει, γιατί δεν τους πετάµε έξω; Γιατί ξέρουµε ότι την επό-
µενη µέρα το ταµείο «δεν θα έχει µία». Γιατί «το ταµείον είναι
µείον» από λάθος πολιτικές. Γιατί ήρθε και οµολόγησε ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών ότι το ταµείο έχει  µόνο 4 δισεκατοµµύρια και
παγώσαµε οι πολιτικοί Αρχηγοί προχθές σε εκείνο το συµβούλιο,
από το οποίο δεν βγήκε τίποτα. 

Ακούστηκε από τα πλέον υπεύθυνα χείλη της χώρας, από τον
Πρωθυπουργό να λέει ότι υπάρχει έκθεση της CIA το 2011, η
οποία µιλάει για «ενδεχόµενα» και ψάχνει ο δηµοσιογράφος και
διαπιστώνει ότι υπάρχουν σταγονίδια τα οποία µπήκαν στις σχο-
λές επί κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ, τόσο µετά. Και την αφορµή στην
έρευνα την έδωσε η αποκάλυψη του Πρωθυπουργού. 

Πού οδεύουµε; Πού πάµε; Ύβρεις και µόνο ύβρεις; Αυτό θέλει
ο κόσµος; Υπάρχει κανείς ανάµεσά µας που να πιστεύει ότι µε
την πρόταση, την οποία έφερα πριν από δεκαπέντε µήνες στη
συνεδρίαση των πολιτικών αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της Δη-
µοκρατίας ότι «Δεν τραβάει ο Γιώργος. Έλα να πάµε µαζί
Αντώνη» -και η απάντηση ήταν κατηγορηµατικά όχι- αν είχαµε
βρεθεί όλοι µαζί, οι όροι θα ήταν έστω και ένα πόντο λιγότερο
δυσβάστακτοι; Υπάρχει κανείς που να πιστεύει ότι αν τώρα, την
ύστατη στιγµή, µπορούσαµε όλοι µαζί να έχουµε οµονοήσει και
να πάµε στις Βρυξέλλες, δεν θα πετυχαίναµε καλύτερους όρους;
Υπάρχει κανείς; 

Και όµως, αυτή τη λογική επεξεργασία δεν επιτρέπεται να την
κάνουµε, για ιδιοτελείς κοµµατικούς λόγους, γιατί ο καθένας
σκέφτεται το µισό ποσοστό, γιατί κάποιοι στην Αίθουσα σκέφτο-
νται τι θα βγάλουν αύριο οι εταιρείες δηµοσκοπήσεων. Οι εται-
ρείες δηµοσκοπήσεων πηγαίνουν τα µεγάλα κόµµατα, όπως
πάνε την Ελλάδα, από το κακό στο χειρότερο. Κανείς, λοιπόν,
δεν σκέφτεται ουσιαστικά και πραγµατικά το πού βρίσκεται η
χώρα. Σκέφτονται όλοι την παρτίδα, αλλά δεν σκέφτονται όλοι
την πατρίδα. 

Έρχονται καθηγητές, διανοούµενοι, οι οποίοι δεν έχουν καµ-
µία απολύτως ιδεολογική σχέση µε τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό και καταθέτουν ένα ψήφισµα και λένε αυτό που διακινούµε
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δεκαπέντε µήνες: Αφήστε τις µικρότητες και πάµε µαζί να σώ-
σουµε τη πατρίδα. Θα έρθει η συνταγµατική µέρα που θα καθί-
σουµε απέναντι στον ελληνικό λαό να µας επιβραβεύσει ή να µας
καταγγείλει. Καθηγητές, άνθρωποι οι οποίοι στο παρελθόν µε
έχουν κατηγορήσει για τα µύρια όσα, σήµερα έρχονται και στοι-
χίζονται πίσω από µία ιδέα, που τη διακινώ µέσα στο Κοινοβούλιο
και µέσα στο Προεδρικό Μέγαρο. 

Καταθέτω το ψήφισµα στα Πρακτικά, για του λόγου το αληθές. 
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-

γερµού  κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν ψήφισµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Ο κ. Αντώνης Σαµαράς χθες µου έκανε την εξαιρετική τιµή να
ζητήσει δηµόσια από τον κ. Παπανδρέου να µου δώσει ένα
Υπουργείο. Ίσως είναι απάντηση στη δική µου πρόταση παρου-
σία του ιδίου, που είπα να αναλάβει Αναπληρωτής Πρωθυπουρ-
γός µε όλα τα οικονοµικά Υπουργεία. 

Και βεβαίως, κάποια στιγµή και ενδεχοµένως στο µέλλον –το
είπα ξεκάθαρα και εντός του Συµβουλίου, αλλά και σε όλες τις
συνεντεύξεις- αν η παρουσία µου ενοχλεί αυτή την εθνική οµο-
ψυχία που προτείνω, εγώ να µπω στην αποθήκη και να µπουν οι
άλλοι στη βιτρίνα. Την ίδια δουλειά θα κάνω από την αποθήκη.
Γιατί, βεβαίως, δεν είχα καρέκλα και δεν µε ενδιαφέρει καµµία
καρέκλα. Με ενδιαφέρει το µέλλον της Ελλάδας, της πατρίδας! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Θα ζητούσα το Υπουργείο Δικαιοσύνης για να δηµεύσω περι-

ουσίες και να κλείσω κάποιους φυλακή, που αρνηθήκατε και οι
µεν και οι δε τόσο καιρό να κλείσετε στη φυλακή. Αυτό είναι το
αίτηµα της πλατείας. Δεν ξέρω αυτή η πλατεία, την οποία σέβο-
µαι και ακούω για να λάβω αυτή τη πρωτοβουλία, της σκέψεως
τουλάχιστον, µέχρι πότε θα µείνει άδεια. Δεν ξέρω πότε θα απο-
φασίσουν να µπουν µέσα, ενδεχοµένως κάποιοι προβοκάτορες,
που θα δηµιουργήσουν κακές συµπεριφορές. Κάποτε λέγαµε,
και είχε γίνει µεγάλη παρεξήγηση µε το ΚΚΕ ότι αυτοί που µού-
ντζωναν ήταν το ΚΚΕ, για να πει το ΚΚΕ ότι ήταν ακροδεξιοί κ.λπ..
Αυτοί, όµως, που µουντζώνουν τώρα τι είναι; Ακραίοι; 

Μήπως, λοιπόν, αρχίζει και λειτουργεί µία πολλαπλασιαστική
δυναµική, η οποία θα µας καταργήσει; Γιατί σήµερα αυτό
έχουµε. Έχουµε µία ιδιότυπη κατάργηση εξουσίας. Όλα αυτά
που έγιναν ήταν αδικήµατα, αλλά δεν τολµήσαµε και ποιος θα
µπορούσε να τολµήσει να βγει µπροστά στο λαό και να του πει:
τι είναι αυτό που κάνεις και ασχηµονείς; Έχουµε, λοιπόν, µια κα-
θηµερινή υποτιµηµένη εξουσία και δεν ξέρω αύριο τι θα συµβεί. 

Αυτός ο µήνας που διανύουµε θα είναι ένας εξαιρετικά επικίν-
δυνος, σοβαρός µήνας για τη χώρα. Έρχεται το µνηµόνιο 2 αλλά
καθυστερεί. Γιατί καθυστερεί; Το ακούµε από σοβαρούς αναλυ-
τές. Το άκουσα σήµερα από τον κ. Νίκο Χατζηνικολάου. Καθυ-
στερεί γιατί υπάρχει ένα «µονοµπλόκ», µέσα στο ΠΑΣΟΚ είκοσι
Βουλευτών –δεν ξέρω λιγότεροι ή περισσότεροι- οι οποίοι απει-
λούν και λένε: «Μα δεν το θέλει ο ελληνικός λαός». 

Πέρυσι σας δώσαµε µια ευκαιρία, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, και
εµείς χωρίς να το οφείλουµε. Δεν το οφείλαµε σε κανέναν. Εµείς
δεν είχαµε δώσει δάνεια. Δεν είχαµε µαζέψει στο δηµόσιο υπερ-
διπλάσιους από όσους χρειάζονται. Και όµως, είπαµε να επιµε-
ριστούµε ένα βάρος για να σωθεί η πατρίδα. Την κατασπατα-
λήσατε αυτήν την ευκαιρία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και θέλετε εµείς τώρα να δώσουµε δεύτερη ευκαιρία σε εσάς

που αποτύχατε στην πρώτη και ελαφρά τώρα στη δύσκολη και
επίµονη και κουραστική; 

Είπα στον κύριο Πρωθυπουργό κατά τη συνάντησή µας την
προηγούµενη Τρίτη όταν ερωτήθη: Όχι συναίνεση, ούτε καν συ-
ζήτηση δεν κάνω µε αυτήν την ασύδοτη και επικίνδυνη Κυβέρ-
νηση για τον τόπο, από ανικανότητα και όχι από διάθεση προδο-
σίας που ακούω από ακραίους κύκλους για τους οποίους βε-
βαίως δεν κάνω καµµία αναφορά. 

Δεν µπορεί η Ελλάδα αυτή τη στιγµή. Θέλει να προσπερά-
σουµε τις µικρότητές µας, τις ιδιοτέλειές µας και να πολεµή-
σουµε να σώσουµε τον τόπο. Εάν δεν µπορούµε να το κάνουµε…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠΑΧΡΗΣΤΟΣ: Εδώ τον υπονοµεύεις. Τι να πο-

λεµήσεις…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ακούστε, λοιπόν. Εάν πρόκειται να µείνει
αυτή η ασύδοτη και επικίνδυνη Κυβέρνηση, εάν, λοιπόν, δεν µπο-
ρούµε να πάµε να ενισχύσουµε τον γεωγραφικό ρόλο της Ελλά-
δος, τότε δεν υπάρχει άλλη λύση παρά να πάµε σε εκλογές. «Το
καζάνι βράζει» και θέλει µια βαλβίδα εξαέρωσης και αυτή είναι η
έννοια την οποία κάποιοι πολύ ευκόλως προσπάθησαν να µετα-
τρέψουν σε πολιτική αφερεγγυότητα.  

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Είναι µια πράξη και ενέργεια και σχέση ευθύνης, την οποία δεν

έχουµε υιοθετήσει, δεν έχουµε όµως αποκλείσει. 
Πιστεύω, λοιπόν, ότι τουλάχιστον το πρώτο σκέλος επετεύχθη.

Κάποιοι ξύπνησαν. Κάποιοι έφυγαν από το λήθαργο. Είδα τα
πρωτοσέλιδα. Κάποιοι πανικοβλήθηκαν. Κάποιοι άλλοι πλήρω-
σαν. Εν πάση περιπτώσει, όµως, το σύστηµα δείχνει να ξυπνάει. 

Κυρίες και κύριοι, έχουµε στριµωχθεί πολύ άσχηµα, πρώτον
από τη διαρκώς διογκούµενη απαίτηση των δικτατόρων δανει-
στών µας και αφετέρου από έναν κόσµο, ο οποίος δεν αντέχει
άλλο. Χρειάζεται διέξοδος. 

Πιστεύω ότι όλοι οι Βουλευτές είναι πατριώτες. Πιστεύω ότι
όλοι οι Βουλευτές είναι συνειδητοποιηµένοι. Πιστεύω ότι αυτή
τη στιγµή δεν µπορούν να υπάρχουν υπολογισµοί και σκέψη µα-
ντριού. Ο καθένας πρέπει να συλλογάται ελεύθερα, γιατί η πα-
τρίδα καταγράφει και µαζί και η ιστορία. Και δεν θέλω αύριο η
ιστορία να µε έχει σε εκείνους οι οποίοι δεν εισέπραξαν το µή-
νυµα και δεν αντέδρασαν. 

Καλώ, λοιπόν, όλους να σκεφτούν να αντιδράσουν και είµαι
έτοιµος να ακούσω σκέψεις, που θα µας βγάλουν από αυτόν τον
λήθαργο, τον οποίο η κοινωνία ήδη πετροβολά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Όρθιοι οι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού χει-

ροκροτούν ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιο Καρα-
τζαφέρη. 

Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Σωκράτης Ξυνίδης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το

λόγο επί της διαδικασίας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε Λαφα-

ζάνη. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μας παρακάλεσαν από την

πλευρά του ΛΑΟΣ και ο αξιότιµος Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Καρα-
τζαφέρης, διότι έχει µια επείγουσα δουλειά, να προηγηθεί της
εισηγήτριάς µας. Μάλιστα, το δεχθήκαµε αλλά δεν είναι δυνατόν
αυτή η παραχώρηση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ξεχνάτε κάτι όµως,
ότι όποτε θέλει παίρνει το λόγο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν µπορούν να διακόψουν τους
εισηγητές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχετε λάθος. Δια-
βάστε τον Κανονισµό, άρθρο 103 παράγραφοι 1 και 3. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να τελειώσω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μα, δεν µπορείτε να

λέτε και ό,τι θέλετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, δεν µε αφήνετε να τελει-

ώσω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Δεν µπορείτε να

λέτε ό,τι θέλετε, κύριε συνάδελφε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν λέω ό,τι θέλω. Λέω αυτά τα

οποία γνωρίζω πάνω από µια δεκαετία σε αυτήν την Αίθουσα.
Δεν διακόπτεται η εισηγητική διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κάνετε λάθος. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η εισηγητική διαδικασία τελειώ-

νει και µετά έχουν το λόγο οποιοιδήποτε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κάνετε λάθος και

κακώς που ερωτήθη. Ο Πρόεδρος κάθε κοινοβουλευτικής οµά-
δας λαµβάνει το λόγο όποτε θέλει. Δεν έχετε άλλο το λόγο.
Τέλος! Επί της διαδικασίας είπατε αυτό που θέλατε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτα από όλα
να µάθετε να ακούτε. Δεν έχουµε δικτατορία ακόµα. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Προσέξτε τι λέτε.
Εσείς χαρακτηρίζεστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να µάθετε να ακούτε. Να σέβε-
στε τον οµιλητή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να σέβεστε, όπως
σας σέβονται. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας σέβοµαι απολύτως. Εσείς
δεν σέβεστε. Με διακόπτετε. Μιλάτε από πάνω µου. Απαράδεκτα
πράγµατα. Θα ακούτε γιατί οι αιτιάσεις που γίνονται είναι βάσι-
µες και το λέω και για τον κύριο Υπουργό και για τους άλλους,
οι οποίοι σηκώνουν το χέρι τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μα είναι στυλ αυτό
και λόγος πολιτικός, κοινοβουλευτικός στην Αίθουσα αυτή; Σο-
βαρολογείτε; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έτσι που το πάτε δεν θα µείνει
τίποτα όρθιο σε αυτήν την Αίθουσα και το αντιλαµβάνεστε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ
πολύ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτή τη στιγµή λειτουργείτε
εµπρηστικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ. Δεν
γράφεται τίποτα στα Πρακτικά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο. 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Μετά την παρέµβαση του Προέδρου του ΛΑΟΣ ήθελα να δια-
τυπώσω κάποιες σκέψεις σε σχέση µε τον λόγο που µας απηύ-
θυνε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Δ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Νοµίζω ότι είναι αντιληπτό από όλους µας εδώ µέσα ότι ο
ρόλος των πολιτικών ηγεσιών οφείλει να δεικνύεται στις κρίσιµες
στιγµές και η πατρίδα µας εδώ και αρκετό καιρό περνά κρίσιµες
στιγµές. Μάλιστα, το τελευταίο διάστηµα ενδεχοµένως έχουν
γίνει πιο κρίσιµες από ό,τι ήταν πριν. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, ο λόγος µας να είναι απλά περιγραφικός
ή διαπιστωτικός. Επίσης, δεν µπορεί η λογική µας να είναι να έρ-
θουµε στη Βουλή γιατί κάτι πρέπει να κάνουµε σε σχέση µε
αυτές όλες τις πιέσεις που δεχόµαστε αυτή τη στιγµή, από το
κλίµα που έχει δηµιουργηθεί στην κοινωνία. Εµείς δεν πρέπει κάτι
να κάνουµε. Πρέπει να κάνουµε το σωστό. Και νοµίζω ότι σε
αυτήν την κατεύθυνση του σωστού, η λογική της κινδυνολογίας
που δυστυχώς άκουσα να εκφράζεται από τον Πρόεδρο του
ΛΑΟΣ δεν συνάδει µε την κρισιµότητα των στιγµών. 

Δεν είναι δυνατόν σε αυτές τις στιγµές µέσα στο Κοινοβούλιο
να επανέρχονται φράσεις, οι οποίες παραπέµπουν σε στιγµές
της ιστορίας µας, που έχουν πληγώσει τη δηµοκρατία. Σήµερα
σταγονίδια δεν µπορούν να υπάρχουν σε αυτή τη χώρα, δεν κιν-
δυνεύει η δηµοκρατία, δεν κινδυνεύει η οικονοµία, δεν κινδυνεύει
η χώρα µας. Βρίσκεται απλά σε κρίσιµες στιγµές. Για να µπορέ-
σουµε, λοιπόν, να κάνουµε αυτό το παραπέρα βήµα, αυτό που
χρειάζεται είναι υποµονή, σύνεση, αλλαγή νοοτροπίας και από
εµάς τους  ίδιους και σκληρή δουλειά. 

Αναφέρθηκε ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ σε ένα µονοµπλόκ µέσα
στο ΠΑΣΟΚ που είναι το πρόβληµα αυτή τη στιγµή της Κυβέρνη-
σης και καθυστερεί η όποια εξέλιξη στα ζητήµατα του καθορι-
σµού των µέτρων, που πρέπει να λάβει η Κυβέρνηση. Θέλω να
πω, ως µέλος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, ότι
εµείς αναλάβαµε την ευθύνη µας και την αναλάβαµε στο διηνε-
κές και την αναλάβαµε εις ολόκληρον όλοι µας και κατ’ επανά-
ληψη. Άλλοι είναι αυτοί που σήµερα µε την τοποθέτησή τους
προσπαθούν να διώξουν από πάνω τους την τότε πράξη ευθύνης
τους να στηρίξουν τον αναγκαίο δρόµο για την πορεία της
χώρας. Δυστυχώς, επαληθεύεται αυτό που έλεγαν και τα µέσα
ενηµέρωσης, ότι ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ διέπεται από ένα άγχος
για το πώς θα βγάλει από την πλάτη του το µνηµόνιο και νοµίζει
ότι αυτός είναι ένας ακόµη κρίκος στην αλυσίδα εκείνων των
πράξεων των πολιτικών παρατάξεων και των πολιτικών προσώ-

πων, που αποδοµεί την εικόνα µας και τη σοβαρότητά µας απέ-
ναντι στον λαό και τη χώρα.

Εκείνο το οποίο θέλω να πω είναι ότι σ’ αυτή την Κυβέρνηση
µπορεί ο καθένας να πει οτιδήποτε, µπορεί ο καθένας να κάνει
κριτική για οτιδήποτε αλλά κανένας δεν µπορεί να πει ότι δεν έχει
αναλάβει τον κρίσιµό της ρόλο και ιδίως ο Πρωθυπουργός της,
για να µπορέσει να κάνει το καλύτερο δυνατό για τη χώρα. 

Εµείς ούτε αποδράσαµε και ούτε πρόκειται να αποδράσουµε
από τις επιλογές, τις οποίες στηρίξαµε όλο αυτό τον καιρό µε
µία µόνο κατεύθυνση, το καλό του δηµόσιου συµφέροντος και
της χώρας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Ανα-

πληρωτή Υπουργό …
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε!
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ–ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Δεν υπάρχει περί-

πτωση να δεχθώ, κύριε Πρόεδρε!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν µπορεί να γίνεται αυτή η

δουλειά, κύριε Πρόεδρε. Είναι δυνατόν, χωρίς να έχει ολοκλη-
ρωθεί η εισηγητική διαδικασία,  επειδή είχαµε την ευγενική κα-
λοσύνη να παραχωρήσουµε το λόγο στον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ,
να συνεχίζεται αυτό το πράγµα; Και το δέχεστε; Δεν πρέπει να
ολοκληρώσουν πρώτα οι εισηγητές, να ακουστούν όλες οι από-
ψεις και να πάρουν µετά το λόγο οι Κοινοβουλευτικοί;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έχουν δίκιο, κύριε Πρόεδρε! Έχουν
δίκιο! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό αν το καταργήσετε, δεν θα
υπάρχουν ούτε εισηγητές µετά!

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Λαφα-
ζάνη, έχετε δίκιο στην παρατήρησή σας, αλλά το γράµµα του Κα-
νονισµού δίνει το δικαίωµα στον Αρχηγό του Κόµµατος να
παρέµβει οποτεδήποτε, ιδιαιτέρως δε στη συζήτηση επί των άρ-
θρων. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε! Όχι, κύριε Πρό-
εδρε. Κοιτάξτε τον Κανονισµό.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Άρθρο 103. Δεν χρειά-
ζεται τώρα να αντιδικούµε γι’ αυτό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας δεν είναι εισηγητής. Δεν κάνει οµιλία. Μόνο αν
υπάρχει έκτακτο γεγονός µιλάει.  Προηγούνται οι εισηγητές. Δεν
κάνει εισήγηση ο Πρόεδρος κανενός κόµµατος...

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ σας απήντησα και
δεν θέλω αντιδικία επί του Κανονισµού.

Ο κ. Μαρκόπουλος ή ο κ. Χαλβατζής;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Για µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, ο κ. Χαλβατζής. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο Πρόεδρος του

ΛΑΟΣ µίλησε, παρενέβη. Νοµίζω ότι πρέπει να ολοκληρωθεί η
διαδικασία µε την τελευταία εισηγήτρια και µετά να πάρουν το
λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σωστό. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Δεν είναι σωστό να µείνει και να χαθεί. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ησυχία. Θα το χειρι-

στώ εγώ. Τι θα λέγατε γι’ αυτή την ιδέα του κ. Χαλβατζή, στην
οποία το Προεδρείο συµµετέχει, κύριε Μαρκόπουλε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα την σεβόµουν απολύ-
τως. Με µία διαφορά: Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού αναφέρθηκε σε χθεσινές δηλώσεις του Αντώνη
Σαµαρά. Και επειδή...

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μετά τα λέτε αυτά! 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αν δεν θέλετε να το ακού-

σετε και δεν το αντέχετε, αφήστε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ένα λεπτό, ας µας

δώσει την εξήγησή του.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και επειδή, βάσει του Κα-

νονισµού, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος οµιλώ τη απουσία
του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµο-
κρατίας, ζητώ το λόγο, όχι εν είδει προσωπικού, διότι δεν µπορώ
εγώ να µιλήσω για ένα ζήτηµα προσωπικό, αλλά για το µέγα πο-
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λιτικό ζήτηµα, το οποίο έθεσε ο κ. Καρατζαφέρης. 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα δώσω το λόγο στον

κ. Μαρκόπουλο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ–ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Δεν είναι κατάσταση

αυτή! 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχω υποχρέωση εκ του
Κανονισµού. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ζητώ και εγώ το λόγο επί του Κα-

νονισµού, κύριε Πρόεδρε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι δυνατόν! Θα καταργή-
σετε το Κοινοβούλιο έτσι! Δεν θα  βγάλετε τα κόµµατα έξω από
τη Βουλή. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ,

µισό λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εµένα µε ενδιαφέρει να

λύσουµε αυτή τη διαφορά κατά τρόπο εποικοδοµητικό. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θερµή παράκληση. Εγώ καταλα-

βαίνω ότι από τη στιγµή που το Προεδρείο -λανθασµένα κατά τη
γνώµη µου- διέκοψε τη σειρά, µε συγχωρείτε, να είµαστε έντιµοι
στις εξηγήσεις µας, λανθασµένα κατά τη γνώµη µου …

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα, µε συγχωρείτε,
γιατί λέτε το «λανθασµένα»;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Διότι υπάρχει µία κοινοβουλευτική
πρακτική, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, υπάρχει το άρθρο
103. Επί των άρθρων, οποτεδήποτε το ζητήσει ο Αρχηγός, λαµ-
βάνει το λόγο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Δεν είχε τελειώσει η
σειρά των εισηγητών. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Λέω ξανά ότι υπάρχει µια κοινο-
βουλευτική πρακτική. Εν πάση περιπτώσει...

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε. Αρθρο
103 παράγραφος 2: «Στη συζήτηση της προηγουµένης παραγρά-
φου -επί των άρθρων δηλαδή- οι Υπουργοί και οι Πρόεδροι των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων, ακούγονται, όποτε ζητήσουν το
λόγο, για τέσσερα λεπτά».

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τέσσερα λεπτά; Δώδεκα µίλησε!
Εισήγηση έκανε! 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είχα

τελειώσει µέχρι τώρα. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εσείς είσαστε η αυθε-
ντία, κύριε Λαφαζάνη, στην ερµηνεία του Κανονισµού;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είµαι αυθεντία πουθενά!
Αλλά... 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ σας διαβάζω και
επικαλούµαι κοινά γράµµατα και κοινή λογική.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν µίλησε τέσσερα λεπτά!
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, λέει «και τρία» στη

συνέχεια. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό σηµαίνει παρέµβαση, δεν

σηµαίνει οµιλία. Δεν έκανα ερµηνεία πουθενά.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ακούστε: Μην επιµέ-

νετε στο λάθος, δεν ωφελείστε. Σας λέω, λοιπόν, ότι λέει ο Κα-
νονισµός πως µπορεί να λάβει το λόγο για τέσσερα λεπτά, όταν
είναι ένα άρθρο. Όταν είναι ενότητα, είναι οκτώ και πλέον, γιατί
λέει «και άλλα τρία». Συνεπώς, παραιτηθείτε από αυτόν τον ισχυ-
ρισµό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, δεν παραιτούµαι! 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μένει το πολιτικό ζή-

τηµα που έθεσε ο κ. Μαρκόπουλος. Εάν θέλετε, σας παρακαλώ.
Δικαιούται το λόγο για την ενότητα της συζητήσεως και για την
κοινοβουλευτική πρακτική. Δεν θέλετε; Να µου το πείτε, αλλά
κάπου να το στηρίξετε, όχι στη σειρά των άρθρων κ.λπ.. Εγώ
θέλω να είναι ζώσα η διαδικασία και ουσιαστική.

Τι λέγατε, κύριε Πρωτόπαπα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως φθάσαµε ή
θα πρέπει να µιλήσουν όλοι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι ή
θα πρέπει να διακόψουµε, να µιλήσει η κ. Αµµανατίδου και µετά
οι Κοινοβουλευτικού Εκπρόσωποι. Να µιλήσουν κάποιοι και να
µην µιλήσουν άλλοι δεν γίνεται, διότι τίθεται θέµα ηθικής τάξεως
και δεοντολογίας. Θερµή παράκληση, λοιπόν, προς τον κ. Μαρ-
κόπουλο, εάν το δέχεται...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µιλήσω ό,τι και να
γίνει!

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ένα λεπτό, κύριε Πρω-
τόπαπα. Προσδίδετε … 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: …να προταχθεί η κ. Αµµανατίδου
και να µιλήσουµε µετά εµείς. Εάν όµως, µιλήσει ο κ. Μαρκόπου-
λος, µε συγχωρείτε, θα πάρω και εγώ το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε. Προσ-
δίδετε µία ανελαστικότητα και µία δυστροπία στη λύση που σας
ζητώ χωρίς λόγο. Γιατί; Έχει λόγους να παρέµβει. Δεν έχετε λό-
γους να παρέµβετε. Δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε αυτό; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μα, τι λέτε; Δεν θα δηµιουργήσει
λόγους ο κ. Μαρκόπουλος; Δεν το καταλαβαίνετε;

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα, πρέπει να απαντή-
σει στον Αρχηγό του ΛΑΟΣ. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ–ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Θα είχα µιλήσει τόση
ώρα! 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ε, τότε σας λέω: Μόλις
απαντήσει, όποιες σηµειώσεις έχετε για να του απαντήσετε, µετά
την κ. Αµµανατίδου. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τι λέτε, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Γιατί «τι λέω»; Το επι-

χείρηµά σας αξιοποιώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Υπάρχει µία κοινοβουλευτική πρα-

κτική …
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εγώ είµαι παρών

στην κοινοβουλευτική πρακτική.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ή θα δώσετε το λόγο σε όλους

τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους µε τη σειρά που έχουν
ζητήσει ή θα διακόψουµε τώρα, θα µιλήσει η κ. Αµµανατίδου -για
το οποίο προσωπικά δεν έχω καµµία αντίρρηση- και θα ακολου-
θήσουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Δεν είναι δυνατόν, για
παράδειγµα, αν ο κ. Μαρκόπουλος µιλήσει για χ’ ή ψ’ Κυβέρνηση,
να µην απαντήσουµε. Δεν το καταλαβαίνετε; 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, δεν το καταλα-
βαίνω. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ε, να το καταλάβετε, αν δεν το κα-
ταλαβαίνετε. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μπορείτε εσείς να απα-
ντήσετε µετά την κ. Αµµανατίδου. Το ίδιο επιχείρηµα που λέτε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ναι, και ο κ. Μαρκόπουλος το ίδιο! 
Εν πάση περιπτώσει, θερµή παράκληση προς τον κ. Μαρκό-

πουλο να µιλήσει η κ. Αµµανατίδου και συνεχίσουµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, κύριε Πρωτόπατα.

Θα µιλήσω, µε την άδεια του Προεδρείου, αν έχω το λόγο. Λυ-
πάµαι πάρα πολύ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και εν πάση περιπτώσει, ο κ. Κα-
ρατζαφέρης µίλησε για «ανίκανο Πρωθυπουργό», κύριε Πρόε-
δρε. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, να δώ-
σουµε το λόγο στον κ. Μαρκόπουλο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θέλω να πω κάτι νωρίτερα.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είµαι αυθεντία πουθενά και

σε τίποτα. Κάποτε θεωρούσα ότι µπορούσα να ήµουν αυθεντία.
Όσο περνάει ο καιρός και µεγαλώνω, το καταλαβαίνω ότι δεν
µπορεί να είµαι και ίσως να µου κάνει και καλό αυτό. Αλλά ξέ-
ρουµε µία διαδικασία, ξέρουµε µία πρακτική. Έχουµε και κοινό
νου και τη γνωρίζετε αυτή τη διαδικασία και την πρακτική. Εγώ
εάν επιµένω σε µία παρέµβαση που έκανα πριν, δεν είναι γιατί
θέλω να µιλήσω πριν ή ενδιαφέροµαι η κ. Αµµανατίδου να ακου-
στεί τώρα ή µετά ή αν θα χαθεί τίποτα. Όχι. Αλλά αντιλαµβάνεστε
ότι κατ’ αυτόν τον τρόπο µπαίνουµε σε µία άλλη διαδικασία στο
Κοινοβούλιο.
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Ο κ. Καρατζαφέρης είχε την ευγενή καλοσύνη, γιατί το κατα-
λάβαινε αυτό και τον τιµά, ανεξάρτητα από τις άλλες διαφορές
που έχουµε. Καταλάβαινε ότι έπρεπε να ολοκληρώσει και η κ.
Αµµανατίδου και µετά να πάρει το λόγο. Είπε, όµως, ότι δεν είναι
σωστό. Δεν κοίταξε κανένα Κανονισµό, φαντάζοµαι. Είπε: «Δεν
είναι σωστό. Πρέπει να ολοκληρωθεί. Μίλησαν οι τέσσερις ειση-
γητές, να µιλήσει και αυτή και θα πάρω και εγώ το λόγο µετά».
Αλλά επειδή βιαζόταν, ήθελε να πάει Θεσσαλονίκη -έχει φύγει
ήδη- ζήτησε από εµάς, δεν ζήτησε από το Προεδρείο και εµείς
ευγενικά, γιατί καταλάβαµε το πρόβληµά του, είπαµε: µάλιστα,
ωραία. Αλλά όχι να γίνει ένας κύκλος ολόκληρος. Γιατί φαντα-
στείτε, αύριο θα έρθει ο Αρχηγός ο δικός µας και ο πρώτος που
θα τον αποδοκιµάσω θα είµαι εγώ και θα του πω τι είναι αυτό που
κάνεις; Προτού µιλήσουν οι εισηγητές ακόµα, θα σηκωθεί και θα
ζητήσει το λόγο. Θα κάνει ένα λόγο επί δώδεκα λεπτά και θα αρ-
χίσουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι όλοι στη συνέχεια, γιατί
ο καθένας θα έχει ένα λόγο να µιλήσει, θα πάρει ένα µάκρος η
συζήτηση και στο τέλος ούτε οι εισηγήσεις δεν θα γίνουν.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει. Συνεπώς,
είστε κάθετα αντίθετοι στο να µιλήσει ο κ. Μαρκόπουλος. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ, λοιπόν, προστατεύω µία
διαδικασία.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, το άκουσα. 
Κύριε Ροντούλη;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πέρα από άρθρα ή

οτιδήποτε άλλο και επειδή µιλήσατε για µια ζώσα πραγµατικό-
τητα µέσα στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου, εµείς παρακαλούµε
το Προεδρείο, κάνουµε έκκληση να επιτρέψει την τοποθέτηση
της κ. Αµµανατίδου, διότι είχαν πράγµατι την ευγενή καλοσύνη
να παραχωρήσουν τη σειρά τους στον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού.

Άλλωστε, δεν κατανοώ τον κ. Μαρκόπουλο γιατί δεν ελέχθη
κάτι προσβλητικό από τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού για το πρόσωπο του κ. Σαµαρά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αντιθέτως, ελέχθη προσβλητικό
για τον Πρωθυπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αφήστε το αυτό να το
εκτιµήσει ο ίδιος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εκεί θα καταλάβαινα την παρέµ-
βαση του κ. Μαρκόπουλου. Άρα, λοιπόν, παρακαλούµε το Προ-
εδρείο να προηγηθεί η κυρία Αµµανατίδου και στη συνέχεια να
ξεκινήσει ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εγώ παρακαλώ,
κύριε  Μαρκόπουλε, δοθέντος ότι έχω την ευθεία αντίθεση όλων
των κοµµάτων, να αναβάλλετε την οµιλία σας και να µιλήσετε
µετά την κ. Αµµανατίδου. Έτσι είναι δηλαδή, εκ των πραγµάτων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έπρεπε να είχε προ-
στατευτεί από την ίδια του την Κοινοβουλευτική Οµάδα και το
Προεδρείο και να του εζητείτο να τελειώσουν οι εισηγητές.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ρωτήσαµε, κύριε  Μαρκόπουλε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν απευθύνοµαι σ’ εσάς,

κύριε  Ροντούλη. Απευθύνοµαι στο Προεδρείο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: (Δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αφήστε να τελειώσει τη

σκέψη του!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μας προσβάλλει, κύριε Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μην προσβάλεσθε τόσο

εύκολα, κύριε  Ροντούλη, και κάντε υποµονή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ µη διακόπτετε. Θέλω να ακούσω τη σκέψη του.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επίσης, στον Κοινοβου-

λευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ θέλω να πω ότι αν ο κ. Καρατζα-
φέρης είχε αναφερθεί στον κ. Τσίπρα…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: (Δεν ακούστηκε).
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μην κάνετε έτσι, γιατί

είναι γραµµένα τα επεισόδια µεταξύ του κόµµατός σας και του
κ. Καρατζαφέρη. Αφήστε τα αυτά και µη ρίχνετε κροκοδείλια δά-
κρυα εκεί που δεν υπάρχουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τα «κροκοδείλια», σάς τα επι-
στρέφω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω και µη δια-
µαρτύρεσθε.

Αυτό που χάνετε αν εγώ δεν µιλήσω τώρα, προφανώς είναι η
κάθοδος του κ. Καρατζαφέρη στην Αίθουσα γι’ αυτά που θα πω.
Αφού λοιπόν το θέλετε να γίνει αυτό. 

Μιλήστε, κυρία Αµµανατίδου. Εγώ δίνω τη θέση µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Μαρκόπουλε,

σας ευχαριστώ γιατί δείξατε µια κατανόηση όπως διεξήχθη η δια-
δικαστική συζήτηση. Σας ευχαριστώ ως Προεδρείο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα επτά µαθητές και
µαθήτριες και έντεκα εκπαιδευτικοί από το 19ο Δηµοτικό Σχολείο
Χανίων.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κυρία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, ειδική αγορήτρια του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, έχει το λόγο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω
κατ’ αρχάς να πω στον κ. Μαρκόπουλο ότι αν µπει στην Αίθουσα
τώρα ο κ. Καρατζαφέρης, σηµαίνει ότι δεν έχει πετάξει για τη
Θεσσαλονίκη και άρα έχει πει ψέµατα σε µας, όταν µας ζήτησε
να παραχωρήσουµε τη θέση µας, γιατί η εισηγητική διαδικασία
δεν είχε τελειώσει.

Δεύτερον, ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
µιλούσε δεκατέσσερα λεπτά και αυτά που είπε δεν είχαν καµµία
σχέση µε το νοµοσχέδιο. Μιλούσε πολιτικά. Ωραία, θα µπορού-
σατε, κύριε Πρόεδρε, να είχατε συνεχίσει τη διαδικασία και όλο
αυτό που έγινε εδώ πραγµατικά δεν αρµόζει στο Κοινοβούλιο.
Αυτά βλέπουν οι «αγανακτισµένοι» απ’ έξω και λένε ότι δεν είναι
εδώ πλέον ο ναός της δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, ποιο
πράγµα δεν αρµόζει;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Όλη η προηγούµενη
διαδικασία, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το ότι χειριστήκαµε ένα
διαδικαστικό θέµα για το ποιος θα µιλήσει;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Με πολύ λάθος βάση.
Διότι µετά θα ήταν σπατάλη η διαδικασία αυτή…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κακώς σας άφησα να µι-
λήσετε. Και δικαιωµένη και διαµαρτυρόµενη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, κυρία
Αµµανατίδου. Χειριστήκαµε ένα διαδικαστικό παρεµπίπτον θέµα
και µάλιστα, το χειριστήκαµε κατά τρόπο άριστο. Και εσείς ελέγ-
χετε το Προεδρείο;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά τη δική σας
άποψη. Εγώ έχω άλλη άποψη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Συνεχίζω, αλλά δεν

µπορώ να µην πω δύο κουβέντες γι’ αυτά που είπε ο Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, που λένε τι; 

Ο κ. Καρατζαφέρης χρησιµοποίησε µέχρι και την Αριστερά και
µάλιστα επικοινωνιακά. Δεν ήταν η Αριστερά αυτή που ψήφισε
το µνηµόνιο. Ας µην το ξεχνάει κανείς εδώ µέσα και ειδικά ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός, που όντως έχει κάνει τώρα µια
στροφή, γιατί επικοινωνιακά δεν τον παίρνει και µιλάει κατά του
µνηµονίου. Δεν ήταν οι Βουλευτές αυτοί που ψήφισαν το µνηµό-
νιο; Ας µην το ξεχνάµε. Άρα, να σταµατήσει αυτό το παιχνίδι. Για
τα υπόλοιπα δεν χρειάζεται να συζητήσω τίποτε άλλο. Ο κόσµος
µπορεί να κρίνει. 

Όσον αφορά το σχέδιο νόµου, πριν περάσω στην τρίτη ενό-
τητα µε τα επιχειρηµατικά πάρκα, θέλω να ρωτήσω τον κύριο
Υφυπουργό το εξής: Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθήνας. Σας έχει
έλθει ένα έγγραφο στις 27 Μαΐου 2011 για την εξαίρεση των επι-
χειρήσεων της Αττικής από τη διαδικασία απλοποίησης της αδει-
οδότησής τους.

Θα πρέπει µε κάποιον τρόπο, κύριε Υφυπουργέ, να εξηγήσετε
και σε µας, αλλά πιο πολύ στο Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθήνας,
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γιατί δεν τους έχετε εντάξει σε αυτή τη διαδικασία απλοποίησης
της αδειοδότησης, που εσείς θεωρείτε ότι είναι ένα νοµοσχέδιο
που θα βοηθήσει την επιχειρηµατικότητα. Τους έχετε εξαιρέσει,
ενώ στο αρχικό σχέδιο νόµου της διαβούλευσης υπήρχε µέσα
και η Περιφέρεια Αττικής. Θα ήθελα, σας παρακαλώ, µια απά-
ντηση.

Επιχειρηµατικά πάρκα. Οι βασικές αρχές του επιχειρησιακού
σχεδίου για την ανάπτυξη επιχειρηµατικών πάρκων, οι περιφε-
ρειακές ενότητες που θα επιλεγούν, το είδος των πάρκων κ.λπ.
θα ρυθµιστούν όπως ορίζει το άρθρο 42 µε υπουργική απόφαση
βεβαίως, χωρίς στο σχέδιο νόµου να προσδιορίζεται κάτι περισ-
σότερο ούτε καν ο χρονικός ορίζοντας της απόφασης. 

Το είπαµε χθες και προχθές. Δεν είναι δυνατόν να γίνεται αυτό.
Έρχονται και άλλες φορές νοµοσχέδια, έχουν υπουργικές απο-
φάσεις, προεδρικά διατάγµατα, αλλά εδώ το µισό και πλέον νο-
µοσχέδιο είναι µέσα από αυτά και εµείς δεν ξέρουµε τελικά τι
ψηφίζουµε.

Τα έργα υποδοµής θεωρούνται, κύριε Υφυπουργέ, εξ ολοκλή-
ρου ιδιωτικά έργα και τελούν υπό την ευθύνη του φορέα ανάπτυ-
ξης του πάρκου και επιχορηγούνται από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων, όπως ορίζει  το άρθρο 51. 

Η Εταιρεία Ανάπτυξης Επιχειρηµατικού Πάρκου, η «ΕΑΝΕΠ»,
η οποία είναι ανώνυµη εταιρεία, έχει την πρωτοβουλία της ανά-
πτυξης του επιχειρηµατικού πάρκου και χρειάζεται ένα µετοχικό
κεφάλαιο µόλις της τάξης του 10% του εγκεκριµένου προϋπολο-
γισµού των έργων υποδοµής, βάσει του άρθρου 45. Εµείς θεω-
ρούµε ότι αυτό είναι ένα πολύ µικρό ποσοστό.

Στο άρθρο 46, παράγραφος 1, ορίζεται ότι πρέπει να διασφα-
λιστεί ένα ποσοστό 55% της έκτασης του επιχειρηµατικού πάρ-
κου από την «ΕΑΝΕΠ» για την ίδρυσή του. Ωστόσο στο άρθρο
44 παράγραφος 4 η ελάχιστη έκταση του πάρκου ορίζεται σε
εκατόν πενήντα στρέµµατα για τον τύπο Α, σε εκατό στρέµµατα
για τον τύπο Β’, σε πενήντα στρέµµατα για τον τύπο Γ’. Στα τριά-
ντα στρέµµατα ενδεχοµένως θα µπορούσε να κάνει κάποιος ένα
επιχειρηµατικό πάρκο, διότι έχει καθ’ ολοκληρία ιδιοκτησία τριά-
ντα στρεµµάτων; Εδώ τίθενται τέτοια ζητήµατα.

Στο άρθρο 47, επίσης, στην παράγραφο 7, προβλέπεται µετα-
βολή της έκτασης των πάρκων, καθώς και των δεδοµένων ίδρυ-
σης και λειτουργίας τους µε απλή κοινή υπουργική απόφαση.
Επιπλέον, είναι σαφής η πρόταση που ορίζει ότι για µεταβολές
που αφορούν συνολικά έκταση  γης µικρότερη από το 15% της
αρχικής έκτασης και για ήσσονος σηµασίας µεταβολές δεν απαι-
τείται εκ νέου προσκόµιση  µελετών. Το «ήσσονος σηµασίας» θα
πρέπει να προσδιοριστεί, να οριοθετηθεί. Και εδώ δεν το έχετε
κάνει. 

Στο άρθρο 49, όπως προβλεπόταν και στο νόµο του 1997, θε-
σµοθετείται η παραχώρηση χρήσης αιγιαλού και εκµετάλλευσης
λιµένων. Η παραχώρηση µπορεί να ισχύει για πενήντα χρόνια µε
καταβολή ανταλλάγµατος. Πείτε µας: για ποιο λόγο παραχωρεί-
ται αιγιαλός στο επιχειρηµατικό πάρκο, από τη στιγµή µάλιστα,
που, όπως φαίνεται στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, προβλέπεται ότι από την εν λόγω ρύθµιση υπάρχει
απώλεια εσόδων του δηµοσίου; Και είναι ένα πολύ σοβαρό θέµα
η παραχώρηση χρήσης αιγιαλού. Οι όροι δόµησης για τις εγκα-
ταστάσεις µέσα στα επιχειρηµατικά πάρκα παραµένουν υψηλοί.
Καταργείται η περιµετρική ζώνη πρασίνου. Το ελάχιστο ποσοστό
των κοινόχρηστων και κοινωφελών είναι πολύ µικρό. 

Επίσης, για τα Επιχειρηµατικά Πάρκα Ενδιάµεσου Βαθµού Ορ-
γάνωσης, στο άρθρο 57, παραµένει το καθεστώς  εκτός σχεδίου
δόµησης, µε δυνατότητα παρεκκλίσεων. Θα πρέπει να συντρέ-
χουν λόγοι οι οποίοι θα πρέπει να είναι καθορισµένοι γι’ αυτά. 

Η αυτοδιαχείριση του πάρκου από την ΕΑΝΕΠ µπορεί να πε-
ριλαµβάνει και σύµβαση µε τον αρµόδιο ΟΤΑ βάσει της οποίας
θα  µπορεί να αναλαµβάνει τις υπηρεσίες καθαριότητας και φω-
τισµού. Αυτό όσον αφορά στο άρθρο 58. Εµείς θα θέλαµε να
ήταν µέσα από νοµοθετικές διατάξεις προκαθορισµένο ότι θα
επιβαλλόταν, οι ΟΤΑ να συµµετέχουν στην ΕΑΝΕΠ. Και είναι
πολύ σηµαντικό για τις τοπικές κοινωνίες και για την ανάπτυξη,
που εσείς ευαγγελίζεστε. 

Όσον αφορά στο σηµαντικό ζήτηµα των κινήτρων για τις επι-
χειρήσεις, στο άρθρο 62, τα οποία προφανώς πρέπει να υπάρ-

χουν -για ένα σωστό επιχειρηµατικό πάρκο θα συνιστούσε στην
πραγµατικότητα το ίδιο κίνητρο για την εκεί µετεγκατάσταση-
αυτά, δυστυχώς, περιορίζονται σε φορολογικές ελαφρύνσεις.
Και δυστυχώς θα πω εδώ ότι αυτά δε θα βοηθήσουν τις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις οι οποίες δεν µπορούν να αντεπεξέλθουν
ούτε καν στα λειτουργικά τους και τα πάγιά τους έξοδα, αλλά θα
βοηθήσουν τις µεγάλες επιχειρήσεις. Και πάλι αποκλείονται. Γι’
αυτό είµαστε αντίθετοι µε όλο το δικό σας σκεπτικό. Να σηµειω-
θεί εδώ ότι απουσιάζει κάθε µέριµνα για την ενίσχυση της ενερ-
γητικότερης συµµετοχής του δηµοσίου στις διαδικασίες της
διοίκησης και της διαχείρισης. Είπαµε κατά ένα τρόπο και πιο
µπροστά. 

Στο άρθρο 63, στις µεταβατικές διατάξεις, στο 1α για τις υφι-
στάµενες κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου ΒΕΠΕ
που θεσµοθετήθηκαν µε τις διατάξεις του ν.2545/1997, θέλω να
µου πείτε γιατί δεν αναφέρετε την επικαιροποίηση των αιτήσεων
που έχουν υποβληθεί. Και γιατί το λέω αυτό; Μπορεί να έχουν
υποβληθεί εδώ και δέκα χρόνια αιτήσεις για ένταξη εκεί, αλλά
ήταν άλλα τα δεδοµένα και άλλα είναι σήµερα. Και για να µην
έχουµε δυο µέτρα και δυο σταθµά, θα πρέπει να γίνει εδώ µια
συµπλήρωση. 

Θα περάσω στο τέταρτο κεφάλαιο: ενεργειακώς αποδοτικά
οχήµατα. Είναι µια θετική διάταξη που θεσπίζει το µέτρο για το
κλίµα και την ενέργεια και επιβάλλει στο δηµόσιο τοµέα την υπο-
χρέωση να χρησιµοποιεί την προώθηση καθαρών και ενεργεια-
κώς αποδοτικών οχηµάτων. Φαντάζοµαι ότι εδώ δεν θα γίνει πάλι
κανένα πανηγύρι µε διάφορες εταιρείες, που θα φέρνουν υβρι-
δικά αυτοκίνητα και θα υπάρχει µια ακόµα πελατειακή σύνδεση.
Γιατί στο παρελθόν το είχαµε δει τι είχε γίνει  µε αυτοκινητοβιο-
µηχανίες, µε µεγάλους εµπόρους µε τα κρατικά αυτοκίνητα. 

Και στα γρήγορα -και ευχαριστώ για την ανοχή, κύριε Πρόε-
δρε, αλλά νοµίζω ότι έπρεπε να µου τη δώσετε µε όλο αυτό που
συνέβη- θα πάω στις τροπολογίες. 

Τροπολογία για το ΣΔΙΤ. Εµείς θεωρούµε ότι δεν πρέπει να
υπάρχουν οι συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. Βεβαίως
εδώ είναι καθεστώς επιλογής συµβούλων. Όµως το βάζουµε
στην αρχική λογική και την καταψηφίζουµε.

Στην τροπολογία για την παράταση της ισχύος µέχρι το 2017,
για επιχειρήσεις οι οποίες θα έπρεπε να είχαν µετεγκατασταθεί
µέχρι το 2014 και  υπάρχει τώρα µια παράταση. Μπορεί κάποιες
να έχουν δίκιο αλλά µπορεί να µην έχουν όλες. Αυτές οι µεταποι-
ητικές. Και το κοιτάµε λίγο κριτικά. Όµως εδώ, στην παράγραφο
3, συνίσταται ένα τµήµα εσωτερικής αγοράς και κρατικών ενι-
σχύσεων. Το τµήµα αυτό είναι αρµόδιο για την  παρακολούθηση
θεµάτων πολιτικής εσωτερικής αγοράς και κρατικών ενισχύσεων
και συντονισµός έγκαιρης µεταφοράς ευρωπαϊκών οδηγιών στο
εθνικό δίκαιο, συµµόρφωση µε το εθνικό δίκαιο. Εδώ είναι η απε-
λευθέρωση της αγοράς µε καπιταλιστικούς όρους και εµείς δια-
φωνούµε και την καταψηφίζουµε. 

Στην τρίτη και τελευταία, που έχει τα πάντα –έχει τις αγορές-
να πω εκ των προτέρων ότι διαφωνούµε να ανοίξετε αυτήν την
αγορά, πέραν των κεντρικών αγορών. Έχετε διαλύσει και τους
συνεταιρισµούς. Δεν έχετε αφήσει τίποτα. Όλα αυτά συνδέονται
και µε τον πρωτογενή τοµέα, αλλά και µε ένα κοµµάτι της κοινω-
νίας που βιώνει δύσκολα αυτήν τη στιγµή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω. Ένα λεπτό θέλω ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει ένα κοµµάτι για το  ΓΕΜΗ. Παίρνετε άλλους δυο συµ-

βούλους. Δεν ξέρω αν αυτοί οι δυο σύµβουλοι δεν µπορούσαν
να ενταχθούν από το αρχικό νοµοσχέδιο και το είδατε στην πο-
ρεία. Και εδώ υπάρχει ένα θέµα. Βάζετε τη Δηµοτική Αστυνοµία
να κάνει ό,τι έκανε και το ΣΔΟΕ. Θα θέλαµε να µας εξηγήσετε
σε τι ακριβώς. Όσον αφορά τα χαρτιά που θα πρέπει να ζητάει η
Δηµοτική Αστυνοµία; Έχετε µιλήσει µε την ΠΟΕ ΟΤΑ; Πώς κατα-
λήξατε σ’ αυτήν τη διάταξη µέσω της τροπολογίας; 

Και ένα τελευταίο: Πάγωµα διδάκτρων ιδιωτικών σχολείων.
Φαίνεται θετικό. Όµως εγώ θα το συνδέσω µε ένα άλλο θέµα:
καταργήσεις, συγχωνεύσεις σχολείων. Διαλύεται το δηµόσιο
σχολείο. Και τι κάνετε εδώ; Αυτούς οι οποίοι ακόµα λίγο αντέ-
χουν, όταν έχει καταργηθεί το σχολείο της περιοχής τους, τους
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στέλνετε κατ’ ευθείαν στα ιδιωτικά σχολεία. 
Έτσι όπως τα φέρνετε όλα σε µια τροπολογία -ενώ είναι δια-

φορετικά µεταξύ τους- ακόµα και αν κάποια είναι θετικά, δεν
µπορούµε να τα στηρίξουµε. Καταψηφίζουµε και την τρίτη τρο-
πολογία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Και πιστεύω άλλη φορά να µη
συµβεί αυτή η κατάσταση εδώ µέσα στο Κοινοβούλιο, διότι αθε-
τείται ο ρόλος του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δώσαµε την ανοχή για
να ολοκληρώσετε τις σκέψεις σας απλώς, όχι λειτουργούντες
κατά έναν παράξενο συµψηφισµό που υπαινιχθήκατε. 

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
Δηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακού-
σαµε την τοποθέτηση του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, του κ. Καρατζαφέρη. Και ακούσαµε την αγωνιώδη
προσπάθειά του να κάνει ένα άνοιγµα στους λεγόµενους αγανα-
κτισµένους πολίτες που συγκεντρώνονται επί οκτώ µέρες κάθε
απόγευµα και βράδυ έξω από τη Βουλή.

Αλήθεια πόσο παραπλανητικό είναι, ο ίδιος ο Πρόεδρος ενός
κόµµατος που ψήφισε επί της αρχής το µνηµόνιο, να επιχειρεί
τώρα να αγκαλιάσει αυτούς που διαµαρτύρονται για το µνηµόνιο;
Πόσο παραπλανητικό είναι και ψεύτικο και πόσο πυροβολεί το
πολιτικό σύστηµα και την αξιοπιστία µας; 

Πόσο αστείο φαίνεται, ένας πολιτικός Αρχηγός της ελάσσονος
Αντιπολίτευσης να ασκεί νουθεσία για την ψήφιση του µνηµονίου
προς τους Βουλευτές της κυβερνητικής παράταξης; 

Πόσο περίεργο -και πραγµατικά έχει πολύ µεγάλη ανάγκη ερ-
µηνείας- είναι να επιχειρεί ένας Πρόεδρος της ελάσσονος Αντι-
πολίτευσης να επενδύει στο φόβο ότι στις 15 Ιουλίου τελειώνουν
τα αποθέµατα της χώρας και δεν υπάρχουν λεφτά για µισθούς
και συντάξεις;

Ο κ. Καρατζαφέρης επιχείρησε να αυτοπροταθεί για Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης αυτής της Κυβέρνησης ή κάποιας άλλης νοητής
που ο ίδιος σκέπτεται. Δεν κάνει γι’ αυτήν τη θέση, κύριε Πρόε-
δρε. Για «Υπουργός Προπαγάνδας» κάνει της τρόικας και της Κυ-
βέρνησης. Αυτό υπηρετεί το φόβο, το µνηµόνιο, αυτό που
ψήφισε, την αποτυχηµένη συνταγή. Όλα τα άλλα είναι προκά-
λυψη καπνού. Όλα είναι προκάλυψη καπνού! Είναι µία εµπρο-
σθοφυλακή της Κυβέρνησης. 

Είναι επιλογή του. Θα κριθεί. Δεν τον κατηγορώ. Δεν είναι
προς κατηγορία. Μη διαµαρτυρηθεί κανείς. Επέλεξε ο Γιώργος
Καρατζαφέρης και ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός να στηρίζει
αυτήν την προσπάθεια της Κυβέρνησης. Είναι πολιτική επιλογή
και θα κριθεί. Όχι, όµως, να δίνει και το χέρι σε αυτούς που δια-
µαρτύρονται, επειδή δεν έχουν δουλειά λόγω της ύφεσης της
παρατεταµένης. Όχι να απειλεί το πολιτικό σύστηµα ότι θα απο-
σύρει τους Βουλευτές από τη Βουλή. 

Μα, το Σύνταγµα και οι νόµοι έχουν τη δυνατότητα να προα-
σπίσουν τη Δηµοκρατία. Δεν απειλείται από κανέναν από εµάς.
Πολύ, δε, περισσότερο από έναν Πρόεδρο της ελάσσονος Αντι-
πολίτευσης.

Επειδή παρατήρησα τις διεργασίες στο κόµµα, γιατί έψαξα να
βρω πώς ακριβώς έγινε αυτό, διαπίστωσα ότι οι Βουλευτές του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού το έµαθαν, όπως κι εµείς, από
τις τηλεοράσεις, χωρίς καµµία κοµµατική διαδικασία. Τελικώς τι
έχετε; Κόµµα ή εταιρεία περιορισµένης ευθύνης; Έχετε κόµµα
ή κάνετε «µπίζνα» στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό; 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και το ερωτηµατικό. Διότι όλα
αυτά τα παραπλανητικά, αν τα βάλουµε δίπλα σε αυτό που είχα
ακούσει όταν βγήκε από την τελευταία του συνάντηση µε τον
Πρωθυπουργό της χώρας και είπε ότι ο Γιώργος Παπανδρέου
πατάει καλά και το έχει το θέµα, µαζί µε όλα τα άλλα, την επί-
κληση της Οικουµενικής το πρωί, την προσπάθειά του ότι «δεν
θα ψηφίσω το µεσοπρόθεσµο» το βράδυ, τη µετέπειτα από-
συρση των Βουλευτών, τη σηµερινή επίκληση, ειλικρινώς δεν τα
καταλαβαίνω.

Και επειδή είναι επικίνδυνο να µην καταλαβαίνουµε, γιατί αν
δεν καταλαβαίνουµε εµείς σ’ αυτήν την Αίθουσα, καταλαβαίνετε
οι πολίτες σε τι φάση βρίσκονται, οφείλω να πω ότι είναι καλύ-
τερα να γίνει «Υπουργός Προπαγάνδας», εν είδει Γεωργαλά,

γιατί µας έφερε και µνήµες από µία περίοδο που, όπως πολύ
σωστά είπε ο κ. Ξυνίδης, δεν θέλουµε να τη θυµόµαστε, ότι, δη-
λαδή, στην Επταετία µπορεί να περνούσε και καλά ο κόσµος. Ξέ-
χασε το Κυπριακό! Ξέχασε τη δεινή θέση της χώρας! Τα ξέχασε
όλα! Αυτός είναι ο Γιώργος Καρατζαφέρης.

Ορθώς, λοιπόν, του είπε χθες ο Αντώνης ο Σαµαράς αυτά που
του είπε.

Και δεν κατάλαβα την ανησυχία εκείνη για το σχέδιο νόµου
που κατέθεσε ήδη η Νέα Δηµοκρατία για το «πόθεν έσχες» από
το ’74 και µετά. Έχετε αντίρρηση; Έχετε αντίρρηση την ώρα που
η κοινωνία έξω αµφισβητεί το πολιτικό σύστηµα, να τσεκάρουµε
τους εαυτούς µας; Εµείς δεν φοβόµαστε. Εµείς µπήκαµε στην
πολιτική και βγήκαµε πιο φτωχοί. Όλοι από εµάς. Εµείς δεν µπή-
καµε στην πολιτική και βγήκαµε µε σαράντα διαµερίσµατα και οι-
κόπεδα. Εµείς δεν έχουµε τηλεοπτικούς σταθµούς, να παραπλα-
νούµε την κοινωνία ως κόµµα και ως παράταξη. Εµείς δεν τα
έχουµε αυτά. Άλλοι τα έχουν. Άλλοι τα χρησιµοποιούν. Κι άλλοι
έρχονται εδώ και δηµιουργούν διλήµµατα ψεύτικα και νουθεσίες
στην πλειοψηφία. 

Περάστε στα άλλα έδρανα, αφού θέλετε να πείτε στους Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ ότι άργησε το µνηµόνιο κι ελάτε να το ψηφί-
σετε.

Όσο για το δεύτερο µνηµόνιο που έρχεται, θέλω να πω το
εξής: Το δεύτερο µνηµόνιο είναι η απτή απόδειξη της αποτυχίας
του πρώτου. Διότι, αν η κρίση έφερε το µνηµόνιο, τώρα το µνη-
µόνιο φέρνει νέα κρίση και νέο µνηµόνιο. 

Αυτό θέλετε να στηρίξετε, κύριοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού; Κάντε το. Η κοινωνία µας παρατηρεί!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο.
Κύριε Ροντούλη, θα λάβετε το λόγο µετά, στη σειρά σας.
Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ

κ. Χρήστος Πρωτόπαπας να λάβει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε, όπως τόνισα και χθες, υπάρχει κό-

σµος στην πλατεία, πολύς, υπάρχει µία βοή που εκφράζει αγωνία
και φόβο. Και είπαµε  ότι χαιρόµαστε, διότι αυτές οι εκδηλώσεις
από τον κόσµο, τον απλό πολίτη που είναι στην πλατεία, είναι ει-
ρηνικές. Και δίδαξαν όλους µας ότι µπορούν να υπάρχουν εκδη-
λώσεις χωρίς βία.

Ποιος είναι ο ρόλος των πολιτικών; Είναι ο ρόλος µας να λέµε
ωραία λόγια γι’ αυτούς που είναι στην πλατεία; Δεν λένε τίποτα
τα ωραία λόγια. Δεν τρέφουν τα ωραία λόγια. Ο ρόλος µας είναι
να ακούσουµε και αφού ακούσουµε, να λύσουµε τα προβλήµατα.
Να δώσουµε θετική διέξοδο, ώστε να µην υπάρχει αγωνία και
φόβος, να δηµιουργήσουµε θέσεις εργασίας, να δηµιουργή-
σουµε ανάπτυξη, να δώσουµε λύση στα µεγάλα προβλήµατα της
χώρας. Αυτός είναι ο ρόλος µας. Αλλιώς να µην είµαστε πολιτι-
κοί.

Βεβαίως, υπάρχουν και οι λίγοι, οι πολύ λίγοι σε σχέση µε τον
όγκο των πολιτών, που φέρνουν το πρόβληµά τους στην επιφά-
νεια. Υπάρχουν αυτοί οι λίγοι, οι ακραίοι που καλλιεργούν το
µίσος και το διχασµό, υπάρχουν ορισµένοι που νοµίζουν ότι θα
τζιράρουν πάνω σε αυτό, ότι θα στοιχηµατίσουν, θα παίξουν
πάνω σε αυτά τα προβλήµατα και δηµιουργούν έναν ακραίο λαϊ-
κισµό, έναν επικίνδυνο ακραίο λαϊκισµό αυτές τις ηµέρες –ευτυ-
χώς από πολύ λίγους- ο οποίος οδήγησε σε φαινόµενα βίας, σε
φαινόµενα ακραία, σε φαινόµενα που σε τελική ανάλυση δεν
στρέφονται κατά προσώπων, αλλά στρέφονται κατά του κοινο-
βουλευτισµού του ίδιου.

Και θέλω να πω σε αυτούς που τα καλλιεργούν -κυρίως σε αυ-
τούς και όχι στους λίγους που παρασύρονται- που ούτε φτωχοί
είναι ούτε πεινάνε, ότι ο ακραίος λαϊκισµός και η πρόκληση της
βίας τελικά κανέναν δεν βοηθάει. Τους µόνους που βοηθάει είναι
κάποια ακραία στοιχεία για να καπελώνουν τους πολλούς και να
τους οδηγούν εκεί που δεν επιθυµούν. Γι’ αυτό και πρέπει να
αποµονωθούν. Και να αποµονωθούν από όλους µας.

Ο κοινοβουλευτισµός, η Βουλή δεν είναι πρόσωπα. Είναι θε-
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σµός. Τα πρόσωπα µπορεί να αλλάζουν. Και αλλάζουν. Το πολι-
τικό σύστηµα χρειάζεται αλλαγές. Και γίνονται και πρέπει να συ-
νεχίσουν να γίνονται. Και πρέπει να πρωτοστατήσουµε σε αυτές.
Λύση, όµως, δεν είναι οι επιθέσεις και δεν µπορεί να είναι αυτά
τα φαινόµενα.

Σίγουρα, σε σχέση µε αυτά που είπε και ο κύριος Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και οι άλλοι συνάδελφοι, το-
νίζω κι εγώ ότι δεν µας αρέσει η κατάσταση. Γι’ αυτό εξάλλου
προκαλείται και η βοή των πολλών, η αγωνία, ο φόβος και η ανα-
σφάλεια. Κι εµείς οφείλουµε να δίνουµε λύσεις. Σίγουρα αξίζει
µία καλύτερη Ελλάδα. Είµαστε, όµως, σε µία ώρα που χρειάζεται
και ευθύνη για να φτάσουµε στην καλύτερη Ελλάδα.

Εγώ θα συµφωνήσω µε εκείνους που λένε ότι για να ασκή-
σουµε αυτήν την ευθύνη, πρέπει να συνεννοηθούµε στοιχειωδώς
µεταξύ µας.

Δεν θα µπω στον πειρασµό να υπενθυµίσω πώς φτάσαµε στην
κρίση στην Ελλάδα. Δεν θα µπω στον πειρασµό να πω σε κάποια
κόµµατα που δείχνουν να αγνοούν την πραγµατικότητα, ότι φόρ-
τωσαν τα τελευταία χρόνια την Ελλάδα µε 140 δισεκατοµµύρια
δηµόσιο χρέος και οδήγησαν σε ετήσιο έλλειµµα 36 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ. Δεν θα µπω σε αυτόν τον πειρασµό. Θα πω, όµως
ότι είναι στάση ευθύνης απέναντι στην ίδια την ιστορία µας, είναι
στάση ευθύνης απέναντι στο λαό, είναι στάση ευθύνης απέναντι
στους πολίτες που αγωνιούν, να συνεννοηθούµε στοιχειωδώς µε-
ταξύ µας. Στοιχειωδώς. Κυβέρνηση θα είναι η Κυβέρνηση αυτή.
Δεν προτίθεται να µην είναι. Δεν µπορούµε, όµως, να συµφωνή-
σουµε σε δέκα πράγµατα; Δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε τι
πρέπει να γίνει σε αυτήν τη χώρα; Δεν µπορούµε να διαβεβαιώ-
σουµε τους πολίτες, αυτούς τους πολλούς που είναι έξω ειρη-
νικά, ότι κάτι θα αλλάξει επιτέλους σε αυτόν τον τόπο και ότι
προτάσεις θετικές υπάρχουν, να τις ακούσουµε; 

Εµείς δεν φοβόµαστε ούτε το «πόθεν έσχες» ούτε τίποτα. Ξέ-
ρετε τι δεν θέλουµε; Δεν θέλουµε πράξεις λαϊκισµού που ρίχνουν
νερό σε αυτούς που λένε –και οι οποίοι δεν πεινάνε καθόλου- ότι
για όλα φταίνε οι Βουλευτές, για όλα φταίει το πολιτικό σύστηµα.
Τόσα χρόνια οι ίδιοι σιωπούσαν.

Αυτό θέλουµε λοιπόν. Και νοµίζω ότι µπορούµε να συνεννοη-
θούµε σε κάποια πράγµατα. Και καλό θα είναι να µην παίζουµε
µε τους θεσµούς. 

Με όλο το σεβασµό, κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού, πρέπει να σας πω ότι οι χθεσινές σας δηλώσεις δεν
ωφέλησαν. Έχετε πολλές φορές παρέµβει κι έχετε πολλές
φορές παρέµβει συνθετικά. Χθες δεν ωφέλησαν. Αυτό, λοιπόν,
είναι ένα πραγµατικό πρόβληµα.

Επίσης, δεν ωφελούν κι αυτές οι ακρότητες που εµφανίστηκαν
σήµερα από τη Νέα Δηµοκρατία, να προσπαθούν αντί να καλ-
λιεργήσουµε τη συνεννόηση, «να ρίχνουν λάδι στη φωτιά», προ-
σωπικές αντιδικίες. 

Με συγχωρείτε, αλλά αυτές οι προσωπικές αντιδικίες και οι κι-
τρινισµοί στο µόνο που θα «ωφελήσουν» είναι να αηδιάσει ο κό-
σµος. Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, αυτού του
είδους οι προσωπικές επιθέσεις στο µόνο που θα «ωφελήσουν»
είναι να αηδιάσει ο κόσµος! Γι’ αυτό και δεν θα σας ακολουθή-
σουµε.

Πάντα υπάρχει πιθανότητα να βρούµε µια άκρη µεταξύ µας -
όχι µεταξύ µας αλλά µεταξύ όλων εδώ- γιατί υπάρχουν πολλοί
σώφρονες απ’ όλες τις πτέρυγες, που κατανοούν ότι δεν µπο-
ρούµε να συνεχίσουµε έτσι, που κατανοούν ότι πρέπει, επιτέ-
λους, να βρούµε πέντε σηµεία που να συµφωνήσουµε. Κοιτάξτε,
οι εκλογές δεν είναι πράξη ευθύνης, οι εκλογές είναι πράξη ανευ-
θυνότητες.

Έχετε σκεφτεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αν πάµε σε
εκλογές σήµερα που µιλάµε, ταυτόχρονα συνυπογράφουµε και
τη χρεοκοπία της χώρας και την έξοδο από το ευρώ; Το έχει σκε-
φτεί κανένας σ’ αυτήν την Αίθουσα αυτό; Γιατί το ακούω! Το
ακούω από πολλούς εύκολα και σε µέσα ενηµέρωσης: «Θα πάµε
σε εκλογές»; 

Έχει σκεφτεί κανένας ότι µέχρι τις 25 Ιουνίου η χώρα πρέπει
να έχει  υπεύθυνη Κυβέρνηση; Έχει σκεφτεί κανείς ότι µέχρι τις
25-26 Ιουνίου η χώρα πρέπει να εξασφαλίσει το µέλλον της και
το µέλλον των παιδιών µας; Έχει σκεφτεί κανείς ότι µέχρι 25-26

Ιουνίου πρέπει να εξασφαλίσουµε τη χρηµατοδότηση της χώρας;
Με θυσίες; Με θυσίες και µε δύσκολες καταστάσεις. Το έχουµε
σκεφτεί αυτό; 

Έχουµε σκεφτεί τι θα γίνει αν εµείς σταθούµε ανίκανοι, άβου-
λοι, δειλοί και µοιραίοι και ξεκατινιαζόµαστε εδώ µέσα, αντί να
συνεννοηθούµε στοιχειωδώς και να πούµε ότι πέντε πράγµατα,
ότι υπάρχει σταθερότητα, υπάρχει ασφάλεια στον Έλληνα πο-
λίτη, ξέρουµε που πάµε και θα πετύχουµε τις αλλαγές για να λύ-
σουµε τα προβλήµατά τους; 

Αν αντί να πούµε αυτά, αρχίζουµε και λέµε «να πάµε σε εκλο-
γές», δήθεν να τελειώνουµε. Τι να τελειώνουµε; Να έρθει κά-
ποιος, ο Χ, ο Ψ, να αναλάβει µια χώρα ρηµαγµένη, µια χώρα που
δεν θα έχει ασφαλιστικά ταµεία γιατί θα έχουν χρεοκοπήσει, µια
χώρα που δεν θα έχει τράπεζες να χρηµατοδοτήσουν την οικο-
νοµία γιατί θα έχει χρεοκοπήσει, µια χώρα που δεν θα µπορεί να
πληρώσει µισθούς και συντάξεις, αλλά θα πρέπει να κάνει συσ-
σίτια; Αυτό θέλετε; Όχι, βέβαια. 

Για εµάς, για την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, είναι
πράξη ευθύνης αυτήν τη στιγµή να σταθεροποιηθεί η χώρα και
σας καλούµε όλους να συµφωνήσουµε σ’ αυτό. Δεν είναι µόνο
δικό µας θέµα, είναι θέµα όλων µας, είναι θέµα όλου του πολιτι-
κού συστήµατος. Είναι θέµα ευθύνης να σταθεροποιηθεί η χώρα.
Και µετά µε το καλό ας κάνει ο καθένας ό,τι νοµίζει. Είναι δηµο-
κρατικό του δικαίωµα. Όταν πια θα µπορούµε να πορευόµαστε
µε ασφάλεια, ας πάρει ο καθένας τον δρόµο του. Μπορούµε,
όµως, να διαβεβαιώσουµε τους πολίτες ότι θα πορευόµαστε µε
ασφάλεια, για να έχουµε την πολυτέλεια να σκοτωνόµαστε µε-
ταξύ µας; Να είµαστε ασφαλείς, να ξέρουµε που πάει αυτή η
χώρα; Δεν ξέρω, κάποια στιγµή χρειάζεται και υπευθυνότητα σ’
αυτόν τον τόπο, παντού. Ο λαϊκισµός δεν είναι καλός σύµβουλος.
Οι επιθέσεις σε τελική ανάλυση µόνο σε φραστικού χαρακτήρα
λύσεις µπορούν να οδηγήσουν και σε ακραίες λύσεις. 

Χρειάζεται σεβασµός στον πολίτη. Ναι. Χρειάζεται να ακού-
σουµε τα µηνύµατά του αναµφίβολα, αυτό το µεγάλο αυτόνοµο
κίνηµα που αναπτύσσεται στην πλατεία και όχι εδώ έξω. Η καλύ-
τερη απάντηση, όµως, είναι να δώσουµε λύσεις και διεξόδους.

Όσον αφορά την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, ναι, θα
αναλάβει τις ευθύνες της, γιατί αυτήν τη στιγµή δεν είναι θέµα
σωτηρίας ούτε κόµµατος, ούτε στενής παράταξης, είναι θέµα
που έχει να κάνει µε την Ελλάδα, την πατρίδα µας και αυτό είναι
στο κέντρο του ενδιαφέροντός µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής σαράντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Ναυπλίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Σπυρίδων Χαλβατζής, να λάβει
το λόγο.

Ορίστε, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν υπάρχει δεύτερη γνώµη ότι τα προβλήµατα όλων των ερ-

γαζοµένων, των αυτοαπασχολούµενων, των φτωχών αγροτών και
ιδιαίτερα των νέων οξύνονται καθηµερινά. 

Βεβαίως, τα προβλήµατα δεν έπεσαν από τον ουρανό, είναι
αποτέλεσµα και συνέπεια της εφαρµοζόµενης πολιτικής από τη
Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα. Είναι συνέπεια της πολιτικής που
εφαρµόστηκε όλα τα χρόνια από τη Νέα Δηµοκρατία και από το
ΠΑΣΟΚ, από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα Δηµοκρατία. Η πορεία
ανάπτυξης που ακολουθήθηκε τριάντα επτά χρόνια µέχρι σή-
µερα αυτό που έφερε ήταν πλούτη στο µεγάλο κεφάλαιο, αµύ-
θητα πλούτη και αυτό που φέρνει τα τελευταία χρόνια είναι
φτώχεια, ανεργία, εξαθλίωση για πολύ πλατειά τµήµατα του πλη-
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θυσµού. 
Βεβαίως, αυτή είναι η πολιτική της ΕΟΚ παλαιότερα, της Ευ-

ρωπαϊκής Ένωσης σήµερα, της Ευρωπαϊκής Ένωσης των µονο-
πωλίων. Αυτή η πολιτική ευθύνεται για τη σηµερινή κατάσταση
όλων αυτών των χρόνων. Η αγανάκτηση, ο οργή, η κινητικότητα
χιλιάδων ανθρώπων, οι αγωνιστικές κινητοποιήσεις του εργατι-
κού, του ταξικού συνδικαλιστικού κινήµατος δίνουν καθηµερινά
µάχες. Βεβαίως, αυτοί οι αγώνες αποτρέπουν τα χειρότερα και
φέρνουν αποτελέσµατα µικρά, µεγαλύτερα, ωστόσο φέρνουν
αποτελέσµατα.

Η κινητοποίηση χιλιάδων ανθρώπων αυτές τις ηµέρες -µερικοί
από τους οποίους για πρώτη φορά βγαίνουν στο δρόµο και δια-
µαρτύρονται- αν µη τι άλλο τους προσδίδει µια εµπειρία, βγάζουν
συµπεράσµατα, ανταλλάσουν απόψεις, προβληµατίζονται. Βε-
βαίως, πολλοί οργίζονται, βρίζουν, αλλά η ιστορική εµπειρία δι-
δάσκει ότι οι εκρήξεις συχνά εξατµίζονται. Πολλές φορές αυτές
οι εκρήξεις γίνονται αντικείµενο εκµετάλλευσης. Μπορεί, βέβαια,
να γίνουν και αντικείµενο προβοκάτσιας. Πολύ συχνά το αστικό
σύστηµα έχει τη δυνατότητα να απορροφά αυτές τις κινητοποι-
ήσεις.

Εµείς υποστηρίζαµε και υποστηρίζουµε τη συλλογική δράση,
γιατί αυτή µόνο βοηθά ουσιαστικά να ενισχύει την αυτοπεποί-
θηση, αλλά να ενισχύει και την αλληλεγγύη των εργαζοµένων.
Ναι, θα συνεχίσουµε να στηρίζουµε τη συλλογική, την οργανω-
µένη δράση, το ταξικό συνδικαλιστικό κίνηµα.

Το δεύτερο που θέλω να σηµειώσω, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, είναι ότι ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
δεν είναι η πρώτη φορά που αναφέρεται στο παρελθόν και στο
απώτερο και στο πρόσφατο. Όσοι ζήσαµε και παλέψαµε στην πε-
ρίοδο πριν από τη δικτατορία του 1967, γνωρίζουµε πολύ καλά
και τις συνθήκες και τις αιτίες που οδήγησαν στην επικράτηση
της στρατιωτικοφασιστικής δικτατορίας. Και έζησαν οι κοµµου-
νιστές, οι αγωνιστές, οι προοδευτικοί, οι δηµοκράτες στο πετσί
τους αυτές τις βάρβαρες καταστάσεις στις φυλακές, στα ξερο-
νήσια, στα άντρα βασανισµού. Ασφαλώς, η σιωπή του τάφου δεν
προσφέρεται για αναφορές και κυρίως για τους εργάτες, για
όλους τους εργαζοµένους, αυτούς που βίωναν αυτήν τη σκληρή
πραγµατικότητα. Η στυγνή δικτατορία δεν προσφέρεται για συ-
γκρίσεις. 

Έκανε, επίσης, αναφορά ο κ. Καρατζαφέρης και στα περσινά
γεγονότα εδώ έξω από τη Βουλή. Θα θέλαµε να υπενθυµίσουµε
ότι τότε επιχειρήθηκε οργανωµένα, συντεταγµένα από δυνάµεις
και µηχανισµούς να στηθεί µια προβοκάτσια σε βάρος του ΚΚΕ
και του Πανεργατικού Μετώπου. Η ετοιµότητα, η επαγρύπνηση
των δυνάµεων του ΚΚΕ απέτρεψε κι εκείνη την προβοκάτσια, την
οποία καταγγείλαµε µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο. Έχουµε
πάρα πολύ πλούσια εµπειρία και µπορούµε να προλαβαίνουµε
αντικοµµουνιστικές εκδηλώσεις και προβοκάτσιες. Να ξέρετε
πολύ καλά ότι είµαστε πάντα σε επαγρύπνηση.

Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ψήφισε το µνηµόνιο. Είναι
δικαίωµά του. Αυτοί που οργίζονται, που αγανακτούν, που δια-
µαρτύρονται, σαν βάση έχουν όλες αυτές τις αρνητικές επιπτώ-
σεις που είναι καθηµερινές στη ζωή τους από την εφαρµογή της
γενικότερης αντιλαϊκής πολιτικής που φέρνει και το µνηµόνιο.
Αυτός ο κόσµος που αγανακτεί, ο κόσµος που οργίζεται, εµείς
ξανατονίζουµε ότι µόνο µέσα στη συλλογική δράση µπορεί να
βρει δικαίωση.

Στη λύση µπορεί να βοηθήσει η οργανωµένη συλλογική
δράση. Εµείς θεωρούµε ότι δεν υπάρχουν γενικοί και αόριστοι
κίνδυνοι. 

Για όλα όσα αναφέρονται τελευταία, εµείς πιστεύουµε ότι το
οργανωµένο εργατικό λαϊκό κίνηµα και πολύ περισσότερο η ενί-
σχυση της ταξικής κατεύθυνσης στο συνδικαλιστικό κίνηµα µπο-
ρούν να συµβάλουν θετικά και ουσιαστικά να έχουµε θετικές
εξελίξεις για τους εργαζόµενους, για τα λαϊκά στρώµατα, για το
σύνολο του λαού. Αυτή η κινδυνολογία που αναφέρεται το τε-
λευταίο διάστηµα, µπορεί να εξαφανιστεί και να εξατµιστεί. Μόνο
το οργανωµένο κίνηµα µπορεί να απαντήσει.

Βεβαίως, πολύς λόγος γίνεται για τον πατριωτισµό, για την πα-
τρίδα, η οποία κινδυνεύει, η οποία χάνεται. Δεν χάνεται καµµία
πατρίδα. Αυτοί που καθηµερινά υφίστανται τις συνέπειες αυτής

της πολιτικής, αυτοί που φτωχαίνουν καθηµερινά είναι οι εργά-
τες, είναι οι αυτοαπασχολούµενοι, είναι τα πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα. Αυτοί είναι που υποφέρουν. Και υποφέρουν και από τη
χθεσινή απόφαση της Κυβέρνησης που λέει: «Νέοι µέχρι είκοσι
πέντε χρονών θα παίρνουν το 20% κάτω από το βασικό µισθό για
να εξασφαλίσουν τη ζωή τους». Ε, όχι, αυτή δεν είναι ζωή, αυτή
είναι απλώς επιβίωση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, επειδή γίνονται πολλές αναφορές στις
εκλογές, θα ήθελα να πω ότι ως ΚΚΕ υποστηρίξαµε και υποστη-
ρίζουµε ανεξάρτητα από το πότε θα γίνουν εκλογές ότι είµαστε
έτοιµοι να δώσουµε τη µάχη µε όρους µαζικού κινήµατος, να
απλώσουµε τη δραστηριότητά µας σε όλη τη χώρα, να µιλή-
σουµε για τους εργαζόµενους, να δώσουµε την προοπτική τη
δική µας για µια άλλη πολιτική ριζικά διαφορετική από την εφαρ-
µοζόµενη. Να µιλήσουµε µε τους εργαζόµενους για το τι πρέπει
να γίνει, για το πώς τα συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής, τον
ορυκτό πλούτο, τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας και
όλον αυτόν τον παραγόµενο πλούτο µπορούµε να τον εκµεταλ-
λευθούµε. Γιατί παράγεται πολύς πλούτος σε αυτόν τον τόπο.
Και µόνο οι αναφορές ότι εξακόσια δισεκατοµµύρια ευρώ είναι
κατατεθειµένα µόνο σε ελβετικές τράπεζες, αυτό δείχνει ότι πα-
ράγεται πλούτος. Ε, αυτός ο πλούτος θα πρέπει να γίνεται όχι
αντικείµενο ληστρικής εκµετάλλευσης από µια δράκα καπιταλι-
στών, αλλά να τον νέµεται αυτός που τον παράγει. Αυτό βέβαια
µπορεί να γίνει όχι τυχαία, όχι απλά, αλλά µε σκληρή πάλη, µε
σύγκρουση µε αυτήν την πολιτική µε µια άλλη λαϊκή οικονοµία,
µε µια άλλη λαϊκή εξουσία. Μερικά πράγµατα ενδεχοµένως να
φαίνονται ουτοπικά, αλλά σε αυτήν την πορεία θα συνεχίσουµε
και αργά ή γρήγορα αυτή η στιγµή θα έρθει. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαλβατζή. 
Καλείται να λάβει το λόγο, αφού προσέξει το χρόνο γιατί έχει

υποστεί µια έκπτωση σύµφωνα µε τον Κανονισµό, ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ.
Αστέριος Ροντούλης. 

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευελπιστώ και στην ανοχή σας, αγα-

πητέ κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα την έχετε, αλλά και

εσείς να ελέγξετε το χρόνο σας. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ. Θα είµαι πάρα

πολύ σύντοµος. 
Πριν από λίγο, αγαπητοί συνάδελφοι, παρακολουθήσαµε οµι-

λία εθνικού ηγέτη. Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού δεν έκανε µια µικρόψυχη µικροπολιτική τοποθέτηση. Και
αντί ο κ. Μαρκόπουλος να τον συγχαρεί, να έχει το σθένος, το
µεγαλείο ψυχής να τον συγχαρεί, αντιµετώπισε το όλο θέµα µε
µέγιστο ανορθολογισµό, µε ένα παραλήρηµα. Έχασε την ψυ-
χραιµία του. Απέναντι, λοιπόν, στο σώφρονα λόγο του Προέδρου
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού αντιπαράθεσε ύβρεις. Δεν
θα τον ακολουθήσουµε στον ολισθηρό αυτό δρόµο. 

Επιτρέψτε, όµως, τούτο: Η αντίδραση του κ. Μαρκόπουλου πι-
στοποιεί ένα γεγονός, ότι ο στόχος που είχε ο Πρόεδρος του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού µε σειρά πρωτοβουλιών του τις
τελευταίες ηµέρες επέτυχε απολύτως. Το φαύλο πολιτικό κατε-
στηµένο και αυτοί που το εκφράζουν ταρακουνήθηκε. 

Άκουσα απ’ όλες τις πτέρυγες της Αριστεράς και της Νέας Δη-
µοκρατίας -που φαίνεται να συµπλέουν τώρα τελευταία εν είδει
αρραβώνος, γάµου, δεν ξέρω- επιθέσεις στο Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό για την επιλογή του εδώ και ένα χρόνο να υπερψηφί-
σει το άρθρο 1 του µνηµονίου, προκειµένου η Ελλάδα να λάβει
τα εκατόν δέκα δισεκατοµµύρια ευρώ από το µηχανισµό στήρι-
ξης. 

Εδώ πρέπει να δοθεί µια απάντηση, που προσπαθούµε κατά
καιρούς να δώσουµε, αλλά δυστυχώς κάποιοι δεν την αντιλαµ-
βάνονται. 

Εµείς, κύριοι, πρώτον, δεν δώσαµε λευκή επιταγή σε κανένα.
Δώσαµε ανάσες στη χώρας, τις οποίες ανάσες η Κυβέρνηση του
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κ. Παπανδρέου δεν µπόρεσε να εκµεταλλευθεί. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα, αυτή είναι η ουσία. 

Για να δούµε τη συµπεριφορά την αντίστοιχη έναντι του µνη-
µονίου του κ. Σαµαρά, για να δούµε την υποκρισία που εµπεριέ-
χει! Τι λέει ο αξιότιµος Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας; Λέει:
«Επαναδιαπραγµάτευση του µνηµονίου». Προσέξτε, αγαπητοί
συνάδελφοι: Αυτοί που σήκωναν αντιµνηµονιακή σηµαία, την
έχουν υποστείλει και δεν κάνουν λόγο για κατάργηση του µνη-
µονίου αλλά για ένα άλλο µνηµόνιο που θα επαναδιαπραγµατευ-
θούν. Εδώ, λοιπόν, εάν αυτό δεν είναι το άκρον άωτο της
υποκρισίας, διερωτάται ο πολίτης τι είναι;

Βεβαίως, να θυµίσω στον αγαπητό κ. Μαρκόπουλο –γιατί φαί-
νεται δεν παρακολουθεί συχνά πυκνά τις εργασίες του Κοινοβου-
λίου, αν και έχει τη θέση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου- ότι
το 85% των νοµοσχεδίων που έφερε το ΠΑΣΟΚ στη Βουλή υπερ-
ψηφίστηκε από τη Νέα Δηµοκρατία, νοµοσχέδια που υλοποιούν
το µνηµόνιο. Άρα, λοιπόν, προς τι η δήθεν επαναστατική, αντι-
µνηµονιακή ρητορική της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; 

Βεβαίως, πρέπει να κατανοήσει ο κόσµος ότι το φιλί της ζωής
στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν το δίνει ούτε ο Λαϊκός Ορθό-
δοξος Συναγερµός ούτε η Αριστερά ούτε κανένας άλλος, αλλά
το φιλί της ζωής, την παράταση της ζωής στην Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ τη δίνει ο κ. Σαµαράς µε την πολιτική του. 

Έρχοµαι και σε πράγµατα που προκάλεσαν αλγεινή εντύπωση
πραγµατικά, όπου από έναν κοινοβουλευτικό άνδρα της εµπει-
ρίας του κ. Μαρκόπουλου δεν το ανέµενα. 

Έφτασε στο σηµείο να αναφερθεί στο «ΤΗΛΕΑΣΤΥ». Άκουσον,
άκουσον! Μόνο ένα πράγµα θα πω, κύριε Πρόεδρε: Σε εποχές
δύσκολες για την ευρύτερη παράταξη, όταν όλοι κρύβονταν, κά-
ποιος άνθρωπος, ο κ. Καρατζαφέρης, προέταξε τα στήθη του,
βγήκε µπροστά µε τα πενιχρά µέσα που είχε στη διάθεσή του και
υπερασπίστηκε έναν ολόκληρο κόσµο µπαίνοντας και στη φυ-
λακή. Αυτό κάποιοι το ξέχασαν, το παρασιωπούν. Ο κόσµος το
θυµάται. 

Βεβαίως, ακούστηκε και για το πόθεν έσχες του Αρχηγού του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν αναφέρθηκα στον
Πρόεδρο. Εσείς το εκλάβατε έτσι. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς λέµε το
εξής απλό: Όποιος θέλει, όποτε θέλει, όπως θέλει, µε ορκωτούς
λογιστές, µε οτιδήποτε, µε υπηρεσίες από πίσω του, να έρθει και
να ελέγξει τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Είναι ένας άνθρωπος αυτοδηµιούργητος, που υποβάλλει, κύριε
Μαρκόπουλε, φορολογική δήλωση από δεκαέξι, δέκα επτά χρό-
νων. Δεν νοµίζω κάποιοι άλλοι ανεπάγγελτοι εδώ µέσα να έχουν
το σθένος ή –αν θέλετε- τη βούληση ή την πραγµατικότητα να
επιδείξουν κάτι αντίστοιχο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Ακούστηκε στην Αίθουσα η τοποθέτηση του αξιότιµου Αναπλη-

ρωτή Υπουργού. Του προξένησε αλγεινή εντύπωση, είπε, η ρήση
του Προέδρου του ΛΑΟΣ για σταγονίδια. 

Προφανώς, αξιότιµε κύριε Υπουργέ, αυτή τη νουθεσία που
απευθύνατε –εγώ δεν θα πω προς τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ- στο
Σώµα, θα έπρεπε να την απευθύνετε προς τον Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ, γιατί ο δικός σας Πρόεδρος, ο κ. Παπανδρέου, άνοιξε
αυτή τη συζήτηση, δεν την άνοιξε ο κ. Καρατζαφέρης. Ο κ. Πα-
πανδρέου άνοιξε αυτή τη συζήτηση περί σταγονιδίων. Και αυτό
µπορεί να αποδειχθεί ευχερέστατα. Άρα, λοιπόν, µην εγκαλείτε
το δικό µας Πρόεδρο. Απευθύνετε προς το δικό σας Πρόεδρο
τις όποιες νουθεσίες σας.

Έρχοµαι στο τελευταίο θέµα. Αγαπητοί συνάδελφοι, για να
µην υπάρχει παραποίηση της πραγµατικότητας, ο αξιότιµος
Υπουργός των Οικονοµικών εδώ και µια εβδοµάδα περίπου, σε
τηλεοπτική του συνέντευξη, είναι αυτός που είπε ότι τα χρήµατα
στα κρατικά ταµεία επαρκούν µέχρι τις 18 Ιουλίου. Δεν είπε ο
Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού κάτι τέτοιο. Έρ-
χεται, λοιπόν, ο κ. Μαρκόπουλος και λέει: «Είναι δυνατόν ο Πρό-
εδρος του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού να ενσπείρει το φόβο
στους πολίτες, λέγοντας τέτοια πράγµατα;». Μα, εδώ και µια

εβδοµάδα, άλλοι είχαν ενσπείρει το φόβο ή είχαν πει την πραγ-
µατικότητα -αυτό δεν το εξετάζω- και πάντως είναι ρήση κάποιων
άλλων, δεν είναι του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού. Μην παραποιούµε την πραγµατικότητα.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι καλά θα κάνουν όσοι
διετέλεσαν Υπουργοί της χλιδής να κρατούν το στόµα τους κλει-
στό. Τους ακούει ο κόσµος και σε τέτοιες δυσχερείς εποχές εξε-
γείρεται. Γι’ αυτό γεµίζουν οι πλατείες.  Άρα, λοιπόν, όσοι στο
παρελθόν προκάλεσαν µε τη στάση τους, τη συµπεριφορά τους,
την πολιτική τους, την καθηµερινή τους πρακτική, τον κόσµο
καλά θα κάνουν τώρα να κρατούν τουλάχιστον το στόµα τους
κλειστό. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αστέριο Ροντούλη.

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης, να
λάβει το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η κοσµοπληµµύρα που βλέπουµε κάθε απόγευµα να κατακλύ-

ζει το Σύνταγµα, αλλά και πολλές άλλες πλατείες της χώρας µας
δεν είναι µια απειλή για τη Βουλή, δεν είναι µια απειλή για την
αντιπροσωπευτική κοινοβουλευτική δηµοκρατία. Θα ήταν ένα
πολύ µεγάλο λάθος, επικίνδυνο λάθος, εάν οποιαδήποτε πτέ-
ρυγα αυτής της Αίθουσας θεωρήσει τον κόσµο που είναι έξω στο
Σύνταγµα, τους λεγόµενους αγανακτισµένους, όπως έχουν κα-
ταγραφεί, ως µία δύναµη η οποία αµφισβητεί γενικά τον κοινο-
βουλευτισµό. Ίσως, µπορεί να αποδειχθεί ότι είναι µια ελπίδα
αυτός ο κόσµος, για να πάρει νέα πνοή η δηµοκρατία, να απο-
κτήσει ουσία και περιεχόµενο και κυρίως ένα διαφορετικό πολι-
τικό προσανατολισµό. 

Σήµερα, µου δόθηκε η ευκαιρία –και το λέω και προς τους πα-
ριστάµενους εκπροσώπους της Κυβέρνησης- να καταθέσω ξανά
µία ερώτηση, την οποία έχω καταθέσει πολλάκις, αλλά δεν
παίρνω απάντηση. Και δεν παίρνω απάντηση, όχι µόνο στην ερώ-
τηση, αλλά δεν παίρνω απάντηση ούτε όταν θέτω αυτό το θέµα
απ’ αυτό το Βήµα από τους αρµόδιους της Κυβέρνησης. 

Ποια είναι η ερώτηση; Ζητώ από την Κυβέρνηση να µας απα-
ντήσει πότε, επιτέλους, θα φέρει για κύρωση τη δανειακή σύµ-
βαση, η οποία υπεγράφη ανάµεσα στη χώρα µας και τις χώρες
της Ευρωζώνης, πλην Γερµανίας, η οποία για ευνόητους λόγους,
τους οποίους νοµίζω ότι ξέρετε, δεν υπέγραψε ως γερµανικό
κράτος, αλλά µέσω µιας τράπεζας, της KfW. Και υπέγραψε µέσω
µιας τράπεζας, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί ήθελε να αποφύγει
µήπως το αξιότιµο αυτό ελληνικό κράτος τολµήσει κάποτε να
διεκδικήσει από το γερµανικό κράτος τις εύλογες αποζηµιώσεις
και κυρίως µήπως κάποτε οι χουβαρντάδες κυβερνώντες µας
διεκδικήσουν το περίφηµο κατοχικό δάνειο. Όπως οι πιστωτές
µας ζητούν τα δάνειά τους, η Ελλάδα ως πιστώτρια –µια φορά
έγινε αυτό, αναγκαστικό δάνειο έδοθη- είναι τόσο γαλαντόµα
που δεν ζητά το δάνειο, παρ’ όλο που αυτό το δάνειο είναι κατα-
γεγραµµένο στην Τράπεζα της Ελλάδος και η πρώτη δόση έχει
καταβληθεί, παρ’ όλο που έχει αναγνωριστεί από τη Διεθνή Διά-
σκεψη των Παρισίων. Δηλαδή, είναι αναγνωρισµένο διεθνώς, κα-
ταγεγραµµένο και οφείλεται έντοκη η αποπληρωµή του. 

Συνεπώς, τα ερωτήµατα είναι τα εξής: Γιατί δεν ζητάτε αυτό
το δάνειο; Γιατί αποπληρώνετε κανονικά τους πιστωτές, αλλά
αυτά που σας χρωστούν δεν καταδέχεστε να τα ζητήσετε; Γιατί
δεν µας καταθέτετε στη Βουλή για κύρωση αυτή τη δανειακή
σύµβαση; 

Μπορείτε να επικαλεστείτε αυτό το περίφηµο άρθρο –πραξι-
κόπηµα ήταν, αντισυνταγµατικό άρθρο- ότι ο Υπουργός Οικονο-
µικών µπορεί να υπογράφει δανειακές συµβάσεις, ότι αυτές
ισχύουν από την υπογραφή τους, δεν έρχονται για κύρωση στη
Βουλή, αλλά µόνο για ενηµέρωση και συζήτηση. Είναι αυτό το
κατάπτυστο άρθρο, που θα θυµάστε ότι το φέρατε την άλλη
µέρα του µνηµονίου.

Όµως, αυτό το άρθρο δεν ισχύει για τη µνηµονιακή σύµβαση,
γιατί αυτή είναι συνυφασµένη µε το µνηµόνιο, κύριε Ροντούλη,
το οποίο ψηφίσατε. Ισχύει, ίσως, αυτή η κατάπτυστη διάταξη για
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τις επόµενες δανειακές συµβάσεις. Όµως, ακόµα και τότε, κύριε
Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ, εάν πούµε ότι ισχύει
αυτή η κατάπτυστη ρύθµιση, έπρεπε τουλάχιστον για συζήτηση
και ενηµέρωση να έρθει αυτή η περίφηµος δανειακή σύµβαση
σε αυτήν την Αίθουσα και να πάρουµε το λόγο όλοι, για να πούµε
την άποψή µας. Όµως, ούτε αυτό συνέβη. 

Και ξέρετε, αυτή η δανειακή σύµβαση συνετάχθη από ένα γρα-
φείο του Λονδίνου, το ίδιο γραφείο που συνέταξε το σχέδιο Ανάν,
το οποίο τροµοκρατείτο ο κυπριακός λαός να ψηφίσει. Κυριολε-
κτικά έπεσαν πάνω του λυτοί και δεµένοι και του έλεγαν ότι θα
γίνει µέχρι και τουρκική εισβολή, εάν δεν ψήφιζε το σχέδιο Ανάν.
Θυµάστε, βεβαίως, ότι το καταψήφισε, αψηφώντας την παγκό-
σµια εξουσία και δεν έχασε ο κυπριακός λαός, δεν τον πέταξε
κανείς στη θάλασσα, δεν τον βοµβάρδισαν, δεν έγινε εισβολή και
µάλλον, από ό,τι φαίνεται, γλίτωσε και το κράτος που είχε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ήταν ήδη µέσα όµως στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το ερώτηµά µου είναι το εξής:
Πέραν αυτών που σας είπα τώρα, ετοιµάζετε καινούργια δανει-
ακή σύµβαση; Παρακαλώ να έχω µια τοποθέτηση πάνω στο θέµα
αυτό. Μπορεί να µην είστε αρµόδιος, µπορεί όµως να είστε ενή-
µερος. Ετοιµάζετε καινούργια δανειακή σύµβαση; Έχετε παραγ-
γείλει καινούργια δανειακή σύµβαση για το νέο µνηµόνιο, τη νέα
χρηµατοδότηση, σαν και αυτή που δεν φέρατε ούτε για κύρωση,
ούτε για ενηµέρωση, ούτε για συζήτηση στη Βουλή; Έχετε πα-
ραγγείλει στο ίδιο γραφείο τη σύνταξη και τη διαµόρφωσή της;
Αυτό εγράφη, χωρίς να διαψευστεί. Παρακαλώ, εάν δεν είναι
έτσι, διαψεύστε το. Είναι ένα από τα ερωτήµατα τα οποία έχω
θέσει.

Δεν τα λέω τυχαία αυτά, ούτε είναι άσχετα, διότι άκουσα τον
αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Συµπολίτευσης, ο
οποίος µας είπε ότι τη 15η Ιουνίου, εάν δεν γίνουν κάποια πράγ-
µατα, χρηµατοδότηση κ.λπ., θα πέσουν λιµοί και καταποντισµοί
σε αυτήν τη χώρα. Μας είπε ότι δεν υπάρχει εναλλακτική λύση. 

Σας πληροφορώ, κυρίες και κύριοι σ’ αυτή την Αίθουσα, για
µια απλή είδηση, την οποία βεβαίως, στην κατάσταση που έχει
περιέλθει η χώρα µας, όπου τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης –και
αναφέροµαι στα κυρίαρχα µέσα ενηµέρωσης- είναι µέσα µαζικής
απόκρυψης και αποπληροφόρησης, την κρύβουν. 

Οι ιρλανδικές τράπεζες, λοιπόν, χθες αποφάσισαν να διαγρά-
ψουν µονοµερώς το 90% του οµολογιακού χρέους τους, διότι
θεώρησαν ότι έχουν αδυναµία να το αποπληρώσουν και αυτό
έγινε µε στήριξη της ιρλανδικής Κυβέρνησης –υπάρχει και τρόικα
εκεί αυτή την ώρα- η οποία λέει ότι αν δεν γίνει αποδεκτή η πρό-
ταση, θα νοµοθετήσει για την εφαρµογή της. Χάνουν οι οµολο-
γιούχοι, λοιπόν, τα λεφτά τους. Ποιοι είναι οι περίφηµοι
οµολογιούχοι; Διεθνείς επενδυτές, funds κ.λπ.. Όλοι αυτοί, τους
οποίους εσείς θεωρείτε ότι πρέπει να τους αποπληρώνετε κανο-
νικά, γιατί αν δεν τους αποπληρώσουµε κανονικά, τότε θα υπο-
στούµε τα πάνδεινα. Αυτά, λοιπόν, τα αποφασίζει η ιρλανδική
κυβέρνηση, οι ιρλανδικές τράπεζες και είναι υπό την τρόικα η Ιρ-
λανδία. Τι γίνεται, λοιπόν; Όταν οι τράπεζες διαγράφουν, κατά
90% το χρέος τους, µπορούν να το κάνουν, διότι ωφελούν το
τραπεζικό σύστηµα. Τότε χειροκροτούνται.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Βαράνε κανόνι, δηλαδή, για να
καταλάβω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Γείτονα, δεν µπορώ να σας
δώσω να καταλάβετε τα πάντα απ’ αυτό το Βήµα, διότι έχω µόνο
δύο λεπτά χρόνο. Αλλά νοµίζω ότι µια ιδέα πήρατε. Αρκεί.

Όταν το κάνουν οι τράπεζες αυτό, είναι αξιέπαινο και το χει-
ροκροτούν. Αν το κάνει η Ελλάδα, θα είναι καταστροφή; Το
έκανε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να µην κρυβόµαστε
πίσω από το δάχτυλο µας σ’ αυτή την Αίθουσα –δεν πρέπει να
κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας, ούτε να είµαστε ψοφο-
δεείς, υποτελείς και γονυπετείς- και η Ισλανδία. Η Ισλανδία δεν
είναι µια µεγάλη χώρα παντοδύναµη. Μερικών εκατοντάδων χι-
λιάδων χώρα είναι. Στους πάγους οι άνθρωποι παλεύουν να επι-
βιώσουν. Δύο φορές µε δηµοψήφισµα αρνήθηκε την αποπλη-
ρωµή. Δύο φορές! Δεν κατεστράφη. Κάθε φορά που αρνιόταν
µε δηµοψήφισµα την αποπληρωµή, έτρεχαν οι πιστωτές να προ-
τείνουν νέους όρους καλύτερους. Βεβαίως, δεν θα σας πάω στο

πολυσυζητηµένο για την Αργεντινή, µε το χρέος της διαγραµ-
µένο πλέον, µετά από διαπραγµατεύσεις, πάνω από 70%. Πάνω
από το 70% του χρέους της.

Θα σας προτείνω επίσης –γιατί βλέπω ότι υπάρχει ενδιαφέρον
και είναι καλό αυτό να επιδεικνύετε κάποιο ενδιαφέρον- τη µε-
λέτη των οικονοµολόγων του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
σε σχέση µε τις χώρες, οι οποίες κατά καιρούς εξέφρασαν αδυ-
ναµία αποπληρωµής του χρέους τους στις οποίες το Διεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο είπε ότι ουδόλως κατεστράφησαν, ότι οι
πιστωτές έσπευσαν πολύ γρήγορα να διαπραγµατευτούν µαζί
τους και οι περισσότερες µετά από βραχυχρόνιες –ολίγων µηνών
οι περισσότερες- δυσκολίες, µπόρεσαν να χαράξουν πολιτικές
ανάκαµψης και να διαµορφώσουν µια νέα πορεία.

Όλα αυτά βεβαίως τα αγνοούµε εδώ. Εδώ ξέρετε τι συζητάµε;
Τη συναίνεση. Ποια συναίνεση; Σε ποια βάση και σε ποια κατεύ-
θυνση; Βουλιάζει ο Γεώργιος Παπανδρέου και η Κυβέρνησή του
τη χώρα και σπεύδει ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός να προ-
τείνει –και η Νέα Δηµοκρατία βάζει κάποιους όρους επ’ αυτού-
όχι, ρε παιδιά να τη βουλιάξουµε όλοι µαζί!

Αυτό που έχει η χώρα ανάγκη αυτή τη στιγµή δεν είναι µια συ-
ναίνεση επί της πολιτικής αυτής, η οποία οδηγεί τη χώρα στην
άβυσσο. Έχει ανάγκη από µια πολύ µεγάλη ανατροπή, από µια
µεγάλη ριζική αλλαγή πορείας και από µια άλλη στάση αντιµε-
τώπισης του χρέους, εναλλακτική στάση, την οποία υπαινίχτηκα
βεβαίως µε πολλή σαφήνεια, για όσους θέλουν να καταλάβουν
ότι δεν υπάρχει µονόδροµος στην πολιτική ποτέ. Υπάρχουν πολ-
λοί εναλλακτικοί δρόµοι, οι οποίοι µπορεί να είναι συµφερότεροι
και πολλοί καλύτεροι για µια χώρα. Πάντως ο χειρότερος δρόµος
είναι αυτός, ο οποίος ακολουθείται σήµερα και ο οποίος, µέσω
του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος, θα είναι η χαριστική βολή
ίσως σε ένα ιστορικό έθνος. Γιατί εδώ έχουµε φτάσει πλέον, αυτά
διακυβεύονται στη χώρα και αυτά βλέπουν οι πολίτες και αγανα-
κτούν. Αυτή την ώρα η χώρα χρειάζεται µια πολύ µεγάλη προο-
δευτική ανατροπή, αντί της εκποίησης και της παράδοσης και
της ιδιωτικοποίησης στην οποία συνεχίζετε αµείωτα και  προσπα-
θείτε µε νοµοσχέδια σαν και αυτό που είναι και αυτά νοµοσχέδια
ιδιωτικοποίησης στην ουσία επαγγελµατικών αδειών εγκαταστά-
σεων κ.λπ. και επιχειρηµατικών πάρκων, να αντιµετωπίσετε προ-
βλήµατα. Δεν αντιµετωπίζετε τα προβλήµατα. Αυτή την ώρα
χρειάζεται δηµόσια ανασυγκρότηση, δηµόσιο ισχυρό επιτελικό,
το οποίο µπορεί να γίνει ατµοµηχανή ξανά της ελληνικής οικο-
νοµίας και όχι πολιτικές που µας οδήγησαν στην παγκόσµια, την
ευρωπαϊκή και την ελληνική κρίση. Δηλαδή πολιτικές παράδοσης
στις τράπεζες, παράδοσης στο χρηµατιστικό κεφάλαιο, παράδο-
σης στις αγορές. 

Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά είστε µια επικίνδυνη Κυβέρνηση και
δεν µπορείτε να ανοίξετε κανένα θετικό δρόµο σε όλη τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαφαζάνη.
Παρακαλείται ο Πρόεδρος κ. Κακλαµάνης να λάβει το λόγο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα αρχίσω από εκεί που τελεί-

ωσε ο κ. Λαφαζάνης, για τον «υπαρκτό κίνδυνο να αφανιστεί ένα
ιστορικό έθνος» όπως είπε. 

Εάν συναισθανόµαστε αυτό τον κίνδυνο, νοµίζω ότι θα πρέπει
ο προβληµατισµός µας και οι όποιες σκέψεις µας για τη διαχεί-
ριση του παρόντος και για το µέλλον να είναι προς εντελώς δια-
φορετική κατεύθυνση απ’ αυτή που ακολουθήσαµε ως τώρα.
Αυτό απευθύνεται κυρίως, σε όποιον πραγµατικά –και όχι προς
εντυπωσιασµό- χρησιµοποιεί εκφράσεις όπως αυτή.

Εγώ το πιστεύω πραγµατικά –και µας προειδοποίησε, πριν από
δεκαοκτώ ολόκληρα χρόνια ο Ανδρέας Παπανδρέου- ότι «εάν
δεν αφανίσουµε το χρέος, το χρέος θα αφανίσει το έθνος». Προ-
φανώς δεν το κατορθώσαµε, δεν το µπορέσαµε, συνεχίσαµε. Και
όταν χρησιµοποιώ το πρώτο πληθυντικό πρόσωπο υποθέτω ότι
όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι για όλα τα ζητήµατα ισχύει ο κανόνας
της εξατοµίκευσης ευθυνών, διότι εγώ πιστεύω ότι όπως µπορεί
να ευθύνεται ο Υπουργός που φέρνει σήµερα ένα νοµοσχέδιο
εδώ, µε την ίδια έννοια –λιγότερο προφανώς- υπάρχει ευθύνη σε
όσους θα ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Ταυτόχρονα όµως,
διότι η δηµοκρατία δεν νοείται ως µονοκοµµατικό καθεστώς,
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έχουν ρόλο και ευθύνη ανάλογη µε τις περιστάσεις και τα ζητή-
µατα, οι πάντες. 

Υποστηρίζω, λοιπόν, ότι στην πορεία της χώρας αυτά τα τριά-
ντα πέντε χρόνια –και µου κάνει εξαιρετική εντύπωση ότι µιλάµε
για τα τριάντα πέντε χρόνια σαν τα χρόνια που προηγήθηκαν να
ήταν ο παράδεισος, τον οποίο ακολούθησε η κόλαση- πολιτικές
δυνάµεις, κοινωνικές δυνάµεις, πρόσωπα που βγαίνουν τώρα στα
πανεπιστήµια ή σε άλλους χώρους και κατακεραυνώνουν τους
πάντες, είχαν άποψη και ρόλο. Προφανώς µεγαλύτερο ή µικρό-
τερο από άλλους περισσότερο υπεύθυνους κάθε στιγµή της
ιστορικής αυτής διαδροµής.

Αντί, λοιπόν, να επιρρίπτουµε ευθύνες προς µια κατεύθυνση –
αυτό επί χρόνια γίνεται σε αυτή την Αίθουσα- και όταν πραγµα-
τικά το ιστορικό αυτό έθνος βρίσκεται µπροστά σε µια κρίση που
µπορεί να του στοιχίσει την ύπαρξη –αυτό ακούω απ’ όλες τις
πλευρές και το πιστεύω και εγώ- πρέπει αν δεν θέλουµε αυτό να
είναι µια σκέτη κινδυνολογία, να δούµε τι πρέπει να κάνουµε από
εδώ και πέρα, όλοι µαζί. 

Διαπιστώνω όµως ότι αυτά που είναι οι πραγµατικές αιτίες,
αποφεύγουµε να τα θίξουµε κάποιοι. Η δηµοκρατία, αίφνης,
όπως πολλές φορές έχω πει από το Βήµα, κύριε Πρόεδρε, προ-
ϋποθέτει την ύπαρξη δηµοκρατικών στους στόχους, στα προ-
γράµµατά τους και στην εσωτερική τους λειτουργία, κοµµάτων.
Δεν νοείται η δηµοκρατία µε κόµµατα, στα οποία κυριαρχεί η
«ενός ανδρός αρχή». 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά όσοι µε ακούτε, ότι δεν κατορθώ-
σαµε να συγκροτήσουµε αυτό το βασικό υποκείµενο για τη λει-
τουργία του κοινοβουλευτισµού, που είναι το κόµµα. Γι’ αυτό η
ονοµασία της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας, είναι κοµµατική
δηµοκρατία. Αυτός είναι ο επιστηµονικός όρος γι’ αυτό τον τύπο
της αντιπροσωπευτικής κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας. Είναι η
δηµοκρατία των κοµµάτων. Χωρίς κόµµατα αρχών που να λει-
τουργούν από πάνω µέχρι κάτω, µέσα στα έγκατα της κοινωνίας,
δεν νοείται ο κοινοβουλευτισµός. Αυτό, λοιπόν, είναι κάτι που
άλλοι λιγότερο, άλλοι περισσότερο -εγώ ανήκω σε εκείνους που
περισσότερο- ανέχθηκαν ελπίζοντας ότι θα αλλάξει και τελικώς,
όπως συµβαίνει µε ολόκληρη την ελληνική κοινωνία σήµερα, εί-
µαστε παγιδευµένοι σε µία κρίση που φαίνεται αδιέξοδη. Εγώ
όµως δεν πιστεύω ότι είναι αδιέξοδη. Αρκεί να συνειδητοποιή-
σουµε –επαναλαµβάνω- το πρόβληµα και να πάρουµε µε εντιµό-
τητα, ειλικρίνεια και πραγµατική αγάπη αποφάσεις για τον τόπο
και όχι κουβέντες, συνθήµατα κι «ατάκες» σαν αυτά που έχουν
επιβληθεί επί είκοσι δύο χρόνια στα ηλεκτρονικά µέσα. 

Απευθύνοµαι σε σας, κύριε Πρόεδρε, παρ’ όλο ότι εκ της θέ-
σεώς σας δεν µπορείτε να λάβετε το λόγο, αλλά είµαι βέβαιος
ότι συµφωνείτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Απολύτως. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πείτε µου, έχετε τη δυνατότητα

αν δεν προετοιµάσετε µία «ατάκα», να εµφανιστείτε σε ένα Μέσο
Μαζικής Ενηµέρωσης και να µεταφέρετε τον πολιτικό σας λόγο
στο λαό; Ο λαός που είναι στη πλατεία Συντάγµατος δικαιολο-
γηµένα αγανακτεί, παραπονείται, απορεί. Και δεν είναι λαός
εντός εισαγωγικών αγανακτισµένος, όπως τον εµφανίζουν καπη-
λευόµενοι ως κι αυτή τη στιγµή το πόνο και τα προβλήµατα του
λαού και τον χειραγωγούν συγκεκριµένοι έξι-επτά επιχειρηµατίες
της. Θα έπρεπε, ίσως, η Βουλή να νοµοθετήσει και να κληθούν
για να διαπιστωθεί αν ένιοι εξ αυτών επενδύουν σε CDS -άρα στη
χρεοκοπία- και προς αυτήν την κατεύθυνση χειραγωγούν και το
πολιτικό σύστηµα και τον ελληνικό λαό και δεν πρόκειται να κα-
ταρρεύσουν  µαζί µε τη κατάρρευση της χώρας. 

Λυπάµαι, διότι το νοµοθέτηµα που ψήφισε η Βουλή για τη «Δι-
αύγεια» -που για πρώτη φορά έπειτα από εκατόν ογδόντα χρόνια
και βάλε- επιτέλους, ο πολίτης µπορεί να πληροφορηθεί και ένα
ευρώ ακόµη του κρατικού προϋπολογισµού πού δαπανάται –και
µε αυτό το επαναστατικό πραγµατικά γεγονός, πρόταση της Κυ-
βέρνησης και τώρα νόµο της Βουλής, βλέπουµε στο διαδίκτυο
αποφάσεις Υπουργών, δηµάρχων και άλλων κρατικών οργάνων,
που λένε ότι τόσα ευρώ δόθηκαν για εκείνο το σκοπό κ.λπ.- χρη-
σιµοποιείται από τους επιχειρηµατίες αυτούς όχι για την ενηµέ-
ρωση αλλά τον αποπροσανατολισµό των τηλεθεατών τους! 

Εγώ δεν έχω τίποτε µε τους δηµοσιογράφους, διότι οι δηµο-

σιογράφοι, πολλές φορές ακόµα και τα λεγόµενα διευθυντικά
στελέχη, είναι παγιδευµένα θύµατα που γίνονται θύτες σε βάρος
διαφόρων προσώπων, τα οποία εξευτελίζουν γεγονός που παρα-
κολουθεί ο ελληνικός λαός και υπάρχουν δυστυχώς ορισµένοι
συνάδελφοί µας εδώ που δέχονται για κάποια δευτερόλεπτα τη-
λεθέασης να αυτοεξευτελίζονται. Αλλά δεν έχουν δικαίωµα να
ευτελίζουν και το κύρος αυτού του θεσµού.

Είναι καιρός -και επιφυλάσσοµαι να το κάνω- να παραθέσω
από το Βήµα ονοµαστικά τους είκοσι µε τριάντα Βουλευτές που
αντί να βρίσκονται εδώ, όπως οφείλουµε και οι τριακόσιοι, διότι
εδώ µας στέλνει ο λαός, περιφέρονται στα κανάλια τάχα αλλη-
λοσυµπλεκόµενοι, τάχα αλληλοδιαφωνούντες, προετοιµάζοντας
από πριν τις «ατάκες» τους, οι οποίες αναστέλλονται όταν πρό-
κειται να πέσουν οι διαφηµίσεις, και το φιλοθεάµον κοινό που πα-
ρακολουθεί µε εµπιστοσύνη ότι θα ενηµερωθεί, κάθεται στους
καναπέδες κι αναµένει! 

Κάποιοι από σας θα πείτε: «Κύριε Κακλαµάνη, µας τα έχετε πει
τόσες φορές αυτά. Γιατί τα επαναλαµβάνετε;». Γιατί είναι µία από
τις ρίζες του κακού. Λαός απληροφόρητος, λαός που ψυχαγω-
γείται µε το χυδαίο, το φθηνό, το πρόστυχο, δεν µπορεί να γίνει
υποκείµενο όλων αυτών, που µας είπε και ο κ. Λαφαζάνης πριν
και ανατρεπτικών ακόµη εξελίξεων; Αυτή είναι η τραγική πραγ-
µατικότητα της χώρας. Δεν είναι οικονοµική κρίση. Είναι πολιτική
κρίση, βαθύτατη κρίση θεσµών και είναι κρίση αξιών και αρχών,
οι οποίες έχουν δυστυχώς ανταλλαγεί µε ελάχιστα ψήγµατα πρό-
σκαιρης παρουσίας, για life style, για ιδιοτέλεια σε τελική ανά-
λυση. 

Το τρίτο ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε, είναι αυτό που ζουν πολλοί
από µας, όταν ακούνε αυτό που σε µένα τουλάχιστον προκαλεί
πραγµατικά ντροπή. Να σου λένε πολίτες: «Α, εσύ είσαι τίµιος,
είσαι ο µόνος». Μα υπάρχει µεγαλύτερη ντροπή; Σηµαίνει ότι κά-
ποιοι άλλοι πιο πέρα λένε σε κάποιον άλλον ότι είναι αυτός ο
µόνος τίµιος. Μα, το «τίµιος» είναι και θα έπρεπε να είναι αυτο-
νόητο. Αλλά γιατί έχουµε οδηγηθεί ως αυτό το σηµείο, κύριε
Πρόεδρε; 

Εγώ θα ψηφίσω τη πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για το
«πόθεν έσχες». Θα ψηφίσω αλλά και θα καλέσω και άλλους συ-
ναδέλφους να συνδεθεί µε σχετική πρόταση νόµου που θα κα-
ταθέσω. Διότι πιστεύω ότι το «πόθεν έσχες» είναι µία φενάκη.
Σας το έχω ξαναπεί. Κανένας λωποδύτης δεν βγαίνει στην πιάτσα
να πει «να, αυτά τα έχω κλεµµένα». Γι’ αυτό όλη αυτή η ιστορία
του «πόθεν έσχες» ξέρετε όλοι πολύ καλά ότι δεν αγγίζει τους
λυµεώνες, δεν αγγίζει όσους ελάχιστους που καταχράστηκαν το
δηµόσιο χρήµα, διότι προφανώς δεν ζούνε στο 1964.

Κύριε Πρόεδρε, όταν ο Γεώργιος Παπανδρέου θέσπισε τότε
το νόµο για το «πόθεν έσχες» «Για την προστασία της τιµής του
πολιτικού κόσµου» δεν µπορούσες να βγάλεις από την Ελλάδα
αν δεν είχες εγκρίσεις επί εγκρίσεων και ελέγχους επί ελέγχων
της Τράπεζας της Ελλάδος και των Αρχών στα σύνορα της
χώρας, ούτε 10 δολάρια. Τώρα πατάει κανείς ένα κουµπί στον
κοµπιούτερ και διακινεί σε οποιαδήποτε χρηµατιστήρια από τα
χαράµατα που ανοίγουν της Ανατολής µέχρι το βράδυ που θα
κλείσουν της Δύσης, δισεκατοµµύρια. 

Να νοµοθετηθεί, λοιπόν, για όλους –και δεν είναι µόνο οι Βου-
λευτές, είναι οι εκδότες, οι δικαστές, τα στελέχη της κρατικής
µηχανής και τόσοι άλλοι που υποχρεούνται σε δήλωση «πόθεν
έσχες»- πρόσθετη δήλωσή τους ότι παραιτούνται υπέρ του ελ-
ληνικού δηµοσίου από οποιοδήποτε περιουσιακό στοιχείο δεν
καταγράφεται στη δήλωσή τους. Και να δίδονται κίνητρα σε
όποιον πολίτη αν είναι συνεργός -ειδικής ποινικής µεταχείρισης-
ή εάν δεν είναι συµµέτοχος αλλά ένας οποιοσδήποτε πολίτης, κί-
νητρα υπό τύπον ευρέτρων, όπως προβλέπει και ο Αστικός Κώ-
δικας για όποιον προσκοµίσει στοιχεία, που θα καταδεικνύουν
ότι υπάρχουν περιουσιακά στοιχεία είτε στο όνοµα του υποχρέου
σε δήλωση «πόθεν έσχες», είτε στο όνοµα άλλου, που ανήκουν
όµως σε εκείνον, για να περιέλθουν στο δηµόσιο. 

Και να γνωστοποιηθούν, κύριε Πρόεδρε, όλοι εκείνοι οι δηµό-
σιοι λειτουργοί, που θα αποφύγουν να κάνουν αυτήν τη δήλωση,
γιατί προφανώς έχουν κάποιο λόγο γι’ αυτό.

Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι είναι η ώρα -και από εµάς εξαρτά-
ται αυτή η στιγµή- να δώσουµε ζωντάνια στο Κοινοβούλιο. Πα-
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ρακαλώ, απευθύνοµαι στο Προεδρείο -είµαι βέβαιος ότι µε
ακούει και ο Πρόεδρος- και λέω ότι πρέπει να ισχύσει ο Κανονι-
σµός. Τα πάντα: ποιοι είµαστε παρόντες, ποιοι είναι παρόντες
απ’ αρχής µέχρι τέλους στις επιτροπές, πώς ψηφίζουµε εδώ
πέρα, πράξεις που δεσµεύουν τη χώρα. 

Πράγµατι, σωστά ελέχθη. Η περίφηµη αυτή σύµβαση µε τους
δανειστές µας πρέπει να έρθει εδώ και να συζητηθεί. Μπορεί
ανορθόδοξα νοµοθετικά -το ανεχθήκαµε, διότι δεν γινόταν αλ-
λιώς- να εδόθη για αυτή η εξουσιοδότηση στον Υπουργό Οικο-
νοµικών, αλλά η σύµβαση πρέπει να έρθει. Έχουµε ανάγκη από
πλήρη διαφάνεια. Μόνο έτσι θα  καταλάβει ο λαός ότι δεν είναι
πρόσχηµα, αλλά η πραγµατικότητα -και αυτό το γνωρίζω άριστα-
ότι χωρίς την περίφηµη πέµπτη δόση στις 15 Ιουλίου δεν θα
υπάρχει χρήµα για το δεύτερο δεκαπενθήµερο του Ιουλίου. Δυ-
στυχώς, αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Θα µπορούσε ο καθένας διαφυλάσσοντας την υστεροφηµία
του να υποβάλει µία παραίτηση, κύριε Πρόεδρε, και να πει «Εγώ
δεν θέλω να συµµετέχω σε αυτήν την κατολίσθηση». Αυτό θα
είναι η δειλία και όχι αυτά που έλεγε χθες το βράδυ το «MEGA»
ή αυτά που γράφανε στους πρώτους τίτλους σήµερα οι εφηµε-
ρίδες ότι τάχα οι Βουλευτές είναι τόσο δειλοί και φοβισµένοι
ώστε έφευγαν προχθές όταν πολιορκείτο η Βουλή από τον
Εθνικό Κήπο µε φανάρια. Ρωτήστε το Διοικητή της Φρουράς,
κύριε Πρόεδρε. Δεν είναι ούτε δέκα οι Βουλευτές, που για δια-
φόρους λόγους επειγόντως αναχώρησαν από εκεί. Εγώ ξέρω πε-
ρίπτωση συναδέλφου που είχε οµιλία στη Θεσσαλονίκη και
έπρεπε να φύγει. Τι έπρεπε να κάνει; Να µένει εδώ µέσα ή φεύ-
γοντας να πάει από εκεί για να τον ξαπλώσουν κάτω για να έχουν
τηλεθέαση οι κύριοι αυτοί για καµµιά βδοµάδα ακόµα; Έλεος! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι ακριβές. Έτσι,
όπως τα λέτε, είναι.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μα, έτσι είναι, κύριε Πρόεδρε.
Πάντοτε προσπαθούσα να µιλώ µετά λόγου γνώσεως. Αλλά

λυπάµαι, διότι πολίτες που έχουν την τιµή να εκπροσωπούν το
λαό εδώ ανέχονται να µετατρέπονται σε υποπόδια των ποδών
του κάθε παρουσιαστή που στέκεται εκεί και έχει στο αφτί του
το τι θα του πουν από το κοντρόλ µέσα. Αυτό δεν είναι δηµοκρα-
τία, αυτό είναι µία φενάκη για τη δηµοκρατία. Πρώτοι εµείς
έχουµε χρέος ν’ αντιδράσουµε. 

Αυτοί που είναι κάτω στην πλατεία, αυτό µας ζητούν να κά-
νουµε. Αυτοί δεν µας βρίζουν. Ζητούν, να κάνουµε επιτέλους το
καθήκον µας. Και το καθήκον µας είναι να επανασυνδεθούµε µε
το λαό, να γίνουν τα κόµµατα δηµοκρατικότερα στη λειτουργία
τους, να λειτουργήσει το Κοινοβούλιο, σύµφωνα µε το Σύνταγµα
και τον Κανονισµό της Βουλής. Αυτό είναι το καθήκον µας και ο
λαός αυτός τότε θα αισθανθεί ότι δεν υπάρχει ένα κενό ανάµεσα
σ’ αυτόν και τις ηγεσίες του, κενό που ευκαίρως µπορούν να κα-
λύπτουν τα οποιαδήποτε, όχι µόνο ελληνικά, αλλά και ξένα συµ-
φέροντα. Πράγµατι αυτήν τη στιγµή η χώρα είναι εκτεθειµένη και
σε εσωτερικούς και εξωτερικούς κινδύνους αποσταθεροποίη-
σης. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Πρόεδρε, όχι εκ
καθήκοντος, αλλά εκ συνειδήσεως, επιτρέψτε µου να σας ευχα-
ριστήσω για τις παρατηρήσεις σας, για τις σκέψεις που εκθέσατε,
που είναι απόσταγµα ιστορικής εµπειρίας, σοφίας και ταυτόχρονα
να σας ευχαριστήσω για τις νουθεσίες -έτσι τις εκλαµβάνω εγώ
και ελπίζω και η παµψηφία των συναδέλφων...

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι απλώς η γνώµη µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτή η γνώµη, αυτές οι

παρατηρήσεις είναι οδηγός, είναι κατευθυντήρια γραµµή, είναι
ευκολία για όλους εµάς, είναι επιτοµή και σύνοψη των προβλη-
µάτων µαζί µε αξιολογικές κρίσεις που υποδεικνύουν και τη λύση
για το πρόβληµα της δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστούµε από βάθους καρδίας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη  συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-

γίας της Βουλής, σαράντα επτά µαθητές και µαθήτριες και πέντε
συνοδοί-εκπαιδευτικοί  από το 15ο Δηµοτικό Σχολείο Βόλου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας να λάβει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όντως, ήταν καταλυτική η παρέµβαση του πρώην Προέδρου

της Βουλής κ. Απόστολου Κακλαµάνη. Τη χαρακτηρίζω καταλυ-
τική, γιατί πραγµατικά είµαστε σε µία κρίσιµη φάση. Η χώρα είναι
σε σταυροδρόµι, σε κρίσιµη καµπή και πρέπει να το καταλά-
βουµε. Ο αγώνας για να ξεπεράσουµε την κρίση δεν είναι κοµ-
µατικός, δεν είναι παραταξιακός, είναι εθνικός αγώνας. Η
δηµοκρατία ασφαλώς έχει την πλειοψηφία και τις µειοψηφίες,
έτσι λειτουργεί. Το βάρος το φέρει η Κυβέρνηση, αλλά όλοι θα
πρέπει να αρθούµε στο ύψος των περιστάσεων.

Πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η πρόσφατη –σή-
µερα την είδα στον Τύπο- δραµατική έκκληση σηµαντικών αν-
θρώπων του πολιτισµού, της τέχνης και των γραµµάτων είναι
καµπανάκι για όλους µας -εγώ την προσυπογράφω- για το πολι-
τικό σύστηµα και για τους πολίτες. Οι καιροί ου µενετοί, δεν πε-
ριµένουν, γι’ αυτό κατ’ αρχάς, δεν έχουν θέση αναβολές και
δισταγµοί και προπάντων δεν έχουν θέση λαϊκισµοί και ανευθυ-
νότητες, που σπρώχνουν κάτω από το χαλί τα προβλήµατα και
τάζουν ανέξοδες και τελικά αδιέξοδες λύσεις. 

Τι ακούσαµε προηγουµένως; Ότι χρειάζεται δηµοκρατική ανα-
τροπή. Ναι, αλλά θέλω να πω ότι η δηµοκρατική ανατροπή δεν
γίνεται µε άλµα στο κενό, γιατί αυτό θα µας χαρακτηρίσει ως ιδα-
νικούς αυτόχειρες συνολικά. Δηµοκρατική ανατροπή σηµαίνει
εθνική συνεννόηση, σύµπνοια, σεβασµός στους πολίτες, αλλά
και µαζί µε τους πολίτες στήριξη της κοινοβουλευτικής δηµοκρα-
τίας και του κοινοβουλευτισµού

Εγώ σέβοµαι το κίνηµα των αγανακτισµένων. Αν µη τι άλλο εκ-
φράζει µία πραγµατικότητα. Υπάρχουν αγανακτισµένοι πολίτες,
πώς να το κάνουµε, τους βλέπουµε; Αλλά πρέπει να πούµε και
σε αυτούς τους πολίτες, µετά ταύτα τι; Δεν πρέπει να σταθούν
απέναντι στο πολιτικό σύστηµα, αλλά να στηρίξουν µία προσπά-
θεια αλλαγής και της χώρας και του πολιτικού συστήµατος. 

Εποµένως, χρειάζεται ενίσχυση του κοινοβουλευτισµού και
της δηµοκρατίας και έτσι, υπό αυτήν την έννοια, ορισµένα από
ολίγους µεµονωµένα επεισόδια, όπως τα προχθεσινά που έγιναν
µε τους προπηλακισµούς -που ουσιαστικά πλήττουν όχι πρό-
σωπα, αλλά τον κοινοβουλευτισµό και τη δηµοκρατία- είναι επι-
κίνδυνα. Και πρέπει να αποµονωθούν όσοι υποθάλπουν ή
ενεργούν κατ’ αυτόν τον τρόπο. Αυτό θα πρέπει να είναι µία κοινή
άποψη. 

Έχουµε, λοιπόν, µπροστά µας µεγάλο δρόµο και τις αλλαγές,
που αναφέρθηκε προηγουµένως ο Πρόεδρος. Το πολιτικό σύ-
στηµα, τα κόµµατα πρέπει να αλλάξουν. Η άποψή µου, µε όση
εµπειρία έχω είναι ότι είµαστε στην εποχή που θα πρέπει η αντι-
προσωπευτική πολιτική και αυτό που λέµε κοινωνικά κινήµατα,
πρωτοβουλίες των πολιτών -να µην το πω «κοινωνία των πολι-
τών», γιατί έχει συρρικνωθεί η έννοια από µερικούς στις Μη Κυ-
βερνητικές Οργανώσεις, αυτά τα ακηδεµόνευτα κινήµατα των
πολιτών, να συνεργαστούν αρµονικά για να πάει ο τόπος µπρο-
στά. Δεν έχουµε πια κανένα περιθώριο αναβολής

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Αυτό που λέω έχει ιδιαίτερη σηµασία. Και θα έρθω σε λίγο και
στο νοµοσχέδιο. Γιατί ας µην ξεχνάµε ότι µιλάµε επί των άρθρων,
αλλά η συζήτηση πήγε σήµερα στην συγκυρία. Είναι επόµενο.
Τρέχουν τα γεγονότα. Εγώ είµαι υπέρ της τήρησης του Κανονι-
σµού. Και άλλες φορές έχω κάνει και επισηµάνσεις στο Προε-
δρείο. Σήµερα όµως πραγµατικά και µετά τα όσα τελευταία
συνέβησαν δεν µπορεί κανένας να πει ότι αυτό το ζωντανό σώµα
που λέγεται Βουλή των Ελλήνων δεν θα έπρεπε να ασχοληθεί µε
την τρέχουσα πραγµατικότητα. Υπάρχει µια καυτή πραγµατικό-
τητα. 

Το νοµοσχέδιο συνδέεται µε µια µεγάλη αναγκαιότητα. Ποια
είναι η προτεραιότητα; Εγώ δεν θα µπω σε διλήµµατα, µονόδρο-
µους ή οτιδήποτε σχετικά. Ο δρόµος όµως της προοπτικής της
χώρας είναι να καταφέρει να αποκαταστήσει τη δηµοσιονοµική
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τάξη, γιατί δεν είναι δυνατόν να συνεχίζει µε ελλείµµατα, να δια-
χειριστεί βιώσιµα το χρέος  –άρα, πρέπει να πάµε σε πλεονά-
σµατα- και το κυριότερο γιατί αυτό εξασφαλίζει εισοδήµατα και
θέσεις εργασίας, να γυρίσουµε σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης
και µάλιστα σε ανάπτυξη µε βάση ένα νέο πρότυπο: όχι απλά
ανάπτυξη στηριγµένη σε ένα ξεπερασµένο καταναλωτικό πρό-
τυπο, αλλά ανάπτυξη στηριγµένη σε επενδύσεις, σε παραγωγή
προϊόντων και υπηρεσιών που έχουν σήµερα πέραση στις αγο-
ρές, σε παραγωγικές επενδύσεις δηλαδή προϊόντων και υπηρε-
σιών, για να γίνουµε ανταγωνιστική οικονοµία, όπου έχουµε
συγκριτικά πλεονεκτήµατα. Και απεδείχθη ακόµα και σε αυτήν
την κρίση ότι έχουµε συγκριτικά πλεονεκτήµατα. Οι εξαγωγές
αυξήθηκαν. Ο τουρισµός φέτος, όπως όλοι υπολογίζουν -δεν
είναι υπολογισµοί της Κυβέρνησης, είναι υπολογισµοί των φο-
ρέων- θα πάει καλά. 

Εποµένως, θέλω να πω ότι αυτός είναι ο µόνος δρόµος της
προοπτικής. Δεν είναι δρόµος προοπτικής -να βαρέσουµε κανόνι,
να βάλουν φέσι οι τράπεζες, να γίνουµε µπαταξήδες στον κόσµο.
Δεν µπορεί να σταθεί η Ελλάδα. Η Ελλάδα έχει κάνει µια επιλογή.
Είναι µέσα στην Ευρώπη, είναι στον πυρήνα της Ευρώπης, πρέ-
πει να µείνει στον πυρήνα της Ευρώπης και αυτό είναι προς το
συµφέρον του ελληνικού λαού και σήµερα και των µελλοντικών
γενιών. Πρέπει να το διακηρύξουµε αυτό προς κάθε κατεύθυνση,
όπως πρέπει να διακηρύξουµε –και αυτό θα είναι µια αλλαγή στο
πολιτικό σύστηµα- ότι θα πρέπει να λέµε την αλήθεια. 

Δεν είναι εύκολος ο δρόµος που έχουµε. Μην αφήνουµε τον
κόσµο να νοµίζει ότι υπάρχει κανένας εύκολος δρόµος, εύκολες
και µαγικές λύσεις. Φτάσαµε στο σηµείο µηδέν, φτάσαµε στο χεί-
λος του γκρεµού. Και για να αποτραπεί η χρεοκοπία, να διασωθεί
η οικονοµία και να πάρει η χώρα τα πάνω της, χρειάζεται µεγάλη
και συστηµατική προσπάθεια, την οποία πρέπει να στηρίξουµε
όλοι. Όλοι πρέπει να βάλουµε πλάτη σε αυτήν την προσπάθεια. 

Έχω µιλήσει και επί της αρχής και για άρθρα του νοµοσχεδίου.
Το νοµοσχέδιο ουσιαστικά ενισχύει αυτήν την προσπάθεια για
την ανάπτυξη. Οι ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου συµπληρώνουν µια
δέσµη µέτρων και εργαλείων για την ενίσχυση της επιχειρηµατι-
κότητας, της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας και την βελ-
τίωση του επενδυτικού  περιβάλλοντος. Και ανάπτυξη σηµαίνει
επενδύσεις. Ανάπτυξη σηµαίνει υγιής επιχειρηµατικότητα. Ανά-
πτυξη σηµαίνει ανταγωνιστική οικονοµία. Ανάπτυξη σηµαίνει πα-
ραγωγή προϊόντων και υπηρεσιών ποιότητας τα οποία  µπορούν
να έχουν πέραση, να βρουν αγορές. Χάνουν έδαφος τα προϊόντα
µας τα τελευταία χρόνια. Έχασαν πολύ έδαφος τα προϊόντα και
οι υπηρεσίες στις αγορές. Πρέπει να ξαναγίνουµε χώρα παρα-
γωγής, ανταγωνιστική οικονοµία. 

Το νοµοσχέδιο έχει τρία κεφάλαια: Σ’ ότι αφορά τα τεχνικά
επαγγέλµατα, τα οποία ουσιαστικά τα απελευθερώνει και δηµι-
ουργεί προϋποθέσεις καλύτερων υπηρεσιών, σ’ ότι αφορά τις
µεταποιητικές δραστηριότητες, όπου επίσης προβλέπονται ρυθ-
µίσεις για να µπορέσει να ενισχυθεί η επιχειρηµατικότητα, και σ’
ότι αφορά τα επιχειρηµατικά πάρκα στα οποία θα πω ορισµένα
πρόσθετα πέραν των όσων είπα επί της αρχής, είναι προς θετική
κατεύθυνση.

Για τα επιχειρηµατικά πάρκα έγιναν σκιαµαχίες στην επιτροπή
µεταξύ Νέας Δηµοκρατίας και Κυβέρνησης, ποιος είχε την ιδέα,
γιατί δεν ψήφισε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. την πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ.λπ. Είπα ότι δεν πρέπει να µένουµε εκεί. Σηµασία έχει ότι
µια ρύθµιση νέα, η οποία προβλέπει τα της λειτουργίας αλλά και
της χωροθέτησης και άλλα ζητήµατα που έχουν σχέση µε τα επι-
χειρηµατικά πάρκα, είναι σωστή και θα διευκολύνει. 

Παίρνονται νέα µέτρα. Υπάρχει δυνατότητα διεύρυνσης των
δυνατοτήτων των επιχειρήσεων που είναι στα πάρκα, όπως lo-
gistics και ερευνητικά κέντρα, και απλούστευση των διαδικασιών.
Για την εγκατάσταση και λειτουργία επιχειρήσεων όπως λέει το
άρθρο 54 απλουστεύονται όλες οι διαδικασίες. Για να µην κου-
ράζω είναι µια σειρά από σηµαντικά ζητήµατα. 

Εδώ επισηµαίνω, κύριε Υπουργέ, αυτό που είπα και επί της
αρχής. υπάρχουν πολλά προεδρικά διατάγµατα και αποφάσεις.
Ελπίζω ότι είστε έτοιµοι. Δεν πρέπει να χάσουµε χρόνο. Αλλιώς
αν πάµε µε τον αραµπά σε αυτά, πραγµατικά ο νόµος θα µείνει
ουσιαστικά στα χαρτιά. Γιατί η υλοποίηση του νόµου εξαρτάται

από µια πληθώρα προεδρικών διαταγµάτων –δεν µπορεί να γίνει
και αλλιώς- και ελπίζω να έχει γίνει προετοιµασία. 

Τελειώνω µε µια κουβέντα για την τροπολογία για τα ΣΔΙΤ. Κυ-
ρίως γι’ αυτό πήρα το λόγο αλλά η Βουλή είναι ένας ζωντανός
οργανισµός και παρασύρθηκα αλλού στα πολιτικά. Τα ΣΔΙΤ απο-
τελούν ένα χρήσιµο αναπτυξιακό εργαλείο, αρκεί να το χειρι-
στούµε σωστά. Πιστεύω ότι σε αυτή τη φάση, όπου προσπα-
θούµε να επανεκκινήσουµε την αναπτυξιακή µηχανή, µπορεί να
παίξουν µαζί µε τα άλλα εργαλεία έναν καταλυτικό ρόλο για την
ανάπτυξη. Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να γίνει ενηµέρωση –και θα
έπρεπε να έχει γίνει η ενηµέρωση- στη Βουλή. Πού βρίσκεται,
ποια η εξέλιξη στο πρόγραµµα των ΣΔΙΤ; Υπάρχει για παρά-
δειγµα η υποχρέωση από το νόµο ενός ενδεικτικού καταλόγου
έργων και υπηρεσιών. Έχει γίνει; Μπορούσατε να ενηµερώσετε
τη Βουλή µε τα πρόσφατα στοιχεία για να ξέρουµε πού βρίσκεται
η δραστηριότητα. 

Όσον αφορά την τροπολογία –και µε αυτό τελειώνω- τι κάνετε
µε αυτή; Καταργείτε τη διάταξη που προέβλεπε στην Ειδική
Γραµµατεία ΣΔΙΤ στελέχωση, µε προσωπικό. Και αντ’ αυτού προ-
βλέπεται πρόσληψη εταιρειών συµβούλων. Εδώ υπάρχουν κά-
ποια ερωτήµατα:

Εφόσον έχετε συµβούλους και προβλέπει ο νόµος –αναφέρο-
µαι στον αρχικό νόµο- που προβλέπει σύµβουλους στους φορείς
που θα προχωρήσουν τις ΣΔΙΤ, γιατί χρειαζόµαστε και άλλους
συµβούλους στην Ειδική Γραµµατεία των ΣΔΙΤ; Δεν το καταλα-
βαίνω αυτό. 

Προβλεπόταν επίσης διοικητική στήριξη της Γραµµατείας. Θα
την αντικαταστήσετε µε υπηρεσίες από τους συµβούλους; Αυτό
είναι ένα δεύτερο ερώτηµα σε σχέση µε την τροπολογία που
φέρνετε. 

Και το τρίτο και βασικότερο. Προβλέπεται στη νοµοθεσία η
εξής δοµή. Υπάρχει η διυπουργική επιτροπή για ΣΔΙΤ. Έρχεται
η Ειδική Γραµµατεία. Στην Ειδική Γραµµατεία υπάρχει γενικός
γραµµατέας και διευθυντής και από εκεί και κάτω προβλέπονται
σύµβουλοι. Κάθε φορέας που θα προχωρήσει σε ΣΔΙΤ –αν το
έχω καταλάβει, αυτή είναι η δοµή περίπου- έχει και τους δικούς
του συµβούλους ΣΔΙΤ. Ερώτηµα: Αυτή η συνεργασία συµβούλων
Ειδικής Γραµµατείας που βάζετε τώρα µε τους συµβούλους
στους φορείς πώς εξασφαλίζεται ότι δεν θα δηµιουργήσει πε-
ρισσότερα προβλήµατα από όσα θα λύσει; 

Είναι ορισµένες απορίες µου και τις λέω καλοπροαίρετα, έτσι
ώστε να αποδώσει τα µέγιστα αυτός ο νόµος. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να µπλοκάρονται οι αποφά-
σεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης έχει το
λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, τις τε-
λευταίες µέρες, όποτε καλούµαι να µιλήσω στη Βουλή για κάποιο
ειδικό θέµα, µου έρχεται στο µυαλό το γνωστό «τέτοια ώρα, τέ-
τοια λόγια». Διότι πραγµατικά εγώ δεν θυµάµαι να υπάρχουν πιο
κρίσιµες στιγµές. Δεν θα ήταν υπερβολή να πούµε πως καθόµα-
στε, συζητάµε, προσπαθούµε ίσως να βρούµε κάποια λύση όταν
ένα τρένο µε πολλά βαγόνια έρχεται από απέναντι και είναι
έτοιµο να λιώσει την Ελλάδα. 

Αυτήν την ώρα είµαστε µόνοι µας απέναντι στην ιστορία, τη
συνείδησή  µας και την πατρίδα µας: Στην ιστορία, αν αποφασί-
σει να ασχοληθεί µαζί µας και δεν µας θεωρήσει µικρούς και µοι-
ραίους. Στη συνείδησή µας, αν δεν την έχουµε χάσει. Και στην
πατρίδα µας, αν θέλουµε να τη σώσουµε. Και δεν πρόκειται να
τη σώσουµε χωρίς υπευθυνότητα, σοβαρότητα και εθνική ενό-
τητα. 

Πρέπει, λοιπόν, όλοι µας και από τη θέση της Αντιπολίτευσης
να κάνουµε ό,τι µπορούµε, να δώσουµε τον καλύτερό µας εαυτό
για να σωθεί ο τόπος. Αλλά προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι: Ό,τι
και να κάνει µια αντιπολίτευση, από µόνη της δεν φτάνει για να
αντιµετωπιστούν τα µεγάλα προβλήµατα, αν δεν υπάρχει και µια
κυβέρνηση που να κυβερνά και να κυβερνά ουσιαστικά και όχι
θεωρητικά. 

Θέλω να τα πω αυτά ίσως για να έχω ήσυχη τη συνείδησή µου,
ίσως γιατί αισθάνοµαι ότι µπορεί να έρθουν χειρότερα. Αλλά δεν
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ξέρω και αν φτάνει να έχουµε ήσυχη τη συνείδησή µας. Όµως
πραγµατικά νοµίζω πως τα µηνύµατα που εξεπέµφθησαν σήµερα
από πολλές πλευρές πρέπει έστω και στο παρά πέντε να γίνουν
κατανοητά για να αλλάξουµε πορεία. Και για να ακούσουµε τον
κόσµο που διαµαρτύρεται, αλλά και για να έχουµε το θάρρος να
πούµε χωρίς λαϊκισµό στους πολίτες αυτούς τι νοµίζουµε εµείς,
τι πιστεύουµε εµείς ότι γίνεται και τι δεν µπορεί να γίνει. Διότι,
όσο λάθος είναι ένα πολιτικό σύστηµα να κλείνεται µέσα σε ένα
γυάλινο πύργο, άλλο τόσο λάθος είναι η κολακεία, που την πλη-
ρώσαµε πάρα πολύ ως Ελλάδα σε διάφορες ιστορικές στιγµές.
Και την πληρώσαµε και στην τελευταία κρίση που βιώνουµε, γιατί
νοιαστήκαµε περισσότερο απ’ όσο θα έπρεπε για τις επόµενες
εκλογές και όχι για τις επόµενες γενιές.

Εν πάση περιπτώσει, επειδή έχουµε να ασχοληθούµε και µε το
συγκεκριµένο ζήτηµα και επειδή ως Κοινοβούλιο είµαστε υπο-
χρεωµένοι να αντιµετωπίσουµε και τα ζητήµατα που η Κυβέρ-
νηση φέρνει εδώ προς συζήτηση και προς ψήφιση, θα µιλήσω
για το νοµοσχέδιο αυτό. Μίλησα επί της αρχής; κάνοντας κά-
ποιες συγκεκριµένες παρατηρήσεις. Τώρα στα άρθρα και στις
τροπολογίες: 

Πρώτον, έχουµε την τροπολογία που αναφέρεται µεταξύ
άλλων και στο ζήτηµα των αγορών κρέατος. Είναι ένα ζήτηµα, µε
το οποίο και εµείς είχαµε ασχοληθεί ως Κυβέρνηση. Φέραµε µία
ρύθµιση, βάσει της οποίας εάν εκτός των νέων αγορών, της νέας
αγοράς της Αθήνας ειδικότερα, που έγινε ακριβώς για να ανα-
βαθµιστεί η παλιά αγορά, εάν δεν υπάρχουν κενές θέσεις, να
µπορεί να γίνεται εµπόριο κρέατος και εκτός. Εκεί υπήρξε ένα
ζήτηµα ως προς την ερµηνεία. Δόθηκαν δυνατότητες να λειτουρ-
γήσουν εµπορικές επιχειρήσεις εκτός, ενώ υπάρχουν κενές θέ-
σεις εντός. Τίθενται λοιπόν διάφορα θέµατα, διάφορες ενστάσεις
από τους λειτουργούντες εντός ως προς τον ανταγωνισµό, ως
προς ενοίκια που καλούνται να πληρώνουν εκείνοι σε σχέση µε
αυτούς που είναι εκτός, αλλά και ως προς τις συνθήκες υγιεινής
-αν και ο νόµος βεβαίως είναι πάρα πολύ ξεκάθαρος ως προς τις
συνθήκες υγιεινής.

Σήµερα η Κυβέρνηση φέρνει µία τροπολογία µε την οποία
υπάρχει απελευθέρωση βάσει της οδηγίας για τις υπηρεσίες. Θα
ήθελα από τον κύριο Υπουργό µια ξεκάθαρη τοποθέτηση ποιο
είναι ακριβώς το σκεπτικό µε βάση το οποίο φτάσαµε στη συγκε-
κριµένη ρύθµιση και πώς θα αντιµετωπιστούν τα ζητήµατα αντα-
γωνισµού αυτών που είναι µέσα στην αγορά σε σχέση µε αυτούς
που είναι έξω από την αγορά. Και φυσικά όλα τα ζητήµατα που
σχετίζονται µε την ασφάλεια των τροφίµων και τη δηµόσια υγεία.
Ακόµα περισσότερο, θέλω να µας πει ο Υπουργός εάν έγινε συ-
ζήτηση µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς, ποιες ήταν οι αντι-
δράσεις τους και πόσο σίγουρη είναι η Κυβέρνηση για τη
ρύθµιση που φέρνει. Ότι, δηλαδή, βρίσκεται στο σωστό δρόµο
και δεν θα χρειαστεί να την τροποποιήσει εκ νέου. Αυτή είναι µία
πρώτη παρατήρηση.

Μια δεύτερη παρατήρηση αφορά σε κάτι που έθεσε ήδη ο κ.
Λέγκας και έχει σχέση µε το άρθρο 40. Το άρθρο 40 αναφέρεται
στις αδειοδοτήσεις των καινούργιων επιχειρήσεων και εξαιρεί το
Νοµό Αττικής. Μπορούν οι επιχειρήσεις που ιδρύονται ανά την
Ελλάδα να ιδρύονται µε πιο γρήγορες διαδικασίες. Εµείς, όπως
ξέρετε, στηρίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο, όµως το νοµο-
σχέδιο εξαιρεί ένα σηµαντικό τµήµα της ελληνικής επικράτειας,
διότι στο Νοµό Αττικής είναι συγκεντρωµένο ένα µεγάλο τµήµα
της εµπορικής και γενικότερα οικονοµικής δραστηριότητας. 

Θέλουµε µια απάντηση, κύριε Υπουργέ, γιατί εξαιρείται η Ατ-
τική. Έχουµε την υποψία ότι πάλι το Υπουργείο Περιβάλλοντος
επενέβη και έχουµε δύο µέτρα και δύο σταθµά. Πώς θα αντιµε-
τωπίσετε το ζήτηµα; Προτίθεστε να τροποποιήσετε τη διάταξη;
Θα φέρετε, εάν προλάβετε, άλλη διάταξη επί του συγκεκριµένου
ζητήµατος; Ξέρετε ότι δεν τοποθετούµαι ως Βουλευτής της Πε-
ριφέρειας. Υπάρχει τοποθέτηση γι’ αυτό µεταξύ των άλλων και
του Βιοτεχνικού Επιµελητηρίου Αθηνών, του οποίου η διοίκηση
δεν πρόσκειται πάντως στην Νέα Δηµοκρατία. Ξεκάθαρη τοπο-
θέτηση θέλουµε και ως προς αυτό.

Τρίτον, ΣΔΙΤ, Συµπράξεις Δηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα.
Έκανε κάποιες παρατηρήσεις ο κ. Γείτονας προηγουµένως όπως
και ο κ. Λέγκας. Υπάρχουν ενστάσεις από τη δική µας πλευρά.

Θα έλεγα ότι η δική µου µεγαλύτερη ένσταση είναι σε σχέση µε
το πώς προχωρούν ή καλύτερα δεν προχωρούν οι Συµπράξεις
Δηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα, όπως και οι αποκρατικοποιήσεις.
Στην παρούσα φάση οι ΣΔΙΤ έχουν µια βαρύνουσα σηµασία, αν
θέλουµε να στείλουµε ένα αναπτυξιακό µήνυµα και να πάρει
µπροστά η οικονοµία. Αλλά, όπως και οι αποκρατικοποιήσεις,
έτσι και οι ΣΔΙΤ είναι αφηµένες στους ώµους ενός ειδικού γραµ-
µατέα, ο οποίος φαντάζοµαι θα προσπαθεί να κάνει κάτι, πάντως
όχι µε εντυπωσιακά αποτελέσµατα. 

Δεν σας τα λέω αντιπολιτευτικά. Προσέξτε, δεν είναι η ώρα
τώρα. Πέρασαν αυτά. Δεν είναι η ώρα να λέµε ότι εµείς τα κά-
ναµε όλα σωστά και εσείς τα κάνατε όλα λάθος. Αλλά είναι η
ώρα, δεδοµένης της βαρύνουσας σηµασίας που έχουν και οι Συ-
µπράξεις Δηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα και οι αποκρατικοποιή-
σεις για την οικονοµία, να υπάρξει µια αναβάθµιση στο
ενδιαφέρον της Κυβέρνησης ως προς αυτό. Εγώ θα έλεγα να
ασχολείται και ένας Υφυπουργός αποκλειστικά µε αυτό το ζή-
τηµα και να υπάρχουν συγκεκριµένα χρονοδιαγράµµατα και στο-
χοδιαγράµµατα. Αλλιώς βαθαίνει η ύφεση και επιταχύνουµε την
καταστροφή µε αυτές τις µεθόδους ή την έλλειψη µεθόδων. 

Και µια τελευταία παρατήρηση και ερώτηση ταυτόχρονα.
Αφορά στον επενδυτικό νόµο. Εν χορδαίς και οργάνοις ψηφί-
στηκε ο Επενδυτικός Νόµος. Τον ψηφίσαµε κι εµείς και καλά κά-
ναµε και τον ψηφίσαµε. Όµως ακούω, υπάρχει µια φηµολογία ότι
τώρα που έληξε η προθεσµία υποβολής των αιτήσεων εκδηλώ-
θηκε ελάχιστο ενδιαφέρον. Εάν είναι αληθινή η φηµολογία, η
λέξη «ελάχιστο» ίσως είναι υπερβολική. Είναι λιγότερο και από
ελάχιστο το ενδιαφέρον. Θα ήθελα να υπάρξει µια τοποθέτηση
από την πλευρά της Κυβέρνησης για αυτό, να ξέρουµε πού πάµε,
να ξέρουµε ποια είναι τα δεδοµένα, να ξέρουµε σε τι µπορούµε
να ελπίζουµε και αν δεν µπορούµε να ελπίζουµε, κάτι να αλλά-
ξουµε, έστω και την τελευταία στιγµή. Διότι, όπως είπα και την
άλλη φορά, φοβάµαι ότι πάµε στο άγνωστο µε βάρκα ούτε καν
την ελπίδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Νοµού Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βλάχος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά τα όσα είπε ο Πρόεδρος κ. Απόστολος Κακλαµάνης και

ο συνάδελφος κ. Κωστής Χατζηδάκης για τη γενικότερη κατά-
σταση που επικρατεί, όλα όσα λέµε και θα πούµε για το νοµο-
σχέδιο φαίνονται λίγα, φαίνονται µικρά, φαίνονται ανούσια.
Πραγµατικά, το πρόβληµα που ζει η πατρίδα µας είναι µεγάλο
και κάθε κραυγή αγωνίας, από όπου και αν προέρχεται, µας εκ-
φράζει όλους, το σύνολο του πολιτικού κόσµου και βεβαίως δεν
µπορεί να κρίνεται ο πολιτικός κόσµος από κάποιες εξαιρέσεις
που κάποιοι θέλουν να τις αναδεικνύουν, γιατί έτσι τους βολεύει.
Οι πολλοί, οι έντιµοι είµαστε εδώ, που κάναµε τη δουλειά µας
όσο καλύτερα µπορούµε, που εν πάση περιπτώσει, υπηρετούµε
τον όρκο που δώσαµε απέναντι στους πολίτες και στην πατρίδα.

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, ερχόµενος στα θέµατα τα οποία συζη-
τάµε και πριν µπω στο νοµοσχέδιο, να πω και µία φράση ακόµη
για ένα θέµα που τις τελευταίες µέρες απασχολεί την κοινή
γνώµη στην Ελλάδα και κυρίως στην Ευρώπη. 

Τελευταία υπάρχει αυξανόµενο ενδιαφέρον και κινητικότητα
σε ευρωπαϊκό επίπεδο για την παρουσία του βακτηριδίου Ε-coli
σε λαχανικά από την Ισπανία, που έχουν εισαχθεί στη Γερµανία
και έχουν προκαλέσει εκατοντάδες κρούσµατα αλλά και θανά-
τους. 

Δεν έχει εξακριβωθεί ακόµα η χώρα προέλευσης ή και ο τρό-
πος διακίνησης –στην αρχή είπαµε για την Ισπανία, ενώ τώρα
ακούγονται και δεύτερες φωνές- και κυρίως δεν έχει βρεθεί
ακόµα ο τρόπος επιµόλυνσης. Επίσης δεν έχουν κατασταλάξει
στο ποιο είναι το προϊόν εκείνο µέσω του οποίου δηµιουργήθηκε
η µόλυνση. 

Έχουν παρατηρηθεί κρούσµατα σε διάφορες ευρωπαϊκές
χώρες. Επειδή λοιπόν το στέλεχος του Ε-coli είναι ιδιαίτερα σπά-
νιο και επικίνδυνο για τη δηµόσια υγεία, θέλουµε πραγµατικά να
κάνουµε έκκληση στην Κυβέρνηση να ξεκαθαρίσει το τοπίο σε
ό,τι αφορά τη χώρα µας. 

Μέσα από ελέγχους που καλούµε να κάνει ο ΕΦΕΤ και το
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Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων να ξεκαθαρίσει
ότι το θέµα δεν αφορά τη χώρα µας και να διαβεβαιώσει και τους
Έλληνες καταναλωτές και τους Ευρωπαίους –γιατί έχουµε αρ-
κετές εξαγωγές σε µια κρίσιµη φάση- ότι η χώρα µας εγγυάται
γι’ αυτά τα προϊόντα και να αναλάβουµε βεβαίως την ευθύνη.

Αυτό που ζητώ φαίνεται µε µια πρώτη προσέγγιση ότι είναι αυ-
τονόητο, αλλά επειδή οι καιροί είναι πονηροί, θα πρέπει η χώρα
µας να µην αφήσει τίποτα στην τύχη. Αυτό που είναι αυτονόητο,
πρέπει να έχει την πολιτική ευαισθησία να το διευκρινίσει απένα-
ντι στους Έλληνες και Ευρωπαίους καταναλωτές, για να προστα-
τεύσουµε τα συµφέροντα της χώρας µας και των Ελλήνων
αγροτών.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του νοµοσχεδίου. Είπα και στην επι-
τροπή και θα επαναλάβω κάποια πράγµατα συνοπτικά. Υπάρχουν
κάποια σηµεία αιχµής και µεταφέρουµε εδώ τη φωνή συνδέ-
σµων, φορέων, εκπροσώπων της κοινωνίας. 

Κύριοι Υπουργοί, επέµεινα στο θέµα του συνδέσµου των κα-
τασκευαστών πολυεστερικών σκαφών. Μιλάµε για µικρές βιοτε-
χνίες-βιοµηχανίες. Είπαµε να υπάρξει µια ρύθµιση για επιχειρή-
σεις που λειτουργούν πάνω από δεκαπέντε χρόνια, άρα δεν είναι
χθεσινές. Έχουν µια διαδροµή και ξεκίνησαν αυτή τη δραστηριό-
τητά τους µε ό,τι ίσχυε εκείνη την περίοδο. Πολλές από αυτές
µάλιστα δεν έχουν συγκεκριµένη άδεια.

Τι είπαµε ότι θέλουµε εµείς σ’ αυτό; Θέλουµε αύριο να κλεί-
σουν, αν γίνει µια καταγγελία και για όσες δεν γίνει η καταγγελία,
θέλουµε να συνεχίζουν να δουλεύουν έτσι αυθαίρετα ή να τις
οδηγήσουµε σε τακτό χρονικό διάστηµα στα οργανωµένα βιοµη-
χανικά πάρκα; Εγώ νοµίζω ότι πρόθεση του νοµοσχεδίου είναι
να µαζέψει την αυθαιρεσία. 

Πρέπει λοιπόν νοµίζω, ακόµα και την ύστατη ώρα, να υπάρξει
µια πρόβλεψη γι’ αυτούς που έχουν δραστηριότητα δεκαπέντε
χρόνων, να οδηγηθούν σε ένα-δύο χρόνια ή σε όποιο χρονικό
διάστηµα εσείς πείτε εντός βιοµηχανικών πάρκων, αλλιώς να
σταµατά επίσηµα η δραστηριότητά τους. 

Γιατί έτσι δίνουµε τη δυνατότητα πρώτον να καταγραφούν
ποιοι είναι όλοι και όχι όταν γίνεται µια καταγγελία. Δεύτερον, να
θέσουµε όλους ενώπιον των ευθυνών τους, να τους δείξουµε ότι
σ’ ένα συγκεκριµένο χρόνο θα ενταχθούν κάπου. Τέρµα η επαγ-
γελµατική αναρχία. 

Αν το αφήσουµε έτσι, βεβαίως δεν θα µας ζητήσει κανείς ευ-
θύνη. Απλά  το νοµοσχέδιο δεν θα έλθει να δώσει λύση σε µια
κατηγορία επαγγελµατιών. Μα, θα µου πείτε ότι σαν το σύνδεσµο
αυτών των κατασκευαστών µπορεί να υπάρχουν και άλλοι επαγ-
γελµατίες. Βεβαίως. 

Εµάς τι µας ενοχλεί αν όλοι αυτοί οι επαγγελµατίες, που λει-
τουργούν άναρχα, οδηγηθούν εντός τακτού χρονικού διαστήµα-
τος στα βιοµηχανικά πάρκα; Αυτή δεν είναι η αποστολή του
νοµοσχεδίου που ψηφίζουµε; Αυτό δεν πρέπει να θέλουµε όλοι,
να ενταχθούν όλοι, να σταµατήσει αυτή η δραστηριότητα;

Έχω εδώ ένα πολυσέλιδο υπόµνηµα του Δήµου Μαραθώνα
που λέει ότι επί της οδού Μαραθώνος -µε πολλές σφραγίδες
επαγγελµατιών- απαγορεύονται επαγγελµατικές δραστηριότη-
τες. Δηλαδή θέλουµε κοινωνίες όπου δεν θα λειτουργεί βενζινά-
δικο, συνεργείο αυτοκινήτων κ.λπ.. 

Ποιο είναι το πρότυπό µας; ποια κοινωνία θέλουµε να φτιά-
ξουµε; Όποιος από αυτούς τολµήσει και δραστηριοποιηθεί και
κυρίως αυτοί που έχουν χρόνια δραστηριότητα, πάµε να τους
την κλείσουµε. Αυτή την ώρα η λύση είναι να κλείνουµε καταστή-
µατα ή να ανοίξουµε το παιχνίδι, σύµφωνα µε τις ανάγκες της
κάθε τοπικής κοινωνίας; 

Θα µου πείτε, ποιος θα πει τις ανάγκες της τοπικής κοινωνίας;
Βεβαίως οι εκπρόσωποι, αλλά εγώ θα πω κυρίως η δηµοτική
αρχή, ό,τι λέει ο δήµος. Αγαπάει λιγότερο τον τόπο ο δήµαρχος,
η δηµοτική αρχή απ’ ό,τι εµείς οι υπόλοιποι; Εγώ νοµίζω ότι πρέ-
πει και σ’ αυτό να δώσουµε λύση.

Το τρίτο που θέλω να θίξω προέρχεται από την Ένωση Εται-
ρειών Ανατολικής Αττικής. Είπαµε ότι υπάρχει ένα βιοµηχανικό
πάρκο, µια βιοµηχανική περιοχή, λειτουργεί δεκαετίες. Εδώ
υπάρχει µια αµφισβήτηση του ποσοστού εισφοράς. Μιλάµε για
20%. Γιατί πρέπει να ισχύει το ίδιο ποσοστό σ’ όλη την Ελλάδα;
Δεν ξέρω πώς θα ρυθµιστεί για να µην υπάρχουν παρερµηνείες. 

Εγώ έκανα µια πρόταση να έγκειται στην απόφαση του Υπουρ-
γού. Μπορεί να έχετε δίκιο να λέτε ότι δεν µπορεί ο Υπουργός
να αποφασίζει, αλλά γιατί πρέπει να αντιµετωπιστεί η Αττική, που
έχει κάποιες ιδιαιτερότητες, που είναι πιεσµένη, µε όσα ισχύουν
στην υπόλοιπη Ελλάδα; Εδώ πρέπει να υπάρξει µεγαλύτερη ευ-
αισθησία ούτως ώστε να οδηγήσουµε και αυτές τις βιοµηχανικές
περιοχές στο να εξυγιανθούν και να ενταχθούν στο καινούργιο
πλαίσιο δραστηριότητας. 

Γιατί αυτό πρέπει να µας ενοχλεί; Γιατί πρέπει να κολλάµε στην
εισφορά που έτσι και αλλιώς δεν µπορούν να τη δώσουν; Το δί-
ληµµα που θέτουµε σε αυτούς τους ανθρώπους είναι «ή παρα-
µένετε όπως είσθε, όπως λειτουργούσατε στη δεκαετία του ’60
ή δίνετε εισφορά». Μα, εισφορά δεν µπορούν να δώσουν. Δεν
πρέπει να τους οδηγήσουµε αυτή την ώρα στον εκσυγχρονισµό; 

Εγώ νοµίζω ότι πρέπει να υπερβούµε µικροστρεβλώσεις που
υπάρχουν και κάποιες προσεγγίσεις που αυτήν την ώρα δεν είναι
ρεαλιστικές και να δώσουµε λύση και σ’ αυτό.

Έρχοµαι σ’ ένα επόµενο θέµα. Είπαµε ότι έρχονται σε σύ-
γκρουση ρυθµίσεις του παρελθόντος. Ακούστηκε το παράδειγµα
του Ηρακλείου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε  Πρόεδρε, ήθελα λίγο την κατανόησή σας, γιατί έχουµε
και τις τροπολογίες.

Φέρατε µια τροπολογία που µιλάει για το άρθρο 7 του ν. 3325.
Είπαµε ότι υπάρχουν υφιστάµενες και λειτουργούσες. Ή πρέπει
να πούµε παντού ότι απευθυνόµαστε στις υφιστάµενες ή θα πρέ-
πει να δούµε και κάποιες επιχειρήσεις που δεν συµπεριλαµβάνο-
νται σ’ αυτήν τη ρύθµιση.

Στη νοµοθεσία ερχόταν ένα νόµος, µία υπουργική απόφαση,
µια εγκύκλιος και πολλές φορές η µία απόφαση ανακαλούσε την
άλλη. Μέσα σ’ αυτό το δαιδαλώδες νοµοθετικό πλαίσιο, εµείς ζη-
τάµε να ξεκαθαρίσει το τοπίο. Για να γίνει αυτό προφανώς πρέπει
να κάνετε κάποια υπέρβαση. Προφανώς κάτι πρέπει να καταρ-
γήσετε, προφανώς θέλει περισσότερο ψάξιµο. 

Όπως ακούστηκε από το συνάδελφο από την Κρήτη, άλλο κα-
θεστώς ισχύει στο Δήµο Αλικαρνασσού και άλλο στο Δήµο Ηρα-
κλείου. Τώρα που έγιναν ένας καλλικρατικός δήµος, πείτε µου τι
θα ισχύσει. Να σας πω εγώ; Απλά, δεν θα γίνει τίποτα. Αυτό όµως
δεν είναι αποτέλεσµα, δεν είναι ανάπτυξη. Νοµίζω ότι αυτό είναι
που απογοητεύει τους πολίτες και θέλουν να συνεννοηθούµε
όλοι σε κάποια βασικά θέµατα και να υπερβούµε στρεβλώσεις
του παρελθόντος.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε την τροπολογία που κατετέθη. Για
την µεν λειτουργία των κεντρικών αγορών, θέλω να πω ότι προ-
φανώς όλα πάνε στις µισθώσεις που θα γίνουν αργότερα µε
βάση το νέο Κανονισµό, άρα η ουσία είναι τι θα προβλέπει αυτός
ο Κανονισµός.

Το ότι χρειάζεται περισσότερη τάξη στις αγορές είναι αλήθεια.
Όµως, θα έλεγα, αν δεν το έχετε κάνει –και θα το πείτε εσείς- να
συνεννοηθείτε µε τους Συνδέσµους Κεντρικών Αγορών ούτως
ώστε ο Κανονισµός να δίνει λύσεις σε πραγµατικά προβλήµατα
και να εκσυγχρονίζει την αγορά.

Το δεύτερο θέµα που θίγει η τροπολογία είναι αυτό των επι-
χειρήσεων χονδρεµπορίας κρεάτων και πουλερικών.  Προφανώς
εδώ, όπως και εσείς είπατε, έχουµε µια υποχρέωση από οδηγία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Όµως, κύριε  Υπουργέ, θέλω να πα-
ρατηρήσω ότι στο σηµείο 8 µιλάτε για αδειοδότηση της έδρας
και των υποκαταστηµάτων και ζητάτε να υπάρχει βεβαίωση της
αρµόδιας κατά τόπο πολεοδοµικής αρχής.

Εδώ πρέπει να σας πω ένα πραγµατικό πρόβληµα. Σ’ αυτόν
τον τόπο κανείς ξεκινά µια δραστηριότητα νόµιµα µε όλα τα δι-
καιολογητικά που η πολιτεία θέλει εκείνη τη στιγµή. Όµως έρχε-
ται µια ρύθµιση και αλλάζει τις χρήσεις. Κινδυνεύουµε λοιπόν
-ενώ εσείς ανοίγετε την αγορά ή τουλάχιστον η επιταγή της οδη-
γίας εκεί προσβλέπει- να φέρουµε σε δύσκολη θέση επιχειρήσεις
που λειτουργούν. 

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι πρέπει να υπάρξει µια σαφέστατη ανα-
φορά για τις επιχειρήσεις που σήµερα λειτουργούν εκτός αγο-
ράς. Συµφωνώ και µ’ αυτό  που είπε ο κ. Χατζηδάκης. Υπάρχει
ένας εκσυγχρονισµός της αγοράς κρεάτων και στην Αθήνα και
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στη Θεσσαλονίκη. Θα πρέπει όσα καταστήµατα λειτουργούν έξω
να διαθέτουν HAZ και ISO για προστασία της υγιεινής των τρο-
φίµων που παράγουν. Πρέπει αυτό να προβλέπεται καθώς και,
όπως είπα, η εξαίρεση των εταιρειών που λειτουργούν. Εµείς σ’
αυτή την περίπτωση πρέπει να σας πω ότι λέµε ότι µια επιχεί-
ρηση που δραστηριοποιείται εκτός αγοράς στον τοµέα των κρε-
άτων, πρέπει να έχει τυπικά την έδρα της εντός της αγοράς.
Εσείς µ’ αυτή την οδηγία ανοίγετε την αγορά. Πρέπει λοιπόν, να
εξασφαλίσουµε πρώτα την υγιεινή και δεύτερον την οµαλή λει-
τουργία της αγοράς για καταστήµατα που λειτουργούν εδώ και
χρόνια τα οποία ξεκίνησαν νόµιµα και που κινδυνεύουν σήµερα,
λόγω αλλαγής χρήσης γης, να πληρώσουν αµαρτίες της δικής
µας διαφορετικής νοµοθέτησης.

Έρχοµαι στο επόµενο. Μιλάτε για το Eποπτικό Συµβούλιο του
ΓΕΜΗ. Εγώ θα έλεγα ότι δεν ξέρω κατά πόσο µέσα στο Eποπτικό
Συµβούλιο πρέπει να υπάρχουν δυο άτοµα από τη Γενική Διεύ-
θυνση Εσωτερικού Εµπορίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τελειώνετε, παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δίνετε την εντύπωση ότι πρόθεση του Υπουργείου είναι να

ελέγχει, το Υπουργείο, η Κυβέρνηση κάθε φορά, το Εποπτικό
Συµβούλιο. Ενώ δεν νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι είναι στις προ-
θέσεις. Εµάς µας ενδιαφέρει να δουλέψει το Εποπτικό Συµβού-
λιο και το ΓΕΜΗ, άρα η στελέχωση πρέπει να γίνει αξιοκρατικά.
Και σε κάθε περίπτωση θα έλεγα εδώ να ακούσετε ακριβώς την
κεντρική ένωση επιµελητηρίων τι ακριβώς θα σας πει µιας και
τον διευθύνοντα σύµβουλο θα τον πληρώνουν αυτοί. 

Θα συµφωνήσω στις ρυθµίσεις του παραεµπορίου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κλείστε, παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ και εµείς είχαµε προβλέψει ότι την ευθύνη για την κατάρ-

τιση και δραστηριοποίηση µικτού κλιµακίου για την πάταξη του
παρεµπορίου την έχει ο δήµος. Ο δήµαρχος κάθε περιοχής.
Εσείς µε την άµεση καταστροφή που λέτε τώρα βρίσκεστε στη
σωστή κατεύθυνση. Θα έλεγα ότι δεν έχετε προβλέψει κάτι που
εµείς λέγαµε. Πολλά προϊόντα που προέρχονται από το παρε-
µπόριο θα  µπορούσαν να αξιοποιηθούν σε γηροκοµεία και σε
άλλα δηµόσια ιδρύµατα. Αυτό µην το απορρίπτετε. Πιθανόν να
είναι χρήσιµο. 

Και ένα τελευταίο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, δεν υπάρχει τελευ-

ταίο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Υπάρχει για τα δίδακτρα, κύριε Πρόε-

δρε.
Θα πω ότι είναι θετικό που αυτήν τη στιγµή παγώνουν τα δί-

δακτρα των ιδιωτικών σχολείων όµως πρέπει να εξηγήσετε λίγο
περισσότερο –το λέτε και εσείς εδώ στην τροπολογία- ότι πάνε
για µια επόµενη κυβέρνηση, για έναν επόµενο Υπουργό, για µια
επόµενη χρονιά, οι αυξήσεις τις οποίες φέτος φρενάρουµε. Και
πρέπει να είναι ένα µήνυµα στήριξης του δηµοσίου σχολείου.
Αυτή η κατεύθυνση πρέπει να είναι για να µην παγιδεύσουµε σε
σηµερινές τιµές αυριανούς µαθητές. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα πανέ-

µορφα Χανιά, την πατρίδα του Ελευθερίου Βενιζέλου, παρακο-
λουθούν τη συνεδρίαση αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες, τρεις εκπαιδευτικοί και επτά
γονείς από το 11ο Δηµοτικό Σχολείο Χανίων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής) 

Ο Υφυπουργός κ. Ρόβλιας θέλει να κάνει ορισµένες νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Δευτερολογία έχουµε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα έχετε. Αλλά θα κα-

ταθέσει τώρα ο Υπουργός νοµοτεχνικές βελτιώσεις. 
Μετά θα πάµε στον κ. Πολατίδη και ακολούθως οι Υπουργοί

θα τοποθετηθούν. 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Να δούµε πότε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε; 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Δέκα πέντε λεπτά ο ένας, δεκαπέντε

λεπτά ο άλλος, τώρα µιλάει ο Υπουργός! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα παρουσιάσει νοµο-

τεχνικές βελτιώσεις για δύο λεπτά. Θα ήταν καλύτερα για σας
να έχετε ακούσει τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις. Αν θέλετε να µι-
λήσετε τώρα…

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Όχι, όχι, δεν είπα αυτό.  Να τις παρου-
σιάσει. 

Ήµουν νούµερο δύο και έχει φτάσει 15:40’ και ακόµα δεν έχω
µιλήσει. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας):  Ας προηγηθεί ο κ. Πολατίδης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε το λόγο, κύριε
Πολατίδη. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Όχι, όχι. Να µιλήσει ο Υπουργός. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έτσι καθυστερούµε,

κύριε Πολατίδη. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, παρακαλώ να κάνετε τώρα τις νοµο-

τεχνικές βελτιώσεις. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Δευτερόλεπτα µόνο, κύριε Πρό-
εδρε για να δοθεί ο λόγος στον κ. Πολατίδη. 

Μια διόρθωση-διευκρίνιση θα ήθελα µόνο να κάνω. 
Στην παράγραφο 11 της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 426

και ειδικό αριθµό 36 και ειδικότερα στην παράγραφο 3 του τρο-
ποποιούµενου άρθρου 11 του ν. 3377/2005, οι τρεις πρώτες λέ-
ξεις («Τα ανωτέρω όργανα») αντικαθίστανται µε τις λέξεις: «Τα
όργανα που προβαίνουν στις κατασχέσεις των προϊόντων της πα-
ραγράφου 1, είτε υπαιθρίου εµπορίου είτε εντός αποθηκευτικών
εν γένει χώρων, στεγασµένων ή µη, περιλαµβανοµένων και αυ-
τοκινούµενων  µέσων». 

Θα σας τα καταθέσω. Ουσιαστικά διευκρινίζουµε ποιοι είναι οι
χώροι που ελέγχουν αυτά τα όργανα. Κάποια άλλα πράγµατα
µετά τον κ. Πολατίδη. 

(Στο σηµείο αυτό ο  Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα διευκρίνιση, η οποία έχει ως
εξής:

11376 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να  διανεµη-
θούν. 

Θα έχει ακόµα απ’ ό,τι κατάλαβα ο κύριος Υφυπουργός να κα-
ταθέσει, να βελτιώσει. 

Ο κ. Ηλίας Πολατίδης, Βουλευτής Σερρών του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού, έχει το λόγο. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο  Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ και ο πρώην

Πρόεδρος της Βουλής, κ. Κακλαµάνης, αναφερόµενοι στην ση-
µερινή οικονοµική συγκυρία, είπαν ότι υπάρχει κίνδυνος εξαφα-
νίσεως ενός ιστορικού έθνους. 

Ποτέ χρεοκοπίες δεν εξαφάνισαν το ελληνικό έθνος. Το 1893
είχαµε µια χρεοκοπία -το «δυστυχώς επτωχεύσαµεν» του Χαρι-
λάου Τρικούπη- και το 1912 είχαµε διπλασιασµό της Ελλάδας.
Το 1933 που είχαµε την επόµενη χρεοκοπία επί Ελευθερίου Βε-
νιζέλου και το 1940 είχαµε το έπος του «ΟΧΙ». Άρα δεν κινδυνεύει
η χώρα µας από χρεοκοπία. Κινδυνεύει από το ότι έχουµε χάσει
τη συναίσθηση οποιουδήποτε εθνικού ιδεώδους, τη συναίσθηση
ότι ανήκουµε σε ένα έθνος. 

Ο φιλελευθερισµός έχει ενσκήψει µετά τον πόλεµο και ιδιαιτέ-
ρως µετά το 1974 προσπαθώντας να µας πείσει πως ο καθένας
είναι ένα άτοµο. Και βλέπουµε ότι η φυγή των καταθέσεων, αυτή
η ροή των καταθέσεων προς το εξωτερικό είναι ότι ο καθένας πι-
στεύει ότι είναι ένα άτοµο και πρέπει µε τον καλύτερο τρόπο, µε
τον προσφορότερο τρόπο να εξασφαλίσει τα συµφέροντά του
αδιαφορώντας µε το τι θα γίνει µε το ελληνικό κράτος και το ελ-
ληνικό έθνος που το θεωρεί και κάτι δευτερεύον. Αυτό είναι που
θα καταστρέψει, αν θα καταστρέψει, το ελληνικό έθνος, που δεν
το νοµίζω ότι µπορεί να γίνει. Το ελληνικό έθνος έχει βρεθεί σε
πολύ χειρότερες συνθήκες και πάντα κατόρθωνε να επιζεί.

Για το θέµα του παραεµπορίου θέλω να µιλήσω. Γι’ αυτό έλαβα
κυρίως το λόγο. Το θέµα του παραεµπορίου είναι ένα πολύ ση-
µαντικό θέµα. Αναφέρεται ότι τα διαφυγόντα έσοδα του κράτους
είναι 8 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αν υπολογίσουµε ότι όλα τα µέτρα
του µνηµονίου –οι µειώσεις µισθών, η κατάργηση των δώρων-
δεν απέφεραν στον ελληνικό προϋπολογισµό πάνω από 1 δισε-
κατοµµύριο ευρώ, αν λάβουµε υπ’ όψιν µας ότι το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων –και όχι το κουτσουρεµένο που τελικά θα
γίνει- είναι χαµηλότερο και από τα 8 δισεκατοµµύρια ευρώ, µι-
λάµε για ένα τεράστιο θέµα. 

Έρχεστε εδώ να κάνετε µια ρύθµιση. Και εδώ, επειδή είδα και
το άρθρο σε σηµερινή εφηµερίδα κάποιας συναδέλφου της Νέας
Δηµοκρατίας, η οποία κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ για τα θέµατα του
παραεµπορίου, εγώ θα έπρεπε να πω «ουαί υµίν ΠΑΣΟΚ και Νέα
Δηµοκρατία υποκριταί!». Γιατί στο θέµα του παραεµπορίου από
το 2007 που έχω εκλεγεί Βουλευτής έχω κάνει πάρα πολλές ερω-
τήσεις. Πολλές εξ αυτών και στην κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας και στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Και είναι εδώ παρών
και ο Υφυπουργός επί Νέας Δηµοκρατίας. Μπροστά στην είσοδο
του Υπουργείου Οικονοµικών είχαν απλωµένα οι διάφοροι λα-
θρέµποροι τα προϊόντα τους και τα πουλούσαν.

Κι έκανα φυσικά και το 2009 ερώτηση στον δικό σας Υπουργό,
της δική σας Κυβερνήσεως. 

Πωλούσαν, λοιπόν, µπροστά στην είσοδο του Υπουργείου Οι-
κονοµικών τα λαθραία εµπορεύµατα. Και αδυνατούσε το ελλη-
νικό κράτος, υποτίθεται, να εφαρµόσει το νόµο µπροστά στην
είσοδο του Υπουργείου Οικονοµικών.

Κρύβεστε, δηλαδή, όλοι –το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία-
πίσω από το δάχτυλο, προκειµένου να πείτε ότι δεν µπορείτε να
κάνετε τίποτα για το θέµα του παραεµπορίου. 

Γιατί δεν µπορείτε να κάνετε; Διότι η λαθροµετανάστευση είναι
αυτό για το οποίο βαθµολογείστε από τους εξωτερικούς παρά-
γοντες, από τις πρεσβείες εδώ πέρα που παίρνουν βαθµούς οι
διάφοροι ηγέτες της Ελλάδος, ως προς το αν θα µπορέσετε, δη-
λαδή, να φέρετε πολλούς λαθροµετανάστες στην Ελλάδα. Αυτό
είναι το ζητούµενο, οι κοινωνικοί µηχανικοί, το βαρβαριστί λεγό-
µενο «social engineering». 

Έρχεστε, λοιπόν, εδώ για ένα θέµα που είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό, τουλάχιστον από οικονοµικής πλευράς. Και νοµίζω ότι
τώρα που οι βαυκαλισµοί τού «4% ανάπτυξη» έχουν περάσει, δεν
αντιµετωπίζεται το θέµα µόνο µε τις συγκεκριµένες αποσπασµα-

τικές ρυθµίσεις. Ένα τόσο τεράστιο θέµα, δεν µπορεί να έρχεται
σε ένα νοµοσχέδιο και µάλιστα µε τη µορφή τροπολογίας. Θα
έπρεπε να έρθει σε ένα αυτόνοµο νοµοσχέδιο, για να γίνει ου-
σιαστική συζήτηση, να γίνει συζήτηση επ’ αυτού του φαινοµένου,
γιατί το οικονοµικό ενδιαφέρον είναι τεράστιο. 

Ποια είναι, όµως, η προτεραιότητά σας; Προτεραιότητά σας
ακόµη και τώρα είναι η παγκοσµιοποίηση και όχι η επίλυση του
οξυτάτου οικονοµικού προβλήµατος της χώρας.

Παίρνετε κάποια µέτρα, τα οποία είναι σωστά. Να είστε, όµως,
βέβαιοι ότι παρ’ όλα αυτά που προτείνετε µέσα από την τροπο-
λογία επί του παραεµπορίου, θα βρεθούν νοµικά κόλπα. Διότι
πραγµατικά είχαν εφεύρει ορισµένοι δικηγόροι, που τους προ-
µηθεύουν κάποιες µη κυβερνητικές οργανώσεις τους λαθροµε-
τανάστες, που κυρίως ασκούν αυτό το παραεµπόριο, διάφοροι
νοµικά κόλπα όπως: «Όχι, δεν τα έχει απλωµένα κάτω. Τα κρα-
τάει επάνω του.». Και βλέπουµε ακριβώς αυτό να ισχύει. Βλέ-
πουµε κάποιους  µε τέσσερις, πέντε γυναικείες τσάντες στο ένα
χέρι και τέσσερις, πέντε γυναικείες τσάντες στο άλλο να προ-
σπαθούν να τις πουλήσουν κ.λπ..

Δεν διασφαλίζετε τους διωκτικούς υπαλλήλους. Εάν και εφό-
σον τους κινητοποιήσετε –γιατί και αυτό είναι ένα τεράστιο ερω-
τηµατικό- θα κινδυνεύουν από µηνύσεις, διότι δεν είναι πλήρως
καλυµµένοι από αυτά που προβλέπει µέσα η τροπολογία. Θα
τους λένε: «Γιατί ψεκάσατε µε το σπρέι;» «Δεν λάβατε µέτρα.»
«Κινδυνεύει η υγεία κάποιου που ήταν παραδίπλα.» Θα δηµιουρ-
γηθούν, δηλαδή, τεράστια νοµικά προβλήµατα και δεν θα εφαρ-
µοστούν στην πράξη και αυτές οι ρυθµίσεις, όπως δεν εφαρµό-
στηκαν και οι παλαιότερες.

Οφείλετε, λοιπόν, να φέρετε ένα αυτόνοµο νοµοσχέδιο, το
οποίο να λύνει ουσιαστικά όλο το θέµα και να γίνει µία σοβαρή
συζήτηση. 

Πάνω απ’ όλα πρέπει να πείτε γιατί καθυστέρησε τόσο πολύ
αυτή η απλή τροπολογία, όταν το περιεχόµενό της έχει ανακοι-
νωθεί τουλάχιστον ένα εξάµηνο στις εφηµερίδες, ότι πράγµατι
υπάρχει το συγκεκριµένο θέµα, ότι ο τρόπος τον οποίο προέβλεπε
ο προηγούµενος νόµος της Νέας Δηµοκρατίας ήταν γραφειοκρα-
τικός, απαιτούσε καταµετρήσεις που ήταν αδύνατον πρακτικά να
γίνουν µε το προσωπικό, το οποίο έχουν οι υπηρεσίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, επανερχόµενος στον Υφυπουργό για το θέµα
των αυτοκινήτων. 

Ανέφερε χθες και ο κ. Αϊβαλιώτης, σας ανέφερα κι εγώ, ότι θα
έπρεπε εκτός από την εισαγωγή της οδηγίας, όπως έρχεται, για
το θέµα των αυτοκινήτων, που είναι φυσικά κοµµένη και ραµµένη
στα µέτρα των αυτοκινητοβιοµηχανιών των µεγάλων χωρών, να
υπάρξουν και κάποια µέτρα ή τουλάχιστον κάποιος προβληµατι-
σµός για την ανάπτυξη µιας βιοµηχανίας και για την επίλυση των
ζητηµάτων που απασχολούν. Τις εγκρίσεις τύπου πρακτικά το
ελληνικό κράτος ουδέποτε τις δίνει, γιατί υπάρχει ευθυνοφοβία
των υπαλλήλων, γιατί είναι δύσκαµπτο το νοµοθετικό πλαίσιο.
Πρέπει να δούµε ότι από αυτήν τη διαδικασία δεν µπορεί µόνο
εµείς να δανειζόµαστε και να εξάγουµε τα χρήµατα στο εξωτε-
ρικό.

Επίσης, πρέπει να πάρετε κάποια µέτρα για τη διευκόλυνση
της εισαγωγής των µεταχειρισµένων αυτοκινήτων, για να µειωθεί
η συνολική οικονοµική επιβάρυνση, ιδιαιτέρως, µάλιστα, υπό το
βάρος της οικονοµικής κρίσεως.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τηρώ το χρόνο µου, κύριε Πρόεδρε, και σταµατώ εδώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πάρα πολύ

τον κ. Πολατίδη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας κ. Ντίνος Ρόβλιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 426, που έχει

τα θέµατα των κεντρικών αγορών και τα θέµατα που παραεµπο-
ρίου.

Απαντώντας σε κάποιες ερωτήσεις, του κ. Χατζηδάκη και του
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κ. Βλάχου, ήθελα να πω ότι οι προβλέψεις για τις κεντρικές αγο-
ρές είναι µια χωροταξική απελευθέρωση της χονδρεµπορικής
δραστηριότητας κρεάτων και οπωρολαχανικών. Όταν λέµε, βέ-
βαια, «απελευθέρωση», εννοούµε πάντοτε ότι στους χώρους,
στις περιοχές στις οποίες θα εγκατασταθούν, θα έχουν το δικαί-
ωµα να εγκατασταθούν βάσει των χρήσεων γης της περιοχής.

Για να µην ξεφύγουν κάποιοι από αυτήν τη ρύθµιση, ζητάµε να
προσκοµίζουν βεβαίωση της αρµόδιας πολεοδοµικής αρχής ότι
στην έδρα της εγκατάστασης ή του υποκαταστήµατος επιτρέπε-
ται το χονδρεµπόριο κρεάτων ή νωπών οπωρολαχανικών.

Έχει δίκιο ο κ. Βλάχος σε αυτό το σηµείο, λέγοντας ότι αυτήν

τη στιγµή µπορεί κάποιες επιχειρήσεις να λειτουργούν νοµίµως
σε µία περιοχή και στο µεταξύ να έχει αλλάξει η χρήση. 

Για να µη δηµιουργηθεί, λοιπόν, κάποιο θέµα, συµπληρώνουµε
στην παράγραφο 8 της τροπολογίας το εξής: «Εξαιρουµένων
των ήδη νοµίµως λειτουργούντων κατά τη θέση σε ισχύ του πα-
ρόντος νόµου». Κι έτσι δεν τίθεται θέµα.

Καταθέτω τη συµπλήρωση για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα συµπλήρωση, η οποία έχει ως
εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να διανεµη-
θεί στους κυρίους συναδέλφους.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Τι κάνουµε λοιπόν; Ενσωµατώ-
νουµε την οδηγία, τη 2006/123 –είναι υποχρεωτική η ενσωµά-
τωσή της- και καταργούµε την υποχρέωση άσκησης της χονδρε-
µπορικής δραστηριότητας αποκλειστικά µέσω των κεντρικών
αγορών. Δεν αλλάζει, όµως, τίποτα στο θέµα της υγιεινής και
ασφάλειας των τροφίµων. Δεν παρεµβαίνουµε εκεί. Αυτά που
ισχύουν, ισχύουν. Και οι έλεγχοι οι οποίοι γίνονται, θα συνεχίσουν
να γίνονται.

Σχετικά µε το Γενικό Εµπορικό Μητρώο: Μετά τη δίµηνη, τρί-
µηνη λειτουργία του Γενικού Εµπορικού Μητρώου διαπιστώθηκε
ότι αφ’ ενός µεν πρέπει να συµµετέχει και η αρµόδια υπηρεσία
του Υπουργείου και αφ’ ετέρου ότι χρειάζεται κάποιο πρόσωπο
καθηµερινής και συνεχούς απασχόλησης για να τρέχει τα θέ-
µατα. Αυτό το πρόσωπο δεν προβλέπεται από την κείµενη νοµο-
θεσία. Και, βεβαίως, όπως όλες οι θέσεις, και αυτή θα καλυφθεί
µε ανοιχτή προκήρυξη, κύριε Βλάχο. 

Πιστεύουµε ότι η συµµετοχή του και η καθηµερινή του απα-
σχόληση θα προωθήσει τα θέµατα του Γενικού Εµπορικού Μη-
τρώου, τα οποία, όπως γνωρίζετε πολύ καλά κι εσείς από τη
θητεία σας, είναι πολλά και σύνθετα. Και αναλώνονται πάρα πολ-
λές ώρες από τα γραφεία των Υπουργών αυτήν τη στιγµή για να
επιλύονται.

Κάποιος, λοιπόν, έµπειρος –µε την εµπειρία που αναφέρουµε
στο νόµο- θα αναλάβει αυτήν την ευθύνη, αυτήν την απασχό-
ληση.

Τέλος, σχετικά µε το θέµα του παραεµπορίου που έθιξε ο κ.
Πολατίδης, ο οποίος δυστυχώς αυτήν τη στιγµή δεν είναι εδώ,
ήθελα να πω το εξής: Προσπαθήσαµε να απλοποιήσουµε και να
διευκολύνουµε όσο γίνεται περισσότερο τη διαδικασία αντιµετώ-
πισης του παραεµπορίου. Και του υπαίθριου και των αποθηκών
του παραεµπορίου. Διότι πίσω από αυτούς, οι οποίοι πουλάνε τα
παράνοµα εµπορεύµατα στους δρόµους, υπάρχουν αποθήκες,
πολλές εκ των οποίων είναι πολύ µεγάλες, µέσω των οποίων τρο-
φοδοτούνται αυτοί, οι οποίοι είναι στα πεζοδρόµια. 

Απλοποιούµε, λοιπόν, όσο γίνεται τις διαδικασίες αντιµετώπι-
σης του παραεµπορίου και αντιµετώπισης και των αποθηκών του
παραεµπορίου.

Θα ήθελα να θυµίσω ότι τους τελευταίους µήνες ανοίγουµε τη
µια µετά την άλλη τις µεγάλες αποθήκες και έχουµε επιφέρει µε-
γάλα χτυπήµατα στο παραεµπόριο, το οποίο θίγει όλα αυτά τα
µικροµεσαία µαγαζιά, τα οποία πουλάνε νοµίµως, τα οποία πλη-
ρώνουν ενοίκια, πληρώνουν φόρους, πληρώνουν ασφαλιστικές
εισφορές. 

Το παραεµπόριο θίγει τη νόµιµη εργασία, θίγει τα ασφαλιστικά
ταµεία, στερεί εισοδήµατα από το κράτος και έχουµε υποχρέωση
να συµβάλλουµε όλοι στην αντιµετώπισή του µε µια καλή ιδέα
εάν νοµίζετε ότι κάτι µπορούµε να προσθέσουµε, επιπλέον, σ’
αυτές τις διατάξεις, τις οποίες φέρνουµε σήµερα

Πραγµατικά, όµως, είναι η µεγαλύτερη απλοποίηση, η οποία
θα µπορούσε να γίνει. Άµεση καταστροφή των προϊόντων του
παραεµπορίου, είτε µέσα στο απορριµµατοφόρο είτε µε σπρέι
που καταστρέφει την εµπορική αξία είτε µε οποιοδήποτε άλλο
πρόσφορο και άµεσο τρόπο.

Ακόµα και αυτά τα παράνοµα εµπορεύµατα που καταλαµβά-
νονται στις µεγάλες αποθήκες, ενώ µέχρι τώρα µπορεί να πέρ-
ναγε και ένας µήνας για την καταγραφή των εµπορευµάτων και
να απασχολούσαν την Ελληνική Αστυνοµία σε εικοσιτετράωρη
βάση επί ένα µήνα µέχρι να γίνει καταγραφή, ακόµα και εκεί πα-
ρεµβαίνουµε και µιλάµε, πλέον, για συνοπτική περιγραφή όλων
αυτών των παράνοµων εµπορευµάτων για να µην υπάρχει καµµία
καθυστέρηση.

Θεωρούµε ότι η τροπολογία αυτή είναι ένα σωστό βήµα -και
θα αποδειχτεί στην πράξη- για την αντιµετώπιση αυτού του φαι-
νοµένου, το οποίο, όπως γνωρίζετε, δεν παρατηρείται µόνο στην
καρδιά της Αθήνας, αλλά πλέον επεκτείνεται και στις συνοικίες.
Έχουν έρθει δήµαρχοι από πολλές περιοχές της Αθήνας, έχω
συνεργαστεί µαζί τους και προσπαθήσαµε να βρούµε ακριβώς
τον τρόπο που θα αντιµετωπίσουν την κατάσταση χωρίς να κιν-

δυνεύουν από µηνύσεις ή από απειλές µηνύσεων κάποιων που
ανέφερε, προηγουµένως, ο κ. Πολατίδης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κύριο

Υφυπουργό.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας, κ. Ξυνίδης, έχει το λόγο.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Ήθελα να αναφερθώ σ’ ορισµένα από τα σηµεία που θίχτηκαν.
Κατ’ αρχάς, για το ζήτηµα της µη εφαρµογής του νόµου στην
Αττική, όπως και στην επιτροπή συζητήσαµε και εξηγήσαµε: η
Αττική αποτελεί µια ξεχωριστή ενότητα µε σηµαντικές
ιδιαιτερότητες, γιατί έχουµε τεράστιες άτυπες βιοµηχανικές
συγκεντρώσεις, τον Ελαιώνα, τις ζώνες οικιστικού ελέγχου.
Εκείνο, λοιπόν, το οποίο έχουµε ως στόχο είναι να δούµε το θέµα
της Αττικής ξεχωριστά και εξειδικευµένα, γιατί ακριβώς είναι κάτι
διαφορετικό από αυτό που θα µπορούσε να ισχύει για όλη την
υπόλοιπη Ελλάδα. Άρα αυτό το οποίο λέµε δεν είναι ότι η
πρόθεση της Κυβέρνησης σ’ αυτό το ζήτηµα της αδειοδότησης
είναι να αφήσει από έξω την Αττική, αλλά ακόµα περισσότερο να
κάνει ένα βήµα και να εξειδικεύσει στα ειδικά προβλήµατα, τα
οποία έχει.

Σε σχέση µε την τροπολογία για τις ΣΔΙΤ και επειδή οι
διαπιστώσεις που έκανε ο κ. Χατζηδάκης, µας βρίσκουν
σύµφωνους, αυτά τα οποία ανάφερε είναι οι βασικοί λόγοι για
τους οποίους υπάρχει και η σχετική τροπολογία. Μέχρι τώρα
προβλεπόταν η δυνατότητα στην Ειδική Γραµµατεία Συµπρά-
ξεων Δηµοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα να έχει στελέχη. Αντιλαµβά-
νεστε, όµως, ότι είναι πάρα πολλά και εξειδικευµένα ζητήµατα,
τα οποία αντιµετωπίζει και κάθε φορά η πρόσληψη στελεχών για
τέτοια εξειδικευµένα ζητήµατα δεν οδηγεί κάπου, δηλαδή είναι
ατελέσφορη και οικονοµικά ασύµφορη, ενώ µε τη δυνατότητα
πρόσληψης συµβούλων που θα προσλαµβάνονται για συγκεκρι-
µένο, εξειδικευµένο σκοπό, για να παρέχουν τις εξειδικευµένες
τους γνώσεις, δίνουν τη λύση την οποία χρειάζεται αυτήν τη
στιγµή, προκειµένου να επιτευχθεί αυτό το οποίο είπε ο κ.
Χατζηδάκης, δηλαδή να µπορεί να γίνει πιο αποδοτική στο έργο
της.

Τρίτον, σε σχέση µε την πολύ χρήσιµη παρατήρηση που έκανε
ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ, ο κ. Χρυσανθακόπουλος, σχετικά
µε τα δίκτυα και τις συνδέσεις, δηλαδή ότι τα επιχειρηµατικά
πάρκα δεν είναι δυνατόν να γίνονται οπουδήποτε, αλλά θα
πρέπει να γίνουν µε βάση το που βρίσκονται τα δίκτυα στη χώρα
µας. Αυτή η σκέψη µάς βρίσκει απολύτως σύµφωνους. Γι’ αυτόν
ακριβώς το λόγο προβλέπουµε και αυτό το επιχειρησιακό σχέδιο,
για το οποίο ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Λέγκας, είχε
κάποιες αµφιβολίες και κυρίως ο φόβος που εξέφρασε ήταν
µήπως αυτό καθυστερήσει τη διαδικασία. Δεν λέµε αυτό. 

Ακριβώς, αυτό το οποίο λέει ο κ. Χρυσανθακόπουλος, προσπα-
θεί να υπηρετήσει η έκδοση υπουργικής απόφασης για τον
επιχειρησιακό σχεδιασµό. Δηλαδή, να γίνονται εκείνου του
είδους οι επιλογές, που θα συνδέουν αυτά τα επιχειρηµατικά
πάρκα τόσο µεταξύ τους, όσο και σε σχέση µε τα δίκτυα και τις
υποδοµές που υπάρχουν στη χώρα µας, ούτως ώστε να σταµα-
τήσουµε να πηγαίνουµε σε µια γενική και αόριστη κατεύθυνση,
όπως κάναµε µέχρι σήµερα. Και σ’ αυτήν την κατεύθυνση,
βεβαίως, επιστρατεύεται και η τεχνολογία µε τα GIS και ό,τι άλλο
εν πάση περιπτώσει χρειάζεται.

Η κ. Αµµανατίδου µου ζήτησε να ξεκαθαρίσω γιατί υπάρχει
αυτή η ειδική πρόβλεψη για το ΕΣΥΔ. Δεν υπάρχει κάτι το οποίο
υποκρύπτεται. Αυτήν τη στιγµή η θέση του διευθύνοντος
συµβούλου δεν είναι καλυµµένη και για λόγους οικονοµίας
κλίµακος και συγκέντρωσης των αρµοδιοτήτων κρίνουµε ότι
µπορεί να ασκούνται από ένα πρόσωπο και οι δύο ιδιότητες. Γι’
αυτόν το λόγο προβλέπουµε αυτήν τη δυνατότητα, η οποία
µπορεί να εκπληρώνεται και µπορεί και να µην εκπληρώνεται.

Κάποια στοιχεία µού ζητήθηκαν για τον επενδυτικό νόµο. Θέλω
να ενηµερώσω ότι σ’ αυτήν την πρώτη εξαµηνιαία φάση της
ισχύος του επενδυτικού νόµου, υποβλήθηκαν, συνολικά, εκατόν
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σαράντα δύο επενδυτικά σχέδια, συνολικής επένδυσης 721
εκατοµµυρίων ευρώ. Από αυτά τα επενδυτικά σχέδια προβλέ-
πεται η δηµιουργία οκτακοσίων επτά θέσεων εργασίας και οι
ενισχύσεις, που θα δοθούν, θα είναι 94 εκατοµµύρια για
φοροαπαλλαγές και 97 για επιχορηγήσεις.

Με δεδοµένη τη χρονική συγκυρία, στην οποία βρισκόµαστε
και στην οποία διέρχεται η χώρα, µε δεδοµένο, επίσης, ότι πλέον,
όπως προβλέπεται από τον καινούργιο νόµο, θα γίνονται δύο
φορές το χρόνο οι προκηρύξεις του επενδυτικού νόµου, όπως
επίσης και µε το ότι το χρονικό διάστηµα αυτό της πρώτης
εφαρµογής είναι ακόµη πιο µικρό, θεωρούµε ότι είναι ένα καλό
σήµα και βεβαίως, προχωράει η υλοποίηση της αξιολόγησης
αυτών των επενδυτικών σχεδίων και της ολοκλήρωσής τους
σαφώς µέσα στα χρονικά όρια που βάζει ο καινούργιος
επενδυτικός νόµος και ακόµα πιο γρήγορα.

Τέλος, ήθελα να πω στον κ. Πολατίδη -πριν περάσω στις
τροποποιήσεις που έκανε ο κ. Βλάχος- ότι δεν έχει πει κανένας
ότι η αυτοκινητοβιοµηχανία είναι κάτι εκτός, το οποίο το έχουµε
κάπου διαγραµµένο. Ο επενδυτικός νόµος και όλοι οι άλλοι νόµοι
και τα εργαλεία που προβλέπει το κράτος και έχει στην ευχέρειά
του σήµερα βεβαίως και δύνανται να χρηµατοδοτήσουν τέτοιες
προσπάθειες. Αν έχει κάτι υπ’ όψιν του, το οποίο δεν το έχουµε
εµείς υπ’όψιν µας, να το ενισχύσουµε περαιτέρω, να δούµε τι
ακριβώς είναι αυτό το οποίο, ίσως, χρειάζεται.

Για τις τρεις προτεινόµενες τροποποιήσεις του κ. Βλάχου,
έχουν τεθεί τα ζητήµατα και από φορείς παλαιότερα. Τους
έχουµε αντιµετωπίσει και µας έχει προβληµατίσει αρκετά, γιατί
η πρόθεσή µας ήταν να δούµε και τις τρεις αυτές περιπτώσεις
µε ιδιαίτερη σοβαρότητα. 

Για τις επιχειρήσεις που κατασκευάζουν µικρά σκάφη το
ζήτηµα είναι ότι δεν έχουν άδειες λειτουργίας. Θεωρούµε ότι µια
τέτοια εξαίρεση παραβαίνει το πνεύµα του νοµοσχεδίου.
Θολώνει, δηλαδή, το τοπίο, αντί της προσπάθειας που κάνει
ακριβώς το νοµοσχέδιο να ρυθµίσει οριστικά χρόνιες καταστά-
σεις ανοµίας και αταξίας. 

Η λύση βεβαίως, δεν είναι να κλείνουµε καταστήµατα και
επιχειρήσεις, όπως είπατε και συµφωνούµε, αλλά από την άλλη
µεριά δεν µπορούµε να κάνουµε κανόνα την αυθαιρεσία και την
παρανοµία και ακόµη περισσότερο πάνω σε µια τέτοιου είδους -
ας το πω- νοµιµοποίηση να έρχεται η πολιτεία και να επιβραβεύει
αυτήν την προηγηθείσα αυθαιρεσία. Αναγνωρίζω, βέβαια, ότι
είναι ένα ζήτηµα, το οποίο είναι πραγµατικό και ενδεχοµένως θα
πρέπει να δούµε κάποιους άλλους τρόπους, που θα µπορούσαµε
να το υποβοηθήσουµε.

Δεύτερον, για το ζήτηµα της ανατολικής Αττικής, κατ’ αρχάς,
έχουµε µια θετική στάση. Έχουµε, όµως και συναρµόδιο Υπου-
ργείο, το ΥΠΕΚΑ, που, βεβαίως, πρέπει να εκφραστεί επ’ αυτού
κ.λπ.. Εµείς έχουµε µια θετική στάση σαν Υπουργείο στη µείωση
του ποσοστού της εισφοράς σε γη, αλλά θα πρέπει να γίνει µια
λίγο πιο προσεκτική και ευρύτερη συζήτηση, που χρειάζεται
κάποιο χρόνο.

Γι’ αυτό επιφυλασσόµαστε να το δούµε µε την κλήση και των
αρµοδίων φορέων και πολύ ευχαρίστως και µε τους Βουλευτές
που έδειξαν ενδιαφέρον για τη σχετική τροποποίηση. Ενδεχοµέ-
νως να είναι και αυτό ένα κοµµάτι του πλαισίου που βάζουµε για
την Αττική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τέλος για το θέµα του Ηρακλείου Κρήτης νοµίζουµε ότι αυτό,
το οποίο προτάθηκε, δηλαδή η κατάργηση της κοινής υπουργι-
κής απόφασης δεν είναι δική µας αρµοδιότητα και ως εκ τούτου
δεν θα µπορούσαµε να το λύσουµε σήµερα. Μια προσθήκη έκ-
φρασης που ζητήθηκε, πιστεύουµε ότι δεν λύνει το πρόβληµα.
Επειδή όµως, δεν µπορούµε να κάνουµε πως δεν βλέπουµε ένα
πραγµατικό πρόβληµα το οποίο υπάρχει, είµαστε διατεθειµένοι
–και θα το πράξουµε το επόµενο χρονικό διάστηµα- να το δούµε,
µε αυτούς τους οποίους αφορά συγκεκριµένα το ζήτηµα, και αν
χρειαστεί να υπάρξει κάποιου είδους νοµοθετική πρωτοβουλία
από εµάς και να το λύσουµε ούτως ώστε να µην υπάρχει αυτή η
παραδοξότητα την οποία δεν µπορούµε να αγνοήσουµε ότι
υπάρχει. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στις δευτε-

ρολογίες των εισηγητών µε πρώτο τον εισηγητή της Πλειοψη-
φίας τον κ. Αθανάσιο Χαντάβα.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να κάνω δύο επισηµάνσεις για τον κύριο Υπουργό.

Αναφέρθηκε ο ίδιος νωρίτερα -το ανέφερε ο κ. Χατζηδάκης πριν
από λίγο- στην εξαίρεση του Νοµού Αττικής, η οποία θα εµπίπτει
ακόµα στο ν.3325. Με καλύπτει η απάντηση του Υπουργού. Την
ίδια απάντηση έδωσε και στην συνεδρίαση της επιτροπής. Το
θέµα το έθεσε ο Πρόεδρος της ΓΕΣΕΒΕ και το θέσαµε και αρκε-
τοί. 

Κατανοώ, κύριε Υπουργέ, τις αντικειµενικές δυσκολίες, την πο-
λυπλοκότητα και τις ιδιαιτερότητες που παρουσιάζει η Αττική.
Ήθελα και εγώ όµως να επισηµάνω, να µην το ξεχάσετε. Από
αύριο κιόλας θα πρέπει να δώσετε εντολή στις υπηρεσίες, ούτως
ώστε να είναι πιο δίκαιο το νοµοσχέδιο για όλη την επικράτεια.

Τη δεύτερη επισήµανση την είπα στην πρωτολογία µου χθες.
Την ξαναλέω και σήµερα: Όντως υπάρχουν πολλά προεδρικά
διατάγµατα και κοινές υπουργικές αποφάσεις. Γνωρίζω βέβαια
ότι έχετε κάνει σηµαντική προεργασία. Και αυτό όµως µην το ξε-
χάσετε. Ψηφίζουµε σήµερα ένα νόµο ουσιαστικό µε αναµενό-
µενα θετικά αποτελέσµατα και στην κοινωνία και στην οικονοµία.
Θα πρέπει ταχύτατα αυτά να φανούν και στην οικονοµία όπως
προείπα, αλλά και στην κοινωνία. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ. Χα-

ντάβα.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας  κ. Νικόλαος

Λέγκας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Θα αναφερθώ, κύριε Πρόεδρε, στις τρο-

πολογίες. Πριν όµως, µπω στις τροπολογίες θα ήθελα να κάνω
δύο παρατηρήσεις σε σχέση µε αυτά που είπε ο κύριος Υπουρ-
γός προηγουµένως.

Αναφέροµαι στο ειδικό επιχειρησιακό σχέδιο για την ανάπτυξη
των επιχειρηµατικών πάρκων στη διαφωνία όπως έχει διατυπω-
θεί. Αυτό το οποίο περιγράφετε, κύριε Υπουργέ, σας το είπαµε.
Μπορούν να το κάνουν πολύ καλύτερα και το ειδικό χωροταξικό
σχέδιο –και το κάνει το ειδικό χωροταξικό σχέδιο για τη βιοµη-
χανία- καθώς επίσης και τα περιφερειακά χωροταξικά σχέδια.
Προς τι λοιπόν ακόµη µια µελέτη, η οποία θα υποδείξει και πού
απαιτείται, όπως λέει χαρακτηριστικά η ανάπτυξη των επιχειρη-
µατικών πάρκων. Σας λέµε ότι έτσι όπως τίθεται είναι φωτογρα-
φική η διάταξη. Και µιλάµε για αρκετές φωτογραφίες πλέον σε
όλη την περιφέρεια. Θα σας λέγαµε να µην κουβαλήσετε αυτό
το βάρος.

Η δεύτερη παρατήρηση έχει να κάνει µε το σχόλιό σας για τα
αποτελέσµατα του επενδυτικού νόµου. Θεωρώ ότι τα αποτελέ-
σµατα όπως τα ανακοινώσατε είναι τελείως αναντίστοιχα µε τις
υψηλές προσδοκίες που καλλιεργήσατε και αναντίστοιχα µε τις
δηλώσεις που έχετε κάνει για την προσδοκία που θα δηµιουρ-
γούσε ο επενδυτικός νόµος. 

Θα σας αναφέρω ένα παράδειγµα και διαψεύστε το: Έχω την
εντύπωση ότι στην Περιφέρεια Θεσσαλίας έχουν υποβληθεί µόνο
δύο αιτήσεις. Θεωρείτε ότι αυτό το αποτέλεσµα είναι ενθαρρυ-
ντικό; Βεβαίως, αναγνωρίζουµε ότι αυτήν τη στιγµή η αγορά έχει
προβλήµατα, δεν έχει διάθεση να επενδύσει, δεν έχει διάθεση
να συζητήσει για την ανάπτυξη για τον εκσυγχρονισµό των επι-
χειρήσεων, σε κάθε περίπτωση όµως αυτή είναι η αλήθεια.

Σχετικά µε την τροπολογία µε ειδικό αριθµό 36 και γενικό 426
υπάρχει µια γενική παρατήρηση: Γιατί τόσο σοβαρά θέµατα, που
από µόνα τους θα µπορούσαν να αποτελέσουν ένα ξεχωριστό
νοµοσχέδιο, τα φέρνετε µε αυτήν τη διαδικασία; Γιατί τέτοια βια-
σύνη; Γιατί νοµοθετούµε µε τροπολογίες της τελευταίας στιγµής
χωρίς να υπάρχει διαβούλευση, χωρίς να υπάρχει έκθεση του
Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής, χωρίς να µπορούµε και
εµείς οι ίδιοι να µελετήσουµε τις λεπτοµέρειες αυτών των διατά-
ξεων;
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Όσον αφορά τις ρυθµίσεις που αφορούν το νοµικό πλαίσιο λει-
τουργίας των κεντρικών αγορών «µένουµε και πατάµε» αναγκα-
στικά στη διαβεβαίωση του κυρίου Υπουργού ότι το αποτέλεσµα
αυτό πλησιάζει στη σχετική ευρωπαϊκή οδηγία. Βεβαίως, µας εί-
πατε ότι υπάρχει αιτιολογηµένη γνώµη. Δεν το αµφισβητούµε.
Δεν σηµαίνει, όµως, ότι επειδή υπάρχει αιτιολογηµένη γνώµη, να
µας πιάσει βιασύνη για τρεις, τέσσερις µέρες. 

Όσον αφορά την παράγραφο 9, η οποία εκτός της αναδιάτα-
ξης που επιφέρει στη σύνθεση του εποπτικού συµβουλίου του
ΓΕΜΙ, τοποθετεί εκτελεστικό διευθυντή µε ευρύτατες µάλιστα
αρµοδιότητες. Το ερώτηµα είναι, από πού προκύπτει αυτή η ανά-
γκη τοποθέτησης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άκουσα προηγουµένως τον κύριο Υπουργό να εξηγεί. Δεν µας
πείθει. Βεβαίως, αυτές οι ανάγκες δεν περιγράφονται και στην
αιτιολογική έκθεση που θα έπρεπε να περιγράφονταν. Σε κάθε
περίπτωση µας κάνει εντύπωση ο απευθείας διορισµός του από
τον αρµόδιο Υπουργό, η πενταετής θητεία του. Είναι ιδιαιτέρως
µεγάλο αυτό το διάστηµα. Και  βεβαίως, υπάρχει και µια ασάφεια
ως προς τον τρόπο υλοποίησης, την έκταση και τα εργαλεία
άσκησης των αρµοδιοτήτων. Και βεβαίως, το γεγονός ότι η
αµοιβή του καθορίζεται από τον Υπουργό.

Όσον αφορά τώρα την παράγραφο 11 της ίδιας τροπολογίας
που αφορά στην κατάσχεση προϊόντων του υπαίθριου εµπορίου,
θα ήθελα να κάνω µια παρατήρηση. Θα ήθελα να ρωτήσω, γιατί
απουσιάζει, µου φαίνεται το είπε και ο κ. Βλάχος, η δυνατότητα
διάθεσης των κατασχεµένων σε νοµικά πρόσωπα που εκπληρώ-
νουν κοινωφελείς σκοπούς ή ευαγή ιδρύµατα. 

Όσον αφορά την τροπολογία µε ειδικό αριθµό 37 και γενικό
427 ισχύει η παρατήρηση για τον τρόπο που συζητάµε αυτά τα
θέµατα. Εγώ θα έλεγα…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ρωτήσω, γιατί προχωράµε στη σύσταση ακόµη

µιας διεύθυνσης και δεν περιοριζόµαστε στη σύσταση τµήµατος,
όπως παραδείγµατος χάριν πολύ σωστά κάνετε µε τη σύσταση
του Τµήµατος Εσωτερικής Αγοράς και Κρατικών Ενισχύσεων, το
οποίο θα σας καλέσουµε να το στελεχώσετε µε ό,τι πιο αξιόλογο
µπορεί να υπάρχει στη Δηµόσια Διοίκηση µιας και όλο και αυξά-
νονται οι υποχρεώσεις µας σχετικά µε την παρακολούθηση της
νοµοθεσίας της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και ιδιαίτερα µε την και-
νοτοµία και τον κανόνα ΝΤΕΜΙΝΙΜΙΣ. 

Όσον αφορά την τροπολογία µε ειδικό αριθµό 35 και γενικό
424 για τη στελέχωση της ειδικής γραµµατείας συγχρηµατοδο-
τουµένων έργων, γενικά µε τη στελέχωση θεωρούµε ότι πρέπει
να υπάρχει ένα περίγραµµα. Άλλωστε και το Γενικό Λογιστήριο
του Κράτους αδυνατεί να δώσει µια ένδειξη κόστους λειτουρ-
γίας, αυτής της ειδικής γραµµατείας. Η διαδικασία των προσλή-
ψεων είναι τελείως ανεξέλεγκτη. Η πρόσληψη των συµβούλων
δεν µπορεί να µην ακολουθεί διαδικασίες τουλάχιστον προκήρυ-
ξης και διαγωνισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά δεν είναι δικά µας λόγια,
είναι λόγια του εισηγητή του ΠΑΣΟΚ όταν ψηφιζόταν ο δικός µας
νόµος ο ν.3389/2005, ο οποίος προέβλεπε τέτοιες συµβάσεις
αλλά πολύ πιο περιορισµένες, πολύ πιο αυστηρές και µε περισ-
σότερα ασυµβίβαστα για τους συµβούλους. Παραδείγµατος
χάριν, δεν επιτρεπόταν να ασκούν άλλη επαγγελµατική δραστη-
ριότητα επ’ αµοιβή. Εδώ έχουµε διεύρυνση του αντικειµένου των
συµβούλων µε χρηµατοοικονοµικούς µε τεχνικούς, µε νοµικούς
–προσέξτε- ή και άλλους συµβούλους. Θα ήθελα να ρωτήσω τι
χρειάζεται ο προσδιορισµός του αντικειµένου των συµβούλων
όταν υπάρχει η κατηγορία και των άλλων συµβούλων όπου χω-
ρούν τα πάντα. Εδώ έχουµε και την κατάργηση του ασυµβίβα-
στου. Οι σύµβουλοι αυτοί να µην αµείβονται από αλλού. Και αν
ήταν ανεξέλεγκτη όπως έλεγε ο εισηγητής σας η διαδικασία πρό-
σληψης των συµβούλων, αυτή η διαδικασία προφανώς είναι πολ-
λαπλώς ανεξέλεγκτη. Πέραν αυτού θα θέλαµε να µας πείτε, ποιοι
είναι αυτοί οι υποψήφιοι σύµβουλοι, οι οποίοι έχουν πρόβληµα
να αµείβονται µόνο από το δηµόσιο. Προφανώς υπάρχει κάτι που

δεν το ξέρουµε και θέλουµε να µας το εξηγήσετε.
Κύριε Πρόεδρε, κατόπιν όλων αυτών που αναφέραµε δεν µπο-

ρούµε να ψηφίσουµε την εν λόγω τροπολογία και για τον επιπρό-
σθετο λόγο ότι έρχεται µε αυτόν τον τρόπο, µε τη µορφή
τροπολογίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ. Λέγκα.
Παρακαλώ να λάβει το λόγο ο ειδικός αγορητής του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Απόστολος Νάνος. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε εδώ κατά κόρον σήµερα, ιδιαίτερα τις τελευταίες

ώρες, πράγµατα σχετικά µε την ανάπτυξη, για το εάν υπήρχε
ανάπτυξη όλα αυτά τα χρόνια ή για ποιους λόγους χρειαζόµαστε
την ανάπτυξη. 

Κατ’ αρχάς, ανάπτυξη όλα αυτά τα χρόνια υπήρχε. Τώρα
υπάρχει ύφεση και δεν υπάρχει ανάπτυξη. Από το Ακαθάριστο
Εθνικό Προϊόν, το οποίο όλα αυτά τα χρόνια υπήρχε, 27,5% κέρ-
δισε το µεγάλο κεφάλαιο και µόνο 1% κέρδισαν οι εργαζόµενοι
απ’ αυτήν την ανάπτυξη. Προσπαθείτε και προσπαθούν διάφοροι
άλλοι να µας πείσουν ότι αυτός ο στόχος είναι εθνικός, ότι είναι
για την πατρίδα και ότι όλοι πρέπει να συµβάλλουµε, όταν όλοι
γνωρίζουν -τουλάχιστον ο λαός γνωρίζει- ότι οι µόνοι οι οποίοι
έχουν πληρώσει είναι οι εργαζόµενοι, οι συνταξιούχοι, οι µικρο-
µεσαίοι και οι αγρότες. Αυτοί είναι που έχουν πληρώσει γενικά
την κρίση, αλλά και τη δική σας ανάπτυξη που κάνατε όλα αυτά
τα χρόνια.

Μια σειρά νόµους ψηφίσατε διαχρονικά οι κυβερνήσεις σε
όφελος του µεγάλου κεφαλαίου και σε βάρος των εργαζοµένων.
Ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα υπάρχει και σήµερα µε τις
ΣΔΙΤ. Με 9% κεφάλαια του ιδιώτη εκµεταλλεύονται τους δρό-
µους, είτε αυτή λέγεται «Αττική Οδός» είτε άλλους δρόµους στο
εθνικό δίκτυο, οι οποίοι έχουν παραχωρηθεί. Όµως, και σε άλλα
αντίστοιχα έργα δεν έχει βάλει το µεγάλο κεφάλαιο πάνω από
9% για αυτά τα έργα. 

Αντίστοιχα, οι εργαζόµενοι είναι οι µόνοι οι οποίοι πληρώνουν
µέσα σ’ αυτήν την κρίση τεράστια κέρδη. Το πρώτο τρίµηνο του
2011 µέσα στην κρίση παρουσιάστηκαν τεράστια κέρδη από µια
σειρά επιχειρήσεων εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο. Βέβαια, ένα
µεγάλο µέρος του κεφαλαίου που έχει συσσωρευτεί θέλουν να
το επενδύσουν και δεν το επενδύουν. Γιατί δεν το επενδύουν;
Γιατί θέλουν να  φθηνύνουν ακόµα περισσότερο την εργατική δύ-
ναµη και προς αυτήν την κατεύθυνση πιέζουν και ο ΣΕΒ και η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και εσείς είστε υπήκοοι και θέλετε να εφαρµό-
σετε αυτές τις αποφάσεις. 

Ναι, και µε το µνηµόνιο, αλλά και µε το µεσοπρόθεσµο πρό-
γραµµα το οποίο πρόκειται να περάσει σε λίγο καιρό, εφαρµό-
ζονται µέτρα σε βάρος του λαού. Οδηγείτε τον εργαζόµενο και
τον συνταξιούχο να έχει µισθούς είτε των Βαλκανίων είτε της
Ασίας είτε οποιουδήποτε άλλου, για να επενδύσει το µεγάλο κε-
φάλαιο τον πλούτο τον οποίο έχουν συσσωρεύσει όλα αυτά τα
χρόνια. Αυτοί είναι οι υπεύθυνοι, οι οποίοι έχουν δηµιουργήσει
το χρέος στη χώρα µας και κανένας άλλος. Δεν φταίνε οι εργα-
ζόµενοι, όπως προσπαθείτε να πείσετε µε τους λόγους σας µέσα
από τα µέσα ενηµέρωσης.

Προς αυτήν την κατεύθυνση κινείται και το σηµερινό νοµοσχέ-
διο, δηλαδή του να δοθούν και άλλα προνόµια για τους επιχει-
ρηµατίες, για να µπορέσουν δήθεν να επενδύσουν, που δεν
πρόκειται να επενδύσουν, εάν δεν παρθούν και άλλα µέτρα σε
βάρος του λαού.

Όλα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν βοηθούν τους εργαζο-
µένους, το λαό. Θα πρέπει ο λαός να συνειδητοποιήσει ότι έχει
δύναµη στα χέρια του, για να αποτρέψει αυτές τις πολιτικές που
είναι σε βάρος του και να χαράξει πολιτική που θα είναι προς
όφελος του ιδίου και όχι σε όφελος των ολίγων. 

Ένας τρόπος είναι η κοινωνικοποίηση των µέσων παραγωγής.
Αυτοί οι οποίοι παράγουν τον πλούτο πρέπει να διαχειρίζονται
τον πλούτο που παράγουν και όχι να πηγαίνει στα χέρια των ολί-
γων, όπως συµβαίνει χρόνια τώρα και θα επιδεινώνεται ακόµη
περισσότερο στα χρόνια που θα έρθουν. Είναι πραγµατικά στο
χέρι του λαού να χαράξει τη δική του πολιτική. Εµείς, ως Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, συµβάλλουµε προς αυτήν την κα-
τεύθυνση, για να έχουν όραµα και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι και
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αυτοί οι οποίοι αγωνίζονται εδώ απέξω, στο Σύνταγµα, και θέ-
λουν να βρουν τον τρόπο που πρέπει να αποκρουστούν αυτές οι
πολιτικές και όχι απλά να εκφράζουν την αγανάκτησή τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ. Νάνο.
Παρακαλώ την ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµ-

µανατίδου-Πασχαλίδου να λάβει το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υφυπουργέ, τελειώνει το νοµοσχέδιο, ένα νοµοσχέδιο το οποίο
τιτλοφορείται ως απλοποίηση διαδικασιών τεχνικών επαγγελµά-
των, µεταποιητικών δραστηριοτήτων και περιέχει και τα επιχει-
ρηµατικά πάρκα.

Όσο και αν θέλετε να πείτε ότι αυτή η απλοποίηση θα βοηθή-
σει ειδικά νέους ανθρώπους να ξεκινήσουν την επαγγελµατική
τους δραστηριότητα και να πάρουν την άδεια ασκήσεως επαγ-
γέλµατος, δυστυχώς δηµιουργείτε εκείνες τις δοµές που θα κά-
νουν πάρα πολύ ακριβή αυτήν την άδεια ασκήσεως επαγγέλµα-
τος, διότι δηµιουργείτε µια ολόκληρη φάµπρικα µε το σχέδιο που
έχετε καταθέσει. Η απλοποίηση τελικώς θα κοστίζει παρά πολύ
και δεν ξέρω κατά πόσο, όντως, µέσα απ’ αυτό το νοµοσχέδιο,
θα µπορούµε να έχουµε ανθρώπους που θα µπουν πολύ εύκολα
στην αγορά εργασίας, όταν όλα έχουν γκρεµιστεί µε τη µνηµο-
νιακή πολιτική που ακολουθεί η Κυβέρνηση, ενώ έχουν γκρεµι-
στεί µαζί και τα όνειρα των νέων ανθρώπων. 

Κάτι ανάλογο κάνετε και στην αδειοδότηση µεταποιητικών
δραστηριοτήτων.

Όµως, θα ήθελα να πω για τα επιχειρηµατικά πάρκα ότι οι µε-
γάλες επιχειρήσεις θα δηµιουργήσουν εκεί µέσα ζώνες ελεύθε-
ρου εµπορίου, οι οποίες δυστυχώς δεν θα έχουν καµµία
διασύνδεση µε την τοπική κοινωνία και καµµία συνεργασία µε τα
πανεπιστήµια και τα ερευνητικά κέντρα. Θα µου πείτε τώρα: Ποια
ερευνητικά κέντρα, όταν συρρικνώνετε ή καταργείτε αυτούς
τους οργανισµούς και τα ινστιτούτα; Δεν θα υπάρχει καµµία ανα-
φορά σε κάθετες δοµές οργάνωσης και παραγωγής.

Σε µια άλλη περίπτωση, στη θετική περίπτωση, η ίδρυση αυτή
θα µπορούσε να οργανώσει τις επιχειρήσεις µε υποδοµές, αλλά
εδώ βλέπουµε ότι δίνεται η δυνατότητα σε επιχειρηµατικά
πάρκα, µέσα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, ένα
πολύ στενό πρόγραµµα για τα σηµερινά δεδοµένα, να δοθούν
χρήµατα για τις επενδύσεις των ιδιωτών. Γιατί τα περισσότερα
πάρκα θα είναι ιδιωτικά και δεν θα έχουν σχεδόν καµµία συµβολή
εκεί µέσα -γιατί δεν υπάρχει τέτοια ρήτρα- το δηµόσιο ή οι Ορ-
γανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης, κάτι που θα µπορούσατε να εί-
χατε πράξει, βάζοντας τη δέσµευση ότι ένα τουλάχιστον µέρος
θα είναι οπωσδήποτε από Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης
ή από τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου. 

Συνεπώς καταλαβαίνετε πως, είτε το καταθέτετε είτε δεν το
καταθέτετε είτε ψηφιστεί είτε όχι, το αποτέλεσµα θα είναι ένα
και το αυτό, κύριε Υφυπουργέ, και µη µου κουνάτε το κεφάλι.
Δεν είναι µια στείρα αντιπολίτευση όσα λέω. Δυστυχώς, κύριε
Υφυπουργέ, είναι µια πολιτική η οποία δεν ευνοεί τις µικρές και
µεσαίες επιχειρήσεις, δεν ευνοεί τους νέους ανθρώπους, οι
οποίοι έχουν οραµατιστεί, µετά και από σπουδές, ότι αύριο θα
έχουν δουλειά και το µόνο που κάνετε είναι να γκρεµίζετε τα
όνειρα και τις ελπίδες.

Εµείς και επί της αρχής καταψηφίσαµε. Καταψηφίζουµε και επί
των περισσοτέρων άρθρων το παρόν σχέδιο νόµου και αυτό που
ευελπιστούµε είναι πολύ σύντοµα να αλλάξουν τα πράγµατα στη
χώρα µας, ώστε να µπορέσουµε να βλέπουµε τα παιδιά µας στα
µάτια και να µπορούµε να µιλούµε για αξίες και προοπτική της
χώρας, που στο παρελθόν είχε άλλες βλέψεις και τώρα το µέλ-
λον δυστυχώς, θα έλεγα, είναι τελείως µνηµονιακό.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Αναπλη-

ρωτής Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να
πω ότι προφανώς είµαστε σε αυτούς που παλεύουν και κάνουν
πράγµατα, για να αλλάξουν οι καταστάσεις. Γι’ αυτόν ακριβώς
το λόγο, µέσα από όλη αυτήν τη διαδικασία διαλόγου και ουσια-
στικής συµβολής όλων, διαµορφώθηκε ένα νοµοσχέδιο που πι-

στεύουµε ότι θα συµβάλλει σηµαντικά στη διαµόρφωση του επι-
χειρηµατικού περιβάλλοντος. Αρκεί µόνο να πω ότι από τις είκοσι
δύο τροποποιήσεις που έγιναν κατά τη διαδικασία, ουσιαστικές
τροποποιήσεις, οι πέντε προέρχονται από την πλευρά της Αρι-
στεράς.

Δευτερολογώντας, θα ήθελα να πω προς τον εισηγητή του
ΠΑΣΟΚ, τον κ. Χαντάβα, του οποίου την ιδιαίτερη συµβολή σ’
αυτό το σχέδιο νόµου το οποίο διαµορφώθηκε σήµερα και σε
λίγο θα αποτελεί και νόµο του κράτους θέλω να εξάρω, πως συ-
ναισθανόµαστε απόλυτα τον κίνδυνο -έχει τεθεί, άλλωστε, και
από την πλευρά του εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας- του να αρ-
γήσει η εφαρµογή αυτού του νόµου µε τα προεδρικά διατάγµατα
και τις υπουργικές αποφάσεις.

Και γι’ αυτό το λόγο και σε υπηρεσιακό επίπεδο και στο Υπουρ-
γείο ήδη έχουµε συγκροτήσει µια άτυπη ειδική οµάδα που θα πα-
ρακολουθήσει την άµεση, τη γρήγορη υλοποίηση όλης αυτής
της ουράς του νόµου και νοµίζω ότι θα µπορέσουµε σε πολύ σύ-
ντοµο χρονικό διάστηµα να δούµε ξανά την Ολοµέλεια στα µάτια
ότι υλοποιήσαµε και την ουρά αυτού του νόµου πάρα πολύ σύ-
ντοµα. 

Θέλω να πω ότι προφανώς σ’ αυτόν τον ειδικό σχεδιασµό θα
ληφθούν υπ’ όψιν τα ειδικά χωροταξικά. Δεν είναι δυνατόν να
αγνοήσουµε όλες αυτές τις παραµέτρους και σε καµµία βεβαίως
των περιπτώσεων, ο στόχος δεν είναι το να δηµιουργήσουµε
προνοµιακές καταστάσεις για κάποιους. Όταν αναλαµβάνεις µία
ευθύνη να κάνεις ένα σχεδιασµό, θα πρέπει να λάβεις τις απο-
φάσεις µε βάση το δηµόσιο συµφέρον και όχι όπως είπατε το
υποκινούµενο συµφέρον. Αυτό όµως  είναι κάτι που κρίνεται ανά-
λογα µε τις επιλογές που κάνει ο καθένας. 

Για τη Διεύθυνση Καινοτοµίας θέλω να πω ότι της δίνουµε ιδι-
αίτερο βάρος και γι’ αυτό και προβλέπεται σε επίπεδο διεύθυν-
σης, γιατί νοµίζουµε ότι είναι το στοιχείο που θα κάνει τη
διαφορά στη χώρα µας µε όλες αυτές τις µεγάλες µεταρρυθµί-
σεις τις οποίες επιδιώκουµε. 

Αντίστοιχα θέλω να πω, ότι όπως προβλέπεται από την παρά-
γραφο 4,  καταργούνται αντίστοιχα η Διεύθυνση Πολιτικής Προ-
µηθειών της Γενικής Γραµµατείας Βιοµηχανίας και το Τµήµα
Αντισταθµιστικών Οφελών της Διεύθυνσης Διεθνών Βιοµηχανι-
κών Σχέσεων της Γενικής Γραµµατείας Βιοµηχανίας, ακριβώς
γιατί δεν θέλουµε να δηµιουργήσουµε πρόσθετη επιβάρυνση µε
την ίδρυση  νέων διευθύνσεων και τµηµάτων µένοντας πιστοί και
προσηλωµένοι σ’ αυτό το οποίο έχουµε πει ότι προσπαθούµε να
µεταρρυθµίσουµε έτσι το κράτος, ούτως ώστε ό,τι είναι πλέον
παράταιρο, άκαιρο και δεν υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον, να
αντικατασταθεί γρήγορα και ουσιαστικά µε δοµές που θα σπρώ-
ξουν τη χώρα προς τα εκεί που έχει ανάγκη, προς τα εκεί που
ευελπιστούµε όλοι για να βγούµε από  αυτό το στάδιο, που όπως
φάνηκε σήµερα και από την όλη διαδικασία των τοποθετήσεων
σηµαντικών ανθρώπων, όπως και του πρώην Προέδρου της Βου-
λής, υπάρχει αγωνία, υπάρχουν δυσκολίες. Νοµίζω, όµως, ότι η
διαδικασία που ακολουθήθηκε σ’ αυτό το νοµοσχέδιο δείχνει ότι
υπάρχει κοινός τόπος για τον πολιτικό κόσµο να προσφέρει στον
τόπο ουσιαστικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί των άρθρων 41 έως 73 και των τροπολογιών του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας: «Απλοποίηση της αδειοδότησης τεχνικών επαγγελµα-
τικών και µεταποιητικών δραστηριοτήτων και επιχειρηµατικών
πάρκων και άλλες διατάξεις» και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 41

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 42 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
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ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 42

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 43 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 43

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44  ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 44

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 45 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 45

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό  κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 46 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 46

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 47 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 47

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 48 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 48

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 49 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 49

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 50 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 50

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 51 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 51

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 52 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 52

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 53 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 53
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 54 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 54

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 55 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 55

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 56 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 56

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 57 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 57

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 58 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 58

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 59 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 59

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 60 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 60

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 61 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 61

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 62, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 62

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 63 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 63

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 64 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 64
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 65 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Παρών.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 65

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 66 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 66

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 67 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 67

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 68 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 68

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 69 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 69

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 70 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 70

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 71, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο 71

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 72, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το άρθρο  72
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 424 και ειδικό 35 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς, η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 424 και ειδικό 35 έγινε δεκτή ως έχει κατά πλει-
οψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 426 και ειδικό 36, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς, η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 426 και ειδικό 36 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο, όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 427 και ειδικό 37, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς, η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 427 και ειδικό 37 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο, όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο του

νοµοσχεδίου;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το ακροτελεύτιο άρθρο

του νοµοσχεδίου έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας: «Απλοποίηση της αδειοδότησης τε-
χνικών, επαγγελµατικών και µεταποιητικών δραστηριοτήτων και
επιχειρηµατικών πάρκων και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία επί της αρχής και επί των άρθρων. 

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.31’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 3 Ιουνίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµ. 37/22/18-3-2011 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών
της Νέας Δηµοκρατίας προς την Υπουργό  Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την κατάργηση και τη
συγχώνευση των σχολείων.
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